
Unknown added משה שווארץ and ברוך כץ to the Hangout. 

Jul 10, 8:12 PM 

 .left the Hangout משה שווארץ

Jul 10, 8:13 PM 

 

1 

 Jul 10, 8:14 PM • ברוך כץ

Unknown added משה שווארץ to the Hangout. 

Jul 10, 8:14 PM 

 

1 

 Jul 10, 8:15 PM • משה שווארץ

Unknown renamed the Hangout to אחים לדעה  

 

1 

Unknown • Jul 10, 8:16 PM 

 .removed Unknown from the Hangout משה שווארץ

Jul 10, 8:17 PM 

 .to the Hangout וואלף פליישמאן and ,שמואל י, לייבוש לאנדא added משה שווארץ

Jul 10, 8:19 PM 

 .to the Hangout יצחק ווייס חברי added ברוך כץ

Jul 10, 8:20 PM 

 

 
טויזענט  250וואכן צוריק  2אויב קען איינער מברר זיין צו ס'איז אמת אז טאמבאק האט גענומען  

און אויב דעס איז אמת אפשר דארף   שקל פון די עירי' פאר געוויסע זאכן נישט אויף זיין נאמען...
און   טע און געלע ווערטער?מ'עס ארויסשיקען אויף די שמוצעגיע אימעיל'ס קול מלחמה מיט רוי

אפשר איז דאס די זעלבע זאך וואו טישן און בענקלעך און עירקאנדישענ'ס וואס אויף דעים האט 
  יתבררו ויתלבנו הדברים באופן פנימי!!   שוין טאמבאק מחליט געווען אז מ'דארף נעמען?

 Jul 10, 8:53 PM • ברוך כץ

 

  האסט אינפארמאציע?

  ווער איז ארי' ל'

 Jul 10, 8:56 PM • יצחק ווייס חברי

 

  פאר טיולים,

 Jul 10, 8:57 PM • ברוך כץ

 

  פון ווייסטו עס?

 Jul 10, 8:58 PM • יצחק ווייס חברי

 

  לייביש לאנדא איז ארי' ל'

 Jul 10, 8:59 PM • ברוך כץ

 

  ישר כח

 Jul 10, 8:59 PM • יצחק ווייס חברי

 

 2מנהלי מוסדות באופן סודי שוין  2ירושלים, כ'האב עס געהערט פון  אויף א צווייטענ'ס נאמען איו
  וואכן צוריק!

 Jul 10, 9:01 PM • ברוך כץ

 

  בקיצור ער האט גענומען געלטט אויף א טור'ס אדער אויף אנדערע זאכן

 Jul 10, 9:03 PM • יצחק ווייס חברי

 

אגב דעי נאמען וואס דו האסט                    רעכענט???-און וואו וואס ווערט דאס פאר  יא יא!!
דערמאנט מתפלל צו זיין וועט מ'זיך זעצען שבעה מארגען דערנאך וואס מ'האט אים נישט 

  בשורת טובות!   געפונען



 Jul 10, 9:05 PM • ברוך כץ

 

  שבעה פאר מ'האט געטראפן זיין קערפער

? 

  נעמען געלט פאר טיולים איז פארבאטן

 Jul 10, 9:06 PM • ברייצחק ווייס ח

 

פריער האב איך געהערט פון א צווייטע מנהל אז ער האט יעצט פריש גענימען א טענט פאר די 
  מוסד פון די עירי'

 Jul 10, 9:10 PM • משה שווארץ

 

  מ'קען דאס מברר זיין, אויב דאס איז אויף א צווייטענ'ס נאמען??    כ'האף אז ס'איז נישט אמת!

  עה זאגען זיי אז זייערע רבנים האבן אזוי גע'פסק'נט.וועגן די שב

 Jul 10, 9:11 PM • ברוך כץ

 

  וואס מיינט גענומען א טענט? א שאטער אן אוהל?

 Jul 10, 9:11 PM • יצחק ווייס חברי

 

  יא

 Jul 10, 9:12 PM • משה שווארץ

 

  זייערע ליידיגע כיתות תפארת יעקב ירושלים דארף א טענט? זיי האבן נישט וואס צו טאן מיט

 Jul 10, 9:12 PM • יצחק ווייס חברי

 

  כ'ווייס נישט פונקטליך וואו ס'ליגט, כ'וועל עס מברר זיין און דיר לאזן וויסן

 Jul 10, 9:15 PM • משה שווארץ

 

  קעי

 Jul 10, 9:16 PM • יצחק ווייס חברי

 

  שקל הטהור?יצחק די האסט די טופס וואס מ'דארף אינטערשרייבן פאר 

 Jul 10, 10:15 PM • משה שווארץ

 

  מ'מעג נעמען טיש'ן און בענק פון די עירי' לויט די תקנות פון שקל הטהור??

 Jul 10, 10:18 PM • ברוך כץ

 



 

  יששכר גוטמאן מיט ליפא שמעלצר

 Jul 10, 10:28 PM • משה שווארץ

 .to the Hangout יחיאל נטע גליק added לייבוש לאנדא

Jul 10, 10:35 PM 

 

איך וויל איינפירן אין וויליאמסבורג כוללים דאס וואס איך האב איינגעפירט אין קרית יואל 'קופת 
   חינוך הטהור' קרן ישכר בער'

 Jul 10, 10:48 PM • לייבוש לאנדא

   אחים לדעה renamed the Hangout to  משה שווארץ

    לדעה אחים renamed the Hangout to  משה שווארץ

  פנימי     אחים לדעה renamed the Hangout to  משה שווארץ

 .from the Hangout יחיאל נטע גליק removed משה שווארץ

Jul 11, 1:02 AM 

   פנימי     אחים לדעה renamed the Hangout to  משה שווארץ

 .removed Unknown from the Hangout משה שווארץ

Jul 11, 1:28 AM 

 

  ס איז נייעס?ווא

 Jul 11, 1:10 PM • שמואל י

 

מ'דארף אנהייבען מפרסם זיין וועגן די חינוך אין נוא יארק פאר אהרן וועט שרייען אז נאר ער 
און קיינער   און די זעלבע צייט ווען הרה"ח ר' משה דוד נידערמאן ארבעט איבער די כוחות  ער....

ט די שווארצע וועלן ארויסטאנצען פון זאק אז מ'טוט ווייסט נישט, און ווארט צו די ארונים מי
    גארנישט און נאר זיי זיי.....

 Jul 11, 1:18 PM • ברוך כץ

 

  הנדערט פארצענט

 Jul 11, 1:23 PM • שמואל י

 

רופען אן יום תפילה אויף דעם -אין דער איד און אין דער בלאט האבן ביידע סאטמאר'ע רבי'ס פאר
האט שוין   hqב"ה אז סאטמאר        שבעה עשר בתמוז, -פינחס קומענדיגע זונטאג 

   ארויסגעשיקט היינט צופרי א מעסעדש דערפון.....



 

דאס איז אויסשליסלעך באופן פנימי, מ'בעט אז קיינער זאל דאס נישט מפרסם זיין אויף קיין שום 
  פלאץ!!

 Jul 11, 1:43 PM • ברוך כץ

 

  ת פון בני תורה וועלן קענען אונטערשרייבן?איז ערווארטעט אז אלע מוסדוס

קול מבשר האט געמאלדן אז די ארגינאזאציע אחיעזר האט אנגעפירט מיט די זיך אקציע אין 
  ווערדזשיניע ווייסט איינער ווער איז דאס אחיעזר

 Jul 11, 2:21 PM • לייבוש לאנדא

 

  אזויווי חברים/מסעסקים וכו'עס איז דא אן אחיעזר ארג. אין פייוו טאונס דאס איז עפעס 

 Jul 11, 3:11 PM • שמואל י

 



 

   פנימי

 Jul 11, 6:15 PM • משה שווארץ

 

  דאס איז די ספרדישע ישיבה פון חזיזה?

 Jul 11, 7:23 PM • שמואל י

 

  ניין

  עס איז א אשכנזישע ישיבה

 Jul 11, 8:52 PM • יצחק ווייס חברי

 

הרה"ג ר   שהיום היה אסיפה בביהמד האדאס  שמעתי          יארק בנוגע גזירת החינוך בנוא
ווער שטייט                                    מנשה פילאף והרה"ג ר ישעי ווייס נואמו בחובת השעה

  אונטער די יום תפלה?

 Jul 11, 9:20 PM • לייבוש לאנדא

 

די וואס מאכן געווענטליך בעפאר זומער ווי כ'הער מאכט דאס מאיר יעקב ט"ב מיט חיים יחזקי' 
וויל ארבעטן עס זאל זיין אויך אין אנדערע קהלות אויך ביי די ליטווישע מדארף   אבער ר' משה דוד

  זען ס'זאל טאקע געשען

 Jul 11, 11:25 PM • שמואל י

 

ידן די עס איז דא עפעס א בריוו וואס עס דארף געשיקט ווערן פאר די באאמטע דורך טויזענטער א
  איז נישט וויכטיג צו ארבעטן אויף דעם?  נעקסטע פאר וואכן

 Jul 12, 11:50 AM • לייבוש לאנדא

 

  אזווי טשערעדי ONLINEעס ארבעט בעיקר 

  מזעט וויפיל מענטשען האבן אריינגעשיקט און די נעמען און וויפיל קינדער זיי פאטרעטן

  קינדער כ"י 12,500וואס פארטרעטן  עלטערען 4,500עס האלט שוין יעצט ביי איבער 

 Jul 12, 11:54 AM • שמואל י

 

יאר צוריק א' בלק ביי די אסיפת הרבנים אין מאנסי, לא  2מיט      זכור את אשר עשה לך עמלק!
   כלל ישראל קען נישט און וועט נישט פארגעסען  תשכח!

 Jul 14, 1:40 PM • ברוך כץ

 

  י פאריגע וואךביי אונז איז עס אויסגעפאלן ד

 Jul 14, 1:44 PM • יצחק ווייס חברי

 

לווי' איו ווערזניע און אין ניו  2מתעסקים האט היינט געפונען די קערפער און ס'גייט פארקומען 
  זשערסי

פראטעסט'ן אין  2מארגען וועט פארקומען                                                                      
   ) וואקסין2) וועגן די חינוך 1בני אל



אין די צייטונג האט אויכט מנשה פילאף                                                                     
  נאכגעשריבן קול מלחמה'ס תורות לאקשען אקעגו אוירבאך'ס

טאמבאק וויל יעצט מאכן א מעטשינג                                                                             
קאמפיין בעיקר דאהי פאר זיין מוסד אין בני ברק פון א מיליאן דאללער, ער איז שוין געזיצען מיט 

  פארשידענע אויף מיטינג'ס

 Jul 14, 5:43 PM • ברוך כץ

 

האף אז זיי ווייסן זוך מדארף זען אז קומענדיגע וואך זאל ער נישט שרייבן אין דער איד דערוועגן כ
  אכטונג צו געבן

  זע איך יעצט אויפן אנדערען טשאט אז ער שרייבט אויך אין דער אוצר

  רשעות בלבוש קנאות

 Jul 14, 5:45 PM • שמואל י

 

אויף די נייעס אויפ'ן פראנט איז דא מרדכי                                                                   
   יייבער, דוב גליק, מאיער וואס פרובירן אלץ צו שרייבען אקעגן די אוירבאך'ס ווען זיי קענעןשר

 Jul 14, 5:45 PM • ברוך כץ

 

  דע מאיער איז נחומ שמשון?

  ווער איז דוב גליק?

 Jul 14, 5:46 PM • שמואל י

 

  אר טוהן!!מ'קען רעדען מיט די צייטונג, ס'איז נישט קיין גרויסע זאך מ'דארף עס נ

  איני יודא מי זה ואיזהו                                                                   

  יודע

 
 

 קול מלחמה היום
 
 

בפרסום ב'הפלס' אתמול יום רביעי ו' תמוז למען מבצע מנויים לעיתון, מתחת לכותרת "על 
בקרית ספר שהינו חיידר שלוקח טהרת הקודש" שמו תמונה גדולה של חיידר 'דעת זקנים' 

   תקציבים מהמדינה
 

הכל כדי לטשטש לסלף ולבלבל את המושג הקד' מוסדות טה"ק שמנותקים מהמדינה כדי  
ליצור מצב שאין הבדל בין מוסדות מתוקצבים למוסדות שאינם מתוקצבים והכל נקרא על 

 טהרת הקודש
 

 
  רה"י זצוק"ל!!! 'הפלס' בבקשה תפסיקו לשכתב את דרכו של רבינו מרן

מיין שאלה איז צו כ'זאל צוריקשרייבן אויפ'ן                                                                       
פראנט אדער זיך נישט וואסענדיג מאכן מער פון די חברה און אפשר אינגאנצען אויפהערן זין 

  מטפל צו זיין מיט זיי און אלע ענינים??

 Jul 14, 5:56 PM • כץברוך 

 

תפארת יעקב אין בני ברק האט אהיים געשיקט צעטלעך מיט די קינדער אז  איך האב געהערט אז
  עס וועט פארקימען א טיול פון די עירי'

 Jul 14, 6:48 PM • ברוך כץ

 

Fwd: FWD: Need to spread the letter from pearls in all shuls Kollel'm mikve yid'n In all ny 
in the contris 

{Volf fleischman 

 Jul 14, 6:51 PM • לייבוש לאנדא

 

  איז פאר די מוסד אין קרית ספר פון די עירי' די טענט

 coml.irabbilefkowitzny@gma איינער האט דאס געשיקט היינט צו חיים שלום לעפקאוויטש
 

נאכן אויסהערן אייער שיעור וואס איז פיל מיט סתירות און שטותים האב איך געכאפט    ------
די זאך איר האט געהאפט [ווי אויך ר' יעקב כהן מיט ר' שמואל הייל [כנאה פיקעטיווע נאמען] 

י שאטס אז די גזירת החינוך וועט אייך קענען העלפפן אויף אייער פריוואטע אגענדעס וועגן ד
במילא רייסט איר אראפ די עסקנים לשם שמים ווייל עס זעהט נישט אויס אז זייער דרך 

 המלחמה וועט העלפן די וואס האבן יעצט א אגענדא פון וואקסינס
  לחיים ולשלום

 Jul 14, 7:10 PM • משה שווארץ

 .to the Hangout יחיאל נטע גליק and בארא פארק added משה שווארץ

Jul 14, 7:23 PM 

 

 אחים לדעה פנימי! הטשעט   תקנות
 אלעס וואס עס ווערט געשריבן דא איז פנימי עד הסוף

 ) נישט לאזן קיקן די טשעט אנדערע מענטשן אן רשות1
 ) נישט ארויפצולייגן נאך איינעם אויפן טשעט אן רשות2
ום אופן נישט ) ווען איינער לייגט ארויף עפעס און ער שרייבט צו נישט ארויסצוגעבן, בש3

  ארויסגעבן

 Jul 14, 7:25 PM • משה שווארץ



 

   דוב גליק איז א צבי קלאר סופורטער (אזוי פארשטיי איך פון זיינע אישי צו מיר)

ר מנשה פילאפף האט מיר געזאגט ווען 'די צייטונג' האט ברייט געדעקט שטיינמאןס לוי' אז ער 
הן 'די אידישע צייט' אפטיילונג און קען גארנישט טוהן קען גארנישט טוהן וויבאלד אן ארוני פירט א

  דערוועגן, קוקט אויס אז דא עפעס קען מען יא..

איז דא היינט א שמועס מיט אבי גרינשטיין פון פערלס ווי ער פאדערט אויף  114אויף קול מבשר 
ז עס לערנען אז מען זאל שיקן די בריוון ווי מער מענטשן וויבאלד מען ברויך נעמען אין אכט א

איז א קינדער שפיל  12000חרד'ישע קינדער בלע"ה און  150,000כהיום אין ניו יארק אריבער 
שיקערס ווי  emailקעגן דעם. מען וואלט דאס גאר שטארק פארשפרייטן אפשר דורך די גרויסע 

JDN  

 Jul 14, 7:35 PM • יחיאל נטע גליק

 

צו שרייבן צו חיים שלום ווער עס האט א שטיקל פעדער ווערט געבעטן 
אין צו זיינע ארימיגע זיי זאלן בייצייטנ'ס אפשטעלן  rabbilefkowitzny@gmail.com לעפקאוויטש

  זייערע אויבערפלעכליכע אים אויסגעהאלטענע אקטען

 Jul 14, 7:37 PM • משה שווארץ

 

 2000(אז אין יאר  Y2Kארף מען פשוט פארשפרייטן אלע זיינע דמיונות ווי גיין אויף איראן, אדער ד
  למס' גייט די וועלט אינטערגיין וכו וכו), די עלטערע עסקנים וועלן עס לכאורה געדענקן

  , מען ברויך דאס אפירזווכן2000ער האט ארויסגעגעבן א גאנצע קונטרס בעפאר יאר 

 Jul 14, 7:40 PM • יחיאל נטע גליק

 .to the Hangout יואל לויפער added ברוך כץ

Jul 14, 8:45 PM 

 

אזוי ווי די פארגאנגענע הפגנת וואס איז פארגעקימען ביי די אויערבאכ'ס איז געפירט געווארן דורך 
בלוי'ס האטליינן ארופגעריסן די הפגנה מיט די -די וועד להצלת עולם התורה האבן די טאמאק

  וואס איז אנדערש פון מאיר בלוי?טענה 

 Jul 14, 10:38 PM • משה שווארץ

 

  ר' משה קום אריין קלארער וואס איז די מעשה מיט די הפגנות?

 Jul 14, 10:46 PM • שמואל י

 

די סדר פון די הפגנת גייען אז אינמיטן רופט מען אויס יחזר לתלמידו וואס דאס האט אין זיך אסאך 
ך איז צו ווייזן פאר די פאליס די שטארקייט, ווי זיי פירן די זאך ביי מעלת, די עיקר זא

ראשי  4/3פארגאנגענע הפגנה ווען מ'האט אויסגערופן יחזר לתלמידו איז האראנאווסקי (פון די  די
-הוועד) פינקט אדורך זעהט ער "ווי עס זענען געבליבן זיצן אינמיטן גאס אט די קביצה "בלוי'ס

קנאים, ער האט נישט באמערקט ווער זיי זענען האט ער זיי געזאגט -ע'סרומפל-אויערבאך'ס
בתמימת אז יעצט איז שוין די צייט פון יחזר לתלמידו, האבן זיי אנגעהויבן צו שרייען מיט קולו 

קולת אויף עם די ווילסט קאלט מאכן די לאסט נישט מאכן קיין הפגנות, דאס איז געווען אין צייט 
  יז שוין אנגעגאנגען עטליכע שעות.וואס די הפגנות א

 Jul 15, 1:26 AM • משה שווארץ

    פנימי    אחים לדעה renamed the Hangout to  משה שווארץ

 

כ'מיין אז מ'וואלט געדארפט מאכן עפעס א מצב פון די קומענדיגע יום תפילה, אפשר מיט סיינ'ס 
המ"ד ישיבות און דערנאך מפרסם זיין איבעראל, און מאכן בילדער פון אלע קעמפ'ס און אלע ב

   וואס האלט דער עולם דא??     איבעראל און אלע מידיא.

 Jul 15, 11:38 AM • ברוך כץ

 

  יא, עס וואלט שטארק געפאסט צו מאכן א שטארקער מצב

 Jul 15, 11:43 AM • יצחק ווייס חברי

 

איינע פון די גאר גרויסע קנאקנער'ס ביי די אוירבאך                                                         
(גראדע האט ער נאך די קינדער ביי טאמבאק'ס חדר) האט מיר געזאגט די פארגאנגענע וואך נאך 

די קאמפיין אין אר"י פון נוה יעקב, (דערנאך וואס זיי האבן אליין געמאכט געלט אן סאטמאר) אז 
ירבאך'ס אז מ'דארף שוין אפהאקן פון סאטמאר דערנאך וואס דער עולם זעהט שוין איין ביי די או

זיי ווערן נישט פארטיג צו אטאקירין און טרעפן א יעדע איינציגע טאג פון ארינטער די ערד וואס צו 
  שיקען אקעגען די אוירבאך'ס,

 Jul 15, 11:46 AM • ברוך כץ

 

gx thz t argekhfgr uuhhytd 

  עס איז א שרעקליכער ווייטאג

 Jul 15, 11:47 AM • יצחק ווייס חברי

 

מעיל'ס און זיי וויסן נישט אלע תירוצים, -א גרויסע טייל ביי אוירבאך'ס באקומען די קול מלחמה אי
  יצחק שטערן וכו' וכו' -קול מלחמה -ביי זיי איז אלעס איינץ סאטמאר

 Jul 15, 11:49 AM • ברוך כץ



 

  מ'דארף עס אויסקלארן

 Jul 15, 11:49 AM • ייצחק ווייס חבר

 

און דא פנימי מעג מען שרייבען אז איינע פון די גרויסע נדבות פון טהרת הקודש, איז יעצט זייער 
ברוגז היתכן אז מ'האט אריינגעלייגט א הודעא פאר מגבית טהרת הקודש אין די טמה'נע הפלס, 

געזאגט), אז הפלס איז די  און דאס קומט נאר צו פארדאנקען קול מלחמה (יענער האט עס אליינ'ס
   גרעסטע פירצה אויף די וועלט!!

 Jul 15, 11:53 AM • ברוך כץ

 

  ס'איז אומנארמאל, מ'מוז עפעס טאן דא

 Jul 15, 11:54 AM • יצחק ווייס חברי

 

די שאלה איז וואו אזוי קען מ'דאס                                                                  
  ויסקלארען???א

 Jul 15, 11:54 AM • ברוך כץ

 

מ'דארף אפציעל מעלדן פאר אלע אונזערע נדיבים וואספארא חורבנות מען מאכט, מ'דארף 
  אנהייבן רעדן צו זיי

 Jul 15, 11:56 AM • יצחק ווייס חברי

 

 אימעל וואס איך האב געהאט מיט די צייטונג פארגאנגענע וואך !
 
 

Thu, Jul 4, 5:30 PM (11 days ago( 
 

 לכבוד מערכת 'דער צייטונג' הע"י
עס איז א גרויסע חיזוק פאר די עסקנים פון ארץ ישראל ווי שיין עטץ האט'ס באשריבען די 

 ארעסטן און די באפרייאנוג פון די בנות ישראל, און בעצם פון אלע מערכות פון ארה"ק.
טונג' דיא וואך איבער די צוויי בנות אויב עס איז שייך צו שיקען די באריכט פון 'דער ציי

  ישראל
 

 העסקנים
 
 
 

Thu, Jul 4, 6:50 PM (11 days ago( 

  
 דאס צייטונג איז דא צו באקומען אין ירושלים יעדן פרייטאג

די ארבעטער דא זענען שוין אהיים, איך ווייס נישט גענוי זייערע קאנטרי פלענער, צי זיי וועלן 
 פארן אין קאנטרי, קען איך גארנישט שיקן פאר זונטאג.מארגען אריינקומען אדער 

 
 אברהם פריעדמאן

 
 
 

Jul 4, 2019, 8:30 PM (11 days ago( 
 

  יישר כח פארן ענטפערן
 

מיר פילן נאכאמאל א פליכט ארויסצוברענגן דעם אנערקענונג, זייענדיג די גרעסטע היימישע 
שע אידן, און איר ברענגט ארויס שטענדיג צייטונג וואס ווערט געליינט דורך טויזענטער חרדי

דעם ריכטיגע ברייטן בליק אן קיין פעלשונגען, וואס דאס ווייסט אויפן אמת'ן אינהאלט וואס 
 אייער צייטונג פארמאגט.

 
 
 

Jul 8, 2019, 2:43 PM (7 days ago( 
 

 בייגעלייגט
 הצלחה

 
 --- 
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 Jul 15, 12:05 PM •  יואל לויפער

 

חיים חזקי' פיש האט מיר יעצט געזאגט טז אין ק"ק סקווירא און ביי ישראל וויזניצער איז שוין אויך 
ייען זיך משתתף זיין ביום תפילה נאר די אופן וואס זיי גייען טוען איז קאנפירמט אז עס זיי ג
  נאכנישט באשטעטיגט

די לעצטע שעה ווערט מפורסם אז די רשעות'דיגע עדוקעשאן קאמיסינאר פון ניו יארק גייט 
   אפטרעטן, אנגעבליך צוליב פריוואטע סיבות



 

  בריוו פונעם קאמישענער

 Jul 15, 2:33 PM • יחיאל נטע גליק

 



 

  תמונות חומש סעודה בת"ת תפארת שלום

 



 

 Jul 15, 2:46 PM • משה שווארץ

 

 

  נישט צווישן איד'ן

 Jul 15, 2:48 PM • ברוך כץ

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Jul 15, 4:26 PM 

 

ן געוויסע נקודות היות דא איז אלעס פנימי איז וויכטיג דער עולם זאל מער ארויס האב
מיט א פאר חדשים צוריק נאך בעפאר עפעס א אפציעלע קריג ביי די                       למחשבה!

אוירבאך'ס מיט טאמבאק, האט טאמבאק געזאגט פאר רבינו שליט"א צווישן אנדערע זאכן, 
אלע וואס איז אינטער נשיאתו הרמה,  אלע מוסדות פון אוירבאך, אויסער תפארת יעקב אז

נעמען עכט געלט, אינטער'ן טיש, די רבי האט זיך אריינגעלייגט און מברר געווען די זאך עד הסוף 
און ס'איז אים אויסגעקומען אז דאס איז א פשוטע קנאה שנאה, און די רבי האט פאר א שטיק צייט 

מוסדות על נישט געוואלט אריין לאזען ביי זיך אין שטוב דעים פארברעכער פאר'ן באשמוצען אלע 
די פעדער האט אסאך צו פארציילען אבער מ'וויל חלילה נישט                לא עול בכפם!!

באשמוצען מסי"נ'דיגע מנהלים. אבער ס'איז וויכטיג אז די עסקנים זאלן האבן פאר די אויגן וואס 
  דא גייט פאר, וד"ל!!!

 Jul 15, 5:38 PM • ברוך כץ



 

  חיים אהרן אדער אליהו פון וואספארא טומבאק רעדסטו

 Jul 15, 5:40 PM • יצחק ווייס חברי

 

   חיים אהרן

 Jul 15, 5:44 PM • ברוך כץ

 

  וואס ענטפערט ער אויף די באשולדיגונג

 Jul 15, 5:45 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ער מאכט עס אזוי גוט אז קיינער פרעגט אים נישט און ווער יא ארבעט מיט די לינקע

עהערט אז די עירי' האט אים נישט געוואלט געבען פאר טיולים, כ'האב געהערט אז ס'איז כ'האב ג
  דא די צעטיל וואו ער בעט עס אבער כ'האב עס נישט געזעהן, ס'פעהלט א קלארקייט אין די נושא!

 Jul 15, 5:48 PM • ברוך כץ

 

  פאר מ'האט קלארע אינפארמאציע זאל מען גארנישט טאן דערמיט

 Jul 15, 5:52 PM • וייס חברייצחק ו

 

  אפילו ווען מ'האט קלארע זאל מ'אויכט גארנישט טוהן בפומבי'

 Jul 15, 5:53 PM • ברוך כץ

 

  אמת

  גערעכט

 Jul 15, 5:54 PM • יצחק ווייס חברי

 

  דעי מהלך פון קול מלחמה טאר מען נישט אפילו אויב אלעס זאל זיין ריין אמת און כש"כ...

די רבנים האבן גערעדט מיט קול מלחמה און געבעטען ער זאל                                         
האט ער    נישט אזויפיהל באשמוצען הפלס, און היתכן ער שרייבט אז דאס איז ערגער פון יתד..

ת מ'דארף זיך באמ    היינט צוליב געטוהן די רבנים און ארויסגעשיקט אקעגען יתד אויכט........
  באדאנקען פאר אים!!

 Jul 15, 5:59 PM • ברוך כץ

 

 האתיופים כמשל
האתיופים כמשל. הם היו אהודים, הציבור בישראל קנה את זעקת הקוזק הנרדף, ההפגנות 

שלהם זכו לתמיכת העם בישראל. אבל בתוך כמה שעות בודדות, הם הפכו לשנואים, ואיבדו את 
ף שאמרו יותר: אחרי כאלו תמונות, הם בהחלט מבינים כל הלגיטימציה להמשך ההפגנות. היו א

 את השוטר היורה.
לפני שבוע וכמה ימים בסך הכל, סערה הארץ. אתיופי נהרג בשעת לילה מכדור של שוטר שלא 

במסגרת עבודתו. האתיופים נזעקו שהם נרדפים, וטענו שהכל בגלל שהם שחורים, ויצאו 
 להפגנות נרחבות.

הזדהה איתם. הסכים אפי' לסבול בפקקים ולהמתין ברחובות, סו"ס יש  הציבור הישראלי ברובו
כאן ציבור שזועק מרה על כך שרודפים אותו לחינם. גם המשטרה החייתית הפועלת על פי 

 תקשורת ודעת קהל, נאלצה להבליג ולהכיל. לתת להם להפגין, כדי לשחרר את קיטר הזעם.
התיעודיים הקשים שהחלו זורמים מהפגנות אבל בתוך שעות, הכלה כל השתנה. התמונות ו

 האתיופים בכל הארץ, הוכיחו שזעקת נרדפות ושיגעון חייתיות הם שני הפכים זה לזה.
מטח כבד של אבנים לא פחות כבידות על קבוצת שוטרים שנפצעו מהמטח בזה אחר זה, הפיכת 

מן המעט שהציגו רכבי משטרה, שריפת מכוניות, ניפוץ שמשות, מכות לכל עבר, הם רק מעט 
בפני העולם את הג'ונגל שהתפרץ מהמפגינים האתיופים. כשזה מה שקרה, הציבור בישראל די 
מהר הסיר את התמיכה והאהדה בהם. כשככה מתנהגים, שמוכנים לשרוף הכל ולהזיק לכל, זה 

לא חלק מציבור ישראלי שפוי. היו רבים שגם אמרו והבינו: די עם הנהרג התנהג כמו אחר 
 פגינים, להבין את השוטר שחש בסכנת חיים.מהמ

הסיפור הזה הוא מה שקרה, אבל הוא גם כמשל מהדד ומסר מחלחל. יכולים אנשים לזעוק זעקת 
שקר גדולה ומרה שהם נרדפים, אבל אז רואים בדיוק איך הם מתנהגים, ומבינים היטב היטב, 

 שים להתרחק מהם.האם הם כאלו נעשקים ותמימים, או שמא זה בדיוק מה שגרם לאנ
אולי לפני כמה חודשים לא כולם הבינו, אבל היום, כחלוף עיקר הסערה, כשמתבוננים במה שהיה, 

 מבינים היטב היטב כמה מסוכנים הם אותם חוליגנים שמוכנים להזיק ולהחריב הכל.
נו הם פצחו כלפי עם ועולם בזעקת הקוזק הנגזל, כאילו שדדו להם וגנבו להם, אבל עד מהרה הבי

 אלו שאינם טיפשים, עם מי בדיוק יש להם עסק.
 ההצלחה היא אדירה, אבל אי אפשר לשתוק ולהבליג גם לנוכח הצד בשני של המטבע.

מי ניסה לחבל במגבית האדירה 'בניה לדורות' למען בית הספר בנוה יעקב שעל טהרת 
                                             הקודש.

ם חמישי על היסכרו פי דוברי שקר. אותם אנשים רעים עד למאוד, שעושים הכל על דיברנו כאן ביו
 מנת להרוס ולחבל. ולצערינו, גם במגבית הקודש למען בית הספר בנוה יעקב, ניסו לחבל ולהזיק.

 בית הספר, לבנות בני התורה, על טהרת הקודש, בנוה יעקב, למה ומדוע?
קנאות מלשון קנאה, וחלילה לא נגד קנאות  –כפשוטו כשהכוונה  –רשעות. צרות עין. קנאות 

 שבאה מתורת פנחס קנאה עליו נלמד בפרשת השבוע 'הנני נותן לו את בריתי שלום'.
 כן. אנשים שמוכנים לחבל ולהזיק.

אוי, כמה רבינו מרן ראש הישיבה זצוק"ל נזהר שלא לדבר סרה גם במפעלים שלא היו לרוחו 
את נגד תרומות גם למקומות שהוא לא הכי שבע מהם נחת, ואכן ממש, כמה הוא הזהיר שלא לצ

אף אנו השתדלנו לא לדבר סרה בכל מיני מגביות שנערכו ונערכות גם בימים אלו, גם אם יש 
 הרבה הרבה מה לדבר, אבל האחריות על מוסדות, על מקומות של תורה, היא אחריות צורבת.

ש' בגרונם, אנשים שרוממות האידאלוגיה בפיהם, וכאן במחי יד, אנשים שרוממות 'על טהרת הקוד
מוכנים ומנסים שוב ושוב, להרוס, להזיק ולהחריב כל מי שאינו כפוף למרותם, כל מי שאינו בדיוק 

 מיישר קו עם תאוות שליטתם.
  גורו לכם מיום הדין

   במערכה יום ראשון

 Jul 16, 10:29 AM • ברוך כץ



 

  נוה יעקב?וואס האבן זיי פרובירט צו שטערן 

 Jul 16, 10:33 AM • בארא פארק

 

  אפשר זאגסטו מיר וואס שטייט דא?

 Jul 16, 11:29 AM • שמואל י

 

די שייגעטץ יודא בלוי (זוהן פון די באקאנטע  מוסדות, און 2שפרלינג האט געפענט 
תירוצים  100האט געפיינט מיט ציין אין נעגל צוצומאכן ביידע מוסדות, מיט  שטיימאניס'ט מרדכי)

פרובירט אנצודרייען רבי שמואל בשעתו, אז מ'זאל עס נישט עפענען און דערנאך אלץ פרובירט 
דעקונג דא באופן -פאלגט נאך היסטארישע אויפ                               מטיל מום צו זיין בקדשים!!

      יודא בלוי!! אקעגען דעים געמיינעם יונג  פנימי

 Jul 16, 2:55 PM • ברוך כץ

 

  וואס דער מוטקה האט א זוהן וואס האט זיך פאררופן אלס א חסיד פון ר' שמואל?

 Jul 16, 3:02 PM • בארא פארק

 

  יא
  א געווארענע איז ערגער ווי א געבוירנער

 ער געט יעדן צווייטן טאג אינטערוויא'ס אויף "קוו הגנה" אקעגן די לינקע
   י די עצרת פון תפארת יעקבער איז איך געוועהן יושב ראש בי

 Jul 16, 3:13 PM •  יואל לויפער

 

רבם דקרו: מכתב נוקב לעורך עיתון יהפלס' על נעיצת החרב                             קול מלחמה
 בס"ד, ב' תמוז תשע"ט                           במשנתו של רבינו הדרכי שמואל זיע"א

 שליט"א לכבוד הרה"ג נתן זאב גרוסמן
 שלו' וברכה

 וזו פריה". –דומני שהתקיים בכם "זו חטאת 
 ואספר דברים כהווייתן.

בתקופה שבה יסדנו את הת"ת "נפש החיים" עטה"ק בשכונת נוה יעקב (בראשית חורף תשע"ו), 
עברנו מהורה אחד למשנהו לצורך ה"רישום" להקמת הת"ת. ולשאלת הורים בעניין 'גננת' בכיתות 

מו של 'צהרון' בשעות הצהרים אחרי הלימודים בת"ת לכיתות הנמוכות, אמרנו, מתוך הגנים, וקיו
 הנחה פשוטה, שהכול יהי' כפי המקובל בתתי"ם האחרים בשכונתנו.

אך משנטל המנהל הרה"ג שלמה פיין שליט"א על שכמו את עול הקמת וניהול הת"ת כמה חודשים 
דעתו של מרן ראש הישיבה נוחה מהעניין של לאחמ"כ, נאמר לנו ע"י תלמידים מקורבים, שאין 

'גננת' לבנים כלל. משכך, נכנסנו למעונו של מרן ראש הישיבה לשאול על הדבר. המדובר היה לא 
 3, אלא גם אודות כיתת 'גנון', לתלמידים בגילאי 4רק אודות כיתת 'גן', לתלמידים בגילאי 

 כך בשלילה מוחלטת.משרק הצגנו את השאלה בפני מרן רה"י, נענה על  ומטה.
מתוך ידיעה שהדבר יהווה קושי עצום עבור ההורים שגם כך עמדו בפני הקושי שבשליחת ילדיהם 

והוספתי שהדבר  לת"ת חדש, הצגתי בפני מרן רה"י את הקושי הגדול שיהי' בכך עבור ההורים,
מילים תשובתו של מרן ראש הישיבה היתה נחרצת, ה עלול לפגוע ברישום של תלמידים לת"ת.

"צריך שיהיה מגיל קטן בקדושה  שאמר לי נחקקו בזכרוני והם עומדות לפניי כאילו נאמרו עתה:
 עד כאן לשונו. בקדושה".

כצפוי, הדבר היה חדש וקשה במיוחד עבור חלק מההורים המייסדים, שעד אז הורגלו, בתתי"ם 
בתו שוב היתה ברורה האחרים, ל'גננת'. ועלו והציגו בפני מרן רה"י את הקושי שבדבר. תשו

יכלה הדף מלתאר את החיפושים מצד הנהלת הת"ת  "מגיל קטן בקדושה בקדושה"... ונחרצת;
באותם ימים אחר רב'ה ראוי לשמו, שימלא את התפקיד המורכב באופן הראוי. ולאורך כל 

התהליך, יעץ והדריך מרן רה"י בעניין זה לפרטי פרטים, עד שלבסוף נמצא ב"ה האיש המתאים 
והראוי לתפקיד הנעלה. (ובקצרה ניתן לומר, כי הדבר חולל 'מהפך' של ממש בחינוכם של הילדים 

הפעוטים, עד שכיום ניתן להבחין בפער עצום בין תלמיד המתחנך בכיתות גן של ת"ת "נפש 
  החיים" עם רב'ה, לבין תלמיד המתחנך בת"ת אחר עם 'גננת').

 Jul 16, 3:13 PM • משה שווארץ

 

   געמיינט ער איז א ברודער מיט ר' יחיאל כ'האב

  ער איז א זוהן פון מוטקה? אינטרעסאנט צו הערן

  דער מוטקה איז דאך משוגע לאותו דבר

 Jul 16, 3:14 PM • בארא פארק

 

ניין דאס איז א אנדערע קאמפעני פון 'רומפלער'ס', יחיאל בלוי איז א ברידער פון די בן עליה מאיר 
ן פון די וואס זאגט יעדע וואך א ווארט אויף פרשת השבוע אויף 'קול זעקה' און איף בלוי, אין א זוה

  'קוו הגנה'..

 Jul 16, 3:16 PM •  יואל לויפער

 

  *נישט נאר לאותו דבר, מרדכי איז א טאטאלע משוגענער, אזוי וואו נחום רז"ב דאהי!

  כ'מיין אז זיי זענען בכלל נישט די זעלבע משפחה!                                                              

יודא  און כ'וועל מגלה סוד זיין דא, אז דער                                                              
מאכט די שמוציגע סחורה פאר קול מלחמה טאג טעגליך, מיר האבן אסאך איבערווייז אויף  בלוי

וואס ער האט אנגעטרייעט און געשריבן פון זיין מעיל, און מיר וועלן עס נאך דא  גאר געמיינע זאכן
מפרסם זיין, ס'איז זייער וויכטיג אז די ערנסטע עסקנים זאלן וויסן וואס דא טוט זיך, ווייל דער המון 

  מישט אין די נושאים!!0עם איז זייער צו

ער פארביצירט טעגליך לשון הרע בלבוש קנאות                                                              
צושטעלען, און -וואס ווערט ליידער אפגעקויפט ביי אונזער היימישע עולם, מיר האבו א כח דאס אפ

  מיר האבן א חיוב!!

 Jul 16, 3:25 PM • ברוך כץ

 

  וואס איז זיין ציל ?



 Jul 16, 3:25 PM •  יואל לויפער

 

די שווארטצע שווארצע חברה און ער ארבעט אלעס זאל זיין נאר אזוי וואו זיין קאפ  ער איז פון   
  און ער האט שוין געמאכט חרבנות עולם!!!

 Jul 16, 3:35 PM • משה שווארץ

 

ווער ס'קען אביסל היסטאריע דא ווייסט אז דער מושחת נחום רז"ב פון וומס'ב, איז מתחילה געווען 
יצען טעגליך ביי ישראל אשר פריעד און מאיר לעווי און הערשל קלאר, און א שטארקע קנאי און געז

מתחילה האט ער טאקע געמיינט גוט'ס, און ער איז געווארן פרומער און פרומער און אנגעהויבן 
מערכה אקעגען אלע רבנים אויף א שמוציגע וועג, און ער איז אנגעקומען דארף מען נישט   א

ינו דער פארשטייט אלעס דארף גייען נאר לויט זיין קאפ און וועלכע רא"י/רב לענינ   זאגען וואו....
  וואס גייט נישט און זיין שפאן...

ליידער האט ער חבירים אינווענדיג ביי די פרומע אין ירושלים און דאס געט אים אסאך כח, ווען זיי 
אכט דורך אים וואלט אסאך זיך זאלן ווען וויסען וואס אונז ווייס מיר אלעס פרטים וואס ווערט געמ

  אפגעשאקעלט!!

 Jul 16, 3:40 PM • ברוך כץ

 

  זייער גוט ארויסגעברענגט

 Jul 16, 3:40 PM • משה שווארץ

 

וואו מער כ'האב געטוהן אין די נושא בין'עך שאקיריט געווארן פון פילע אינפארמאציע וואס דער 
ט ארויס א בילד אויף אסאך נושאים אויבערשטער האט געהאלפן עסקנים לש"ש וואס גיב

שהשתיקה יפה להם אבער אויב ס'וועט אויספעלען דא פאר די עסקנים וועט מאיז מגלה זיין באופן 
  פלא!!!!

 Jul 16, 3:47 PM • ברוך כץ

 .to the Hangout אבא גליק מאנטריאל added משה שווארץ

Jul 16, 3:55 PM 

 

מאכט די שמוציגע סחורה פאר קול מלחמה  יודא בלוי ראון כ'וועל מגלה סוד זיין דא, אז דע
עס מיז זיין לכאורה אז ארץ ישראל'דיגער שרייהט                                              טאג טעגליך,

  דאס ווייל עס איז צו א הויכע העברעיש, נאר מען גארף וויסן צו עס איז טאקע יודא בלוי

  חיל אוירבאך?וואס איז די היסטאריע מיט 

 Jul 16, 4:23 PM • יחיאל נטע גליק

 

וואס האבן זיי פרובירט צו שטערן נוה   
זיי                                                                                                                 יעקב?

שטיצען, ווייל מען שטיצט מיט דעים ר'  האבן ליידער געזאגט אויפ'ן טעלפון אז מ'זאל עס נישט
דאס הייסט אז ביז היינט האבן זיי געזאגט אז מ'דארף פירן א מערכה מיט ר'          אשר דויטש,

הערט און שטוינט היינט טאר מען  אשר ווייל ער וויל נישט און לאזט נישט טהרת הקודש, און
רבותי וואס גייט דט    נישט שטיצען טהרת הקודש ווייל מ'איז מחזק ר' אשר!!

  אנשטאט זאגען אז מען זאל שטיצען אלע מסי"נ מוסדות על טהרת הקודש,  פאר??
מ'וואלט ווען געדארפט ארויסגיין מיט א מלחמה כבידה בפומבי' אקעגען די חברה   לאן הגענו??

לבוש וואס פרובירן אלעס צוצוברעכען אין האבן ליידער די הילף פון אזוי גערופענע פרומע ב
    רוממות טהרת הקודש בגרונם, וחרב בפיות בידם לעקור הכול רח"ל!! קנאות,

 Jul 16, 4:33 PM • ברוך כץ

 

  על זה אנו קוננים אין לנו לא מנהיג...

 Jul 16, 4:34 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ר' משה און ר' ברוך וואס טוט זיך מיט אונזערע פלענער?

 Jul 16, 4:38 PM • שמואל י

 

שטעלט דיך פאר ווען ס'וואלט געווען פארקערט, וואלט'ן אלע כולל יונגעלייט און אלע   שרעקליך!!
טעלפאן ליינ'ס געשריגען היתכן מ'לאזט נישט געבן געלט פאר מוסדות על טהרת הקודש וואס 
ון זענען נישט אינטער דיין הנהגה, און פילאף און קול זעקה וואלטן ארויס מיט א מחאה אדירה, א

מ'דארף לאזען וויסן פאר'ן עולם וואס דא טוט זיך ווייל די מצב ווערט   געוואלד!  זיי מעגען אלעס?
  רעדען!!-ארגער טאג טעגליך און מיר גייען שוין נישט האבן צו וועם צ

 Jul 16, 4:42 PM • משה שווארץ

 

מנשה פילאפ כדי  מען וואלט ווען געדארפט אויפבויען א פעסטע קעיס און אריבערגיין צו ר
   איהערצוצייגן דעם אמת (מען דארף זיין אויסגעקענט מיט אלע טאמבאק'ס דמיונות...)

  נאך אלעם האט ער אפאר 'טויזענט' אינגעחייט מיט האטליין צוהערער

 Jul 16, 4:49 PM • יחיאל נטע גליק

 

  שט איבערמאכןס'קען זיין אז מדראף עס טון אבער וויסן זאלסטו אז ר' מנשה גייסטו ני

 Jul 16, 4:49 PM • שמואל י



 

  איך ווייס גראדע פון ווי מנשה פילאפ האט באקומען די נייעס פון טאמבאק
  פון עפע'ס א אינגערמאנשיק'ל

 Jul 16, 4:50 PM •  יואל לויפער

 

מען קען אים שטיל מאכן זייער שנעל, מען דארף סך הכל אז ער זאל מטיל ספק זיין אין 
  ס קראנטהייט...............טאמבאק'

 Jul 16, 4:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

  גערעכט כמיין נאר צו זאגען אז מארגן קען ער צוריקדרייען

 Jul 16, 4:51 PM • שמואל י

 

עס מאכט סענס אבער ער האט נישט געבויט זיינע דעות אויף דעם אינגערמאן, ער הערט שוין 
ער רעדט העברעאיש ווערט מען מער איבערגענומען און מען אויס יארן אש במזרח, און היות 

  מיינט אז עס איז ביבי אליינס.........וד"ל

 Jul 16, 4:53 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ער פלעגט איבערזאגן אויף זיינע דרשות ווארט ביי ווארט פון די אינגערמאן

 Jul 16, 4:54 PM •  יואל לויפער

 

  "? אינגערמאןויף דעם ".נו אפשר האסטו א השפעה א

 Jul 16, 5:00 PM • משה שווארץ

 

   ער גייט זיך זיכער נישט טוישען

 Jul 16, 5:00 PM •  יואל לויפער

 

  אפשר קענען מיר רעדן מיט עם?

 Jul 16, 5:01 PM • משה שווארץ

 

  ער פלעגט מיר זאגען אז מנשה קאלט אים יעדע נאכט פרעגן די נייעס

אז די וועסט עפעס אויפטוהן ער איז פערזענליך פארבינדן מיט חיים אהרן און אלי איך גלייב נישט 
  טומבאק

 Jul 16, 5:02 PM •  יואל לויפער

 

  די מיינסט מאיר משה?

 Jul 16, 5:03 PM • ברוך כץ

 

  ניין ער קומט מיסודו פון אר"י, און ער האט חתונה געהאט דא

 Jul 16, 5:04 PM •  יואל לויפער

 

  וואוינט אין קרית יואל? ער

 Jul 16, 5:07 PM • ברוך כץ

 

  מער פרטים באישי

 Jul 16, 5:08 PM •  יואל לויפער

 

די פראבלעם איז נישט נאר ר' מנשה איז די פראבלעם, ליידער ווייסט דער עולם בכלל נישט קיין 
עגן מאיר בלוי וואס ביי מיר וואו למשל אז מ'וועט אנהויבן צו רעדען וו             ריכטיגע פרטים!!

איז קיין שום ספק נישט אז קיינער דא ווייסט נישט ריכטיג קיין פרטים און אלע האבן געשריגען אז 
די לינקע פון די אוירבאך'ס לאזן נישט קיין פראטעסט'ן ווען ווער ס'ווייסט אביסעל וואס טוט זיך, 

  'ן!!איז דייקא ר' אשר דער וואס שטיפט זייער די פראטעסט

און די צודרייעטע רומפלער'ס /קו הגנה האבן געמאכט א חורבן עולם מיט די מאיר בלוי מערכה זיי 
געשוואכט די גאנצע שטארקע און פאראייניגטע כוח ביי די מחאות, וואס פון דעים האבן -האבן אפ

הקולר תלוי זייער די ציונים מורא געהאט, און זיי האבן קאלט געמאכט די גאנצע נושא בכלליות ו
   בצווארם!

 Jul 16, 5:16 PM • ברוך כץ

 



  ר' ברוך קום אריין אביסעל קלארער וואס איז געווען די מעשה ביי מאיר בלוי,   

 

  יודא בלוי

 Jul 16, 5:33 PM • משה שווארץ

 

מאיר בלוי איז געגאנגען צו א הפגנה וואס איז נישט געמאכט געווארן דורך די וועד להצלת עולם 
התורה, און מ'האט אים דארט גענומען און ארעסטירט דערנאך וואס ער איז געווען אן אינו מתיצב, 

און לויט וואו די אוירבאך'ס האבן א הוראה פון ר' שמואל פון פארשידענע געלענגהייטען, אז אויב 
ט מ'האט ארערסטירט איינעם ביי אזא פלאטץ/ הפגנה וואו זייערע רבנים און וועד האבן ניש

נישט מאכן קיין הפגנות און נישט געבען קיין געלט פאר די לאיער'ס פון  געהייסן גייען זאל מען
(וואס אסאך   פלאטצען א מלחמה-די וועד, אבער היות ר' אשר האט געזעהן אז דא גייט אויס

' האט ר  ווארטען ליידער אויף דעים ה"י) כאילו אז מ'לאזט נישט גייען אויף הפגנות וכו' וכו'
אשר פארלאנגעט למען השלום לפנים משורת הדין אז מ'זאל יא מאכן הפגנות און איבער 

קערען די גאסען, און צאלען געלט פאר לאיער'ס, און ווער ס'געדענקעט איז געווען א מעכטיגע 
קידוש השם און אלע האבן געהייסען גייען און זיך צוגעשטעלט ב"ה, און דא איז דער שטן 

נישט מער און נישט ווייניגער, האט די מאיר בלוי אנגעהויבן צו טוהן א יעדע  אנגעקומען און
זאך פארקערט פון די וועד כפי הוראת רומפלער/ קו הגנה וחבר מריעיו, און דא מיינ'עך אז א 

יעדער וועט פארשטייען אז זיי האבן זיך נישט געקענט מטפל זיין דערמיט ווען יענער האט 
שקצים, כ'דארף נישט ענקער הפגנות און ענקער הילף, כ'וועל טוהן געשריגען עטץ זענעץ 

קומט אויס אזוי ס'זיצט חדשים לאנג א אינגערמאן עטליכע      אלעס פארקערט וואו עטץ הייסט..
חדשים נאך די חתונה, און ער טוט נישט גארנישט אינטער א סמכות פון א רב אדער א ראש 

און                                                ' אשר וכו' זענען לינק וד"לישיבה, אלעס נאר צו ווייזען אז ר
דאס האט געמאכט א מורא'דיגע חורבן, און קאלטקייט פאר די גאנצע מערכה, וואס לאזט זיך 

  נישט זאזען, און הרבה יותר ממה שכתבתי יש לי אבל ואכמ"ל וד"ל

 Jul 16, 5:48 PM • ברוך כץ

 

א יעדע ווארט איז ממש וויכטיג אז דער עולם זאל וויסען ובפרט די עסקנים! כ'מיין  ר' ברוך   
וואלסט געדארפט עפענען עפעס אן אפציעלע פלאטץ וואו מ'קען ארויס געבען די ריכטיגע דבר 

  השם!!

 Jul 16, 6:07 PM • וואלף פליישמאן

 

מאן שוין אפאר חדשים אין מ'מאכט די אינו מתיצבים קוקן זיך צו ווי עס זיצט א פרישער אינגער
נישט קיין הפגנות מ'העלפט עם נישט מיט קיין לויער'ס... קיינער ווייסט נישט וואס ליגט אינטער 

  דעם, אז דאס איז די ציל פון די משפחת בלוי...

  די זענען די רעכטע...

 Jul 16, 6:48 PM • משה שווארץ

 

פון די גרויסע נדבות פון טהרת הקודש, איז יעצט זייער און דא פנימי מעג מען שרייבען אז איינע 
    ברוגז היתכן אז מ'האט אריינגעלייגט א הודעא פאר מגבית טהרת הקודש אין די טמה'נע הפלס

  איך ווייס גראדע פון ווי מנשה פילאפ האט באקומען די נייעס פון טאמבאק
פון עפע'ס א 

                                                                                                            אינגערמאנשיק'ל
                                                                                                                                   
איך מיין אז די זעלבע אינגערמאן איז דער                                                                       

    וואס האט א השפעה אויף די היימישע עשירים אין קרית יואל

 Jul 16, 7:15 PM • לייבוש לאנדא

 

 די רעכטע זאגן!
· 

ינעם פון די מערכה דארף געפירט ווערן דורך אזעליכע וואס זענען אפגעפרעגט ביי יעדן אי         
 נטירא קרטא ביז מזרחי.

·  

נישט גיין מוחה זיין נאר ווען די יחידים זענען מחליט (פארשטייט זיך אז עס ווענט זיך וואס         
ר' אשר זאגט דארף מען זאגן פארקערט אן קיין חשבונת) און פארשטייט זיך אז ווען די יחידים 

 ן מיט זיי.זענען מחליט יא צו גיין מיז יעדער מיט טאנצ
·  

נישט שטיצן קיין מוסדת על טהרת הקודש וואס האבן נישט געניג אנערקענט די הארבקייט         
 און סכנה פון ר' אשר.

·  

נישט שטיצן קיין מוסדת על טהרת הקודש וואס האבן נישט געניג אויסגערופן אז טאמבאק         
 איז גערעכט.

·  

וסדת על טהרת הקודש וויל אפשר איז ער א פאפער נאר די וועליכע נישט שטיצן קיין מ        
זענען געפאלן אין די אויגן פון די פארשווארצטע שמיצעגע אויגן די האבן רעכט צו זיין באגלייבט 

  אויפן ווארט.

 Jul 16, 7:37 PM • משה שווארץ

 

וואס ר' שמואל האט בשום האט אויסגעוועלט צו זיצן אין מעצר פתוח, דאס איז א זאך  בלוי מאיר
  די רעכטע!  אופן נישט געלאזט, ציליב וואס דארט איז מען צוזאמען מיט די מיידלעך...



   ממשיכים את הדרך של מרן רבינו הדרכי שמואל זיע"א

 Jul 16, 8:02 PM • משה שווארץ

 

 

 מהדורת יום שלישי במערכה
יעת בני תורה בעיריה הרב מלאכי כי בהשתדלות נציג ס שמחה בעיר בית שמש. פרסום ראשון.

טוב, אושרה לפרסום ההקצאה של שטח בעיר לטובת תלמוד תורה 'נפש החיים' בעיר. בכך 
קיבלה העיריה את המלצת אגף החינוך בעיר ואת בקשת התלמוד תורה לקבלת שטח מהעירייה 

  עבור התלמוד תורה.

 אושרה לפרסום הקצאת עיריית בית שמש לת"ת 'נפש החיים'
שמחה בעיר בית שמש. פרסום ראשון. בהשתדלות נציג סיעת בני תורה בעיריה הרב מלאכי כי 

טוב, אושרה לפרסום ההקצאה של שטח בעיר לטובת תלמוד תורה 'נפש החיים' בעיר. בכך 
קיבלה העיריה את המלצת אגף החינוך בעיר ואת בקשת התלמוד תורה לקבלת שטח מהעירייה 

 עבור התלמוד תורה.
ים האחרונות מתפתחים כידוע קהילות בני התורה די בכל אתר ואתר, ובערים ירושלים בני בשנ

ברק מודיעין עילית בית שמש אלעד ביתר צפת ועוד, מוקמים קהילות של בני התורה, הכוללים 
 בתי כנסת, מוסדות לימוד.

מו גם מספר גם בעיר בית שמש נפתחו מספר בתי כנסת המהווים מגדל אור רוחני לכל האזור, כ
 תלמודי תורה ובית ספר על טהרת הקודש לבני התורה.

לפני כשנתיים הוקם ברמה ג', תלמוד תורה 'נפש החיים' של הרב שלמה פיין, זאת בסיוע אברכים 
 מהמקום שנטלו על עצמם לסייע להקמת תלמוד תורה בשכונה.

ה או בית הספר, אלא שכמו בכל מקום ובכל עיר, נטל שכירות המקום למבנה התלמוד תור
מכבידים עד מאוד את הנטל על ההנהלה, בהוצאה גדולה וכבדה על מנת לשכור בניין מתאים 

לשכון  -או שמאלצים  -לאיכלוס התלמידים, עד שלעיתים מגודל ההוצאה, יש מקומות שנאלצים 
 במקומות שאינם ראויים ואינם מרווחים כיאה וכיאות לתינוקות של בית רבן בני התורה נזר

 הבריאה.
מצב דוחק זה, הביא את רבינו הגדול והקדוש, מרן ראש הישיבה זי"ע, לדחוף את מנהלי 

המוסדות לבקש הקצאות מעיריות המקומיות, תוך הנחיות ברורות מאוד כיצד לפעול ולדאוג 
שההקצאות יישארו בגדר הקצאות בלבד ללא שום התערבות נוספת של השלטונות במשרד 

 מוסד.החינוך בין כותלי ה
כמו כן זו אחת הסיבות לפיהם הורה רבינו מרן ראש הישיבה זצוק"ל לנסות לחתום הסכמים 
קואליציוניים בעיריות, על מנת שבני התורה יוכלו לזכות להקצאות, וכאשר הגיע ראש עיריית 
ירושלים הקודם מר ניר ברקת לנחם את רבינו זצ"ל בעת יושבו שבעה על אחותו ע"ה, הדבר 

ד אותו שאל רבינו זצ"ל מיד עם היכנסו של ניר ברקת: האם ההקצאות למוסדות בני האחד ויחי
  התורה מתקדמות.

; שליחת אלפי דברים והשמצות זולות  לדמותו של המייל 'קול מלחמה' –רשעים מלאים חרטות 
ללא הבחנה, וחרטות, הבהרות והתנצלויות מיד לאחר מכן. פרוייקט מיוחד. כך הפך ראש וראשון 

ול ושופר ההשמצות, בעל המייל 'קול מלחמה', למשמיץ הגדול ללא אחריות. אנו מגישים לק
לפניכם היום רשימה חלקית בלבד: החזרות ההתנצלויות וההבהרות הרבות על הטעויות ששלח 

 לדמותו של המייל 'קול מלחמה' –רשעים מלאים חרטות    והשמיץ.
ראש וראשון לקול ושופר ההשמצות, בעל המייל פרוייקט מיוחד. כך הפך  –רשעים מלאים חרטות 

לונדון, למשמיץ הגדול ללא אחריות. אנו  –'קול מלחמה', מר בלייער משכונת סטמפורדהיל 
מגישים לפניכם היום רשימה חלקית בלבד: החזרות ההתנצלויות וההבהרות הרבות על הטעויות 

 ששלח והשמיץ.
חבה, המתקרא קול מלחמה. בעל המייל ועוזריו, בשנים האחרונות החל לפעול מייל בעל תפוצה ר

מוסיפים אנשים רבים לתפוצתם, ללא רשותם, וכך הוא שולח ללמעלה מעשרים אלף כתובות מייל 
הוקם בדרך מסוימת באמצעות אינטרנט גוגל, וכך  -שאינו מייל רגיל  –את שלל הגיגיו. המייל 

 שולח בלחיצת כפתור לעשרות אלפים את מה ששולח.
ה היה המייל כדבר נצרך ומועיל, בשליחת דברים שיש בהם מן המחאה על הפירצות ועל תחיל

הקלקות בדור, כמו גם דברי חיזוק וכדומה. חשוב להדגיש שכבר מתחילה, מעולם מר בלייער 
 מנהל המייל, לא שלח דברים מעצמו, אלא תמיד העביר דברים שמסרו לו והעבירו לו.

הוא אדם מנותק ותמים, שאינו מבין מימינו או משמאלו, ואפשר  אט אט גילו אנשים שבעל המייל
לעביר דרכו ותפוצתו את כל הלכלוך שקיים בעולם. חיסולי חשבונות, השמצות, רכילויות, וכל מה 

שהלב של המושחת התורן חפץ. וכך הפך מר בלייער לבעל הלשון הרע וההוצאת שם רע 
 ע, הוא שולח כל זבל והשמצה לכל מאן דבעי.מהגדולים בעולם, כאשר ללא שום בירור או יד

בעוד שאר כלי תקשורת או בעלי מלחמות ידועים פרק או שתיים, יודעים לברר מקרה וללמוד 
מעשה, ובוודאי שקו במערכה לפני כל כתבה יוצא בברור אחר ברור, ואף את הנ"ל שהוא אמנם 

ינו בביתו של מר בלייער מספר אלמלא שה –ידוע לכולם ספק אם היינו כותבים בביטחון כה רב 
פעמים וראינו בעינינו את צורת עבודתו הזולה, פועל אותו בעל השמצות לשלוח לכל העולם 

  פרקים וסיפורים מצוצים מן האצבע במקרה היותר טוב, יוצאים מלב ודם רע במקרה הפחות טוב.

ייער, והצליחו בשלב מסויים אף השתלטו מספר אנשים על ראשו הלא חכם במיוחד של מר בל
 לגרום לו לשלוח רק דברים הנוגעים וטובים לצד מסויים.

בעקבות מעלליו הרבים והחסרי אחריות, יצאנו ללקט מעט מן המעט מן המקרים הרבים החוזרים 
ונשנים שהביאו את מר בלייער לשלוח התנצלות והבהרה, דברים החוזרים על עצמם לחסר 

ת שעדיין לא משקף את אלפי המקרים של אי ההבהרות אחריות כמוהו, והיקף חריג של הבהרו
 וההתנצלויות.

 הרבות. –הנה הדוגמאות המעטות 
 נתחיל אולי מהמקרה החריג והחריף מכולם.

זעזוע וחלחלה !!! חשיפה !!! הפושע גר  נשלח המייל הבא לעשרות אלפים: - יום שישי י"ב אייר
רי קטולי שהיסתובב במאה שערים היתגלה הפגר שמעיה פרידמן שנקרא בשם רן מחיפה, הוא נוצ

למייל צורף תמונה של שוטר חילוני, שנטען שזה  כשוטר מגב לאחר שגזז את פאותיו וזקנו !!!
 הוא.

הבהרת דברים והתנצלות על דבר הפרסום  מוצאי שבת הגיע, ועמו ההתנצלות. וכך נכתב:
 המוטעה נגד הבחור החשוב שמעיה פרידמן

שככל הנראה מי ששלח לכם את התמונה של השוטר מג"ב עם הסימון  הנני להביא לידיעתכם,
האדום, וקישר את זה לבחור החשוב שמעיה פרידמן, טעה בזיהוי ובקשר בין האיש שבתמונה 

 לבין הבחור שמעיה פרידמן וככל הנראה טעיתם בעקבות המידע השגוי שקיבלתם.
ו וסובביו. שנית הבחור החשוב ראשית השוטר שבתמונה כלל לא דומה לו כפי הידוע למכרי

שמעיה פרידמן מוכר בקרב חסידות ברסלב כאדם ירא ושלם באמונתו, המשתייך למחנה היראים. 
הוא לא הוריד את פאותיו וזקנו כפי שפורסם ואין לו שום קשר קלוש עם המשטרה או הצבא. 

 .והדברים ניתנים לבירור בקרב מתפללי בית מדרשנו הגדול ברסלב במאה שערים
כדי להסיר לזות שפתיים על איש כשר בישראל ולתקן את דבר הפרסום המוטעה, אצרף תיעוד 

(אמור בחו"ל). בו שמעיה פרידמן נראה עם זקן  -מיום האתמול, מוצש"ק פרשת בהר, בארה"ק 
ופאות ומפריך את הפרסום המוטעה, וניתן לראות ברור שהשוטר מג"ב בתמונה זה אינו הבחור 

 שמעיה פרידמן.
 אבקשכם לפרסם את הדברים כדי למנוע הוצאת שם רע.

חזקו ואמצו בעבודתכם הקדושה והחיונית ללחום את מלחמת ה' ותורתו במהרסים והמחריבים 
 השונים. ויהי רצון שלא תצא תקלה על ידכם.

 בכבוד רב אחד מחסידי ברסלב המכיר באופן אישי את הבחור הנ"ל
ך איש חרדי לגוי, ללא שום ידע ובדיקה, רק כי מישהו שלח עד כאן המייל. כלומר, בעל המייל הפ

 לו.
  והנה עוד מקרה דרמטי וחמור:



המייל המשמיץ בהתקפה קשה על יד ימינו של כ"ק האדמו"ר מסטאמר, הרב  -י' באייר תשע"ט 
החשוב ר' יצחק שטרן. כמובן בדברים שאין בהם ממש, אבל בעל המייל המטונף ששולח מה 

הרבה, ושלח מייל חריף נגד הרבה אנשים, בתוכם הושמץ גם האיש החזק  שמקבל, לא הבין
 בחסידות סאטמר, הרב החשוב ר' יצחק שטרן. וחסידות סאטמר הוכתה בהלם.

 כמובן שההתנצלות לא איחרה מלהגיע. י"א באייר והנה המייל הבא:
צאה אמש "מערכת קול מלחמה מתנצלת בשער בת רבים בשם כל הנוגעים בדבר, על השגגה שי

בטעות בפרסום מוטעה ומרומז כנגד ראש וראשון לכל דבר שבקדושה, מראשי מערכות ישראל, 
ומוסר נפשו בביצור חומת הדת והחינוך הטהור בא"י ובתפוצות הגולה, הלא הוא הרה"ג ר' י. ש. 

מווילאמסבורג, וכואב לבנו שבעידנא דריתחא כאשר ידו פרש צר על מבצרי החינוך הטהור 
שמו הטוב ברמיזא, כאשר הוא הגבר העומד בעוז ובגבורה לימינם, ומגיע לו תודות  השתרבב

 וברכות עד בלי די. והננו תקוה שהקב"ה יצילנו מכל מכשול. והוא רחום יכפר עוון..
וכך כסדר, אנו ממשיכים בדוגמאות של ההתנצלויות של בעל המייל המטונף הלזה. נעבור לעוד 

 שזה הרבה לאדם נורמלי. מעט מן המעט, –שלל מקרים 
בטעות נשלח דברים חמורים נגד העוסקים בלא ליאות נגד גיוס  -התנצלות  -כ"ו שבט תשע"ח 

 בנות
קבלנו הרבה הערות מרבנים ות"ח, על מה שנשלח מאתנו דברי שוא ושקר  -כ"ז שבט תשע"ח 

וכל  יסודם על העסקנים החשובים אש במזרח, וכל הדברים שנכתבו ונאמרו ע"י במערכה בשקר
 מערכת קול מלחמה , הפוסל במומו פוסל, ואתכם הסליחה

 אתר חי כיף לא מחלל שבת!!!! -הבהרה מה שנשלח היום הי' טעות  - י"א מנחם אב תשע"ח
 ואתכם הסליחה תמונה עם אשה הבהרה בשליחה הקודם נשלח בטעות -י"א אלול תשע"ח 
הוא ח"ו לא להכריע שיכלו לבחירות רק הבהרה. מה ששלחנו על ברקוביץ  –ד' כסליו תשע"ט 

ששמענו מאחרוי הפרגוד שיש שבגלוי לא ילכו לבחירות למען ליאון אבל ... וד"ל, על כן הבאנו 
 שכולם מחריבם את היהדות ויבא בעל הכרם ויכלה את קוציו

היות שנשלח ב"טעות" הודעה שקרית בענין "הבן עליה" הבחור  הבהרה. –י"ד כסליו תשע"ט 
ב ישראל מאיר אלישיב שכאילו נשתחרר מהכלא הצבאי ברצון של הצבא , ע"כ להודיע והחשו

היהדות  -שהבחור הנ"ל ברח מתחת ידם בקבות הרצון של הצבא להזיקו ע"י תחבולות שונות 
החרדית עומדת הכן אם ח"ו הצבא הציוני ישימו ידם על נזר הבריאה ר' ישראל מאיר שליט"א 

  רעיש עולם ומלואוכהוראת מרן רה"י זצ"ל לה

 חדרה. –הבהרה והתנצלות על הישיבה הקדושה כנסת יצחק  -ח' טבת תשע"ט 
הבהרה והתנצלות. ההודעה שנשלח על הישיבה המפוארת ישיבת כנסת יצחק (ישיבת חדרה) 

 נשלח על ידי כמה אינשי דלא מעלי ואנו מתנצלים על המשלוח.
שה ומפוארת שלומדים בה שש מאות של בני חלילה וחס שאנחנו נכתוב דברים נגד ישיבה קדו

תורה בעמל התורה בקדושה ובטהרה כידוע, ומגדלת פירות מצוינים ומפוארים לתפארה, וכל מי 
שרואה את תלמידי הישיבה והאברכים שלה רואה בטהרתם ובקדושתם של תלמידיה הנפלאים 

 אשר יצא שמם לתהילה בארץ הקודש ובגולה.
ת הקודש בלבד ובוודאי שחלילה לנו מעשות כדבר הזה ואדרבה יש ובפרט שכל הישיבה על טהר

להוקיר את פעלו הנפלא של המוסר נפש היחיד מחוגי הליטאים שאזר עוז וגבורה ראש הישיבה 
הגאון הצדיק ר' יהושע ארנבערג שליט"א הן מחוגי החסידים והן מחוגי הליטאים והלוואי 

מעליו את קליפת שולחן איזבל ואינו נוטל התקציבים שבעקבותיו יראו רבים ויעשו כמותו, והשיל 
מן המדינה, וגם ביררנו את הענין של ההפגנות ודעתו של הראש ישיבה שיחי' שיש לצאת 

להפגנות רק באופן מבוקר לפעמים ולא בכל פעם, כפי אשר יחליטו הנהלת הישיבה לפי טובת 
ומי אנו שנחליט בדבר ונתערב בעניני הענין וזה גם דעתו של הצדיק המשגיח הרב נוביק שליט"א, 

 הישיבה הרמה הזאת.
 והקב"ה יכפר בעדנו.
נשלח בטעות (בלי בדיקה) לפני יום דברים שאין דעת חכמים נוחה  -ג' אדר א' תשע"ט 

 נא למחקו ולהסירו , הימנו
 תיקון טעות והבהרה שלא מדובר בנווה יעקב אלא במרכז -כ"ט אדר א' תשע"ט 

שהמסיבה של מצוה בבארא פארק לטובת בית חינוך לבנות עטה"ק "בית  . התיקון טעות והבהר
שלא מדובר בנווה יעקב אלא במרכז. המסיבה נעשית עבור "בית יעקב ירושלים  -יעקב החדש" 

 מרכז" ועליו נעשית המסיבה. ולא על בית הספר בנווה יעקב.
נעשית עליו מסיבה והוא  היות ונעשה כאן טעות ופורסם על בית הספר בנווה יעקב שכביכול

בהנהלת ר' ש"י שפרלינג. ובאמת זה מוסד אחר לגמרי [שפעם היה הר' שפרלינג שם] והיום הוא 
 נמצא במוסד אחר הנקרא "בית יעקב ירושלים מרכז" ועליו נעשית המסיבה.

 הבהרה -ט"ז אייר תשע"ט 
 לגבי האימייל שנשלח על יגאל רוזן, לפני שבוע.

של הרב יואל רוזן, ברצוננו להבהיר בזאת שיגאל רוזן בא מהציבור בטעות נכנס גם השם 
לעומתו הרב יואל רוזן בא מחב"ד, וידוע מגדולי הלוחמים בכל הקשור בנושא גזרת הגיוס,  הליטאי

  אין להם שום קשר משפחתי.

לאחר מייל שנשלח על רשימת מוסדות שנתמכו על ידי קרן מאיר עיני ישראל,  -כ"ד אייר תשע"ט 
[קרן שמשום מה לא שמענו לאחרונה על פעילותה למרות מגבית גדולה שעשתה], נשלח במייל 

אינה ברשות הרב קלמנוביץ, ואינה  -התלמוד תורה שהוא עטה"ק בנצרת  . הבהרה המטונף:
 תחת אחריות של קרן מאיר עיני ישראל

ית "בניה לשאלת הרבים בעקבות שליחת האימעיל עבור המגב הבהרה: -ו' תמוז תשע"ט 
 לדורות" למוסד בית יעקב נווה יעקב.

"מערכת קול מלחמה" מודיע בזה שאין אנו ח"ו נותנים גושפנקא לשימוש באינטערנט שכבר נאסר 
 ע"י כל גדולי ישראל מכל החוגים

וגם לא בשימוש לצרכי מגביות כפי שהעידו כבר גדולי ישראל וגם המחנכים הדגולים שזה עצת 
כים והבחורים שלא השתמשו אף פעם באינטרנט להשתמש בזה באיצטלא היצר להפיל את האבר

והנסיון כבר הוכיח בזמן האחרון ע"י חסידוית גדולות שאפשר לאסוף הרבה כסף  של מעשי צדקה
עטה"ק בלי שום שימוש באינטרנט. יש לנו אמונה בדברי חכז"ל "לי הכסף ולי הזהב" ואין אנו 

 . בנה מערכת קול מלחמהבתקוה לה צרכים לתת עצות להקב"ה.
[אגב, כמה צבוע. קול מלחמה שלח עשרות ואולי מאות לינקים לתרומות דרך האינטרנט לשלל 

וכפי שדווח  –מגביות, ורק בבית ספר נוה יעקב הוא שלח הבהרה זו, עקב מלחמת צרי העין 
 בבית הספר על טהרת הקודש נוה יעקב] –אתמול בקו במערכה 

 על המוסד היקר דרכי שמואל עטה"ק -רה הבה - תשע"ט – ח' תמוז
 לאחר שנתקבלו תלונות שונות,

מערכת "קול מלחמה" מודיעה בזאת בשער בת רבים, כי מעולם לא נטען כאילו שת"ת "דרכי 
 שמואל" בירושלים נהנה מתקציבי משרד החינוך,

ר נפשו ואינו וחס וחלילה לנו לפגוע במוסדות על טהרת הקודש, וכל עוד המנהל היקר והחשוב מוס
נהנה כחגירת ציפורן מהם ומהמונם, פשיטא שעלינו לתמוך בו בכל מאדנו, ולחזקו להמשיך לעמוד 

 איתן מכל ההשפעות הזרות, הציוניות והמפלגתיות.
כמו"כ הננו בזאת להודיע שהודעות אלו נתקבלו למערכת 'קול מלחמה' לאחר התייעצות עם גדולי 

 הם שייכות כלל לשום מוסד או תפקיד ציבורי כלשהו.ישראל ע"י אנשים פרטיים שאין ל
 מערכת 'קול מלחמה' עושה ככל שביכולתה לבדוק כל דבר בטרם פרסומן,

 אך שגיאות מי יבין, ובאם שגינו הננו מתנצלים בכל לשון,
והננו תפלה לבל ייצא מכשול מתחת ידינו, ושאדרבה נוסיף אומץ וחיל לחזק מנהלים אלו להרים 

  הטהור בגאון ובעוז. קרן החינוך

 .Jul 16, 10:17 PM • משה שווארץ

J 

  משה עס איז דיין ארבייט די קו במערכה אימיעיל?

  עס איז א פיינע ארבייט מדארף זען עס זאל ארומפארן אויף אלע גראפס

 Jul 16, 11:02 PM • שמואל י

 

  ניין

  עס איז נישט מיין ארבייט

  אפילו עס מאכט מיר אויפגעלייגט

 Jul 17, 1:03 AM • משה שווארץ

 

קוקט  ZKגוט א קוק אויף נייעס פונעם פראנט..... איינע פון די שרייבערס וויסט שוין ווי אזוי 
  אויס.........

סטן צוליב וואס ער לשיטתי גייט די רייטינג פון קול מלחמה נאר ארויפגיין ביי די עקסטרעמי
  שטעלט זיך ארויס אפען קעגן די 'הייליגע' קול מלחמה.......



 Jul 17, 10:46 AM • יחיאל נטע גליק

 

קודם זע איך אז מענדל היימליך קען דעם מרדכי שרייבער מדארף ארויבאקומען פון אים די 
  פרטים

 Jul 17, 11:35 AM • שמואל י

 

  שרייבער פון די גרופ, אדער לוינט זיך די פאן אפשר זאל מען אראפווארפן מרדכי

  הרב אפיס ווייסט נישט די פראעם? פרעג אים אישי

 Jul 17, 11:36 AM • יחיאל נטע גליק

 

  ער זאגט אז ער ווייסט נישט

 Jul 17, 11:38 AM • שמואל י

 

האט דא צו טוהן, און אזוי וואו ר' הילל רז"ב האט געשריבן אז ס'איז זייער גוט צו זעהן מיט וועם מ'
         דאס איז דבר שיצא מן הכלל על הכלל כולו יצא!!

 Jul 17, 11:38 AM • ברוך כץ

 

  איך ווארף נישט ארויס קיין מענטשען אויב עפעס ןןארף איך מיך ארויס פון די משוגאים

 Jul 17, 11:39 AM • שמואל י

 

  וואס מאכן נויזרוב זענען נארמאלע מענטשן עס איז נאר דא עטליכע 

 Jul 17, 11:40 AM • יחיאל נטע גליק

 

      צו מאכן, און דער עולם דארף דאס וויסן!!! אלעס חרוב זיי האבן א גרויס חלק און

 Jul 17, 11:41 AM • ברוך כץ

 

  אויב די רעשטס די שפראך וועט מען זאגן אז ביסט אהרן טייטלבוים

 Jul 17, 11:42 AM • יחיאל נטע גליק

 

דארף ווערן דא   און די צאמשטעל נעכטען און במערכה אקעגען שלמה פיין און קול מלחמה,
ארויסגעברענגעט באופן פנימי אז ליידער ווייס איך בידיעה ברורה און כ'בין גרייט עדות צו זאגען 

איז ליידער א חבר לאיש משחית פון אלע  שלמה פיין פאר וועלכע בית דין שבישראל, אז דער
ס זוכן צוצוברעכען און ער געט כסדר סחורה אקעגען אנדרע מנהלים הן פאר נדיבים בעם און ווא

  וכדי בזיון וקצף!!!!  פאר קול מלחמה ועוד ועוד וואס כ'וויל נישט שרייבען אדערווייל!

 Jul 17, 12:00 PM • ברוך כץ

 

ה קען מען אים נישט די פראבלעם איז אז דער שלמה פיין קען נישט ארויספארן פון א"י ממיל
  אריינגעבן אויף הופער סט.

 Jul 17, 12:05 PM • שמואל י

 

מ'גייט נאך דא מגלה זיין וואס האט זיך נעכטען אפ געשפילט אינטער די קוליסין ביי די ראשי 
ישיבות וואס טאמבאק און פיין האבן געלייגט געפערליכע טעראר אז הפלס זאל אריינלייגען, אן 

ווארט צו אויף ]פארשידענע אויפדעקונג      האבן נישט באשמוצט אשר ווייספיש!!! הבהרה אז זיי
  באופן פנימי אשר תסמר שערות אנוש!!

 Jul 17, 12:08 PM • ברוך כץ

 

"אויפן גנב'ס קאפ ברענט דאס היטל" ווען אשר ווייספיש שרייבט אז מבאשמוצט אים האבן זיי 
  תיכף געוואסט אז מען מיינט זיי?

 Jul 17, 12:12 PM • ואל ישמ

 

כ'וויל דא אויסשמועסן א נקודה וואס דריקט מיר                                       חומר למחשבה!!
אויפ'ן הארץ א שטיק צייט, ויתבררו ויתלבנו הדברים, קינד און קייט ווייסן באופן ברירות, און מ'טוט 

דערמאנען אויף די אלע ליינ'ס און אין די צייטונג'ען  דאס כסדר חזר'ן השכם והערב, און מ'טוט דאס
אאוו, אז ס'דא א איד ר' אשר דויטש וואס איז פשוט   ווען מ'קען נאר און אזוי אין דער איבערבליק

א שייגעטץ, און ער לאזט נישט קיין טהרת הקודש, ער הייסט און צווינגט צו נעמען שטחים, ער 
ער האלט ס'איז נישט דא קיין פולקאמע גזירה פון גיוס בנות  לאזט נישט מאכן קיין פראטעסט'ן,

איז דא א מצוה פון צו גיין צו די  בעצם ה"י, ער איז מכבד אלע עוקרי הדת וכו', ער האלט אז
בחירות, נאר יעצט טאר מ'נישט גיין, ער וויל נישט זאגן אז די הייליגע רבי ז"ל איז געווען גערעכט 

בסך הכול דארף  י ישיבות האבן געהאט א טאטאלע טעות, אאוו..און זיינע רבי'ס און ראש
מ'חזר'ן ווען אימער ס'קומט נישט אריין אז דער ר' אשר דויטש איז פיהל ערגער וואו 

און ווער  שטיינמאן און אלע עוקרי הדת אלע דורות און מ'מוז מלחמה האלטען מיט אים,
וכאן הבן                                                  ס'האלט נישט רח"ל גענויע אזוי איז א לינקער,

לעצטענ'ס האב'עך געזעהן אין ר' מנשה פילאף'ס ארטיקלען, און דער צייטונג,                   שואל!!
קול זעקה, און  דער איד, און אזוי אויכט אין די איבערבליק, קול מלחמה, טאמבאק'ס קונטריסים,

ן אויף די קול קורא'ס, אלע אן אויסנאם האבן לעצטענס אנגעהויבן דעקען א ביי די עצרת מחאות או



נייעם שטערן, און טייל שרייבען אויף אים הגאון הגדול, אדער ראש הישיבה, אדער גאר מרן, און 
מ'ברענגעט זיינע דברי מחאה און זיינע דרשות, און זיינע גרויסע וויזיט'ס אין די איינציגסטע 

ל טהרת הקודש [נאר אויף אידיש] תפארת יעקב, וואו ער געט דעם ריכטיגען הייליגע מוסד ע
דאס איז נישט מער      השקפה ברורה אין די אויסגעטרעטענע וועג און מסורה פון ר' שמואל זצ"ל,

און  אינגסטע ראשי ישיבות, שוואכסטע תלמיד חכם, און נישט ווייניגער איינער וואס איז פון די
'זיך פאר, אז מ'רעדעט פון איינעם וואס איז גאר שטארק רעכט מיט די שיטה, אוודאי שטעלט מ

לינקע און יעדע זאך וואס איז נאר פארהאנדען, בחירות נאך  וועל'עך אייך פארציילען אז ער איז
   היינט צוטאג'ס, גיוס בני ישיבות, אינו מתיצבים, געלט נעמען פון די מדינה רח"ל, אפ

 Jul 17, 1:08 PM • ברוך כץ

 

  פון וועמען רעדסטו?

 Jul 17, 1:10 PM • יצחק ווייס חברי

 

ער האט א דגל וואס איז א מרידה בה' ובתורתו אויף וואס די רבי   גערעדעט גיוס בנות,
זאגט......, בחייו פון ר' שמואל איז ער קיינמאל נישט מיטגעשטאנען צו די רעכטע ער האט 

אט געקענט, ער האט קיינמאל נישט נגעזאגט בטעות א אלץ פרובירט צו שטערן ווען ער ה
   גוט ווארט אויף די קנאים פון די אוירבאך'ס,

  שמואל מארקוביץ                                                                 

 Jul 17, 1:12 PM • ברוך כץ

 

  ווער דערמאנט עם ביי אונז אלס א מר בר רב אשי

 Jul 17, 1:13 PM • חברייצחק ווייס 

 

ער האט נישט געוואלט אינטער שרייבען די בריוו פאר'ן רבי'ן און האט קלאר געזאגט ווייל ער האט 
  פיינט סאטמאר

: ראש ישיבת פוניבז' הגאון הגדול ר' Fwd                               קול מלחמה לעצטע וואך
  שת הת"ת "תפארת יעקב" בארה"קשמואל מרקוביץ שליט"א בהרמת קרן התורה בר

  מיט פיהל מיט בילדער

אצל הכינוס חרם של  -והג''ר שמואל מרקוביץ  -דרשות של הגה''צ ר' ישראל יצחק קלמנוביץ  
  עמודים= וההקלטות 12מרנן ורבנן גדולי ישראל 

 לאור הביקוש הרב מצ"ב ההקלטות מהכינוס,   
 דור דעה מרן רבינו הגרי"י קלמנוביץ שליט"א שריד  משא התקופה מפי גאון ישראל וקדושו

   הגר"ש מרקוביץ חבר מועצגה"ת ראש ישיבת פוניבז '  מרן ודברי

 Jul 17, 1:18 PM • ברוך כץ

 

פלענע גארביטדזש קעין וואס מ'לייגט דארט ארייו   ווי נאך אויסער קול מלחמה וועלכער איז א
  אלעס

 Jul 17, 1:18 PM • יצחק ווייס חברי

 

איבערבליק ברענגט עס נאך, מנשה פילאף האט דאס געשריבען אין דער צייטונג אין דער איד 
אלעס איז תלוי וואס   (כ'האב עס נישט יעצט מיט מיר), קול זעקה ווען ס'קומט אויס און וואו נישט?

  טאמבאק מיט חיים שלמה

 
 נשאו דברים במעמד:

  
  ראש הישיבה מרן הגר"ש מרקוביץ שליט"א, נשיא הת"ת מרן הגאב"ד הגר"צ פרידמן שליט"א,

 Jul 17, 1:22 PM • ברוך כץ

 

  נחום שמשון מאייער איז א טאמבאקיסט

? 

 Jul 17, 1:23 PM • יצחק ווייס חברי

 

נישט יעדער מיינט עפעס נאר טאמבאק ברענגעט אריין מושגים ביים עולם     דו כאפסט נישט!!!
ויל דער עולם דא זאל אליין כאפן וואס דא טוט זיך, פאר מ'איז און עולם גולם קויפט אלעס אפ, כ'ו

מסביר וואס ר' אשר איז, אין די זעלבע ארטיקל וואו מ'רייסט אראפ ר' אשר ווען ער טוט גראדע א 
  גוטע זאך, מאכט מען גרויס דעים לינקער מרקוביץ נאר ווייל,,,,,,,,,,,,

 Jul 17, 1:26 PM • ברוך כץ

 

  איך פארשטיי

 Jul 17, 1:26 PM • צחק ווייס חבריי

 

ווען טאמבאק האט זיך דערזעהן אן א אפציעלע נארמאלע אוטריטעט (חוץ די וואס הייסן נשיא 
וכדו' וואס איז נישט נוגע אויף גארנישט) און קיינער האט אים נישט געדעקט באמת, (נישט וואס 

מיט אלע מפרשים, ער טרעט אויף ער האט פארקויפט אויפ'ן גאס,) מאכט ער גרויס א לינקער 
זאגען דברי מחאה, ווען ער האט קיינמאל נישט מיטגעהאלטן מיט ר' שמואל והדברים ידועים 

איבערנאכט, און ר' אשר האט מ'נישט געטארט אריינלאזען אין תפארת  מרן לכול, און ער ווערט א
עט מ'איינעם צו זאגען דרשות יעקב אפילו למען השלום נאר ווייל ער איז רח"ל לינקע און דא נעמ

טעגליך אין תפארת יעקב און אינטערשרייבען אויף די קול קורא'ס א און זיצען ביי די כינוסים נעבען 
  די גאב"ד ר' צבי, און די גאנצע עבירה פון יצחק שטערן איז אז ער נעמט אויכט ר' אשר!!!

 Jul 17, 1:36 PM • ברוך כץ



 

 

  גור

איינער קען אפשר מסביר זיין וואס איז געשעהן                                                                  
פארוואס נעמט אים   מיט קול מלחמה אז ער האט שוין נישט געשיקט כמעט א גאנצע מעת לעת?

אזוי לאנג צו מאכן די רויטע /געלע ווערטער אז שלמה פיין נעמט נישט מיט הכחשה'ס און 
  ס אקעגען דעים טריגעד!!!???הבהרה'

 Jul 17, 2:55 PM • ברוך כץ

 

גראדע כ'גלייב נישט און מ'טאר נישט גלייבן קיין לשון הרע אז נפש החיים נעמט רח"ל, אבער 
  כ'ווארט צו זעהן וואס איז די תירוץ אויף זייערע זאכן!

 Jul 17, 3:13 PM • ברוך כץ

 

 מה ששמעתי ולא בררתי
 

האט שוין מיט א שטיק צייט צוריק גארבעט פאר צוויי הקצאות, איינס פאר די מוסד ר' שלמה פיין, 
אין ירושלים, און איינס פאר די מוסד בית שמש, למעשה האט ער אויפגעגעבן די הקצאה אין 
ירושלים, אנזעהנדיג די פראבלעמם דערפון, אין ער האט אויך ארויסגעבן די קונטרסים קעגן 

וועהן פארשפרייט אויף קול מלחמה, אבער די הקצאה אין בית שמש האט הקצאות, וואס איז גע
 ער קיינמאל נישט אויפגעגעבן, וויבאלד דארט דארף מען נישט קיין רשיון לע"ע.

 
א אנדערע גירסא איז דא אז עס איז געוועהן אינטער זיין ריקן, ווי געזאגט האב איך עס נאכנישט 

  פראצענט מברר געוועהן 100

ריגער האב איך געהערט אז ער איז געוועהן אין שווייץ נאך געלט פאר זיין כולל אין איינער וועגן ט
  האט אים דארט באשייגצ'ט "טיטוס", האט ער אפגעמאכט אז גענוג איז גענוג

  געהערט פון ר' שמואל וויינטרויב

 Jul 17, 3:57 PM •  יואל לויפער

 

  זיי מסביר !

 Jul 17, 3:58 PM • ברוך כץ

 

  וואס ?

 Jul 17, 3:58 PM •  יואל לויפער

 

און וואס טוט ער אויף דעים   כלפי וואס?  וואס מיינט אז טריגער האט מחליט געווען?
  וואס פלאנירט ער?  ארויף?

  וועגן שלמה פיין קומט פון ר' שמואל אדער וועגן טריגער אדער ביידע?

 Jul 17, 4:00 PM • ברוך כץ

 

  נאר וועגן טריגער

 Jul 17, 4:01 PM •  יואל לויפער

 

  וואס מיינט "גענוג איז גענוג"?

 Jul 17, 4:08 PM • שמואל י

 



 אחים לדעה פנימי! הטשעט   תקנות
 אלעס וואס עס ווערט געשריבן דא איז פנימי עד הסוף

 ) נישט לאזן קיקן די טשעט אנדערע מענטשן אן רשות1
 פן טשעט אן רשות) נישט ארויפצולייגן נאך איינעם אוי2
) ווען איינער לייגט ארויף עפעס און ער שרייבט צו נישט ארויסצוגעבן, בשום אופן נישט 3

  ארויסגעבן

 Jul 17, 4:17 PM • משה שווארץ

 

  איך האב נישט גערעדט צו טריגער,
נאר שמואל וויינטרויב האט צוזאמגעשטעלט אז מסתמא וועגן דעי מעשה איז ער ארויס פון די 

  ים.כל

 Jul 17, 4:17 PM •  יואל לויפער

 

  שמעתי אז נעכט האט חיים שלום געמאכט א מחאה אין אלבעני וועגן די חינוך?

 Jul 17, 4:55 PM • יחיאל נטע גליק

 

  צוזאמען מיט יענקעלע כהן

  ר' חיים פלאהר האט עס געשטיצט, אלימליך פלאהר איז דארט געווען!

 Jul 17, 4:58 PM • ברוך כץ

 

טענות  אלע דאס גרויס מאכן דעם ר' שמואל מארקאוויטש, איז דאך אזא שרעקליכער ליצנות, ווען
אויף ר' אשר איז נישט מער וואו לעכערדיגע זאכן וואס מ'קען אנטייטלען אויף יעדן צווייטן ליטוואק, 

לע אבער אין די זעלבע צייט מאכן די זעלבע חברה גרויס אן אלט באקאנטער לינקער מיט א
מפרשים, וואס קיינער קען נישט בטעות טרעפען אויף אים עפעס א גוט ווארט, אז ער האט שוין 

 אפשר חוזר געווען ווייל ער זאגט קלאר אז נישט!!!
 די סך הכל די זאך איז זייער קלאר און דייטלעך,

די גאנצע מערכה יעצט וואס האט זיך אויכט אריבערגעכאפט ליידער דאהי אין חו"ל איז 
אייגענע פריוואט מחלוקת וואס האט נישט קיין שום שייכות מיט אידישקייט לא  אלעס נאר

 מיני' ולא מקצתי'!!!
  אדרבה! אויב איינער האלט דא אנדרעש זאל ער זאגען ויתבררו ויתלבנו!!

 Jul 17, 5:02 PM • משה שווארץ

 

ד קטן נישט קיין חילוק ווער אבער ס'מוז קלאר ארויסגעברענגט ווערן, אז די אלע חברה מגדול וע
 -דאס זאל זיין, פארנעמען נישט ביי אונז קיין שום מקום, זיי זענען נישט אונזערע מנהיגים

ווארט זאגער, און ס'פאלט פאר קיינעם נישט איין מ'זאל פון זיי עפעס מקבל זיין -פארטרעטער'ס
רה דרך, און קיינער זוכט זיי חלילה, אונז האב מיר געהאט און אונז האמיר ווייטער אונזערע מו

נישט גרויס צו מאכען ביי אונז, (אזוי וואו מ'קען הערען מענטשען וויינען היתכן מ'מאכט גרויס ביי 
  אונז דעי לינקע וכו') און דאס איז אפילו אויף די מ'כלומרשט'ע גאר רעכטע.

 Jul 17, 5:08 PM • ברוך כץ

 

  אפילו אויף ר' שמואל זצ"ל אויך

 Jul 17, 5:13 PM • ישמואל 

 

  וואס הייסט?

ס'איז בכלל נישט קיין דמיון, דעי אלע קומען נישט צו צום קנעכיל פון ר' שמואל נישט און תורה, 
נישט און זיין צדקות, און נישט און זיין ריינע השקפה, און געוואסט וואו אזוי צו האנדלען מיט א 

  כם חוץ זיין אלע כשרונות און מעלות שמנו חכמים!!!יעדעם איינעם!! ער איז געווען א ריכטיגער ח

 Jul 17, 5:17 PM • ברוך כץ

 

יא יא ר' שמואל זצ"ל איז געווען גאר אויסגעהאלטן אויך אין השקפה, און נישט געהאט קיין 
פראבלעם צו אנערקענען אין פעלער'ס וואס מ'האט געמאכט במשך די יארן, פארשטייט זיך אז 

ישט געווען קיין תלמיד פון רביה"ק קומענדיג פון אן אנדערע חדר און רעדנדיג צו טעכניש איז ער נ
אן אנדערע ציבור, און געקענט טוהן זאכן אנדערש ווי די בני ישוב הישן טאקע צוליב די 

אויבערדערמאנטע סיבות, אבער אין השקפה איז ער געווען גאר ריין און קלאר ווי עס זענען מעיד 
ן געווען גאר נאנט מיט אים, און דאס איז אויסער זיין געוואלדיגע גדלות אין אלע אסאך וואס זענע

  ג' עמודי עולם

  נישט צו זאגן אז אונז דארפן מקבל זיין פון אים נאר בלויז קלארצושטעלן די מציאות

 Jul 17, 5:22 PM • בארא פארק

 

מספיד געווען ר' שמואל אוירבאך  ר' צבי מאיר האט אנגערופן דעם רבי'ן אין די טאג ווען ער האט
דא אין וומס"ב אין עטרת אברהם ביי די עצרת, און געזאגט פאר'ן רבי'ן אז ער האט נישט קיין 

מושג וועם ער איז מספיד, און ער האט א לענגערע צייט ארויסגעברענגט זיינע הרגשים אז לדעתו 
(געהערט    געווען א קדוש וטהור!! איז ער געווען א סאטמאר'ער מיט אלע מפרשים, און איז באמת

   פון הגה"צ אבד"ק סאטמאר ירושלים שליט"א)

 Jul 17, 5:27 PM • ברוך כץ

 

דאס מיין איך אז אפילו די פרומסטע ביי זיי זענען נישט אונזערע רבי'ס אבער פארשטטיט זיך אז 
עס האבן זיך געפירט סיי מחזק זיין דארפן און אויך ארבייטן צוזאמען ביי די אלע מערכות אזויווי 

  רביה"ק און סיי עדה החרדית אלע יארן אפי' מיט סאך שוואכערע

 Jul 17, 5:27 PM • שמואל י

 



כ'האב געזאגט פאר איינעם אז נאך א מזל ר' שמואל האט סוף ימיו אזוי לוחם געווען אינאיינעם 
ך צו באקענען מיט סאטמאר, אזוי אז סאטמארע אידן האבן געהאט די געלעגענהייט זי

  פונדערנאנט מיט אזא גדול בענקים.

 Jul 17, 5:29 PM • בארא פארק

 

אבער כ'וויל באמת הערן א תירוץ לשיטתו פון ר' מנשה וכו', אז מ'דארף רייסען שטיקער פון ר' 
אשר, און אזוי שוין חרוב געמאכט אסאך זאכן, ועודך מסתולל להמשיך, איז מאי שנא פון שמואל 

  ש וואס אים דעקט ער אין די זעלבע ארטיקל????מארקאוויט

 Jul 17, 5:31 PM • ברוך כץ

 

ער ווערט געפיטערט פון די וואס האבן יעצט אן אינטערעסע גרויס צו מאכן ר' שמואל מארקאוויטש 
  וואס פארשטייסטו נישט?

 Jul 17, 5:32 PM • בארא פארק

 

קען זיך נישט סותר זיין מיני' ובי' במילתא כ'פארשטיי אבער ס'דארף האבן א שטיקעל פנים, מ'
  דעבידא לגלוי'!!

 Jul 17, 5:34 PM • ברוך כץ

 

יחזור עס קוקט אויס ווי די שרייבער'ניקעס פונעם אנדערן טשעט האבן מקיים געווען דעם "
  לתלמידו"

 Jul 17, 5:39 PM • משה שווארץ

 

מ'קען פרעגען א יעדע חדר אינגעל און וואו   ווער ווייסט דען נישט ווער שמואל מארקוויטש איז?
מרן הגאון הגדול און אין די  קען קול מלחמה פאר עטליכע וואכן ארויסשיקען הראש ישיבה

זעלבע צייט ווען ס'איז געשטאנען אויף ר' אשר סתם הגאון האבן די חברה גערופן מיט 
פרעג אים וואס ער זאגט צו  שטעל אפ א אינגערמאן און   אונז זעמיר ממש משוגע??    טענות!!

ר' אשר, ער וועט דיך ענטפערען ימ"ש, ערגער פון שטיינמאן, און פרעג אים אויף שמואל 
ווייל ער זעהט די קול מלחמה, די רעכטע ראשי ישיבות  מארקוויטש, וועט ער זאגען פון

  איבערבליק, ר' מנשה וכו'

  ווער איז יואל ווייס אויף די אנדערע טשאט?

 Jul 17, 5:42 PM • ץברוך כ

 

עס איז יעצט ארויס ראבאט קאל אז איז ארויס א בריוו פון שלמה פיין שרייבט ווי ער זאגט כאילו 
טריגר זאגט עלילת שווא אז ער האט געמאכט א רישיון, עס איז א שקר ער האט נאר געמינען א 

  און ר' ישראל יצחק שטח אן קיין רישיון, אין עס ווערט צוגעשריבן דורך ר' צבי פריעדמאן

  יודא בלוי רעדט דארט

 Jul 17, 6:19 PM • משה שווארץ

 

  די פראבלעם איז דען די רשיון?  כ'פארשטיי נישט וואס איז די חילוק ?

 Jul 17, 6:21 PM • ברוך כץ

 

אמת לאמיתה! הרב שלמה פיין מנהל ת"ת נפש החיים לא  -הבהרת דברים  -כיכר התורה   
משרד החינוך עבור ההקצאה! והינו עומד על המשמר ברוב עוז לבל ישתעבד הוציא רשיון מ

  לממשלת השמד!

 Jul 17, 6:22 PM •  יואל לויפער

 

  וואס מיינט דאס?  ווער איז כיכר התורה?

  איינער קען ארויפלייגען דעם צעטיל?

 Jul 17, 6:24 PM • ברוך כץ

 



 

 Jul 17, 6:24 PM •  יואל לויפער

 

  יין אז עפעס איז נישט קלאר דא, ווער האט געזאגט אז ער האט א רשיון?"און כ'מ

  וואס איז דאס כיכר התורה??  וואס איז דעיס ווואס דו האסט ארויפגעלייגט??

 Jul 17, 6:26 PM • ברוך כץ

 

 במערכה נעכטן וועגן א רשיון
 

ת העיריה נדרשים ובפרט לתלמוד תורה חדש. בהנחיו -לא דרך קלה היא הגשת בקשת הקצאה 
המנהלים לעבור שלל הצהרות והגשות של מסמכים, בין הייתר כל פרטי התאגיד והעמותה, וכן כל 

הדוחות, וכן מילוי כל פרטי החוברת לבקשת ההקצאה תוך איום שמילוי חלקים חלקיים הרי היא 
ת ממש. באם כאי הגשת בקשה, כמו כן מילוי דו"ח מדוייק של תקציב על הוצאות והכנסות מפורטו

כך כמופיע בהנחיות  –המבקש הוא מוסד חינוך, ישנה דרישה נוספת ומיוחדת אך מחייבת 
הברורות של העיריה, ולפיו באם מגיש הבקשה הינו מוסד חינוך, יש להקפיד על המצאת רישיון 
מוסד בר תוקף ממשרד החינוך ו/או משרד הרווחה ו/או משרד התמ"ת, הכל ע"פ הקשר המוסד 

יחד עם הצהרה על מילוי תנאי הרישיון. כמו"כ ישנה דרישה נחרצת ממוסדות המוגדרים  ואופיו
  כ'מוסדות פטור' להמציא אישור בתוקף ממשרד החינוך.

 Jul 17, 6:28 PM •  יואל לויפער

 

  דא שטייט אז שלמה פיין האט גענומען א רישיון?????

 Jul 17, 6:34 PM • ברוך כץ

 

מוסד בר  המצאת רישיון ה הינו מוסד חינוך, יש להקפיד עלולפיו באם מגיש הבקש 
ו/או משרד הרווחה ו/או משרד התמ"ת, הכל ע"פ הקשר המוסד ואופיו יחד  ממשרד החינוך תוקף

כמו"כ ישנה דרישה נחרצת ממוסדות המוגדרים כ'מוסדות  עם הצהרה על מילוי תנאי הרישיון.
  פטור' להמציא אישור בתוקף ממשרד החינוך.

 Jul 17, 6:35 PM •  יואל לויפער

 

כ'פארשטיי נישט די ווערטער וואס דא שטייט, כ'גיי פרובירן מברר צו זיין וואס איז ליגט אינטער די 
   ווערטער אין די מציאות הענינים!!

 Jul 17, 7:16 PM • ברוך כץ

 

ו ס'קומט אויס כ'האב שוין א שטיקעל בילד אויף די גאנצע נושא פון די נפש החיים, און ווא
אפילו קול מלחמה גייט יעצט ארוישיקען אז שלמה פיין   אדערווייל איז טריגער ליידער גערעכט,

האט נישט געבעטען קיין רשיון, אבער ס'איז ריכטיג טענו בחיטין והודו לא בשעורים, ממש שלא מן 
  הענין, כ'וועל שפעטער מסביר זיין באריכות!!!

  *והודו לו  *ארויסשיקען

 Jul 17, 8:42 PM • ברוך כץ

 

    נאכ'ן דורכליינען אלע קול מלחמה                             אחיי וריעי!  מורי ורבותי!

  וועגן נפש החיים זאל מיר איינער זאגען ווער ס'איז גערעכט, טריגער אדער קול מלחמה/פיין ??

טריגער האט געזאגט אין געוויזן ראיות אז                                                               
און וואס איז די תירוץ אויף  בית שמש האט באקומען א שטח אין שלמה פיין דער

  אז ער האט מבטל געווען אין ירושלים?    אז ער האט נישט געבעטען א רשיון?         דעים??

  טענו בחיטין והודו לו בזכר קדשו!!

 Jul 17, 9:19 PM • ברוך כץ

 



 

........................ 

 Jul 17, 10:11 PM • יחיאל נטע גליק

 

 הבהרת דברים לפי וואס איך האב מברר געווען עד שידי מגעת!
דערנאך וואס במערכה האט נעכטען געדאנקעט דעם אייבערשטען אז ר' שלמה פיין מנהל ת"ת 

ת שמש, וואס ער האט פארלאנגעט אן נפש החיים, האט באקומען א שטח פון די עירי' אין בי
הקצאה פאר זיין ת"ת, האט היינט קול מלחמה און די קו הגנה, זיך אויפגעריסען מיט א מחאה אין 
מערכה אדירה מיט גאר מיאוסע לשונות פאר די חטא פון שרייבען אז שלמה פיין האט געבעטן א 

ט שטעכעדיגע לשונות אז היתכן רשיון, און צו דעים האבן זיי צוגעשטעלט שארפע בריוו'ן מי
מ'האט געזאגט אז פיין האט געמאכט א רשיון? א זאך וואס איז א אויסגעזויגענע שקר, און ס'איז 

 נאר געמאכט געווארן מיט א שנאה נוראה אקעגען טהרת הקודש וכו' וכו'
ס יעצט וועלן מיר אביסל שרייבן די מציאות הענינים וואס דא טוט זיך, און דערנאך ווא

ס'שטייט און במערכה, און וואס פיין זאגט, און ווער בויעט און ווער מאכט חרוב טהרת 
 הקודש?

בחייו פון ר' שמואל אוירבאך האט ער געזאגט נעמען שטחים (בלי שום חולק) נאר ער האט נישט 
געוואלט אז מ'זאל האבן א רשיון, אבער דער סדר איז אז כדאי צובאקומען א שטח דארף מ'האבן 
א רשיון, האט ר' שמואל געזאגט אז מ'זאל עפענען א רשיון כדאי צובאקומען א שטח און דערנאך 

  זאל מען דאס צומאכן און אזוי בלייבן מיט די שטח,
לאחר פטירתו דא איז געווארן א גרויסע קריגעריי ווען שלמה פיין (וחבריו) האבן געטעה'נט אז 

ן ווייל עס איז קעגן די געזעץ, און ער האט אויף דעים ס'איז נישטא אזא זאך צוצומאכן דעם רשיו
ארויסגעגעבן גאנצע ביכלעך און עס ארומגעשיקט אויף זיין קול מלחמה אימעיל'ס, און די אנדרע 

האבן געטהנעט אז דאס איז נישט ריכטיג און אז מ'קען דאס יא טוהן עפענען און פשוט צוגעמאכן 
 אזוי האבן ביידע ארויס געגעבן זייערע לאקשען. די פאקט האט באוויזען אין עבר, און

אויף די פאפירין מצד די חוקים דארף מען אויכט האבן א רשיון כדי באקימען  יעצט אין בית שמש
א שטח, אבער אזוי וואו מ'דארף האבן אין ירושלים און מ'קען דאס צומאכען און אויסשפילן די 

אז מ'קען זיך אן עצה געבען און נעמען שטחים אן געזעץ, די זעלבע איז גרינגער אין בית שמש 
  עפענען א רשיון בכלל קעגן די געזעץ,

איז דא האט טריגער געהאט א געוואלדיגע נצחון אין פיין וואס ער זאגט אז מ'קען נישט 
ארומשפילען מיט די געזעצן אין ירושלים, ווי עפענען און צומאכן די נאמען פונעם מוסד, נאר מ'מוז 

ן מיט די רשיון און נאמען פונעם מוסד, ווייזט טריגער אויף נעכטען אין במערכה אז אפילו בלייב
מ'דארף בעצם האבן א רשיון כדי צו באקימען א שטח אין בית שמש, האט שלמה פיין באוויזן צו 
באקומען מיטן אויסשפילן דעם געזעץ! ער זאגט בכלל נישט אז דער שלמה פיין האט געבעטן א 

 ון ער האט עס באקריגען!רשיון א
לגופה של ענין פון טהרת הקודש, די הוראה איז א קלארע אז ווער ס'נעמט א שטח  און יעצט

פון די עירי' אין ירושלים אדער אין בית שמש נישט קיין חילוק צו ער האט א רשיון צו נישט, 
ן שקל הטהור און טאר נישט און וועט נישט באקומען קיין געלט נישט פון קרן הצלה, נישט פו

נישט פון טהרת הקודש, (נאר פון שקל הקודש וואס דאס איז זייער ציל) און ווער ס'נעמט / 
האט א שטח ווערט נישט גערעכנט אלץ טהרת הקודש, אין ווער עס נעמט זיך אן פאר די 
 מוסדות וואס נעמען די שטחים מאכן קאלט און חרוב די גאנצע מושג פון טהרת הקודש!!!

  קול מלחמה שעמט זיך נישט נאכצושיקען שלמה פיין'ס תורת לאקשען?דער 
איינער האט געזאגט ער נעמט א רשיון און עכט נעמט ער נישט, טריגער וויל צוברעכן טהרת 

  הקודש ווייל ער זאגט אז פיין האט גענומען א רשיון?
זאגען רח"ל קליפ און  רבותי שלמה פיין און קול מלחמה ווילן צוברעכן טהרת הקודש ווייל זיי

 קלאר אז מ'מעג האבן א שטח פון די עירי' אין בית שמש!!
שלמה פיין און קול מלחמה ווילן צוברעכען טהרת הקודש מיט'ן באשולדיגען אן אומשולדיגע 

מסי"נ'דיגע מנהל ר' אשר ווייספיש אז ער נעמט געלט פון די עירי' ווען עס האט זיך זיי 
 האבן און ארויסגעבן קיין איין איבערווייז, ויסחר פי דוברי שקר!! געדאכט האלבע חששות אן

  וועקט ענק אויף פון שלאף און קוקט וואס גייט דא פאר!!

 Jul 18, 2:34 AM • ברוך כץ

 

און די מינוט האט שלמה   ממש  לייענט און שטוינט!!                                                          
ויטער געדרייעט יעצט א רעדיל אויף קול מלחמה, און איז זיך סותר פון נעכטען, און מאכט פיין ו

אליין אן קיין שום בושה, ער שרייבעט אז טריגער וויל חרוב לייגען די געלט פון   ליצי ליצנות פון זיך
ישט חו"ל און כאילו ר' שמואל האט געלאזט נעמען, און די החלטה פון סאטמאר אז מ'טאר גארנ

כ'פארשטיי נישט דער שלמה פיין האט א שטח  נעמען און לייגט צו עפעס א אלטע קול קורא,
וואס גייט    מ'מעג האבן א שטח ע"פ הוראת רבני טהרת הקודש????  יעצט? יא אדער נישט?

   עטץ וועטץ נאך הערען היינט נאכט ר' מנשה וויינען אין חרידים!!!  דא פאר??

 Jul 18, 11:18 AM • ברוך כץ

 

  ווי שרייבער ער

  ווי שרייבט ער

 Jul 18, 11:20 AM • יצחק ווייס חברי

Unknown renamed the Hangout to פנימי    אחים לדעה     

Missed call from Unknown 

Jul 18, 11:47 AM 



 

 

 
 קןל מלחמה היום!

 
המוסדות עטה"ק  שוב התחיל להשמיץ את מוסרי הנפש מנהלי אבי טריגר היות שאיש הרדיו

  מציבור בני התורה בארה"ק
והפעם החליט להצית את אש המחלוקת כנגד הרה"ג ר' שלמה פיין שליט"א מנהל ת"ת "נפש 

 ירושלים בית שמש, -החיים" 
ומטרתו ברורה להרוס את כל מפעל חייו של מרן רה"י רבי שמאול אוירבאך זצוק"ל ולאט לאט  

 לחזור לכל מנהמי שלטון הכופרים,
ועכשיו בא בשקרים שכאילו מרן רה"י זוצק"ל התיר לקחת הקצאות למוסדות של ציבור בני  

 התורה תלמודי תורה, בתי ספר,
ובכך מנסה להתסיס את הורי התלמידים והתלמידות בכל רחבי ארץ ישראל להכריח את  

  המנהלים שיקחו הקצאות למוסדות שלהם
  שלהם בחו"ל ובכך מקווה להרוס להמנהלים את גיוס הכספים

(ובכך יקרסו ח"ו מהעול הכספי המוטל עליהם, ויוכל לצעוק לכולם, תראו אמרתי לכם, שלא יכולים 
  לחזיק מוסדות בלי תיקצוב ממשלתי)
  למוסדות שלוקחים הקצאות, (כהוראת רבניהם) ביודעו שחסידי סאטמאר לא יתרמו

פת "טהרת הקודש" בבית של מנהלי קו  והוא גם יודע היטב ההחלטה שהחליטו באסיפה של
  כ"ק האדמו"ר מסאטמאר שליט"א

 שלא לתת כסף למוסדות שלוקחים הקצאות למוסדות שלהם בכל רחבי ארץ ישראל

ע"כ הננו להודיע שנמשיך לעמוד לימין מוסרי הנפש מנהלי המוסדות המתנהלים עטה"ק, 
  כהוראת רבינו זוצק"ל "להתנתק מהם ומהמונם לגמרי"

אבי טריגר  (כלשונו של מרן הגאב"ד הגר"ץ פרידמן שליט"א) יש "רע מעללים"ולא ניתן להא 
  ושותפיו

 להרוס את מפעל חייו של רבינו רה"י זצוק"ל
  ונעמוד כחומה בצורה נגד כל נסיון להרוס את המוסדות 

  ואם ח"ו ימשיך במעשיו נצא במלחמה שערה בלי פשרות נגדו ונגד כל חביריו
 

 ינו לא נחשה!!!למען עתיד חינוך ילד
 

  הכותבים בדמע
  הורי התלמידים המתחנכים במוסדות עטה"ק

 שע"י ציבור בני התורה בארה"ק
אנו מצרפים כאן את הפסק של רבני קהילת סאטמר לאסור קבלת הקצאות בעיר בית    

  שמש
וגם החלטת כ"ק האדמו"ר מסאטמר שליט"א שלא לתמוך במוסדות שלוקחים הקצאות בכל 

  קרחבי ארה"

      איינער קען מיר מסביר זיין וואס דא גייט פאר?                                                            

 Jul 18, 11:53 AM • ברוך כץ

 

  ער איז אבער נישט מסביר למען בבית שמש מותר לקחת שטח

 Jul 18, 11:58 AM • יצחק ווייס חברי

 

. דער עולם אדערווייל האט אפגעקויפט יעדע זאך וואס קול מלחמה ער דארף גארנישט מסביר זיין
און ווארט צו נאך די גרודער דא האלט שפעטער קומען פרישע תירוצים, די        שיקט בתמימות!

עיקר איז צוחזר'ן אז טריגער און ר' אשר און אלע אנדרע מנהלים זענען שקצים און נאר טאמבאק 
  י מעגען אלעס אן הסבירים!!פיין זענען צדיקים, און זי

און ר' אשר ווייספיש האט מען א גאנצע וואך נישט אריינגעלאזט צו ר' צבי פר"מ, ער האט 
פרובירט צו רופהן בתמימות הונדרעטער מאל, און מ'האט פשוט חוזק געמאכט פון אים און נישט 

וסל דאס וואלט געווען די כל הפוסל במומו פ  כ'מיין אז     צוגעלאזט זאגען זיין מיינוג ה"י!!
און יותר ממה שכתבתי וקריתי לפניכם יש לי בבית גנזי,  פאסיגע ווארט צו נוצען אויף די קליקע!

  און כ'בין גרייט עדות צו זאגען צוזאמען מיט נאך א עד נאמן וואס איך ווייס פון טאמבאק און פיין!!!

יינע מעשים תעתועים, (דאס איז בכלל נעמען פאר טריגער ח"ו אויף אלע ז-נישט חלילה זין אנ
נישט אונזער עסק און נישט דאס איז אונזער מלחמה) נאר דאס מהלך וואס גייט דא פאר אז מ'וויל 
חרוב מאכן אלעס נאר ווייל אני ואפסי, ס'האט גארנישט מיט אידישקייט, און דעי מעגען אלעס און 

דאס אפשטעלן, אויב נישט מיט גוטען וועט  אלע אנדרע טארן גארנישט, דאס דארף מען און מ'גייט
   עס גייעו מיט שלעכטען, ירא הקהל וישפוט!!

 Jul 18, 12:15 PM • ברוך כץ

 

  ווער איז דאס דוב גליק פון די אנדערע טשעט?

 Jul 18, 1:05 PM • יחיאל נטע גליק

 



  אין ווייס נישט פונקט

  רטןאיך ווייס נישט ווי אזוי ער האט זיך אנגערוקט דא

 Jul 18, 1:07 PM • יצחק ווייס חברי

 

כ'ווייס פשוט נישט צו ס'לוינעט זיך     ס'איז א עון פלילי וואס ער האט נעכטען געטוהן מיט ר' משה!
  צו ענטפערן!

 Jul 18, 1:11 PM • ברוך כץ

 

  וואס האט ער געטאן

  אין געדענק נישט

 Jul 18, 1:11 PM • יצחק ווייס חברי

 

ער האט די חצוף נעכטען געשריבן אן קיין דעי ווערט
מר. משה שוורץ ענדליך יצא                                                                                  בושה!!!

  המרצע מן השק אכן נודע הדבר יעצט ווייסט מען וואס דיר טוט וויי. וד״ל
 

  נישטא עפעס א אנדערע הגדרה #נעבאך
 

וער געדענק נאך ווען די ראצער אלס שנה ראשונה האסט מיט גרויס חוצפה שלא קרא ולא שנא ו
ובוודאי לא שמוש וכי׳ געארבעט אינטער צו ברענגען דעם מלומד מלחמה הרב ה״ק וחומת הדת 

   כלשונך. נארמאלעעסקנים מאכען מגייט וכי׳

 Jul 18, 1:14 PM • ברוך כץ

 

 @Yiddish_Niyes: RT @YWN: President Trump Reportedly Sent Messengers To Hagaon 
HaRav Chaim Kanievsky 

https://t.co/0AedCjsQe4. 

 Jul 18, 1:43 PM • יחיאל נטע גליק

 

ר' יחיאל ביטע לייג נישט דא ארויף זאכן וואס עס שטייט שוין אויף די אנדערע יעדער קען עס 
  דארט זעהן

 Jul 18, 1:45 PM • משה שווארץ

 

  אוקעי

 Jul 18, 1:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

'האב געטראפן ר' שמואל וויינטרויב אין קרית יואל, כ                                 להבהיר הענינים!!!!
און כ'האב אים געפרעגט וואס דא טוט זיך מיט די אויפרייס אין קול מלחמה אקעגו טריגער מיט די 

ארגסטע לשונות, מיט קול קורא'ס, און די זעלבע צייט ווען טריגער האט עס קיינמאל נישט 
האט מיך ר' שמואל גענטפערט        אדער נישט?? געזאגט, און שלמה פיין האט גענומען א שטח

וואס די רשע טריגער מיינט צו זאגען  לעומקה של דברים )אז אונז האב מיר נישט יורד געווען1
)יא! שלמה פיין האט געבעטן א שטח אין בית שמש און ער האט באקריגען, 2און וואס ער שרייבט. 

י עירי' אן א רשיון, ממילא ער זאגט קלאר אדערווייל נאר זיי האלטען אז מ'מעג האבן א שטח פון ד
                                  אז ער האט, נאר ס'איז נישט קיין פראבלעם!!!

Unknown • Jul 18, 1:49 PM 

 

  פארוואס האלט ר שמואל וויינטרויב אז טריגער איז א רשע?

 Jul 18, 1:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

  טראכט אליין!

Unknown • Jul 18, 1:52 PM 

 

  אהאה

 Jul 18, 1:53 PM • יחיאל נטע גליק

 

טריגער איז טאקע א בר נש וואס דארף כאפן פעטש, אבער די פאקט איז אז לפי חוקי המדינה 
דארף אין בית שמש אויך געבן נאר ווער עס האט א רשיון, נאר עס קען זיך מאכן אז זיי האבן עס 

  האבן עס יא געפאדערט און מ'האט עס נישט דערווייל אונטערגעשריבן נישט געפאדערט צו זיי

 Jul 18, 1:59 PM • יצחק ווייס חברי

Unknown renamed the Hangout to פנימי    אחים לדעה      

 

  סתם פאר אינטערסאנטקייט ווער איז "יהודי" וואס משה האט ארויפגעלייגט

 Jul 18, 3:12 PM • שמואל י

 

  קינד א אידיש



 Jul 18, 3:24 PM • משה שווארץ

 

  איך פארשטיי נישט וואס דא גייט פאר.

Unknown • Jul 18, 3:26 PM 

 

   כאפ שוין

  ער הייסט שרייבער אויפן לעצע נאמען?

 Jul 18, 3:27 PM • שמואל י

 

  וואס פאלט דיר ביי?

 Jul 18, 3:27 PM • משה שווארץ

 

ן א שפע פון קללות אויף טיטוס טריגער אז מ'האט דערווישט א די לעצטע פאר וואכן איז געווע
רעקארדינג ווי ער זאגט אז תפארת יעקב דארף נעמען א שטח, דער שגץ דער...... און פארדעם 
האט מען געדארפט מאכן אזא הייליגן מוסד ווי תפארת יעקב. קיינמאל ביז היינט האב איך נישט 

  ..... וואס דרייט עטס א קאפ?געזען אזא ווארט דערמאנט "רישוין"

איך מיין אז טיטוס טריגער איז א גרויסער קנאי!! ער האט געוואלט אז תפארת יעקב זאל נעמען א 
שטח אן א רישיון, און שלמה פיין למעשה האט גענומען מיט א רישיון...... עני פראפ אז די מעשה 

  איז נישט געווען אזוי

Unknown • Jul 18, 3:32 PM 

 

  ה, שבעה שמות יש לו !מש

 Jul 18, 3:42 PM •  יואל לויפער

 

  כל זמן מ'רעט נישט פון מיר קענסטו זאגן וואס די ווילסט

☺ 

 Jul 18, 3:45 PM • משה שווארץ

 

אזוי וואו ס'הייסט יעצט איז געהעריג ונהפוך היא אשר                                            למעשה!
דער לינקער אשר  מה בשונאיהם, און כ'מיין ס'איז איבריג קאמטארען, וויילישלטו היהודים ה

ווייספיש אויף וועם די שמוציגע קול מלחמה האט געשריבען אז ער נעמט געלט, און אלי' 
טאמבאק האט עס געזאגט פאר רבינו, ר' יצחק שטערן, שמעון ישראל פערלמוטער, ועוד ועוד 

צוזאמען מיט ר' משה שווארץ, און די זעלבע האט שלמה פיין  און אויכט פאר מיר נגידים בעם,
געזאגט פאר שמעון משה בראווער און געשיקט אויף קול מלחמה, און פאר נאך אנדערע, און וואו 

אפילו קול מלחמה האט נישט  אויסגעזויגענע שקרים, ס'האט זיך ארויסגעשטעלט איז אלעס
דאס קומט פון די אלע שונאי כל טהרה מיט אלע לשונות געשיקט קיין רויטע און געלע ווערטער אז 

כפי הוראת הרבנים הגה"צ שליט"א וועט ער אי"ה באקומען געלט פון  של ביזו גנאי, בקיצור!
אויף  רעכטער שלמה פייןמשא"כ די                                         די מגבית טהרת הקודש!!

יין שלעכט ווארט, נאר פארקערט טאמער וועט איינער זאגען וועם קול מלחמה שרייבט נישט קיין א
די טריקענע פאקט אז ער האט גענומען א שטח אין בית שמש, ווערט ער א טמא, און א רשע 

מרושע וכו' וכו' און מ'ברענגעט פילע בריוו'ן פון רבנים אז פיין איז א צדיק און די אנדרע רח"ל די 
  את הרבנים נישט באקומען קיין געלט פון טהרת הקודש!ער וועט כפי הור ערגסטע ווערטער.

  פשוט ווייל ער האט געבעטן און באקומען א שטח!!

 Jul 18, 3:59 PM • ברוך כץ

 

ס'איז דא א פרישע אינגערמאן וואס האט א פאר דאללער, און איז אביסעל א תמים, און ער קויפט 
און מ'פארט  2000עלט וועט איינפאלען ביי יאר אפ אלע שיטות פאר גאר ביליג, אנגעהויבן אז די וו

קיין תימן, ביז אז די וואקסינינג איז גזירות שמד, ער האט געפענט א עקסטערע האט ליין, און ער 
האט אויכט געגעבן א אינטערוויא אויף מערכת סאטמאר, און ער איז אויכט בשיטה מיט די בנין 

כטיגע שיטה, און די אלע לאנגיעריגע עסקנים און נערים'ניקס, און זאגט אז נאר ער האט די רי
רבנים האבן נגיעות וכדו', אבער גראדע ביי די אינטערוויא רעדט ער נאר צווישן די שורות, אבער 

  כ'מיין אז מ'דארף דאס זאאפארט אראפנעמען, פאר ער ווערט א גאנצע הוגה דיעות!!!

Unknown • Jul 18, 4:46 PM 

 

ט אז טאמבאק פלאנט אנצוהייבן נעמען געלט, ווייל ר' שמואל האט נאר איינער זאגט מיר יעצ
 גע'אסר'ט אויב מ'נעמט אויך א רישיון, אויב מ'נעמט פלעין געלט מעג מען..

  

Unknown • Jul 18, 5:27 PM 

 



 

Unknown • Jul 18, 5:42 PM 

 

    @kikarhatorah גן של בני התורה, הערב בחתונת נכדת מרן ראש הישיבה, אביהן ומנהי
הגר"א הכהן דויטש שליט"א, השתתפו: מרן הגר"ע אוירבך, מרן הגרב"ש הכהן דויטש והגאון 

הגדול רד"מ שמידל שליט"א. כמ"כ השתתפו הגאונים: ר"ט נוביק, ר"צ שינקר, רא"ז גרוסברד, 
  רא"א דסלר, רש מרקוביץ, ר"ח הבלין ור"נ עלזס.

 Jul 18, 6:10 PM •  יואל לויפער

 

רבותי!!! עס איז שוין העכסט צייט אין קריטיש וויכטיג!!! צו מאכן א שטארקע פלאטפארמע א 
שטייגער ווי 'משנתו' וואס זאל ארויס ברענגן די ריינע השקפה אויפן דרך האמת וואס דעיס עס 
ראטעווען די גאנצע ציבור וואס וועט אטאמאטיש אריינברענגן א ווארעםקייט אין א ברען! און א 

  טארקע אחדות און די דיעות!!ש

 Jul 18, 6:51 PM • אבא גליק מאנטריאל

 .to the Hangout הלל ראזענבערג מאנסי added משה שווארץ

Jul 18, 7:53 PM 

 

 
 מרדכי אלעזר הירש האט היינט נאכט געמאלדן אין בני ברק בשם דעם רבין :

 
ויפנעמען, אפזאגן איינגעשטעלטע. זיי א. עס קומט א נייע הנהלה וואס *נאר* זיי גייען קענען א

גייען זיין ממונה אויף די חלק הרוחני פון די מוסדות. זיי גייען באקומען ארדערס נאר פון די רבי 
 שליט"א און פון די וועד פון אמעריקא.

 
ב. אזוי אויך גייט ווערן א נייע הנהלת הקהילה אויף אלע קהילה ענינים (ווער זאל מעגן 

עלכע שיעורים, ווי, און ווען). זיי גייען אויך נאר באקומען ארדערס פון די וועד אין פארלערנען וו
 אמעריקע.

 
ג. עס קומט א נייע בית הוראה וואס גייט נישט זיין אינטערגעווארפן אינטער קיין שום אנדערע 

 הנהלה.
 

 אין אנדערע ווערטער:
  נאר פון די מוסדות. יחזקאל ראטער מעג בלייבן די פאונדרעיזער און מנהל גשמי

   שכח פאר'ן מעורר זיין!    ר' יהודי, מערכת סאטמאר האט טאקע אראפ גענומען די אינטעווייא!

 Jul 18, 8:08 PM • ברוך כץ

 

  אינטערוויא מיט וועם ?

 Jul 18, 8:09 PM •  יואל לויפער

 

   יואל פליישמאן, וואס ר' יהודי האט דערמאנט היינט באריכות!

 Jul 18, 8:14 PM • ץברוך כ

 

ר' יואל, וואו קען זיין אז ר' דוד שמידל איז געווען ביי די חתונה פון אן אייניקל פון ר' אשר דויטש, 
  אפשר איז ר' דוד שוין אויך געווארן א לינקער?  וואס איז פיהל ערגער פון שטיינמאן?

Unknown • Jul 18, 8:22 PM 

 

  אר די אנדערע טשעטביטע לאז איבער די טענה'רייען פ

 Jul 18, 8:26 PM •  יואל לויפער

 



ר' אבא איז גערעכט, מ'האט שוין גערעדט צווישן די פארווייטאג'דיגע עסקנים הונדרעטער מאל, 
אפשר איז    אז ס'איז פשוט קריטיש וויכטיג צומאכן עפעס א פלאטפארמע אויף א נארמאלע אופן!

אמנעמען, און דער עולם דא זאל זאגען געדאנקען וואו אזוי הזמן גרמא יעצט און דא, לאמיר זיך צ
   עס איז די בעסטע מהלך, אויף די פארווייטאג'דיגע נושא וואס קרענקט אלע עסקנים אומעטום!!

  ר' יואל, גערעכט!

) 5) חיטוטי שכבי 4) גיוס בנות 3) גיוס בנים 2) וואקסין 1עס איז דא ס"ה איין גרויסע גזירה! 
גזירת החינך אין ארץ   )7גזירת החינך אין קאנאדא  )6ך אין ענגלאנד גזירת החינ

) חוקי תועבה, וכו' 11) רעיון הציוני 10די האליקאס  )9  גזירת החינך אין אמעריקע )8  ישראל
  וכו'

Unknown • Jul 18, 8:31 PM 

 

ר ווערן אין די מ'האט אויכט ב"ה ארויסגענומען פון דבר יום די אדווערטייזמענט אז מ'קען קלא
     צו פארדאנקען ר' יהודי!   גזירת החינוך דורך ר' יואל פליישמאן אין די אינטערוויא!

 Jul 18, 8:33 PM • ברוך כץ

 

  נו ר' משה האסט שוין אביסל בארהיגט ר' שמואל וויינטרויב ?

 Jul 18, 9:04 PM •  יואל לויפער

 

 מתחדשת -בתוך 'הפלג' הפילוג בפלג: החיידר ביקש הקצאה? המחלוקת 
מתחדש: לאחר כמעט חודש ימים של שקט בין הפלגים בתוך 'הפלג', אמש  -הפילוג ב'פלג' 

(רביעי) המחלוקת הפנימית שוב פרצה בקול רעש גדול, במכתב חריף שכתב מנהל תלמוד 
תורה 'נפש החיים' בעיר בית שמש שלמה פיין, עליו חתמו מנהיגי 'הפלג', הגר"צ פרידמן 

  רי"י קלמנוביץ.והג
הרבנים, מוחים על 'עלילה' שפורסמה בקו נייעס של אחד הפלגים בפלג, על תלמוד תורה 'נפש 

החיידר חתם לקבל רישיון ממשרד החינוך כדי לקבל  -החיים', כאשר לטענת מנהלי אותו קו 
   הקצאה מעיריית בית שמש, פרסום שלטענת רבני הפלג הוא שקרי.

ול (רביעי) בערב מסביר את הרקע למכתב החריף: "עלילה מרושעת מבזק טלפוני שיצא אתמ
ומתוחכמת כנגד רשת התלמודי תורה "נפש החיים", וזאת לאחר שהת"ת "נפש החיים" הודיעו 

במסירות נפש על ביטול הקצאת קרקע שעמדו לקבל מעירית ירושלים בעקבות שנתברר שצריך 
הטמאה של אותו רשע בערה בו בעבור זה  עבור זה לרשום את הת"ת במשרד החינוך. והקנאה

 כנגד הת"ת הנ"ל.
"ואתמול הוציא בקו המאוס שלו עלילות כזבים ברשעות נוראה, שהת"ת "נפש החיים" בבית 

שמש, שקיבל עתה "אישור זמני" לקרקע (הקצאה זמנית) מהעירייה עשו רישיון עבור זה במשרד 
שהנהלת הת"ת "נפש החיים" הם הם החינוך, דבר שהוא שקר גמור ועלילות כזבים אחר 

העומדים בפרץ על זה!! ועשה את זה כדי להראות כאילו הת"ת "נפש החיים" מוסרי הנפש, הם 
 צבועים".

עוד נאמר במבזק הטלפוני כי "הנ"ל הידוע שונא שנאה נוראה את כל הדרך של "טהרת הקודש" 
בטל כל העניין של טהרת והוא רוצה שכל המוסדות עטה"ק יירשמו במשרד החינוך, וכך ית

  הקודש"
מנהל הת"ת שלמה פיין, פרסם כאמור מכתב תחת הכותרת "תאבד דּברי כזב איש דמים וּמרמה 

 יתעב ד":
במכתבו, כותב פיין: "הנני להביע את שאט נפשי מדברי בלע שנאמרו ע"י אינשי דלא מעלי 

פוארים על טהרת הקודש במבואותיהם המאוסים בעלילות שווא ושקר כנגד התלמודי התורה המ
"נפש החיים" בירושלים ובית שמש, כביכול המוסדות הקדושים הוציאו רשיון ממשרד החינוך 

 בתמורה לקבלת הקצאה.

"וזאת ביודעם שתלמודי התורה "נפש החיים" קידשו שם שמים ברבים וויתרו מרצון במסירות נפש 
דה על המשמר שלא להוציא רשיון על ההקצאה שהייתה מיועדת עבור הת"ת בירושלים מתוך עמי

ממשרד החינוך אף למול פיתויים שונים, וידועים מכתבי גדולי ישראל לחזק התלמוד תורה על 
 העמידה בתוקף על משמר החינוך בזה.

"ומתוך שנאתם לעומדים על המשמר, פוסלים במומן ומעלילים עלילות שקר כביכול הת"ת בבית 
אה, בעוד שכידוע בעיר בית שמש לא נדרשנו כלל להוציא שמש נדרש להוציא רישיון עבור הקצ

רשיון ממשרד החינוך, ומכחישים את החי מתוך זדון ליבם ברצונם לטשטש את חומרת נטילת 
הקצאה במחיר וויתור על עצמאות החינוך, ולפרוץ פרץ בחומת החינוך הטהור באומרם "התירו 

  פרושים את הדבר".
   רושלמי הגר"צ פרידמן והגר"י קלמנוביץ.על המכתב חתמו מנהיגי הפלג הי

  פון מרכז החדשות

 Jul 18, 11:00 PM • יחיאל נטע גליק

 

איך האב שוין לאנג געטראכט ר' יצחק עס גייט ארויף אויף "קול חברי" אזאלעכע גוטע סחורה 
  אשאד אז עס בלייבט נאר ביים הערן מען קען פון דעים אליין ארויסגעבען חיבורים....

 Jul 19, 1:08 AM • א גליק מאנטריאלאב

 



 

  הפלס היום

Unknown • Jul 19, 1:54 AM 

 

בליק פלעגט וואך איין וואך אויס -די צייטווייליגע צוגעמאכטע איבער AGסתם להוי' ידוע ר' 
  נאכשרייבן מפי ר' יצחק גאנצע שטיקער

 Jul 19, 10:31 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

סיבת חומש לפני יומיים בת"ת תפארת יעקב בני ברק סניף בן יעקב תמונות ממעמד מ
  בהשתתפות מרן הגאב"ד הגאון הגדול רבי צבי פרידמן שליט"א.

 Jul 19, 11:50 AM •  יואל לויפער



 

יענקעל'ע כהן אוף זיין טעלעפאן לינע, מאכט היינט אויף א פראגראם, פון למי החוצתמת ולמי 
ארברעכרישע און די אמת'ע פרצוף, פון די ''פערל'ס ארגאנזאציע, ווי הפסילים, אופצודעקן די פ

אלע מרי נפש און דורכגעפאלנע עסקנים וועלן זיך אויסגיסען די הארץ, אזוי אויך גייט ער מסביר 
זיין, די אמת'ע דעת תורה פון רבין זי"ע, וואס משה דוד נידערמאן ווייסט נישט דורך געוויסע 

  און כלל טוהער, פון מאנסי און פון לעקוואד.....אימבאוויסטע עסקנים 

 Jul 21, 11:08 AM •  יואל לויפער

 

  די מיינסט חיים שלו' לעפקאוויטש פון מאנסי, און שרי' לאנדאן פון מענהעטן

 Jul 21, 11:50 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 

 Jul 21, 2:35 PM • לייבוש לאנדא

 

 

ערע קהילות סאטמאר, בני יואל , ארונים, סקווירא, וויניץ, מערקט די אנשליסונג פון מער
צו פארדאנקן די ארבעט פון         קלויזנבארג, ראחמנסטריווקא ,פאפא,וויען,און נאך

  קהלתינו אין די אפיסעס פון אחיעזר אין ווילימסבורג  עסקני

 Jul 21, 2:50 PM • לייבוש לאנדא

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Jul 22, 2:41 AM 

 

 Jul 22, 7:49 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  שטארק גערעכט



 Jul 22, 9:41 AM • יצחק ווייס חברי

 

  פון ועלעכע ארגאנאזאציעס איז שייך ארויסצולייגן א מעלדונג חוץ אחיעזר און שקל הטהור ?

לוח להשלטונות מכתב קיט"ל האט געשריבן א מעלדונג אז ע"פ פסק הרבנים מחויב כ"א לש
ווער עס ווייסט וויפיל סארט בריוון עס איז דא אין וואס זענען די  עסקניםהתנגדות שיתנו ה

  חילוקים זאל מוחל זיין ארויפברענגן דא

 Jul 22, 11:07 AM • לייבוש לאנדא

 

דעם די רבי האט פאר רופען דעם דינסטאג אן אסיפה איבער די נושא פון לערנען ענגליש, איבער 
  פנימי  גזירת החינוך, מיט די מנהלים בביתו נאוה קודש!

 Jul 22, 11:55 AM • ברוך כץ

 

  בביתו נאוה קודש אין קעמפ?

  אין נאר מנהלים דמוסדותינו אדער פון אנדערע אויך?

 Jul 22, 11:56 AM • יצחק ווייס חברי

 

וועט זיך עס טוישען צוליב דער ס'הייסט אין קעמפ אין די נייע פראכטפולע הויז, אבער מעגליך 
  דינער פאר די קעמפ דינסטאג נאכט אין וומס"ב!

  אדערווייל האט די רבי נאר גערופן די אייגענע מנהלים!

 2די אמת איז אז אפילו ר' משה דוד נידערמאן איז גערעכט אז די רבי ז"ל האט קלאר געזאגט אז 
עלטערע תלמידים געדענקען און געבן איבער,  שעה קען מעו לערנען לימודי חול, אזוי וואו פילע

איז אבער די שאלה צו ס'גייט ארבעטן לויט די היינטיגע עולם, די רבי טעהנט אז מ'דארף האבן 
  שטארק כובד ראש אין די נושא, וד"ל

אבער דאס איז קלאר אז די מערכה וואס יענקעלע כהן האט ערקלערט איז א עון פלילי, כ'האב 
  ט אים און ער האט נישט קיין שום נארמאלע דעקונג!!אסאך גערעדט מי

 Jul 22, 12:06 PM • ברוך כץ

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Jul 22, 12:06 PM 

 

 

  משוגענע וועלט, דאס הייסט א דיעל!?

 Jul 22, 12:09 PM • ברוך כץ

 

  שלום וברכה

Unknown • Jul 22, 12:10 PM 

 

  חחחח

 Jul 22, 12:10 PM • ייס חברייצחק וו

 

  דדדד

 Jul 22, 12:11 PM • משה שווארץ

 

יואלי פליישמאן איז געווען זייער ברוגז אז מ'האט אראפ גענומען זיין אינטערוויא פון מערכת 
סאטמאר, ער האט שטארק פאפיהרט, און האט זיך פארענטפערט אויף חומת הדת אז ער איז יא 

  גערעכט!

 Jul 22, 12:34 PM • ברוך כץ

 

@Satmar_Updates    
בארימטער קנאישער -די אהרונים זעצן פאר צו געבן טיטלען מיט א ברייטע האנט: א נייער וועלט

עסקן קיינער ווייסט ניטאמאל ווער איז, אבער נישט געזארגט, געב עס א צוויי יאר, און ער גייט 
     שטיין אויף איין פעידזש מיט ר' עמרם בלוי...



 Jul 22, 12:36 PM •  יואל לויפער

 

      
די אמת איז אז אפילו ר' משה דוד נידערמאן איז גערעכט אז די רבי ז"ל האט קלאר געזאגט 

שעה קען מעו לערנען לימודי חול, אזוי וואו פילע עלטערע תלמידים געדענקען און געבן  2אז 
יינטיגע עולם, די רבי טעהנט אז איבער, איז אבער די שאלה צו ס'גייט ארבעטן לויט די ה

  מ'דארף האבן שטארק כובד ראש אין די נושא, וד"ל
אבער דאס איז קלאר אז די מערכה וואס יענקעלע כהן האט ערקלערט איז א עון פלילי, 

כ'האב אסאך גערעדט מיט אים און ער האט נישט קיין שום נארמאלע 
                                                                                                                      דעקונג!!

די צוויי                                                                                                                        
מלערנט היינט לימודי קודש אדער איז געווען  שעה פון רבינס צייטן איז געווען פון די צייט וואס

עס איז טאקע א עון פלילי , אבער ווילאנג ער קען איינרעדן פארן עולם אז אלע  לענגער חדר?
רבנים זענען אויף זיין זייט און פעירלס טוט אלעס אויף די אייגענע האנט , און ער ברענגט נאך 

ן צולייגן פון רבינו שליט"א אז ווער ווייסט אויב אראפ א רב זאל דאס באשטעטיגן אפען און ער קע
די פארבלעים האט זיך נישט אנגעהויבן ווען מיר האבן געמאכט פשרות , און קיין איין רב זאגט 

נישט פארקערט , קויפט עס דער עולם אפ, מען וואלט ווען געדארפט האבן א וועד הרבנים וואלט 
  נישט געווען די פארבלעים

 Jul 22, 2:52 PM • לייבוש לאנדא

 .and Unknown to the Hangout אייזיק פריעד added משה שווארץ

Jul 22, 2:55 PM 

 

איך האב גערעדט מיט די עסקנים וואס ארבעטן פאר ר' חיים פלאהר (י כהן רבי), כ'האב זיי 
 פארגעהאלט הלמאי זיי זאגן אז מיר האבן עפעס א נגיעה פון געלט

היינט קען מען מער נישט טוען וויאמאל למשל נעמען אויפן חשבון פון  ווען יעדער ווייסט אז 
פראגרעמ'ס וכדומה שאין כאן מקומו להאריך, האבן זיי נישט געהאט וואס צו ענטפערן, -לאנטש

ס'איז באמת א טיפשות צו זאגן אז געלט איז די זאך דא פאר ווער עס פארשטייט האט דאס 
אין מאנסי איז אייניג אין די גזירה הגם זיי נעמען נישט קיין  גארנישט צוטאן אין מוסדות תשב"ר

פרוטה, די גרעסטע ראי' אויף דעם איז אז ר' חיים פלאהר וואס ער איז דער רב פון תשב"ר און 
שפרה מרים סקול וואס ביידע זענען נישט נהנה פון די גאווערמענט קיין פרוטה, איז ער הויפט 

  פון די יעצטיגע גזירה... מחותן אין די אנגעצויגן קייט

 Jul 22, 3:46 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 .to the Hangout שמואל מרדכי שטערן added משה שווארץ

Jul 22, 4:22 PM 

 

דער אמרי אמת האט געשריבן א בריוו בשבחו פון רב קוק שר"י, ווען דער רבי זי"ע האט אים 
האט דער גערער רבי געזאגט אז קוק האט אים געטראפן האט ער אים געפרעגט וואס איז פשט, 

 געגעבן א צעטל וואו ער ציעט צוריק פון אלע כפירות וואס ער האט געשריבן אין זיינע ספרים
 

האט אים דער רבי געזאגט, אויב וואלט די צעטל געווען אויף דער גאס און זיינע ספרים אין אייער 
ן אייער טאש איז דא די צעטל און די ספרים זענען טאש וואלט גוט געווען, די פראבלעם איז אז אי

 אויף די גאס.
 

לענינינו, זייער שיינע זאכן דא אויף די פנימי אחים לדעה, די פראבלעם איז אז קיינער ווייסט דאס 
נישט, דער המון עם ווייסט נאר פון קול מלחמה וועגן אויערבאך און יענקעלע כהן וועגן פעירלס. 

דעם דעת הקהל און דא שרייבט מען פאר זעקס אהאלב אידן איז א ביג ווילאנג זיי פירן 
  פראבלעם.

 Jul 22, 5:22 PM • אייזיק פריעד

 

 זייער גוט ארויסגעברענגט! דארפט מען אריין קומען מיט איידיעס ...
 
 

 אזוי ווי 'יהודי' האט געשריבן
ער עולם דא זאל זאגען אפשר איז הזמן גרמא יעצט און דא, לאמיר זיך צאמנעמען, און ד 

געדאנקען וואו אזוי עס איז די בעסטע מהלך, אויף די פארווייטאג'דיגע נושא וואס קרענקט אלע 
  עסקנים אומעטום!!

 Jul 22, 5:43 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

מיר האבן אנגעהויבן צו ארבייטן צו עפענען א אייגענע קול מלחמה פארשטייט זיך א 
די תוכן און סיי מיט די אויסשטעל די פראבלעם איז דערווייל אז סגייט  פארפעשענעל סיי מיט

  קאסטן געלט

  האט איינער איידיע פון ווי מקען האבן געלט?

  ביטע האלטן פנימי נישט גיין ווייטער בשו"א

 Jul 22, 7:11 PM • שמואל י

 

  ווי האט בלייער געלט?

 Jul 22, 7:15 PM • יצחק ווייס חברי

 

  רפט עס קאסטן?וואס דא

 Jul 22, 7:16 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

  צו חרוב מאכן קאסט נישט קיין געלט

  דהיינו ער טוט סתם פארווערדען אימעילס וואס ער באקומט ניטאמאל קוקט ער עס איבער

אונז ווילן מיר צאלן פאר אינגערמאן צו מברר זיין די נייעס מיט א קראנטקייט און דערנאך געבן 
א פערפעשאאל שרייבער וויאויך דארף מען האבו איינער זאל אויסשטעלן א שיינע לעיאוט  פאר

איינער דארף צאמנעמן די בילדער און דאקומענטן און ארויסשיקן די אלע זאכן איז ארבייט פון 
  שעות

אויך נישט שיקן פון יעדע נייעס א עקסטערע אימעיל וואס דאס מאכט זייער נערוועז די מענטשען 
  טעג שיקט מען ארויס אלע נייעס פון ביז יעצט 2מאל אין  1מאל א טאג אדער  1נאר 



  לויט וויפיל געלט סוועט זיין איז געוואנדן צו מזאל שיקן יעדן טאג אדער צווייטן טאג

וויפיל סדארף קאסטן ווייס איז נאכנישט קלאר אבער עס ווענט זיך אויב איז דא מער געלט קען 
ר א געהעריגע קאמפאני עס זאל זיין מורא'דיג פארפעשענאל דהיינו זיי זאלן מען עס געבן פא

מאכן זיכער צו האבן א גוטן שרייבער טרעפן די ריכטיגע בילדער עס זאל זיין זייער שיין און 
  צוענדיג און זאל ווערן ארויסגעשיקט יעדע מאל אויפן זייגער

פן א ביליגע שרייבער מיט א ביליגע אויב איז נישט דא גענוג געלט וועט מען מוזן טרע
  אויסשטעלער וכו' סוועט נישט זיין אזוי פארפעשענעל

  אדרבה וואס זאגט דער עולם?

 Jul 22, 8:03 PM • שמואל י

 

  ח"ו אפצוהאלטן וועגן געלט!!!!

  איך קען זיך אונטערנעמען א חלק מיט נאך שותפום וועט מען איה מאכן

  צב רופטס ענק אן!!די עולים דא פארשטייט די מ

 Jul 22, 8:07 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

  טויזענט א חודש 2-3די ביליגסטע וועג דארף עס קאסטן לכה"פ 

 Jul 22, 8:10 PM • שמואל י

 

  און טייערסטע??

 Jul 22, 8:12 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

  טויזענט 5לכאורה 

 Jul 22, 8:16 PM • שמואל י

 

gle.com/file/d/1IESJ7FrIxXBgKeQIGTPDhttps://www.google.com/url?q=https://drive.goo
-rcf6HXf3M

5p/view?usp%3Ddrive_web&sa=D&source=hangouts&ust=1563918183137000&
usg=AFQjCNHhQl7MaJ82x1woO4Hcv6Vz5pJ9lQ 

בס"ג פ' בלק העעל"ט במחנה ברכות  בעניני חינוך העומד על הפרק  ר' אברהם שלמה בלום
   שמים עלענוויל

 Jul 22, 8:25 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  אלפים אויפן יאר וואס עס ראטעווען אי"ה אונזער עתיד!! 60מען דארפט טרעפן די 

 Jul 22, 8:53 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

 
 ין בני לבין חמי !!ראו מה ב

 
היינט איבערן טאג, איז די מנהל פון בית יעקב הישן ר' אברהם חיים אייזענשטיין שליט"א, 
ארומגעגאנגן אין כולל ויואל משה אין קרית יואל, אין ב"ה די ציבור האט זיך אנגערופן גאר 

נאיינעם איז די ווארעם, אזוי אויך האט די מוסדות באקומען פונעם קופת חינוך הטהור, אין אי
 דאללער... $3,000מנהל ארויסגעגאנגען מיטן ריזעגן סכום פון קרוב צו 

 
    ממני ילמדו וכן יעשו !!

 Jul 22, 9:10 PM • לייבוש לאנדא

 

@Haskupim זה  -: הסקופים: נחשפה דעתו של האדמו"ר דברי יואל מסאטמר זצ"ל על הפגנות"
ד הממשלה גובל בסכנת נפשות ממש וכבר היתה סכנת נפשות ממש. לצאת לרחובות העיר נג

  פ...

@behadrei_bhol& חשיפה נדירה :gt ה'דברי יואל': "לא מסכים עם ההפגנות ברחובות; זה ;
  ... gt&;gt; https://t.co/ft9iRBBR3Lעם הפרטים & yankihebrewסכנת נפשות" | @

@kikarhashabat היה נגד  -: נחשף: בעל ה'דברי יואל' מסאטמר זיע"א
 https://t.co/5DDN28yvE3https://t.co/kI4vZvotLX הפגנות

 
m.twitter.com/kikarhashabat  

  וואס איז געשען היינט אז יעדער איז פארנומען.

?* 

  אלע חרדקישע וועבזייטליך אויפאיינמאל היינט אינדערפרי זענען פארנומען מיטן רביןס דעת

@kikarhashabat המדינה מבקשת: להאריך שוב את חוק :
 https://t.co/vikYhkOY5q https://t.co/fYw76gL0Ajהגיוס

 
m.twitter.com/kikarhashabat  

חדשים נאכן  3למעשה האבן זיי באקומען אן עקסטענשאן פאר די שעדליכע חוק הגיוס אויף ביז 
  22-איינשווערן דעם קומענדיגן כנסת

 Jul 22, 10:32 PM • יחיאל נטע גליק

 

איינער האט מיך געזאגט אז און "לשון קדשו" פאריגע וואך רעדט די רבי ארום וועגן די הפגנות 
  הער ברענגן קען מען אויפווייזן די זיוףאיינער קען עס א



 Jul 22, 10:34 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

איינער ווייסט קלאר וואס ר' ברוך נתן האט גערעדט אין לאנדאן אקעגן די בנין נערים'ניקס אין 
(קול        לאנדאן אויכט איבער די גזירות החינוך, וואס טוהן אויף די אייגענע האנט, ?????

  שיקט עס ארום אויף די אנדרע נאמען) מלחמה

 Jul 22, 10:39 PM • ברוך כץ

 

 

  קול מלחמה שיקט פון די טריפה'נע הפלס און ער שנייט ארום די לעדערהעד..........

 Jul 22, 10:58 PM • יחיאל נטע גליק

 

'וויל עפענען בנושא וואס ר' שמואל ישעי' האט דערמאנט דא וועגן די נייע אימעיל סיסטעם, וואס מ
בקרוב, און די שאלה איז כסף מנלן, האב איך גערעדט שוין מיט איינעם וואס איז גרייט זיך 

ווער ס'איז גרייט זאל      חברה! 3אינטערצונעמען טויזענט דאללער חודש'ליך אויב ס'איז דא נאך 
  ביטע זיך מעלדען דא, הזמן קצר ןהמלאכה מרובה!!

 Jul 22, 10:59 PM • ברוך כץ

 

  דא האט ער פארזעהן די אינהאלט פונעם ארטיקל...........

  דאללער א וואך פאר דעם 75איך האב געהערט פון א עסקן וואס איז גרייט צו געבן 

 Jul 22, 11:00 PM • יחיאל נטע גליק

 

אויכט עפעס אבער מ'בעט דא בכל לשון של בקשה ווער ס'האט א געדאנק פון וועם אדער אויב  
  קען אליין זאל ביטע מעלדען, ווייל מיר ווילן שוין אנהייבען.ער 

 Jul 22, 11:07 PM • ברוך כץ

 

לויט ווי די פלאן איז יעצט וועט די נייע אימעיל דעקן נישט נאר א"י נייעס נאר אלע אידישקייט נייעס 
  אויך פון ניו יארק און פון די גאנצע וועלט

 Jul 22, 11:11 PM • שמואל י



 

טשערטי קאמפיין  -אלי' טאמבאק איז ארויסגעקומען דאהי, ער וויל יעצט מאכן דא א מעטישינגר' 
  פאר תפארת יעקב בני ברק!!

מ'בעט בכל לשון של בקשה, אז אויף דעים טשאט זאל                                                      
רף זיך נישט שעמען מיט זיין נאמען, (נישט אלעס זיין נאר מיט די ריכטיגע נאמען, קיינער דא דא

  ווארפען!!-אזוי וואו ביי אנדערע פלעצער) און די אלע וואס זענען פאלטשע נעמען וועט מען אראפ

 Jul 22, 11:18 PM • ברוך כץ

 .removed Unknown from the Hangout ברוך כץ

Jul 22, 11:20 PM 

 

  זייער שטרענג...........

 Jul 22, 11:21 PM • יחיאל נטע גליק

 

אין אויף די צעטליך שטייט פאר די   ס'קומט יעצט פאר א פארטי פאר חכמת לב אין קרית יואל
  מסירות נפש'דיגע מנהל אלתר קויפמאן....

 Jul 22, 11:24 PM • ברוך כץ

 

  סאיז א פראבלעם? דאכט זיך אז קרן הצלה געט שוין געלט עפ"י פסק הביד"ץ

 Jul 22, 11:26 PM • שמואל י

 

דוכט זיך אז ער איז נאר מנהל דא אין חו"ל, אבער מ'וועט צו   ער איז יא מנהל אדער נישט??
ווארטען אויף ר' יצחק און עטליכע שעה, ער וועט ארוסגעבען די ריכטיגע פאקטען וואס ער מעג און 

עטה"ק וואס זיי אבער דאס איז א מאל זיכער אז דאס איז די איינציגסטע מוסד   וואס ער טוט!
  מאכן יערליך אין אלע שטעט מסיבות און פארטי'ס פאר מענער און פרויען!!

 Jul 22, 11:32 PM • ברוך כץ

 

   מען מעג זיך לערנען פון אים זיין קוראזש

 Jul 22, 11:34 PM • יחיאל נטע גליק

 .removed Unknown from the Hangout משה שווארץ

Jul 23, 12:53 AM 

 .to the Hangout מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן added Unknown and ברוך כץ

Jul 23, 11:29 AM 

 

אינגעלייד שלא קרא  3פון ליל שישי בנוגע די  #114כהאב געהערט די שמועס פון וואגשאל אויף 
   ולא שנה ולא שימש האבן ארויסגעגעבן א פסק וועגן די מוסדות אין בת שמש

  רט? וואס זאגט דער עולם? לדעתי איז ער גאנץ גוטווער נאך האט עס געהע

  וואגשאל אויף מערכת סאטמאר

   @SatmarHQ: At Tomorrow's camp-dinner will be a "Gziras HaChinuch Panel" between 
Hrhc"h R' Moshe Duvid Niederman and Harav Hershel Horowitz- COC Monsey. 

 Jul 23, 11:47 AM • שמואל י

 

די אימעל אליינס ברויך נישט זיין קיין גרויסע הוצאה, רעכן בלויז די זייטיגע הוצאות, א שטייגער 
 שרייבער / גרעפיקס וכדומה

 
  פאר מערכת קאסט מיר דערווייל ממש פרוטות קטנות

 Jul 23, 11:52 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



 

 Jul 23, 2:31 PM •  יואל לויפער

 

@Haskupim רבינא חושף ב'כיכר': דרמה בירושלים: קרע בין 'דגל' לליאון על רקע אי קיום :
  ההסכמים בהקמת הקואליציה העירונית, בראשם ההבטחה להקמת אגף משאבי חינוך חרדי....

 Jul 23, 2:41 PM • יחיאל נטע גליק

 

טויזענט, איך  2-3דארף עס קאסטן לכה"פ  בנוגע די נייע אימעיל סיסטעם לויט מיין חשבון
שוין נעכטן דא אויסגערעכענט וואס מדארף אלץ האבן און ביי דיין מערכת איז עס סאך  האב

  ווייניגער און גריגערע ארבייט

  ווער סוויל וויסן מער קלארער בין איך גרייט צו רעדן טעלעפאניש

עס ווער סוואלט מבעט ווער עס קען ארויסהעלפן מיט געלט סיי אליין אונטערנעמן אדער איידי
  געקענט זאל זיך אנרופן

  ס'איז א גרויסע בראך יעדן טאג וואס דאס גייט נישט אן

 Jul 23, 3:38 PM • שמואל י

 

  לענ"ד הייב אן אפילו גאר קליין מיט ווייניג, נאר אזוי בויעט מען זיך,
  ווארט נישט אנצוהייבן גרויס

 Jul 23, 3:39 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

בנוגע ר' אלי' טאמבאק'ס באזיך, ער איז היינט ערשינען אין מאנסי, ער האט אנגעהויבן בונטעווען 
 קעגן ר' אשר דויטש ער איז שטיינמאן ועוד ועוד,

 
 כ'האב געשיקט ווערענען ער זאל אויפהערן ווייל מיר וועלן נישט מיטשטיין מיט אזא איינעם, 

 
  ל שעות ידברו...ער זאגט למעשה ער האט חרטה אב 

 Jul 23, 3:41 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  טויזענט איז שוין ווייניג גערעדט 2די 

  טויזענט 5לכתחלה האמיר שוין נעכטן געשמועסט צו זיין פארפעשענאל קען עס אנקומען צו 

  איז זיכער נישט אונטערסאנט כגיי נישט עפענען נאך א פאצערישע קול מלחמה 2אונטער 

 Jul 23, 3:45 PM • ואל ישמ

 

סאיז זיכער אז מען דארפט אנהייבן מיט א שטארקייט! מען קען נישט אנהייבן קליין און נישט 
  פראפעשינעל

  די בלבול המוחות איז אפען העכסטן פארנעם!!

 Jul 23, 3:48 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

פראפעשינעל למשל  75%ין אי"ה טויזענט עס וועט זי 2-3סאיז מעגליך אז מקען אנהייבן מיט 
טעג אנשטאט יעדן טאג סוועט זיין א גוטן שרייבער נאר נישט די  2מאל אין  1מוועט נאר שיקן 

  געלונגענסטע איינער וועט דאס דיזיינען נישט די שענסטע וכדו'

  אדרבה לאמיר הערן וואס די איבריגע עולם האלט

 Jul 23, 3:53 PM • שמואל י

 

דעקען גוט אלע אידישקייט ענינים מיט א קראנטקייט איז אין לשער, א דערהער וואס די מעלה פון 
  איז נאכנישט געווען! לענ"ד קען מען נישט פאראויס שאצן די פארדינסטען



 Jul 23, 3:54 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

וואס איז אזוי וועט דער איד אויך האבן א נארמאלע פלאץ פון וואו צו דעקן די נייעס, א זאך 
  דערווייל א שטיקל מאנגל דערין

 Jul 23, 3:55 PM • בארא פארק

 

  פאר דייזיינער ברויכסטו לכאורה נאר פאר איין מאל פאר א טעמפלעט

 Jul 23, 3:55 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 דערנאך פעלט זיך אויס א טעלפאון ליין פאר די וואס האבן נישט קיין אימעיל,
 

  כעת נישט עס איז צו סאך אויף איין מאל אבער 

 Jul 23, 3:55 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  א טעל ליין א שטייגער ווי?

 Jul 23, 3:56 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  שטייגער נארמאלע קול זעקה אין א אמעריקאנער און

 Jul 23, 3:56 PM • בארא פארק

 

 ן'ס האטליין,זה לעומת זה פון יענקלע כה
 

און דארט זאל אויך זיין סאשע''ל מידיע, דהיינו מען וועט קענען אריינלאזן מעסעדשעס געסקרינט 
  פראצענט 100

 Jul 23, 3:57 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

די אימעיל סיסטעם וועט שוין נישט זיין צו שווער צו מאכן א טעל.   איינמאל סוועט זיין אויגעסעט
  ליין

די אימעיל סיסטעם וועט שוין נישט זיין צו שווער צו מאכן א טעל.   אל סוועט זיין אויגעסעטאיינמ
  ווייל די וועסט האבן א פארפעשענעל מענטש וואס שטעלט צוזאם די נייעס  ליין

 Jul 23, 3:58 PM • שמואל י

 

  איז אבער דא א פראבלעם ווער עס זאל זאגן די נייעס

 Jul 23, 4:00 PM • אטמארמערכת ס-שלמה זלמן מאנן

 

  שלמה זלמן מ'האלט נאכנישט ביי די האטליין

 Jul 23, 4:01 PM •  יואל לויפער

 

  אזויוי די זאגסט נחזור לעניינינו ווער קיין זיין א שותף אין די געלט?????????

 Jul 23, 4:05 PM • שמואל י

 

  פון ספר זכרון בספר ח"ג

 Jul 23, 4:09 PM • משה שווארץ

 

  ווער איז די בעל מחבר ?

  אה יונה לאנדא

 Jul 23, 4:11 PM •  יואל לויפער

 

  ?2אהאלב און דערנאך  2וואס איז פשט קודם 



  וועלכע יאר האט זיך עס געטוישט?

 Jul 23, 4:13 PM • שמואל י

 

  ווען מען האט אנגעהויבן ווארפען אראנשע'ס, אויף די טישער'ס

  יטען האט זיך עס געטוישט, אויך נישט אויפאיינמאל נאר צוביסלעך,אין די ברך משה'ס צי 

 Jul 23, 4:16 PM •  יואל לויפער

 

  שעה? 2שעה אבער ווען האט זיך געטוישט צו  1געטוישט צו 

 Jul 23, 4:17 PM • שמואל י

 

 

 Jul 23, 4:45 PM • משה שווארץ

 



 

יין זייט שטייט דער "יהדות החרדית" פון די צווייטע ווען מען הערט חומת הדת הערט מען אז פון א
זייט "מאנכע" דא זעהט מען ווער עס איז די יהדות החרדית ..... גאר וויכטיג צו מפרסם זיין די 

  בילדער וואס מער

 Jul 23, 4:53 PM •  יואל לויפער

 

  מנינים) אידן 2ווער זענין די (אונטער 

  ר וואכן צוריק ביים דינער אין מאנסידי ביידע דרשנים האבן גערעדט אפא

 Jul 23, 5:00 PM • שמואל י

 

  דאס איז די בילד פון "מאנכע"   

 Jul 23, 5:04 PM •  יואל לויפער

 

א פרוי האט געלאזט א מעסידזש אז מען זאל שוין אראפ נעמען משה דודס דרשה ווייל ער טרייט 
  איינצורעדן דעם עולם...

 Jul 23, 5:10 PM • רכת סאטמארמע-שלמה זלמן מאנן

 

  וועגן וואס וועגן וואקסינס? אויב נישט ווי קומט א פרוי אריינצורעדן.......

 Jul 23, 5:10 PM • בארא פארק

 

  וועגן די חינוך

 Jul 23, 5:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

זענען מעריצי ולומדי כולל ר'  די אלע אידן וואס איר זעהט אויפן בילד פארנעט פונעם קעפיטעל,
  חיים פלאהר (מער ווייניגער)

  אגב אין זכרון בספר רעדט ער פון די מיידליך

 Jul 23, 6:21 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  צוויי אידען פון דארט קען איך פון קרית יואל



 Jul 23, 6:21 PM •  יואל לויפער

 

  יא יא

  מער ענגליש וואס איז די ראיה לגבי אינגלעך !?ביי מיידלעך האט מען אלס געלערנט 

 Jul 23, 6:22 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  מען זאגט אז אין רבינ'ס צייטען פלעגט מען לערנען צוויי שעה ענגליש..

  ביי די אינגלעך

 Jul 23, 6:24 PM •  יואל לויפער

 

ממולא בריוו, לעולם וואלט מען דער אלטער בחור קאלאדני אויף בחצרות באריכטעט וועגן בג"ץ 
זיך נישט געדארפט צוטוהן מאכן פון אן אלטן בחור, אבער היות טויזענטער הערן אים אויס אפשר 

   זאל ר' אפיס מוחה זיין אויף זיי פארן מבזה זיין מנהלים מוסרי נפש

 Jul 23, 6:26 PM • בארא פארק

 

  מ'וועט זעהן

 Jul 23, 6:27 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אבער נישט אויף אן אופן פון געבן לגיטמצי' פארשטייט זיך

 Jul 23, 6:28 PM • בארא פארק

 

  קענסט זיין רואיג

 Jul 23, 6:28 PM • יצחק ווייס חברי

 

דער בחור האט אויך א חשבון ווייל פון די ארונים באקומט ער זיינע נארישע פאר דאלער צו דעקן 
יים פארגאנגעם טהרות הקודש האט אים אייזיק דאסקאל צוריק זייערע מסיבות, לא כן למשל ב

  געווארפן

 Jul 23, 6:29 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  טויזנט קאלס א וואך 16ער זאג אז ער האט ארום 

 Jul 23, 6:31 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 בעסער רעד נישט דערפון ווייל ער האט באקומען פון אונז אויכעט
  בעסער אז מ'רעדט נישט

 Jul 23, 6:31 PM •  יואל לויפער

 

  מיר ווייסן קראנט אז אויך גרויסע רבי'ס פון איבער דער וועלט קאלן דעם האטליין

 Jul 23, 6:31 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

מ'קען דאך הערן זיינע אגענדעס כסדר, איז אין אלגעמיין ווען ער מעלדט וועגן דריי הונדערט 
טויזענט מהרא בתי מדרשים אין קרית יואל און וועגן צוואנציג טויזענסטע בית רחל מהרא אין קר"י 
גייט עס נישט אן פאר קיין איין באזעסענער מענטש, אבער יעצט ווען ער מעלדט אזא סארט בריוו 

  אלס א נייעס און אזויפיל מענטשן הערן עס אויס איז עס א גרויסע חוצפה מצדו

 Jul 23, 6:32 PM • בארא פארק

 

  דאס מיינט גארנישט פון די רביס רעדט מען אפילו נישט

 Jul 23, 6:32 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  פון אנהייב האט ער זיכער נישט באקומען

  איך מיין למשל וויזניץ'ר רבי פון לאנדאן

  קופת ווער האט אים באצאלט ?

 Jul 23, 6:33 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  כ'מיין אז ער איז נישט טייער בכלל מ'רעדט פון אפאר נישטיגע דאללער מפי השמועה

 Jul 23, 6:34 PM • בארא פארק



 

  זייער ביליג

 Jul 23, 6:34 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  א מעמד.. $200איך מיין 

 Jul 23, 6:35 PM •  יואל לויפער

 

  הראב"ד? ער איז ביליגער פון בני

  אפשר האבן זיי אים יעצט אראפגעמעשר'ט אביסל און דעריבער האט ער עס געדעקט

 Jul 23, 6:37 PM • בארא פארק

 

  ביי יעדע מערכה נעמט ער א שטעלע

 Jul 23, 6:43 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אל אין ירושלים...איך מיין גראדע, אז קלאדני דרייט זיך, אין סאטמאר'ע ביהמ"ד רחוב יו

 Jul 23, 6:48 PM •  יואל לויפער

 

  וואס פלאנט טאמבאק צו טון דא?

 Jul 23, 7:27 PM • שמואל י

 

  שלום וברכה פאר אלע חושיבע עסקנים

  איך קען ישט שרייבן גוט אידיש ווער עס קען פאר רעכטן מיינע פעלערס תבא עליו ברכה

ט אין תפיסה פון מיליטער הבחור הגיבור חיל פון איך האב השאלה פאר וואס ווען מעזעצ
ירושליימער קרייזן גייען נישט ארויס די ליטווישע קרייזן און ווען עס איז פאר קערט מען זעצט 

  הליטווישע בחור דארפן די ירושליימער זאך צושטעלן צו זיי

Unknown • Jul 23, 7:40 PM 

 

  נו פיר אויס !!

 Jul 23, 7:43 PM •  יואל לויפער

 

  זייער אסאך עסקנים טוט דאס וויטאהן

Unknown • Jul 23, 7:44 PM 

 

  יצחק אתה יכול לכתוב בלשון הקודש

  כולם יבינו את דבריך

 Jul 23, 7:45 PM • יצחק ווייס חברי

 

כבר כמה פעמים היה מצב שנתפסו בחורי אשר נרשמו ברשימת של גיבורי החיל שאינם 
הנ"ל נמצא גם אצל ממארגני עולם התורה וכל פעם שיושב בכלא הצבא  מתייצבים כלל והרשימות

בחור מהגיבורי החיל מתחמקים הליטאים ואינם יוצאים בקריאה להשתתף במחאה והבחורי 
השייכים לגיבורי החיל מרגישים ללא משען. עכשיו ברגעים אלו יושב ברסלבער בחור שהוא 

אנו ביהדות החרדית מתכוננים למחר להפגנה ללא מגיבורי החיל וגם עכשיו אינם רוצים לצאת ו
  עולם התורה. שאלתי למה דם ירושלמי סמוק יותר מליטאי?

Unknown • Jul 23, 7:55 PM 

 

  יש צדק בדבריך

אני לא מקבל את התירוץ כי ברגע שהוא יצא את הארץ בשדה התעופה הרי כמו שמסר אתעצמו 
  לידיהם ולא צריכים להפגין

 Jul 23, 7:57 PM • רייצחק ווייס חב

 

  הוא שאל את העסקנים לפני היציאה ואמרו שהוא יכול לנסוע

Unknown • Jul 23, 7:58 PM 

 

  כי בחור שנוסע עם רכב ותופסים אותו שהוא בן עליה זה גם יכול להיכנס באותו הגדרה

 Jul 23, 7:58 PM • יצחק ווייס חברי

 



  םוגם בבחור שנוסע עם רכב לבן עליה יוצאי

Unknown • Jul 23, 7:58 PM 

 

  ואפילו אם הוא לא שאל, אז מה

 Jul 23, 7:58 PM • יצחק ווייס חברי

 

  מי יכול להשפיע עליהם

Unknown • Jul 23, 7:59 PM 

 

  צודק

  שמעון ראטער יש השפעה

 Jul 23, 8:01 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ומה עם ר' יצחק שטערן

Unknown • Jul 23, 8:10 PM 

 

  יש לו השפעה

 Jul 23, 8:12 PM • יצחק ווייס חברי

 

  מי יכול לדבר עם ר' יצחק שטערן

Unknown • Jul 23, 8:13 PM 

 

  שמעון ראטער

 Jul 23, 8:13 PM • יצחק ווייס חברי

 

   בדרך כלל הם לא רוצים להתערב בענינים אלו.

Unknown • Jul 23, 8:24 PM 

 

  חבל

 Jul 23, 8:24 PM • יצחק ווייס חברי

 

  וואס זאגן די ראשי הישיבות דועד להצלת עולם התורה ?
  דברתם עמם ?

 Jul 23, 8:33 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

צריך   לועד גיבורי החיל יש שייכות וקירוב להועדה וכל 'גיבור חיל' נרשם ברשימה של הועדה,
   לדבר עם א י ברנדמרק

   חיל'? הבחור הזה נרשם בכלל ב'גיבורי

וגם לא יעלה על הדעת על עסקן בעל אחריות לומר לאינו מתייצב ליצא מהארץ בשדה תעופה, זה 
  לא מהעניין (אפשר שיצא עם אחריות באופן יוצא דופן)

למעשה האט מען אריינגעקאלט אין עירפארט צו זעהן אויב ער האט א צו עיכוב און עס איז נישט 
  ן, אבער למעשה איז יא געווען א צו מעצר.געווען האט מען אים געלאזט גיי

די ועדה האט נעכטן נאכט געזאגט אז זיי גייען קומען צו די הפגנה אומאפציעל אבער היינט איז 
געקומען א מעסעזש אז זיי קומען נישט.......... מען וואלט ווען וויכטיג געדדארפט אריינדרייען 

  יצחק שטערן

 Jul 23, 9:33 PM • יחיאל נטע גליק

 

יענקעלע כהן מעלדט אז עס איז פארגעקומען היינט אן אסיפה פון אלע מנהלי המוסדות פון 
גרעיטער נוי יארק ווי עס האבן אויפגעטרעטן גרויסע לויערס וכו איז דא ווער עס ווייסט מער 

  פרטים?

 Jul 23, 10:08 PM • לייבוש לאנדא

 

  #2ויף מערכת סאטמאר מקען יעצט מיטהאלטן די דרשה פון ר' משה דוד א

  ר' ברוך די ווייסט עפעס מער פרטים בנוגע דאס וואס ר' יצחק מארקאוויטש טענה'ט?

  די רבי האט יעצט אנגעהויבן צו רעדן

  וויפיל איך האב געהערט האט ר' משה דוד פיין גערעדט

 100צו לכה"פ האט אויס געפירט אז סזייער וויכטיג די אריינשיקן די פאטישענס עס מוז אנקומען 
  טויזענט מענטשען



 Jul 23, 10:56 PM • שמואל י

 

די ספר זכרון בספר באשרייבונג איז אויסדריקלעך ביי אינגלעך ביי מיידלעך לערנט מען פיל מער 
  ליין דורך דעם גאנצן ארטיקל עס רעדט פון אינגלעך 6ביז  4שעה לימודי חול און נישט פון  2ווי 

 Jul 23, 11:29 PM • משה שווארץ

 

  וועלכע ארטיקל רעדסטו?

  קיינמאל נישט ארויפגעלייגט דא קיין ארטיקל

 Jul 23, 11:31 PM • שמואל י

 

 

   ער רעדט קלאר פון אינגלעך!

די אסיפה ביים רבי'ן וועט פארקומען מארגען אי"ה                                                              
  ך!איבער די חינו

 Jul 23, 11:49 PM • ברוך כץ

 

  עפעס מער פרטים. וואס גייט מען דן זיין???

 Jul 23, 11:50 PM • שמואל י

 

די רבי וויל אויסשמועסן מיט די מנהלים געוויסע נקודות, וואו למשל די רבי וויל אז אפילו מ'זוועט 
ון פון לימודי קודש, און פרובירט מוסיף זיין אויף ענגליש זאל עס בשום אופן נישט זיין אויפ'ן חשב

  אויס צוארבעטן א מהלך וואו אזוי יא!

 Jul 23, 11:54 PM • ברוך כץ

 

  און ישיבה גייט מ'אויכט לערנען לויט די פלאן??

 Jul 23, 11:55 PM • שמואל י

 

יבען כיתה ט' גייט מ'אויכט נישט אי"ה לערנען קיין לימודי חול, (אפשר וועט מ'אנהי  חס ושלום!!
  און א אינגערע כיתה)ע

על  ס'גייט זיך עפענען א נייע מוסד אין וומסב"ג                                                              
  וואו מ'גייט נישט לערנען קיין ענגליש! טהרת הקודש

 Jul 23, 11:59 PM • ברוך כץ

 

  זיי גייען נעמען געלט?

 Jul 24, 12:00 AM • שמואל י

 

  וואס הייסט א נייע מוסדות? סאטמאר?

 Jul 24, 12:02 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

נא!! יענקעלע כהן מעלדט אז ווער עס וויל זיך איינשרייבן על טהרת הקודש זאל לאזען א 
  קאמטארן זענען איבריג!      מעסעדזש!

 Jul 24, 12:09 AM • ברוך כץ

 

  אהא..

 Jul 24, 12:10 AM • אבא גליק מאנטריאל

 



איין זאך וואס כ'וויל באמת וויסן צו דעי אלע וואס שרייען אקעגען ר' משה דוד מיט קולות וברקים 
אז ער מיינט נאר געלט, און וואו דער חולה מסוכן חיים שלום לעפקאוויטש זאגט אז מ'רעדט דא 

זיי וואלטן קודם אויפגעהערט ביי נאר פון 'גזירות הכספים' עפ"ל, צו   נישט פון קיין 'גזירת החינוך'
זיי אינדערהיים צו נעמען אלע שטאטישע פראגראם, וואס כ'מיין אז ס'איז פיהל מער אקטועלע וואו 
די לאנטש פראגראם וואס די מוסדות וואס האט נישט קיין שום שייכות מיט די יעצט'יגע גזירה, און 

  וט זיך!!דעי וואס זאגען אז יא ווייסען בכלל נישט וואס דא ט

 Jul 24, 12:21 AM • ברוך כץ

 

  די נייע מוסדות וועט אויך נישט דארפן געבן וואקסינס

 Jul 24, 12:25 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

  דעיס איז פון די יסודות, נישט אויכט!

 Jul 24, 12:26 AM • ברוך כץ

 

  לכאורה... ווייל א אסעמבלימאן האט געזאגט

  הא!

 Jul 24, 12:27 AM • אלאבא גליק מאנטרי

 .to the Hangout 1אברהם יצחק הירש  added ברוך כץ

Jul 24, 12:28 AM 

 

  שלום עליכם אברהם יצחק!

 Jul 24, 12:30 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

  ווייל איך בין א דרשו

  *טעות

 Jul 24, 12:49 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

פרעגט היינט וועגען די פראטעסטן פון די בני תורה, בנושא וואס ר' יצחק מארקאוויטש האט גע
די וועד להצלת עולם התורה צוזאמען מיט אברהם יוסף בריינדמארק, זענען    פאר די גבור החיל.

טעג, ביי אסיפות, און מ'איז געזיצען מיט די ראשי ישיבות, ר' צבי  2שוין פארנומען די לעצטע 
בכובד ראש און בראנדמארק האט   מ'האט אסאך דן געווען פר'מ, ר' ברוך שמואל און ר' אשר, און

אויכט פארשטאנען אז כפי הוראת רבם ומאורם ר' שמואל אוירבאך ז'ל, דארף מען נישט מאכן קיין 
)דעי בחור האט שוין פרובירט אמאל צו נעמען א פטור, און ער וויל יעצט 1     הפגנה באופן כזה,

ענקעל איז געקומען מחזק זיין דעים גיבור חיל צום בית משפט, אויכט נעמען א פטור, {ר' ניסן פר
און ווען ער האט געהערט אין בית משפט וואו די בחור וויל נעמען א פטור, האט ער זיך 

אויפגעהויבען און ארויסגעגאנגען און זאגענדיג 'פאר א בחור וואס וויל נעמען א פטור בין'עך נישט 
)דאס וואס 2      ישט דא צו פארברענגען מיין צייט פאר אזא איינעם'}געקומען מחזק זיין און כ'בין נ

מ'זאגט אז ער האט גענומען רשות און מברר געווען צו ער האט א עיכוב יציאה, די עסקנים האבן 
די לעצטע פאר טעג פרובירט מברר צו זיין ווער ס'האט גענומען רשות און פון וועם מ'האט גענומען 

אויף די רשות   ט ביז יעצט גארנישט, און אנדערע ווערטער אדער יא אדער נישטרשות, און מ'ווייס
)אזוי וואו די מעשה ווען מ'האט אים ארערסטירט איז געווען ביים 3      וואס מ'זאגט.

ר' שמואל אויף מערערע פעלער   פליגער/עירפארט, איז אויף דעים שוין דא א הוראה ברורה פון
געזאגט אז מ'זאל נישט מאכן קיין הפגנה ווייל די בחור האט עס  וואס ר' שמואל האט קלאר

א י בראנדמארק האט געזאגעט אז ער              אליינס גענומען מיט זיין אייגענע הענט.
פארשטייט זיי אז מ'דארף נישט מאכן, נאר ער האט געבעטען כדאי מחזק צו זיין די גבורי 

עים האבן די ראשי ישיבות געזאגט אז אפילו פאר החיל זאל מ'מאכן א הפגנה, איז אויף ד
  זייער אייגענע בני עלי' וואלטן זיי נישט געטוהן אזא זאך!

 Jul 24, 1:31 AM • ברוך כץ

 

יישר כוח ר' ברוך פארן ברענגען די ריכטיגע   זייער קלאר ארויסגעברענגט די גאנצע זאך!
קאוויטש פארן ארויפברענגען דא די נושא, און אויכט א דאנק פאר ר' יצחק מאר   אינפארמאציע!

   אזוי איז ארויסגעקומען די ריכטיגע פאקטן!

 Jul 24, 1:36 AM • שמואל י

 

פון אזעלכע פעלער פון א פליגער וואס ר' שמואל האט   מעשיות 2פאר א דוגמא וועל'עך אנצייגען 
י פריעדמאן האט נעכטען )ר' צב1      דעמאלטס בשעתו געזאגט נישט ארויסצוגיין מיט מחאות.

דערציילט אז זיין אייניקל בראנד א ברסלבע חסיד, וואס איז ארעסטירט געווארן אויפן וועג צוריק 
)הערשל קופשיץ פון קרית ספר (א מלמד אין תפארת יעקב אין קרית 2      פון אומאן ר"ה תשע"ח.

י ביידע פעלער איז מ'נישט און ביי ד        ספר) וואס איז ארעסטירט געווארן אלול תשע"ז.
ארויסגעגאנגען כפי הוראות ר' שמואל, דערנאך וואס זיי ביידע זענען ארערסטירט געווארן ביים 

    עירפארט.

 Jul 24, 1:47 AM • ברוך כץ

 

שקר גס, דיברתי עם ניסן פרענקיל עכשיו והוא כועס על השקר שאומרים בשמו וכן ברנדמרק 
ים כמו של בן עליה . וכל התחמקות ללא סיבה מובנת, ( תמיד מתחנן להם שיש לו כל הנתונ

כשכבר יושבים במעצר הוועד להצלת עולם התורה מתחיל עם עו"ד התארגנות איך לקבל הפטור 
היחידי שיושב במעצר עד היום הוא משה בלוי שאינו רוצה לעשות הפטור מה שהוועדה מבקשים 

  ולכן גם אצלו אינם יוצאים)

Unknown • Jul 24, 4:42 AM 

 

עם התנהגות הלא הוגן שלהם הם גורמים לשבור את הרוח של הבעלי מסירות נפש מגיבורי 
החיל, הצבא יודע בדיוק את מי מעצרים ואם יראו שלא יוצאים לבחור שאינם שייכים לפלג יהיה 

  תמיד יד על הדק ולא יחשבו פעמיים מלעצור מגיבורי החיל ,

Unknown • Jul 24, 6:42 AM 



 

 2שהוא רצה לצאת מהארץ ,   1כל התירוצים למה לא לצאת הם מוצאים רק אצל גיבורי החיל, 
הכל שטויות, ואחריות על ראשם   הוא לא כ"כ בחור עם האידולגיה , 3שהתחיל לעשות פטור, 

שגורמים שלא יהיו עוד מצטרפים לדבר גדול זה שמפקירים אותם,וחוץ מזה אפילו שכל הטענות 
ל הבחור הנ"ל היה להם לתת פעם אחד חיזוק לגיבורי החיל להראות אחריותם והם מוצדקות ע

מסורים והיו יכולים לגרום לצרף עוד גיבורי חיל ולהגביה את רוחם ולהרגיש גב חזק לכל אחד 
ואחד , מצווה גדולה וחשובה לשכנעם לשנות בפרשת הנ"ל שיהיה יוצא מן הכלל, מאז שהתחיל 

יצאו אף פעם לגיבור חיל רק בהתחלת הגיוס עם פרידמן שהיה רשום גם  גזירת הגיוס בפועל לא
  בגיבורי החיל וגם בבן עליה וגם זה היה בתחילת הדרך ואינטרסים שונים שהיה כדאי להם

Unknown • Jul 24, 7:05 AM 

 

אב ר' יצחק צום ערשטענס מדארף נישט גיין אזוי שארף נאר אויף א רואיגע אפן זיך טענה'ן, איך ה
נישט מברר געווען די מעשה קען זיין ביזט גערעכט אבער אויף דעם האסטו נישט געענטפערט אז 

למעשה טענה'ט ר' ברוך אז כפי הוראות רבם גייט מען נישט ארויס אויף א פאל ווען ער איז 
געגאנגן צום עירריפארט, איך האב פערצופעל נעכטן געהערט פון איינער פון די ליטווישע אז 

וו פון ר' שמואל איז געווען עטליכע פעלער ביי די ליטווישע אליין און ער האט געפסק'ענט בחיי
נישט צו פארמאכן די בתי מדרשים ארויצוגיין מוחה זיין (ער האט נישט געדענקט אויפן מינוט די 

  נעמען אבער ער קען מברר זיין)

א קאר איז בכלל נישט ריכטיג צוליב דאס וואס ר' אפיס וויל מדמה זיין צו ווען איינער פארט מיט 
וואס א קאר האט ער געטון כדרך העולם און נישט געדארפט טראכטן אז מגייט עם אפשטעלן 

משא"כ אין עיר ריפארט פארשטייט יעדער איינער אז ווען ער גייט אריין דארט רופט מען גלייך די 
  מיליטערעשע פאליציי

צו מאכן הפגנות כדי מחזק זיין די ארגון גבורי החיל, אמת דאס וואר' יצחק טענה'ט אז מאיז מחויב 
אז דאס וואלט געווען א מורא'דיגע זאך אבער קיין טענות אויף זיי קען מען ניט האבן אוב זייערע 

  מנהיגים האבן אפגעמאכט אז אויף אזא פאל זאל מען נישט גיין

 Jul 24, 8:45 AM • שמואל י

 

-https://www.google.com/url?q=https://www.dropbox.com/s/1awawygf3wpgek7/
%25D7%2593%25D7%25A2%25D7%25AA%2520%25D7%25AA%25D7%2595%25D7%25A
8%25D7%2594%2520%25D7%259E%25D7%2594%25D7%2592%25D7%2590%25D7%259
5%25D7%259F%2520%25D7%25A8%2527%2520%25D7%259E%25D7%25A9%25D7%259

25D4%2520%25D7%2596%25D7%2590%25D7%2591%2520%25D7%2596%25D7%2595%
-7%25A8%25D7%2592%25D7%25A2%25D7%25A8%2520

%2520%25D7%25A2%25D7%259C%2520%25D7%2592%25D7%2596%25D7%2599%25D7
%25A8%25D7%25AA%2520%25D7%2594%25D7%2597%25D7%2599%25D7%25A0%25D
7%2595%25D7%259A%2520%25D7%2591%25D7%25A2%25D7%25A0%25D7%2592%25

-25D7%25A0%25D7%2593D7%259C%25D7%2590%
.pdf?dl%3D0&sa=D&source=hangouts&ust=1564059042026000&

9w-usg=AFQjCNGe3zPJvQ38m9KXdq9YjPWRakq 
דאס איז ר' משה זאב זארגער'ס בריוו, וואס אב"ד סאטמאר לאנדאן האט ראגירט שטארק 

 דערקעגן האט איינער די רעקארדינג ?
 

  כ'מיין ס'איז א נושא וואס דארף היינט ארויף געלייגט ווערן על שלחן מלכים

 Jul 24, 8:52 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

ארף סימן אין ישיבה און פארט ארויס ליל שישי צו בין ר' שמואל ישעי' א ישיבה בחור וואס ד
הזמנים זיך ליפטערן מיט א קאר, איז אזוי ווי ער גוט זיך אריין ביי די הענט פוןצזיי, ווייל אולטייל 

  ערטער איז דא "פאליציי געיט'ס" וואס זיי שטעלן אפ אויף אונטערזיכונג.

 Jul 24, 9:38 AM • יצחק ווייס חברי

 

גט דער עולם צו א בריוו פון אחיעזר אדער קופת חינוך הטהור מחזק צו זיין די מנהלים וואס זא
  וואס נעמען נישט אהן קיין קינדער "ילדי גאלעבנציץ" (ווי קול חברי זאגט..)

  די געדאנק איז צוויי פאכיג אראפצוברענגן די "וועד משמרת חומתיך"

  אז זיי קאמפיטן סך הכל מיט כולל אינגעלייט

  און עקסטער וועט עס האפנטליך זיין א חיזוק פאר די מנהלים

 Jul 24, 9:41 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

ר' שמואל ישעי' א ישיבה בחור וואס דארף זיצן אין ישיבה און פארט ארויס ליל שישי צו בין 
י פאליציי, ווייל איז אזוי ווי ער גוט זיך אריין ביי די הענט פון ד הזמנים זיך ליפטערן מיט א קאר, 

  און א טייל ערטער איז דא "פאליציי געיט'ס" וואס זיי שטעלן אפ אויף אונטערזיכונג.

 Jul 24, 9:47 AM • יצחק ווייס חברי

 .to the Hangout 3משה -ברוך-וואלף added משה שווארץ

Jul 24, 11:56 AM 

 

  ןר' משה מ'האט געשמועסט אז מלייגט נישט מענטשען אן קיין נעמע

 Jul 24, 12:03 PM • שמואל י

 

  דער כינוס הרבבות אליין דאס איז נישט אן קיין נאמען דאס איז דאך

  

 Jul 24, 12:05 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

דאז איז אבער נישט קיין מענטש ווען איינער וויל עפעס זאגען דא קען ער עס זאגען אין זיין 
ט זאג עס נישט דאס, אויב וועט עס יא זיין זיין אזוי וועלן מיר אייגענע נאמען און אויב וויל ער ניש

  מיט די צייט אויסקוקן ווי דער אלטער טשאט



 Jul 24, 12:21 PM • שמואל י

 

אס זאגט דער עולם צו א בריוו פון אחיעזר אדער קופת חינוך הטהור מחזק צו זיין די וו
  לעבנציץ" (ווי קול חברי זאגט..)מנהלים וואס נעמען נישט אהן קיין קינדער "ילדי גא

  די געדאנק איז צוויי פאכיג אראפצוברענגן די "וועד משמרת חומתיך"
  אז זיי קאמפיטן סך הכל מיט כולל אינגעלייט

  און עקסטער וועט עס האפנטליך זיין א חיזוק פאר די מנהלים
yoel wiess • 9:41 AM 

ל אשריכם מקדשי ה , וואס זאל ארויסברענגן א געדארפט ארויסגעבן א צעט אחיעזר לדעתי וואלט
פאר אלע מוסדות מיט די נעמען זייערע , וואס ווערן נישט נתפעל פון די   חיזוק

מחבלים כרמים, העושים מעשה זמרי ומבקשים שכר כפנחס,און האלטן זיך צו די קטנים שועלים
יז געבויט אויף די פסק פון , נישט אנצונעמן די קינדער וואס דאס א  פון אלע רבני העיר  פסק

אז דאס איז א בית הקברות , און אפעלירן צום ציבור מחזק זיין די מוסדות וואס   גאבד והבדצ
  גייען דורך רדיפות

 Jul 24, 2:19 PM • לייבוש לאנדא

 

  לדעתי טאר מען נישט מאכן גאלאווענציץ פאר א נושא פון חינוך הטהור

  פונקט פארקערט

  וט גארנישט דארפן מיר זיין שטילכל זמן יענער ט

והיה אז א מנהל האט פראבלעמען דעמאלץ דארף מען עם העלפן אין און עס שפעטער 
  פארעפענטליכן אז מ'האט עם געהאלפן

  דער חינוך הטהור דארף זיין ריין חינוך הטהור און נישט אריינמישן אנדערע זאכן

 Jul 24, 2:27 PM • יצחק ווייס חברי

 



 

   https://mobile.kikar.co.il/abroad/article/324987    

 Jul 24, 2:28 PM •  יואל לויפער

 

  ר' יצחק זאגט דברים של טעם

 Jul 24, 2:31 PM • שמואל י

 

   טאמער גייט מען אריינלייגן אנדערע זאכן וועט אחיעזר פארלירן איר גלאנץ וכנ"ל שקל הטהור

   מיר וועלן אויסקוקן ווי אהרונים

  וואס מיר מישן אריין אנדערע אנגעלעגענהייטן אינעם חינוך הטהור

 Jul 24, 2:35 PM • ווייס חברייצחק 

 

  בכגון דא נאמר א ירושלימ'ער שמעק!

 Jul 24, 2:41 PM • בארא פארק

 

די עסקנים האבן די לעצטע פאר טעג פרובירט מברר צו זיין ווער ס'האט גענומען רשות און 
במחילת כבוד                        פון וועם מ'האט גענומען רשות, און מ'ווייסט ביז יעצט גארנישט

די עסקנים האבן אריינגערופן און עירפארט,   הרב: איך האב מברר געווען ערשטע האנט כדלהלן:
ווי מען קען מברר זיין צו עס איז דא א צו עיכוב, איז געקומען א תשובה אז עס איז נישטא קיין שום 

ים אפגעשטעלט מיט א צו עיכוב, האט מען אים געלאזט גיין, און למעשה אין עירפארט האט מען א
  צו מעצר. איך דארף איצט לויפן קענסט מיר רופן פאר דיטעלס

 Jul 24, 2:42 PM • יחיאל נטע גליק

 

  אבער מיט אנדערן שטייגער

 Jul 24, 2:42 PM • יצחק ווייס חברי

 

@kikarhashabat הרב הראשי: "יש שיגעון, כאילו 'העדה החרדית' ירדה מן :
 https://t.co/KgUgzaWDbHhttps://t.co/FGEjgaaOO6 השמיים'

 
m.twitter.com/kikarhashabat  

 Jul 24, 2:42 PM • יחיאל נטע גליק

 

  יא יא ר' אפיס מובן מאליו

 Jul 24, 2:42 PM • בארא פארק

 

  אהא, גוט כהאב געפרעגט

 Jul 24, 3:21 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 



 

 

  למשה וואס גייט זיין מיט אונזער אימעיל סיסטעם?

  א טאג פריער!  ענעדיג וואסאיז דא איינער וואס האט א געדאנק פון געלט? עס איז בר

  למעשה*

 Jul 24, 3:40 PM • שמואל י

 

  משה האט שוין געמיינט דו רעדסט צו אים

 Jul 24, 3:40 PM • בארא פארק

 

 Jul 24, 3:58 PM •  יואל לויפער

 

... 

 Jul 24, 3:58 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ויל נישט זאגן אז די רעגירונג וויל מען זאל לערנען איינער מיט א הסבר פארוואס ר' משה דוד ו
  כפירה און תועבה?

 
  איז עס טאקע אזוי?

  ער זאגט מען רעדט נאר פון "מער שטונדן".

 Jul 24, 4:05 PM • אייזיק פריעד



 

די תירוץ איז פשוט, אז מ'דארף זאגען די אמת, אז נישט גייט דאס צוריק טאנצען, ווייל טאמער 
אז מיר וועלן זאגן אז אונזער פראבלעם   לאמיר זאגן  ווארט וואס איז נישט אמת, 1זאגט מען 

און זיי גייען זאגן אז מ'דארף נישט לערנען כפירה דעמאלטס גייטסי זאגן אז מיר  כפירה,  איז
האבן א צווייטע פראבלעם, אין אנדערע ווערטער ווי קראנטער מיר זענען אלס שטערקער איז עס, 

אויף דעם קען   ותר אז ס'געט א ריכטיגע אפ טייטש אז מ'ווייסט נישט וואס מ'רעדעט!און ועוד י
און כ'מיין לענ"ד אז ר' משה דוד זאגט אסאך שטארקער און ערליכער   מ'זאגען כל המוסיף גורע!

אז מיר שלאגען זיך מיט מסירות נפש אפילו נישט פון כפירה/תועבה און אונזער פראבלעם איז זיך 
און דאס וואס דו   וועק צורירן קיין זיז כל שהוא, איז א פיהל שטערקערע און טיפערע!נישט א

זאגסט מען רעדט 'נאר' פון מער שטונדען, אויף דעם שרייט ר' משה דוד אז מיר וועלו האבן 
  מסירות נפש ממש!!!

 Jul 24, 4:38 PM • משה שווארץ

 

 ייען אז מען לייגט צו שעות ענגליש,אז משה דוד וועט זרגן כפירה וועלן די אנדערע שר
  דעריבער זאגט ער כסדר איבער קיין שום שינו

 Jul 24, 4:40 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אבער ער זאגט נישט דעיס. ער זאגט אז זיי ווילן נישט כפירה. און כקמיין דאס דאס איז נישט 
  ריכטיג.

עות איז גוט געזאגט, אבער צו לייקענען איבער צו זאגן מיר האבן מסירת נפש אפילו פאר ש
  כפירה, אויב איז עס נישט אמת, כאפ איך נישט די מטרה.

 Jul 24, 4:51 PM • אייזיק פריעד

 

   ער זאגט זיי ווילן נישט "יעצט"

 Jul 24, 4:52 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

שטיי פון ר' משה דוד' דרשות ווילן זיי איך האב נישט דורך געטון די נושא אבער ווי איך פאר
לערנען סייענס וואס איז אויך דא כפירה אבער ער טענה'ט אז זיי גייט דערווייל נישט אן וואס 

פארא נושאים פון סייענס זיי זענען צופרידן מיט מוזיק און ארט וואס דאס טאר מען אויך נישט 
א מיידל האט נישט קיין היתר צו לערנען כפירה (והא ראי' אז די מיידלעך לערנען אויך סייענס און 

  און תואבה)

  אדרבה ווער עס קען בעסער די נושא זאל קלארער אריינקומען

 Jul 24, 4:56 PM • שמואל י

 

  אקעי מאכט סענס וואס דו זאגסט

 Jul 24, 5:22 PM • אייזיק פריעד

 

  וואס טוהט מען דורך די סוגיא פון ילדי גולבנציץ

 Jul 24, 6:04 PM • ארקבארא פ

 



 

במהלך ביקורו של מרן פוסק הדור הגר"מ שטרנבוך שליט"א היום בבני ברק, נכנס מרן 
הגר"מ שטרנבוך שליט"א למרן שר התורה הגר"ח קניבסקי שליט"א לדון על מצב חילולי 

השבת בארץ * בסוף הביקור בירך מרן שר התורה את מרן הגר"מ שטרנבוך לרגל התרחבות 
תו עם תנופת הבניה בקריית הישיבה בבית שמש וכניסת השיעור א' המורחב והחדש ישיב

 לשנת הלימודים הבעל"ט.
בביקורו הנדיר של מרן פוסק הדור הגר"מ שטרנבוך שליט"א שנערך היום בעיר בני ברק לרגל 
שמחה משפחתית, נכנס מרן פוסק הדור שליט"א למעונו של מרן שר התורה הגר"ח קניבסקי 

 בבני ברק, לדון על מצב חילולי השבת המחמירים בתקופה האחרונה. 23א ברחוב רשב"ם שליט"
עם תחילת הביקור במעונו של מרן שר התורה שליט"א, האריך מרן פוה"ד הגר"מ שטרנבוך 

"המצב כואב מאוד, חילולי השבת מתרבים מאוד  שליט"א על המצב, ובתוך דבריו אמר
"אנחנו הגר"ח קניבסקי שליט"א השיב במילותיו הקצריםמרן שר התורה  בתקופה האחרונה",

מרן פוסק הדור הגר"מ שטרנבוך שליט"א  צריכים רחמי שמים, הלוואי ורק הגויים יחללו שבת".
 יש רחמים ויש רחמים, יש גבול למידה עד היכן אפשר לסבול".השיב "

שטרנבוך במהלך השיחה שהתארכה למשך דקות ארוכות, התבטא מרן פוסק הדור הגר"מ 
שליט"א כי שמירת השבת היא אות לדורות עולם עם הקב"ה, ועלינו מוטלת החובה לראות שגם 

"זכור ושמור בדיבור אחד, הרי כמו שאנחנו צריכים לזכור את  אחרים ישמרו את השבת,
מרן שר התורה הגר"ח קניבסקי  השבת כך אנחנו צריכים גם לשמור שאחרים ישמרו שבת".

"הלוואי ונזכה בקרוב, אי אפשר לשמוע על יהודים  דברים באומרושליט"א חיזק את ה
 ובירך שבקרוב נזכה לביטול הגזירות. שמחללים שבת, שהכל יהיה רק גויים",

שיחה על המצב בתקופה האחרונה בארץ הקודש, בירך מרן שר התורה הגר"ח קניבסקי   לאחר
ת ישיבתו עם תנופת הבניה שליט"א את מרן פוה"ד הגר"מ שטרנבוך שליט"א לרגל התרחבו

  בקריית הישיבה בבית שמש וכניסת השיעור א' המורחב והחדש לשנת הלימודים הבעל"ט.

 Jul 24, 6:09 PM •  יואל לויפער

 

בנושא פון די גבור החיל, וואס כ'האב נעכטען ארויפגעלייגט דא טריקענע פאקטן, און עטליכע 
ל'עך דא איבערגייען די נושא, און ענטפערן די האבן היינט געפרעגט פארשידענע הערות, ווי
די רעכטע און   שעה מיט ר' ניסן פרענקל, און מיט 2שאלות, דערנאך וואס כ'האב היינט גערעדט 

די לינקע אאוו, און ביי מיר איז אלעס קלאר, אפילו כ'קען נישט אלעס ארויס ברענגען און די קורצע 

איבער געפרעגט די חילוק פון א קאר און א פליגער, איז די  דאס וואס ר' יצחק ווייס האט  ווערטער,
תירוץ זייער קלאר און דייטליך, דאס איז א דבר פשוט אן א חולק ביי די אוירבאך'ס, אז רבי שמואל 

האט צענדליגער מאל געגעבן א הוראה ברורה אז מ'גייט נישט ארויס צו א הפגנה ווען מ'האט 
ר, און ביי א קאר איז געווען די הוראה אז מ'גייט יא ארויס צו ארערסטירט איינעם ביי די פליגע

נושא בכלל, אבער   הפגנות, באמת איז נישט קיין חילוק די סיבות הדברים, דאס איז נישט אונזער
גראדע האב'עך זייער קלאר פארשטאנען זיין שיטה (נישט אז כ'געב רעכט און אז ער דארף מיין 

האט געוואלט אז די בחורים בני עלי' זאלן האבן די רעכט וואס הסכמה) אין דעים, ר' שמואל 
מ'טוט באופן רגילות, וואס א נארמאלע מענטש טוט און זיין מהלך החיים, דאס זאל מען נישט 

צונעמען פון אים, און גיין מיט א קאר איז א אופן רגילות אפילו מ'טוט דאס באופן יותר מן הסדר, 
וז נישט יעדער און אויף דעים דארף מ'זיך נישט שלאגען אפילו די משא"כ גייען אין א פליגער מ

מדינה לאזט נישט קיין בני עלי', זאת ועוד יותר, די פאקט האט באוואזען אז ביי א פליגער איז 
יותר מקרוב לוודאי אז מ'וועט אים איינזעצען און אויף דעים האט ר' שמואל געזאגט אז ס'ווערט 

געט זיך אליין איבער פאר זייערע הענט, און נאך מער אז ווען מ'זעצט  אנגערופען א מופקר וואס
איין פון א קאר קען מען פראבירן ארויסנעמען, מיט השתדלות, משא"כ פון א פליגער איז נישטא 

    קיין מציאות פין השתדלות!!

 Jul 24, 6:38 PM • ברוך כץ

 

 קלאר
 

  וואס איז געבליבן ביים אסיפה ?

 Jul 24, 6:40 PM • ג מאנסיהלל ראזענבער

 

נקודות וואס מ'האט  2יותר ממה שכתבתי לפניכם יש לי, כ'וויל נאך ארויס ברענגען די אנדערע 
באריריט, און איין זאך קען איך זאגען קלאר אז וויפל און מיט וועם כ'האב אלץ גערעדט פון די 

רן קלארער די בילד, נאר ס'איז אר"י'דיגע ליטווישע און חסידישע עסקנים, איז מיר אלץ געווא
  אריכות הדברים אלעס ארויס צושרייבען, טאמער ס'וועט אויספעלען וועט מ'פרובירן אי"ה בל"נ.

יענקע'לע כהן האט היינט געמאכט א פראטעסט אין                                                              
'איז מיר באופן פלא אינטער געקומען א געהיימענע שמועס פון די ס -                         מאנהעטן.

חיים שלום לעפקאוויטש מיט יענקע'לע כהן, וואו חיים שלום גרייט פאר יענקע'לע אלעס וואס צו 
זאגען אקעגען ר' משה דוד, אויף זייער א מיאוסע פארנעם, ער דריקט זיך אויס מיט א ביליגע 

לי ישראל, און גאר חשובע פערזענדליכקייט, טאמער ס'וועט שפראך, אקעגען רבנים און גדו
אויספעלען אויב די בנין נערים וועלן נישט אויפהערען מיט די מעשי תעתועים במישרים ובעקיפין, 

וועלן מיר מוזען מפרסם זיין וואס ליגט אינטער זיי, ווארט מיט שפאנוג, אויף די שרעקליכע 
   אויפדעקונג!!

 Jul 24, 6:59 PM • ברוך כץ

 

  שרעקליך!! לאמיר האפען אז ס'וועט נישט אויספעלען מיט'ן אייבערשטנס הילף

 Jul 24, 7:01 PM • שמואל י

 



 

 Jul 24, 10:02 PM • לייבוש לאנדא

 

אין שטאט  פערל"ס אראנזדשירט דורך "כינוס לשם שמים" איך קום יעצט פון דעם הערליכן   
תתף געווען ארום הונדערט מנהלי המוסדות וואו מען האט בארא פארק וואו עס האבן זיך מש

 דורכגעטוהן ברייט די ברענעדיגע נושא פון די 'גזירה' אויף אונזער חינוך.
 

עס איז געווען אנוועזנד דעלעגאציעס פון אלע ערליי מוסדות ווען פון מיין רעכטע זייט זיצט א איד 
ן לאנג איילענד און פון מיין צווייטע זייט זיצט א מיט א קנייטש היט און א קמץ בארד פוןא מוסד אי

  גור'רער מנהל המוסד און איך א אליינס פארטרעט א וויליאמסבורג סאטמאר געשטימטע מוסד...
 

געעפענט דעם מעמד האט דער יושב ראש הרה"ח ר נפתלי ווייס הי"ו מנהל מוסד חוש וואו ער 
הויבן מיט א חתם סופר און דערנאך דערציילט האט אויפדערציטערט דעם זאל ווען ער האט אנגע

אז זיין טאטע האט אים פארציילט אז ווען מען האט אים דעפאטירט קיין אוישוויץ ל"ע האט אים 
זיין מאמע געזאגט "געדענק אז די ביזט א איד" און ער האט אויסגעפירט ווילט איר אז מיר זאלן 

געדענק אז די גייזט אין חדר אז גן אויפן באס "דארפן זאגן פאר אונזערע קינדער ביים ארויפליי
(וואו עס האט זיך אויסגעדריקט פערל"ס לויער ר' אבי שיק הי"ו אז זאל ר'   ביזט א איד???"

נפתלי נאר קומען רעדן די פאר ווערטער אין קאורט רום פאר פינעף מוניט וואלט ער אלעס בטל 
 געמאכט...).

 
פערל'ס און אויסגעשמועסט די טעכנישע חלקים, און בתוך דערנאך האט גערעדט די לויער פון 

הדברים האט ער ארויסגעברענגט אז די אלע רעליגיעזע און פריוואטע סקול זענען שטארק 
 דערשראקן און כל שכן וכש"כ אז מיר אידן דארפן זיין ערשיטערט פון דעם שרעקליכע גזירה.

) מען דארף גאר וויכטיג 1געברענגט ווערן פונקטן וואס דארף ארויס 3ער האט ארויסגעברענגט 
שיקן די בריוון און אנקומען צו גאר גרויסע נומערס (וואו א צווייטע מנהל המוסד האט שפעטער 

געזאגט א ז ער האט געהערט פון איינעם וואס ארבעט אין אלבעני אז אלעס שמועסט פון די 
רייען הויעך און רעדו צו די מידיע און צו )מען דארף ש2בריוון וואס איז שוין אנגעקומען).  24000

די באורד אף ריזשענטס וואס זיי האבן נישט "קיין שום איידיע וואס טוטו זיך און ווי אזוי עס קוקט 
 ) מען מיז ארבעטן אינאיינעם.3אויס רעליגיעזע אידישע מוסד". 

 LET US BE AMERICAN JEWS NOT JEWISH! ער האט אויסגעפירט מיט א די ווערטער
AMERICANS  איבערזעצונג: לאמיר זיין אידן וואס וואונען אין אמעריקע נישט קיין)

  אמעריקאנע אידן!).

דערנאך האט אויפגעטרעטן הרה"ח ר משה דוד נידערמאן הי"ו וואס ער האט אדרעסירט די    
מסביר  שאלה איבער וואס וועלן מיר טוהן אויב מען האקט אפ די געלט פון די מוסדות, האט ער

געווען אז די חיוב פון חינוך לויט די ניו יארקע פארשריפטן ליגט אויף די עלטערן און אויב די 
גאווערמענט זאגט אז די מוסד איז נישט אויסגעהאלטן לויט זייער געזעצן זענען די עלטערן מחיוב 

ירחם אז זיי טעג אריבערלייגן זייער קינד אין אן אנדערע מוסד און אז נישט איז השם  45ביז 
 קענען צונעמען די קינדער און זיי קענען רופן די עלטערן אין פעמילי קארט וכו וכו.

 
דערנאך האט ער ארויגעבענגט די עיקר אז די גירה איז נישט קיין קיין גירה אז מען גייט שניידן די 

גע געלטער אדער אנדערע גשמיות'דיגע פראבלעמען נאר עס איז א געפערליכע רוחניות'די
האט  "די עקזיסטענז פון כלל ישראל איז אין א סכנה פון אזעלעכע גזירות רעות!" פראבלעם

ער אויסגעשריגן, אזוי אויך האט נאכגעזאגט פון תחם סופר איבער וואס יהושע האט געוואלט 
ברואיגן משה רבינו ביים עגל אז קול מלחמה במחנה א גשמיות'דיגע מלחמה אבער משה רבינו 

  עזאגט אז ניין 'קול ענות אנכי שומע... עס איז א רוחניות'דיגע מלחמה.האט אים ג
ער הא אויסגעפירט אז די מעסעזש איז קלאר אז די תורה איז אונז מחייב און די רבנים וועלן אונז 

 איינטיילן וואס צו טוהן און נישט ח"ו די גאווערנמענט.
 

ויסגעברענגט אז 'אויף חינוך אז נישטא קיין דערנאך האט גערעדט ר חיים דוד צוויבל הי"ו און אר
שום פשרות', אזוי אויך האט ער ארויסגעברענגט אז פערל"ס האט געהייערט א לביאינג קאמפעני 

 מיט א פאליטיקעל גרופ וכו'.
 

דערנאך האט דער יושב ראש ארויסגעברענגט די אומגעהויערע בוזדשעט וואס ליגט אויף די 
 אופנים וויאזוי צו פאנדרעזן א קאמפיין וכו' עסקנים פון פערל"ס און די

 
דערנאך האט גערעדט ר' אבי גרינשטיין הי"ו וואו ער האט ארויסגעברענגט טעכנישע ענינים וכו 

  איבער בריוון און געלט וכו

דערנאך האבו עטליכע מנהלי המוסד גערעדט איבער די צב אינווישן האט ר חיים יצחק מאנדל 
רט, אזוי אויך האט א חבד'סקע מנהל זיך אויפגעשטעלט און פארגעליינט א אריינגעווארפן א ווא

ווארט פון מהרש"ב וואס ער האט געזאגט ביי אזא אסיפה אין פעטערבורג ווי די צארישע מלוכה 
אז מען זאל זאגן פאר די אומות האט געוואלט גוזר זיין אויף די חינוך די רוסיש פולישע אידנטום "

ערשטער האט נאר געשיקט אונזעע גופים אין גלות אבער אויף אונזערע העולם אז די אויב
  נשמות איז קיינמאל נישט נגזר געווארן קיין גלות!

 Jul 24, 11:51 PM • יחיאל נטע גליק

 

  פון וועם קומט דאס?

 Jul 24, 11:59 PM • שמואל י

 

  אני הקטן

 Jul 25, 12:00 AM • יחיאל נטע גליק

 

  סט אז די פארטרעטס א מוסד!כהאב נישט געווא

 Jul 25, 12:01 AM • שמואל י



 

  מען האט מיך געבעטן פון א געוויסע מוסד אז זיי דארפן שיקן א פארטרעטער

 Jul 25, 12:02 AM • יחיאל נטע גליק

 

  כהייב אן האבן דרך ארץ פאר דיר...

 Jul 25, 12:03 AM • שמואל י

 

DISCLAMER  געטראפן די בילד ווי יענקעלע און חיים שלום לייגט אראפ איך האב אינגאנצן נישט
פערל'ס, זיי זענען אזעלעכע פיינע וואוילע עסקנים לש"ש און קלוג, דורכגעטראכט, געלונגען מיט 

אלע מעלות, הלואי געואונטשן פאר אלע ארגענעזאציעס אזאנע פיינע עסקנים ... זיי זענען 
  ךאזעלכע בעלי דמיונות אז סאיז שרעקלי

 Jul 25, 12:03 AM • יחיאל נטע גליק

 

  ס'איז נישט דמיונות ס'איז רשעות און אי אחריות

 Jul 25, 12:05 AM • שמואל י

 

  אגב, קרעדיט איז דאא פאר אייזיק דאסקאל און זיין טיעם, נייס דזשאב

גראדע איך קען חיים שלום פרעזענדליך, ער האט א מורא'דיגע קאפ און צוגאב צו 
אאאאאאאאאאאאאאאאאאזש בעל דמיון, און ער האט ריזיגע על מנת שתעלה לרקיע'דיגע יאאאא

פלענער, און ער האלט אז אויב איינער וואס האלט נישט מיט זיינע שיטות מאכט 
  כאאאאאאאאאאארעוו אלעס......

ך בין ווען איך פלעג מיך וועלן ליפטערן פלעג איך קאלן און אויסהערן זיינע היפמאטיזזם.... אי
  געווען אין אנדערע אטמאספערע...

 Jul 25, 12:11 AM • יחיאל נטע גליק

 

  וואס האט איזיק געטון?

  *אייזיק

 Jul 25, 12:12 AM • שמואל י

 

  ער האט עס אראנזשירט פאר פערלס

נעם געווען אינאיי   שמעתי אז אויך בנציון ווידער פון מאנסי איז אויך געווען היינט אין סיטי האלל?
  מיט חיים שלום?

יכול להיות ווייל ער האט שוין פארדרייט אסאך גרעסערע פון אים... ער האט משוגע געמאכט 
רבנים און  10אפילו משה דוד.. ער האט שוין אפילו אראפגעטראגן קיין שווייץ א דעלעגאציע פון 

  עסקנים פאר זיינע דמיונות

 Jul 25, 12:15 AM • יחיאל נטע גליק

 

  ל איך ווייס איז בנציון ווידער פאר פערעלסוויפי

 Jul 25, 12:15 AM • שמואל י

 

  קען זיין, עס איז נישט קיין סתירה ווי איך ערווענט אין מיין פאריגע קאמענט

אגב די סטעטמענטס היינט זענען געווען זייער שטארק און שארף אז עס איז א שרעקליכע גזירה, 
אויף קיין שום פשרה און יעדער איינער זאל אויפשאקלען זיינע מענטשן  און מיר וועלן נישט איינגיין

   ..וכו וכו

  איך פארשטיי נישט וואס נאך דארף פערלס טוהן זיך צו געפעלן פאר יענקעלע כהן............

 Jul 25, 12:22 AM • יחיאל נטע גליק

 

פרעסע קאנפרענץ, ער האלט אז ער איז באליידיגט אז מען האט אים נישט גערופן צו די חסידישע 
  ער איז פונקט אזוי וויכטיג ווי קול מבשר

 Jul 25, 11:15 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דער רשעות פון קול מלחמה האט נישט קיין גבול אפאר טעג וועס ער האט נישט געטראפן קיין 
און אט ליינט און פאלט נישט עבירות אין "הפלס" און ב"ה היינט געטראפן א געפערליכע עבירה 

  אראפ פון בענקל ביים זען וואפארא עבירה ער האט היינט געטראפן:

  נבלה נעשתה בישראל
 
 

 מחאה גדולה
 

על ביזוי כבוד התורה הנעשה בעיתון "הפלס" ביום שישי האחרון, שהשמיטו בחוצפה נוראה, 
צבי פרידמן שליט"א המרא בזדון ובמרמה, את היות רבינו מרן הגאב"ד הגאון הגדול רבי 

 דאתרא דשכונת רמת בית שמש ג'.
וזה בעת שרבינו מרן הגאב"ד המרא דאתרא שליט"א הראה את ידו הגדולה ואת רבנותו 
הרמה בשכונה זאת, בעת שמינה והסמיך אחר כבוד את תלמידו המובהק הגאון הרב וייל 

תון המחוצף עיתון , והעי2שליט"א לרב ביהכנ"ס של בני התורה ברמת בית שמש ג' 
 "הפלס", מחק והשמיט בעניין זה, את היות רבינו מרן הגאב"ד המרא דאתרא של השכונה.

ובכתבה שכתבו על המינוי הזה שנעשה על ידי ובמעונו של רבינו המרא דאתרא שליט"א 
ובהשתתפות בני הקהילה ואח"כ גם עלה הרב וייל לבתיהם של רבני המועצת, אבל בעיתון 

שהמינוי נעשה ע"י רבינו מרן הגאב"ד המרא דאתרא  ימו בזדון את העובדה "הפלס" העל
שליט"א מתוקף סמכותו כמרא דאתרא של השכונה, ואף לא הזכירו כלל את עובדת היותו 



ועשו מצג שווא וערפל כאילו המינוי נעשה על ידי ה"ארבעה  המרא דאתרא של השכונה,
 רבנים" שבחרו להם לכל מעלליהם כידוע לכול.

ודבר זה הוא פגיעה בכבוד התורה של רבינו מרן הגאב"ד המרא דאתרא שליט"א, ופגיעה 
בכבודו ובהנהגתו של רשכבה"ג רבינו מרן רה"י הדרכי שמואל זיע"א שהוא אשר מינה 

בעצמו את רבינו מרן הגאב"ד שליט"א למינוי זה (בטקס המרומם אשר נערך בביתו לפני 
ור לכל), והוא העיד שמינוי זה נעשה לפי רצונו של רבינו כמה שנים בעת ייסוד השכונה כזכ

 רשכבה"ג מרן הגרי"ש אלישיב זיע"א.
בני התורה בארה"ק לא ינוחו ולא ישקטו על ביזוי כבוד התורה של מרן הגאב"ד שליט"א 
הנעשה בעיתון המחוצף עיתון "הפלס", ולא ישתקו עד שיסולק נגע עזות הפנים והנבלה 

 וב בכל העת האחרונה בתוך מחנה בני התורה.הזאת הנעשית שוב ש
 

  גורו לכם מיום הדין!

 

 Jul 25, 11:50 AM • שמואל י

 

די גרעסטע ליצנות דערפון איז אז נניח אז וואס זיי שרייבן איז אמת, וואס האט עס מיט אידישקייט 
  פונעם יהדות הנאמנה

  וואס דארף איך זיך מישן אין די טינופת פון די ליטוויקעס

 Jul 25, 11:51 AM • יצחק ווייס חברי

 

דאס איז די יעצטיגע הפלס זיי לייגן א בילד אויך פון ר' צבי נאר אינעם ארטיקל שרייבן זיי נאר 
"גדולי ישראל" און זיי שרייבן נישט עקסטער ארויס ר' צבי דאס איז די גרעסטע נבלה שנעשתה 

  בישראל קמענטארן זענען איבריג

 

האב איך געמיינט אז ער שיקט אז עפעס א מוסד האט אנגעהויבן צו נעמען געלט  פון די קעפל 
  א.ד.ג. דאס איז די גרויסע נבלה..................

 Jul 25, 11:56 AM • שמואל י

 

אין דאס האט טומבאק וחבריו געוואלט אז מיר זאל אריינגעצויגן ווערן אין דעם טינוף פון די 
  עראינערליכע מחלוקת זייער

 Jul 25, 11:59 AM • יצחק ווייס חברי

 

אויף וואס ער פרעגט " איך פארשטיי נישט וואס נאך דארף פערלס טוהן זיך צו געפעלן פאר 
" די תשובה איז אז מען טוט נישט צו געפעלן יענקעלע דאס איז די פראסטע  יענקעלע כהן............

  אמת

  ייל אנדעם האבן זיי נישט קיין זכות קיום וד"להגם זיי ווילן אז ער זאל האלטן אנדרש וו

  אביהן ורבן של ישראל איז די ריכטיגע טיטל פארן היילגען חתם סופר ?

 Jul 25, 12:35 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  יא

 Jul 25, 12:35 PM • יצחק ווייס חברי

 

ער וואס זיי טוען הפלס האט געמאכט א מצב פון די גבור החיל וואס מ'האט ארערסטירט, אסאך מ
און רבותי, אחיי וריעיי אפילו אברהם                 ביי זייערע אייגענע וואס איז נישט לויט די כללים!!

יוסף בריינדמארק איז געווען שטארק מסופק נישט צומאכען קיין הפגנות דאס מאל מחמת כמה 
יין גבור החיל, (כ'וויל נישט רעדען סיבות וואס אפילו לויט זייערע כללים, איז ער נישט אינגאנצען ק

קיין סאך אויב ס'פעלעט נישט אויס), נאר די עיקר סיבה פאר'ן מאכען, [געהערט מפיהם, און פון די 
אינגערמאן וואס האט געשאפט די געלט פאר די פראטעסט] ווייל עכט דארף מען מאכען א יעדען 

אפילו די סיבה איז נישט אינגאנצען  טאג פראטעסטן, נאר מ'דארף האבן א סיבה פארוואס, איז
   כ'מייו אז קאמענטארן זענען איבריג!!  ריכטיג, לוינט זיך צומאכען הפגנות!

 Jul 25, 12:39 PM • ברוך כץ

 

מ'דאַרף אָבער געדענקן אַז די קאָמענטאַרן דאַרפן געשריבן ווערן אויף אַ רעספּעקטפולן וועג, און 
אַזוי ווי געוויסע האָבן  –יבן אַז די פּובליק סקולס ערציעט מערדער מיט טענות המתקבלות. גיין שרי

וועט בלויז חלילה שעדיגן די  –אין די לעצטע חדשים אַרויסגעלייגט עפנטליכע סטעיטמענטס 
מערכה. מ'דאַרף נעמען אין באַטראַכט אַז די באָורד אָוו רידזשענטס איז היינט אונטער די 

פּובליק סקול אינטערעסן (וואָס לויט באַריכטן האָט דאָס -וניאָנס און פּראָ שטאַרקע איינפלוס פון די י
געהאַט צו טאָן פאַרוואָס די קאָמישאָנער רעזיגינירט) און גיין זיך נעמען אַטאַקירן די פּובליק שולעס 

 וועט בלויז ברענגן זיי זאָלן זיך אויסדרייען דעם רוקן צו אונז.
נים האָבן דירעקט געאַרבעט ביז איצט נישט צו מאַכן דעם קאַמף די פאַראַנטוואָרטליכע עסק

מערכה קעגן די פּובליק סקולס, נאָר אַרויסצוברענגן פּאָזיטיוו די הערליכקייט פונעם ערליכן   אַלס
חינוך, און אַז מיר וועלן בשום אין אופן זיך נישט אַוועקרירן פון די יסודות און מסורה ווי אַזוי מחנך 

ן אונזערע קינדער. שרייבן ווילד און נאַריש קען חלילה זיין זייער שעדליך פאַר אונזער חינוך. צו זיי



 בתחבולות תעשה לך מלחמה.
   

עס איז וויכטיג דאָס אין אַכט צו נעמען, ווען מ'שרייבט קאָמענטאַרן אָדער ווען מ'גיט עפנטליכע 
רך איבערטרייבן, קען עס פירן אַז די באַאַמטע סטעיטמענטס וואָס קען אַרויסגיין אויף דער גאַס. דו

און אַז די קעגנערשאַפט איז באַזירט אויף   מ'לייגט פאַלש אַראָפּ דעם געזעץ,  זאָלן אָנווייזן אַז
פאַלשע מיינונגען און מיסאינפאָרמאַציע. דאָס קען זיי חלילה געבן אַ באַקוועמען אויסרייד צו 

  איגנאָרירן די קאָמענטאַרן.

 Jul 25, 12:45 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

און דעי רשעים מיט די ירושלים'ע שמעק האבן                                                              
נעכטען ביי די הפגנה געמאכט א פראטעסט אקעגען די ארנאווסקי פון די וועד להצלת עולם 

ות, אים נאכגעשריגען א לענגערע צייט, און דעיס איז התורה, וואו זיי האבן מיט מיאוסע לשונ
     אלעס געווען דערנאך וואס ער האט זיך צוגעשטעלט אסאך מער וואו ער וואלט געדארפט!!

 Jul 25, 12:45 PM • ברוך כץ

 

  מטרה מקדשת האמצעים

 Jul 25, 12:46 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

רעכטע ראשי ישיבות, וואו ר' צבי פר"מ האט קלאר  אלעס איז געווען דורכגערעדט מיט די  און
געזאגט אז מ'קען עס נישט טוהן, און ער איז געווען גרייט צו מאכען פארשידענע אנדרע זאכן, אויף 

   וואס בראנדמארק איז נישט איינגעגאנגען!!

טאג דארף ר' יצחק ווייס האט געזאגט אז שמעון ראטטער קען רעדען מיט זיי, אבער צום גרויס וויי
באטוינעט ווערן וואס כ'האב געהערט פון שמעון ראטטער, אז צוליב די לעצטיגע מחלוקת וואס די 
משוגעים האבן אנגעדרייעט פאר קיין שום סיבה בעולם, [און ער ווייסט פונקטליך מיט וועם ס'איז 

ודי לחכימא  די אמת, און ווער ס'וויל אלעס אינטערברענגען ה"י] קען ער מער נישט אויפטוהן,
  ברמיזא!

 Jul 25, 12:55 PM • ברוך כץ

 

  וואכן צוריק. 2יא יא, כ'האב ליידער אויכט געהערט פון שמעון ראטטער די ווערטער 

 Jul 25, 12:59 PM • שמואל י

 

ר' הילל האט געפרעגט וועגען די אסיפה וואס האט געזאלט פארקומען נעכטען ביים רבי'ן אין 
טע מינוט האט די רבי געדארפט אוועקפארן דערנאך וואס די מנהלים זענען שוין און די לעצ  שטוב.

  דארט געווען, לויט די פלאן וועט עס פארקומען און די קומענדיג וואך.

 Jul 25, 1:04 PM • ברוך כץ

 

  וואס איז געווען די החלטות ביים פערלס מיטינג מיט די מנהלים ?

 Jul 25, 1:18 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ר' משה דוד האט זייער שטארק גערעדט דארט און אפגענטפערט אסאך טענות און ס'איז געווען 
ניכרים דברי אמת, און ריכטיגע דברים היוצאים מן הלב. און מ'האט אפגערעדט אז אלע מנהלים 

זיין  גייען קער נעמען פון די בריוו'ן פאר זיין מוסד אז א יעדע טאטע זאל שרייבען, און ס'גייט
מילליאן  4עטליכע בריוו'ן לתועלת הענין וואו אויך א נפלאן וועגען די געלט וואס גייט אנקומען ביז 

  דאללער הוצאות און אז א יעדער זאל נעמען א חלק.

 Jul 25, 1:22 PM • ברוך כץ

 

  מהאט געקענט אריינפרעגן ?

  כ'מיין צו זאגו א צייט פאר דיסקאציעס

 Jul 25, 1:25 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  דערנאך איז געווען אזא זאך!

 Jul 25, 1:28 PM • ברוך כץ

 

  מורא'דיג

 Jul 25, 1:31 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 



 

 

היינט אין הפלס, ליידער ראו מה בין בני לבן חמי על אף מ'רייסט פון זיי שטיקער, און מ'פרובירט 
א קאי די צייטונג הפלס לאזט זיך נישט פון אלע מיט כוחות זיי אוועק צושטיפען, אבער קושט

פאלשע השמצות שוא מכם ובכם ליידער, און זיי באשרייבען עס (אפילו זיי טוהן עס נישט ביי זיי 
  און אזא פאל) וד"ל

און כמובן וועט קול מלחמה נישט שיקען די אלע זאכען פאר'ן עולם, ווייל מ'קען רח"ל האבען א 
זיין מסירות נפש'דיגע בני תורה וואס רייסען זיך אפ מער און מער  מחשבת מינות פון מחזק

  טעגליך!

 Jul 25, 1:40 PM • ברוך כץ

 

  רבי גליק נאך פרטים איבער די נעכטיגע אסיפה ?

 Jul 25, 1:42 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

וייסט וואס די בלוי'ס האבן געשריגען און ווער עס ו                                                              
אויף זייער שמוציגע קו הגנה, און ווער ס'געווען ביי די פראטעסט נעכטען, די גרעסטע שונאים פאר 

די הפלס, אבער צו באוואנדערן וואו הפלס האלט זיך שטארק, און שרעקט זיך נישט פון די 
     מחריבים [יא יא מחריבים בפה מלא] יומם ולילה!!

 Jul 25, 1:45 PM • וך כץבר

 

די פאַראַנטוואָרטליכע עסקנים האָבן דירעקט געאַרבעט ביז איצט נישט צו מאַכן דעם קאַמף 
                                            מערכה קעגן די פּובליק סקולס  אַלס

ובליק סקולס גראדע נעכטן האט אבי שיק געזאגט אז זיי פלאגן זיך זייער שטארק מיט די פ 
 MAKE EQUIVALENCE THE PUBLIC SCHOOL SYSTEM TO  איבער אמעריקא, דארף מען זיי זאגן
OUR RELIGIOUS SCHOOL SYSTEM  מאך די פובליק סקול סיסטעם ענליך צו די היימישע סקול)

  סיסטעם נישט פארקערט) ער האט שטארק גערעדט אז מען זאל זיי דאס ערווענען

 Jul 25, 1:47 PM • יחיאל נטע גליק

 



 

 Jul 25, 1:48 PM • ברוך כץ

 

  דאס איז א גרויסע חידוש די עיקר מיינט מען מסתמא צו זאגן מען זאל רעדן איידעל

 Jul 25, 1:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

   מען האט דארט גערעדט צו נארמאלע מענטשן

 Jul 25, 1:50 PM • יחיאל נטע גליק

 

נישט די סארט טענה "דו אויכט " זיי וועלן ענטפערן אז גראדע ארבייט מען אגב פארשטיי איך 
  שטארק אויכט אויף די פאבליק סקולס

איך פארשטיי אז דארט האט מען גערעדט אבער די געשרייבאכטס איז לאו דוקא נאר פאר 
  נערמאלע וד"ל

 Jul 25, 1:51 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אין הכי נמי

   אגט אז אלס אמתליאער האט דאס געז

א ב ווידער האט פארציילט אויף קול מבשר אז ער איז געווען ביי א ריזדשענט מיטינג און דארט 
צוריקגעשטאנען האט  25%האט איינע פון זיי זיך אפגערעדט אז אין זיין סקול דיסטריקט זענען 

  ן קענען אויך נישט.ער געמאכט א מיטינג מיט די עלטערן איז ער געוואויר געווארן די עלטער

 Jul 25, 1:56 PM • יחיאל נטע גליק

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Jul 25, 1:57 PM 

 

ווייז נישט די בילד פאר יענקעלע און פאר א ק עס וועט זיין מחאות אויף די 
.................................................סקרינס.......................................................................

.........................................................................................  

 Jul 25, 1:58 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

רד אוו ער האט בעיקר אויפגעהויבן דעם פאקט אז זייער אסאך פון די עדוקעישאן דעפט און די בא
ריזשדענטס ווייסן ניטאמאל וואס פארא עדוקעשאן מיר גיבן זיי מיינען אז רעליזדשעס סקול איז די 

 אפטייטשט אז מען פרעפעלט אגאנצן טאג און מען לערנט גארנישט קיין שום עדוקעישאן,
  ממילא דארף מען זיי פשוט אינפארמירן און ארומטראגן אין די מוסדות וכדומה

 Jul 25, 2:03 PM • יקיחיאל נטע גל

 

 



  דאס איז מיין תשובה פאר חומת הדת איר זענט א באנאנע

 Jul 25, 2:08 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  פארשטאנען??!  אנטשולטיגט! באנאנ'ס לייגט מען אויף די אנדרע טשאט, נישט דא.

 Jul 25, 2:10 PM • ברוך כץ

 .from the Hangout 3משה -ברוך-וואלף removed ברוך כץ

Jul 25, 2:10 PM 

 

איך זעה קהלא קדישא באשרייבט עפעס בנוגע דעם רבינס וויזיט אין ארץ ישראל חשון, מה 
  הפשט?

 Jul 25, 2:16 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 בוגדים בחינוך הטהור, רח"ל
 

  זיי האבן אנגעהויבן ניצן א שפראך

 Jul 25, 2:18 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  באנאנעס........ממש 

 Jul 25, 2:18 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווי דיין בילד ?

 Jul 25, 2:19 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 



פונקט פריער האט מיר איינער נאכגעזאגט אז ער האט היינט גערעדט צו יצחק שיף, און ער האט 
  מוסדות. 80י מוסדות, און דא שרייבען זי 40אים געזאגט אז זיי האבן געגעבען פאר 

 Jul 25, 2:20 PM • ברוך כץ

 

  פארגעסט נישט אז לכבוד דעם טיטל בוגדים בחינוך הטהור,
 

  קען מען שוין מודה זיין אז בחירות איז יהרג ואל יעבור אפי' ס'שטייט נישט להדי' אין ויואל משה...

דעם משנתו כאילו תורת  איר ווייסט אפי' נישט וויפיל תמימי לב (אייניקלעך פון תמימים) ליינען
  משה, מאנכע באטראכטן דאס כאילו מתורת ר' עמרם בלוי זצ"ל בדורינו,

 
  ס'איז שוין העכסט צייט ארויסצוקומען מיט גליון אפען זה לעומת זה

 Jul 25, 2:23 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  אסאך זאכן וואלט געדארפט זיין א "אימעיל סיסטעם" א "אייגענע גליון"

  ווער איז גרייט?

 Jul 25, 2:24 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מיר דארפן געלט!

 Jul 25, 2:28 PM • שמואל י

 

  פארוואס קען מען נישט אנהייבן אזוי ווי "קול מלחמה"??

  איך גלייב אים קאסט ניטקיין געלט

 Jul 25, 2:29 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מלחמה..........די ווילסט נישט אויסקוקן ווי קול 

 Jul 25, 2:31 PM • יחיאל נטע גליק

 

  מענטשן האבן הנאה ווען סאיז פאצעריש סזעהט אויס ארגינעל

 Jul 25, 2:31 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  אימעילס א טאג וואס מאכט געדעקט דעם גאנצן איןבאקס 50אבער מען קען נישט באקומען 

 Jul 25, 2:33 PM • יחיאל נטע גליק

 .to the Hangout 3משה -ברוך-וואלף added ברוך כץ

Jul 25, 2:37 PM 

 

לדעתי זאל מען יא אנהייבען פראפעשענאל, און איך גלייב אז ס'וועט זיין גרינגער צו שאפען געלד 
איינמאל די זאך גייט שוין אן א שטיק צייט און מ'זעהט די אויפטי און די חלל וואס ס'האט געדעקט 

  בפרט יעצט ווען אסאך מערכות זענען על הפרק -סתם א פלאן און נישט  -

 Jul 25, 2:37 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 Jul 25, 3:12 PM •  יואל לויפער

 

די בלאטע האט די וואך א לאנגע ארטיקעל איבער די א.ג. חוצפה פון די מוסדות עטה''ק און בית 
  שמש

  פון מסרסם זיין די נעמען בקרוב...און פירען אויס מיט א שרעקליכע סטראשע 

  *מפרסם זיין

 Jul 25, 3:48 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Jul 25, 4:03 PM 

 



 

  טעות

 Jul 25, 4:36 PM • לייבוש לאנדא

 

  באקומען פון איינעם

ל הלא בשו"ע דידי כתוב אחזוקא כנ"ל וכן צורתו לא נשתנית מאז ומקדם ע"מ ולמה צריך צעטי
איזה צעטיל מהקאמפאני, ב' לא אכתוב הסיבה הב'   ריעותא לא מחזקינן וכי על טורקי יש

והעיקרית שלא לבייש ברבים אותו בנש"ק שעשה פה מעשה תעתועים אשר לא יעשו בקרב עם 
תר עז [אגב כפי השמעוה הרבנים המכשירים ביררו זאת עם הקאמפאני ליתר שאת וי -ישראל ג' 

בוועבסייט שלהם הם כותבין שיש להם רק קלאוסד ליינס ייעיין נא בגוגלתו הלא טובה]. אפשר 
שחושב שבשביל שלקחו איזה צעטיל על העופות המיוצרים מינים ממינים שונים שגם אחר 

הביא תמונה  -הצעטיל נשאר יותר שאלות מתשובות, צריכים כולם עכשיו צעטיל, פלא והפלא). א' 
חולק את רגליו אם אחד יכול למצוא את האבידה ולהחזירה לבעלי' יקיים בזה השבת אבידה כי ש

ב'  -בתמונה רואים רק שלשה אצבעות, וכנראה אצבע אחד נאבד על הדרך מגוגל ועד ביתו 
שמעתי מאחד העסקנים במלאכת הקודש שהרבנים הגאונים והצדיקם שליט"א שהיו בהפארמס 

אחר זה עוד לפני שהתחילו אפי' לגדל עוף אחד, אבל זה השוטה וגס רוח ובהטשערי כמובן בדקו 
מצא אחרת על האינטערנעט בגוגלו את גולגתו, ממש לא זכיתי להבין האיך יש בן עמינו שלוקח לו 
כל כך עזות וחוצפה לכתוב כך ביודעו שעושה את זאת רק בשביל תאוות הכבוד המדומה וכו אבל 

להראות במיחוש ביאור מאחז"ל הקנאה והתאווה והכבוד מוציאין את אסיים בלימוד זכות שרצה 

האדם מן העולם. וכמדומני שדי בזה להראות האמת למי שרוצה לראותה והנני בטוח שכבוד 
הרבנים הגאונים והצדיקים בעלי המכשירין יש להם באוצרם הטוב עוד יותר ויותר בירורים בעומק 

ה, אבל רק כתבתי לבני גילי לענות להם דבר כאשר עם וברוחב בליבון הדברים כדרכה של תור
 יאכלו ענוים וישבעו, ויחי לבבכם לעד. לבבי, ומעתה 

 
 
 

  

   נישט גוט געלייגט

  דאס איז די ריכטיגע

ברוך שנתן עולמו לשומרים וחסד ד' מעולם ועד עולם על יראיו, שמאז שנודע בקרב בני ישראל 
ת המיוצרים לאכילה ע"י קאמפאניס של גויים אשר עירבו הכשרים עומק השאלה אשר ישנם בעופו

שם משך השנים מבלי ידיעת הרבנים כמה וכמה עופות והעולה על כולנה אשר עליו מוסבת עיקר 
השאלה הוא עוף הקורניש אשר הוא ואבותיו הם עוף מבלי מסורה כמו שכבר העיד מרן הגאון 

 חום כשרות העופות.בעל שבט הלוי זצ"ל ועוד הרבה רבנים ומומחים בת
 

ומני אז זה כמה שנים אשר הנושא לא ירד מעל שולחן מלכים מאן מלכי רבנן אכן היו רבנים 
חשובים ומורי הוראה אשר אכן חדלו מאכול עוף הברוילער וכן הרבה יראי השם שראו אלו יוצאים 

ר הרגישו שכל מן השורה וג"כ נמנעו מלאכלם עוד . וכן היו רבנים חשובים שבקהילות הקודש אש
זמן שאין עופות אחרים אשר נקיים מחששות אלו צריכים למצוא דרך ומבוא להתיר העופות 

הנאכלים וכן עשו הלכה למעשה ובלית ברירה התירו בשער בת רבים את העופות המיוצרים אבל 
היה בתקוה ובמחשבה תחלה שכשיצליחו להביא עופות מבלי פקפוקים בוודאי שיעדיפו את זה 

רק את זאת, הרי אנחנו בכל מציאתנו אנו לכתחלה'דיגע אידן ולא מחפשים לגבב קולות, וכן  ויקחו
איזה רבנים חשובים אשר אמרו שאי אפשר שזה כמה שנים שכולם אוכלים עוף מבלי  1היה

מסורה, לכן כמעט ולא עיינו בהשאלה [וכבודם הרמה במקומם מונח, אבל כן היה כדבריהם אם 
לו לערב היה איזה אסיפת הרבנים הגאונים והיו דנים ע"ז בכובד ראש בוודאי לפני שהגויים התחי

אין בי"ד יכול לבטל וכו', אבל הרי ידוע לכולנו שזה היה לדאבוננו מבלי שום ידיעת הרה"ג, ואכן 
כשנודע להגר"ש וואזנער זצ"ל עשה ופעל כל שביכולתו לתקנו כמו שידוע כ"ז לבאי ביתו, וכמו שכ' 

וא עוף שבוודאי אין עליו מסורה, ומדקדקי הלכה במשך הדורות פרשו ממין זה וכן בתשובתו שה
הוא דעתם של הרבה גדולי הדור כידוע ואכמ"ל בדברים ידועים]. [וכן יש עוד כת בני אדם אוהבים 

 עטענשען בלע"ז ואוהבי נצחון ל"ע ורח"ל ומהם נדבר להלן].
 

  

ליעף כח לעשות חיל בתורתינו הק' וזה שתי שנים אשר זכיתי אני להיות יושב אהל ברוך ד' הנותן 
איננו אוכל זה העוף ואינו נכנס בין כותלי ביתי, בסך הכל למדתי הגמ' במסכת חולין וסי' פ"ב עם 
תשובות הפוסקים בנידון זה וכן קריתי כל הנאמר במציאות הענין וזה היה די והותר להבין חומר 

מגדולי פוסקי דורינו. ולכן מה מאוד שמחתי כששמועה השאלה כמו שהבינוהו על בוריו הרבה 
שמעתי מאחורי הפרגוד שהרבנים הגאונים שליט"א ביחד עם עסקנים לשם שמים נתאזרו בגבורה 

לחקור הדק היטב ולעשות מה שביכולתם להביא עוף עם מסורת טהורה ונקיה   דקדושה והתחילו
ן זכיתי להכיר איזה מהעוסקים במלאכת ובצורת העופות הישנים המבוארת בדברי הפוסקים, וכ

הקודש ודיברתי עמהם כמ"פ באמצע אורך הדרך, ואילו לא ראיתיו לא האמנתיו המסירות נפש 
שהיה להם עלי דרך לא שקטו ולא נחו ובהדרכת הרבנים הגאונים שליט"א שעמדו עליהם על כל 

וזיכו את הרבים, ולפני חג  צעד ושעל כמלאך המכה ואומר גדל, גדלו והצליחו וגם עשו פרי וזכו
הפסח העעל"ט נתפרסם לשמחת כל בית ישראל המדקדקים בכשרות שנתייסד מפעל תרנגול 

פארמס אשר שמו להם למטרה קדושה להביא לבני בשר עוף התרנגול הישן והמקורי הנקראת 
יאכלו לעגהורן, שבשנים האחרונות היה נפוץ יותר לאכילת ביצי' ועתה יחזרו עטרה ליושנה וגם 

בשרה וכמו שחקרו הרבנים הגאונים הצדיקים שליט"א בבירור אחר בירור שהם ברורים ונקויים 
והם בצורת העופות הישנים (וכן ידוע להבדיל מכתבי העכו"ם שאין להם שום תועלת לערבו עם 
מינים אחרים ואדרבה זה ריעותא להם להביצים, כידוע כ"ז לכל מעיין בדבריהם). וגם נתפרסם 

ל נעשה תחת השגחתו המלאה של הרהגה"צ מחלקת הכשרות דהתאחדות הרבנים ותחת שהכ
השגחת הגה"צ אב"ד ור"מ סאטמאר מאנטריאל שליט"א, וכן נסעו הגה"צ אב"ד סענדזאריץ 

שליט"א והגה"צ אב"ד סאטמאר מאנסי והגה"צ דומ"ץ סאטמאר ב"פ שליט"א ועוד כמה וכמה 
לראות את הנעשה מקרוב וכולם פה אחד נתנו עידיהם רבנים חשובים להפארמס ליתן השגחתם ו

על צורתם ומסורתם הברורה ושבחו ורוממו גודל הזכות שיש לכל העוסקים והמסייעים בדבר 
נשגב כזה להעמיד מסורת העופות על תילה כימי קדם. וכמובן שבכל מקום אשר דבר המלך ודתו 

ועידן לא אכלו בשר תרנגול בודאי ששמחו מגיע שמחה ויו"ט ליהודים ולא מבעי אלו שכבר זה זמן 



אבל גם הרבה יראי השם אשר עדיין היו אוכלים העופות המיוצרים וסמכו על ההיתרים התחילו 
   לאכול מעופות אלו באמרם הלא מהיות טוב וגו' וכן

התחילו הרבה דיינים רבנים ומורי הוראה בישראל (אף מהמתירין) לאכלם ואמרו לשואליהם   וכן
אי יהדרו אחר עופות הללו דוקא וגם אני הקטן שאלתי לכמה וכמה רבנים חשובים ומורי שבווד

הוראה בישראל וממש דיברו בהתלהבות דקדושה במעלת הדבר ושאין בזה ב' צדדים הלא על זה 
אנחנו יהודים לעשות רצון אבינו שבשמים בלי פשורי ועקולי וכן שמעתי משוחטים ובודקים מהדור 

את זה הצורה ששחטו את זה מאז ומקדם, וב"ה שלא אלמן ישראל ובכל יום ויום הישן שזוכרים 
שומעים מעוד ועוד אברכים ובעלי בתים בני תורה שהתחילו ליקח לביתם מקח טוב ולאכול 

  תרנגולים הללו דייקא כה יוסיף ד' הלאה.

דקו את עצמם וכמו שבכל דבר טוב ובפרט לרוחניות ישנם מניעות שונות וכמ"ש בשם צדיקים שב
כשראו שאיזה דבר טוב שעושים הולך בלי שום מניעה האם אינו מהיצה"ר ח"ו שהרי כך ברא 

השי"ת את עולמו ובשביל זה אנו עובדים היום ולמחר לקבל שכרם כידוע כ"ז מספה"ק. כן הדבר 
 הזה גם בענינינו שישנם כמה יחידים כ"א עם חשבונו או תאות הכבוד המדומה או תאות הנצחון

אבל צד השוה שבהם שדרכם להזיק ולא לקחו בחשבונם חשבונו של עולם ומן שהדבר יצא לפועל 
ואפי' עדיין לפני"ז התחילו לעשות כמה טצדקאי להפריע בנסותם לבלבל את דעת הרבנים הגה"צ 

שליט"א, אבל ב"ה שנוכל לומר שלא עלתה בידם כלל וכלל והמפעל הקודש פורח ומשגשג מיום 
לחודש מעלה מעלה, עוד בית השחיטה ועוד בית השחיטה לוקחים אותו ובכל יום  ליום ומחודש

שומעיםהרבה חדשות טובות.אבל אני בטבעי אוהב לשמוע הכל, כמובן רק מה שתורתינו הקדושה 
מתירה ולכן שמתי אזני כאפרכסת לשמוע אולי יש איזה ממשות בדבריהם וראה ראיתי שלא כן 

ברים רק הם מכת הליצים שרח"ל אינם מקבלים וכו' ולכתוב כל כאשר חשבתי שמורת לשמוע הד
השטותים שכבר אמרו הזמן יכלה והם לא יכלו, קודם כל הרצי"ם יצאו דחופים ומבוהלים להתריע 

שעכשיו מביאים עוה"פ הבראקל ואח"כ כשראו שהיו ללעג ולקלס בין הרבנים והציבור יצאו הני אב 
טין והודה לו בעופות ובכל יום ויום לוקטים קוצים בין השושנים ובנו שלא ראו את החידוש טענו בחי

אומר הבא מן החדש חדשים לבקרים לא אאריך בהם כי הזמן יקר לי מאפי' ליתן עוד רגע אחד 
   בשביל שטותים כאלו

כנראה נשתבש לו הפסוק ואל הבקר רץ אברהם וגרס לו וכבקר רץ וגו' , עוד שמעתי לפני כמה 
ובעל הוראה מפורסם שליט"א ששמע ממקור נאמן על אחד המיוחד שבשקנים ימים מרב חשוב 

שג"כ בא בכל שבועיים בנוסח אחרת מעשיות כרסיות כאלו שהזקנות היו מספרים לפני השינה 
לילדיהם, שאותו המסלף כבר אמר לפני יותר משנה כששמע שמתחילין הרבנים לעבוד על איזה 

ים הגה"צ שליט"א אבל הוא יעשה כל מה שביכלתו שלא יבא תיקון, שלא נפק"מ לו מה יביאו הרבנ
לידי פועל רחמנא לישזבן מהאי דעתא, ובאמת כמה צריך להודות לאבינו שבשמים שעד הנה 

"אלקי אבי בעזרי" ולא נתן למחבלי הכרם למעול בקדשים כן יעזור ד' הלאה ועל של עתה באתי 
אב בכסילות ורך בחכמה עשה מכתב  וזה הביאנו לכתוב כל הדברים האלה כי איזה אברך

פאשקעוויל נגד הרבנים הגה"צ שליט"א וכאילו הוא מגיד תעלומות סתרי כל חי וגם עשה כמה 
תמונות שלדבריו הם מהקאמפאני שתרנגול פארמס לוקח משם ויש בהם שינויים מהלוגהרן הרגיל 

במציאות הדברים זה  ועוד כמה וכמה שטותים שממש מביאים לידי גיחוך עד למאוד ולמי שבקי
נראה כמו ילד קטן שעכשיו מתחיל לדבר וכולם צוחקים בהנאה משטיותיו, אבל מצאתי ראיתי 

כמה אברכים ששאלו אותי האם ראיתי את דבריו של אותו תינוק כי הם מבולבלים מזה אז אמרתי 
ות בבעקריי צריך להיטפל בדבריו הבדויים והבזוים, והגם שאיננו חושב שבזה יסיים מלאפ  הנני

שלו עכ"ז בזה יראו הני אברכים חשובים מבקשי האמת שאין עוד להסתכל צדו של זה השקרן 
לשם כבוד כי זהו הלימוד זכות שיש לי עליו שיש איזה רב ומורה הוראה חשוב שאיננו בקי בשפת 

 המדינה ושואל אותו לפרש ענגליש כשצריך לכך ולכן ראה כאן מקום לעצמו להיות כמחדש גדול
וכחוקר גדול והאמת ניתן להיאמר שהוא גגול הדור כי כל דבריו הם לקוחים מגוגל שבאירנטרנט 

והגם שכותב שאין לבנות על דברי האפיקורסים מ"מ כל דבירו לקוחים משם. וזה החלו בסייעתא 
דשמיא [והגם שקשה עלי הכתיבה בדברים של מה בכך אבל עת לעשות לד' הפרו תורתך כתוב]. 

ברינו צריך לדעת וזה דבר פשוט לכולנו שכשהרבנים הגאונים והצדיקים באו כאן בתחילת ד
לאדמת אמעריקא בוודאי ראו ובחנו בצורת התרנגולים של המארקעט דאז דהיינו הלעגהרן, 

   הראק, הבארעד ראק, והראוד איילענד, והבחינו בו שהוא כצורת

שהרבה שנים אח"כ כשכבר לא שימו  שאכלו אין דער אלטער היים ביוראפ [השאלה שנתעורר הו
לב ע"ז נתערב לדאבוננו הקורניש], ואלו התרנגולים כולל הלעגהורן היו שוחטים לפי הצורך כידוע 

כ"ז מכל השו"ב מהדור הישן ואנו נדבר כעת בנידוננו בעוף הלעגהון שהוא דבר ידוע ופשוט 
ים שזוכרים אותו מעידים שבמשך כל שנותינו פה נשארה עם צורתה הישנה, וכמו שכל השוחט

וזהו בכל הלעגהורן הלבנים שבהקאמערשעל מארקעט מכל הקאמפאניס שמגדלים אותו 
לביציהם, וכן גם כותב זה הפלסתר יודע שהרי בחשבו שאולי אולי יעלה בידו למצוא איזה שינוי 

ר לו בהלעגהורן של תרנגול פארמס לקח מתרנגוליהם והראה אותם לה"ר הערשל ווייס שו"ב ואמ
שכזה היו נראים כל השנים עם כל צורתו וגם עם הכרבולת שנכפלת על הצד מחמת גדלו, וכן 

פשוט ומפורסם בפי כל הזוכרים צורת הלעגהורן מאז ומקדם וא"כ מצד הדין המבואר בסי' פ"ב 

ובתשובות האחרונים ובונסף לזה כבר ידוע מה שלקטו כמה ת"ח מדברי השו"ת כשהיה שעוררית 
ן ותיארו הפוסקים החילוקים בין הקאוטשען להתרנגולים הישנים וכל החילוקים עדיין הבקאוטשע

חיים וקיימים בין עוף הלעגהרן להקאטשין, ולכן הדבר פשוט ביורת שזהו עוף מקורי שאכלו כלל 
ישראל במסורה טהורה מימות משה עד עצם היום הזה. ומה שכותב שעפ"י הלכה אין צריך לברר 

ילת ביצים אם יש להם הסימנים של כד וחד, ע"ז ידוו כל הדוים ורח"ל מגלה מסורת העוף לאכ
פנים לתורה שלא כהלכה עי' בסי' פ"ו ברמ"א ובש"ך סק"ו שם, שבמקום שמצויים רק עפופות 

כשרות עם מסורה אז סומכין על טביעות עין שהביצים ניכרים להם אבל אם מצוי גם עופות בלי 
ובכאן אם רוצה בערמימותו הבזוי' לערער על הקאמפאני שממנו  מסורה בוודאי צריכין לברר,

לוקחים המפעל הקודש תרנגול פאראמס אזי ידע שבין שלשים לארבעים פראצענט מכל הביצים 
שבמחוזתינו באים משם, אבל גם בזה יש ללמד עליו זכות שמן הסתם לא ידע באיזה סימן הם 

ישאל נא לת"ח שיתן לו  -כות כל קבוע, ובדבר שבמנין הלכות אלו, [וכן ע"ש בענין רוב יעי' נא בהל
כל הביצים שלנו באים  -המראי מקו']. ועכשיו נטפל קצת בשאר שטיותיו ומ"ש מדברי העכו"ם א'

מעופות עם כרבולת על הצד כי בהקאמערשעל מארקעט של ביצים חשבוהו למעלה שמטלת 
   ביצים יותר אם יש לההורים כרבולת גדולה ולכן

ירו רק העופות עם כרבולת גדולה, בעל הפלסתר מביא תמונה מנקיבה עם כרבולת קטנה השא  
ודבר פשוט הוא שזהו כשהיא עדיין צעירה לימים [או איזה יוצא דופן] וכן אפשר גם למצוא זכרים 

שעדיין לא הגדילו כל הצורך והכרבולת עומדת עדיין על עמדה אבל אח"כ כולם גדלים בגודל ונופל 
וישתמש נא בגוגלתו ועיין בשאר כל הקאמפאניס שמוכרין לעגהורןלהטלת ביצים ויראה על הצד 

שכן הוא בכולם, ודבר זה בפני עצמו הוא כדי בזיון וקצף לרכוב על האי ידיעה של סתם בני אדם 
שלא יודעים צורת הלעגהורן הישן והנפוץ במשך כל השנים, ולכתוב שקרים במילתא דעבידי 

לסמוך רק על ידיעות מקופיא התקשרתי עם אחד מהמומחים הכי גדולים שישנם לגלויי, אבל שלא 
  לבני ישראל החרדים בנושא הלזו שהיה כבר ג"כ אצל

הקאמפאני שמממנו לוקחים תרנגול פארמאס וגם ראה הפרענט סטאק ואמר לי שראה שם שיש 
אמת  -. ב' להנקבות האמהות של הפערענט סטאק כרבולת גדול ורגיל כמו שיש לבנותיהם

שכרבולת הזכר גדולה משל הנקיבה כן הוא בכל העופות וכן הוא אפי' בהעופות המיוצרים [האם 
אינו זכור הפעם אחרון שראה עופות לפני שראה תרנגול הלעגהורן זה מן הסתם היה בכפרות 
ו ערב יוהכ"פ, ואם אינו זוכר אזי בעשי"ת הבעל"ט ילך עם משפחתו לכפרות, ויראה שהזכר יש ל

כרבולת גדולה משל הנקיבה, אבל אצל עוף הפטם הזה הם עדיין צעירים מאוד ויש רק שינוי קטן 
  אבל יסתכל נא מעלתו בגודל שלו אצל הפרענט,

וראס שהם כבר גדולים ויראה השינוי שבכרבולת, ואם כבר יסתכל שם על  -סטאק של קאב 
לנקיבה שהזכר שם נראה לגמרי מין הוועבסייט של קאב מיד בהכנסו יראה מהו שינוי בין זכר 

מ"ש שיש איזה מין ענגליש לעגהורן שיש כותבין שמורכב ממינוקא ומאלע וגם  -אחר מהנקיבה. ג' 
כרבלתו נופלת על צדה ולכן כאילו מוכרח שבכאן יש גם מאותו ענגליש לעגהורן הנני חושב שלבן 

רמאות שלו, ואתרץ אחת לאחת הארמי יתבעאת בעל הפלסתר לדין תורהכי מבייש אותו עם כח ה
מ"ש אודות המינורקה יש ג' נקודות. א' צורת המינורקה הוא כצורת תרגולנים הישנים שאכלו כל 

השנים רק הוא גדול במשקל יותר, וכן כו' בספר חן טוב בשנת תרל"ה שיש למינורקה מסורה 
מה שמצא בכתבי טהורה וכן כ' ר' נתן אדלער מלאנדאן בספרו נחלת נפתלי ב' והוא העיקר 

העכו"ם שלקחו מענגליש לעגהורן פה באמריקא זה היה מאיזה ברודער מפורסם בימיו שגידל 
הרבה שנים לעגהורן לביצים ומר. בעראן שמו והוא בעצמו מעיד שלא הרכיבו עם שום דבר רק 

לעגהורן בלעגהורון (אבל בעל הפלסתר מבלי לעיין בכלום לקיים מה שנאמר שנאה מקלקלת את 
שורה מצד בגוגל שלו שיש כאלו שעירבו בענגלאנד המינורקא וא"כ מוכרח שזה הביאו וכו' הנני ה

שואל לעצמי אפשר שהיהודים שבענגלאנד חושבים היום על כל היהדות החרדית שבאמעריקא 
שהם חסרי דעה כי הרי יש שכותבים שם דברי שטותים כאלו ומן הסתם גם כולם כן?) ג' אלו 

ד שהרכיבוהו עשו את זאת כי רצו להגדילו כמו המינורקה, וא"כ כאן הבן שואל שוכתבין בענגלינ
למה הלעגהורן שלנו נשאר בקטנותן כמו האריגינעלע לעגהורן אתמהה, ועוד דבר אחד אבקשו 

שיכתוב מחר גם להשגחת כדתיא שבלאנדאן הבירה שתיכף ומיד יפסיקו לאכול שם ביצים. ומ"ש 
וטלולא בפנ"ע כי הרי כל החוקרים מכחישים את זאת בפה מלא  אודות המאלעי הוא גם כחוכא

וכבר העתיק דבריהם הרה"ג ר' אהרן פריעדמאן [מומחה רבות בשנים על נושא דידן] בקובץ עץ 
חיים ולא אמרו רבנן בכפילא, אבל נקודה קטנה אוסיף שבעל הפלסתר כנראה לא הבין שבזה 

יש להם איזה גבשושית קטנה מאוד במקום סורת כל סיפור הכרבולת כי המאלעי ומשפחתו 
כרבולת וא"כ האיך נעשה נס בזה לגבשושית שלו שנעשה כרבולת מכובדת כזה (אבל זאת פשוט 

  ביותר שבקורניש בוודאי יש המאעי האסיל וכו' כידוע מצורתו ומדברי כל החוקרים).

קאנע מארקעט לביצים ואם יש איזה בר נש שעדיין רוצה לחוש לדברי הבל האלו ידע שכל האמערי
לקחו בשוה מן אלו הברידערס (מגדלים) המפורסמים בימים ההם כמו הקאמפאני מאונ"ט האו"פ 

וזהו דברים יודעים וברורים לכל מי  1941השני נוסד ב  1939וכדו' ובעת שקאמפאנט אחד נוסד ב 
ק לאכול זה הרוצה לילך אחר הבל ההבלים האלו יצטרך להפסי Fשמכיר מציאות הדברים וא"

ביצים בכלל וגם לרבות בשר הראק קארניש כי אחד מהעופות שמערבים שם הוא מהלעגהורן 



וראסס לפני שהתחילו לערב הכל שאלו להאי חכימא דיהודאי מה מותר -[חוץ אם נחדש שקאב
של   ומה אסור], אבל באמת כולם שוים לטובה כמו שמובא דבר זה בפשיטות בכל הביכער

רן על נושא העופות בכלל ועל מטילי הביצים בפרט שעוף הלעגהורן הלבן הרופאים והפראפעסא
שמגדלים להטלת ביצים למכירה להמארקעט הרחב שבשוק הינו משומר ובא מכל סיג וסיג ואין בו 

שום דבר חוץ מזכרים ונקיבות לעגהורן [אפשר ע"ז כוונתו באמרו הרכבות שיש זיווג] ולא מבעי' 
ים אחרים רק עוד הוסיפול כתבו שזה יגרע ויקלקל להם להביצים ועוד שאין תועלת לערב בהם מינ

סיבות אחרות שיש להם ואכמל"ב. [ובתור מאמר המסוגר אכתוב שחוץ מזה שכל הנ"ל ידוע 
ומפורסם לכל מי שיש לו מח בקדקדו, (ולא כרבלתא או משהו אחר), ורוצה לידע האמת עוד זאת 

י ביתו של בעל שבט הלוי זצ"ל וסיפרו כי בעת שהרב שמעתי ממקורות נאמנים שדיברו עם אנש
וואזנער זצ"ל עשה מחקרו על כל השאלה נשא ונתן גם בבירור צורת הלעגהורן ויחוסו למעלה ולא 

כלאחר יד, רק ניפוץ אחר ניפוץ עד שנתברר לו שפשוט שזוה נקי והם מתרנגולת הישנים, וכן 
כים בירור סוגיית חולק את רגליו כידוע]. ביררו כל הרבנים בשנת תשס"ד כשעלה לשולחן מל

  ומעתה אקצר כי כבר אמר מרן החת"ס אין לפנאי לנצח.

הביא נארישע תמונה מאינטערנעט ממינורקא משונה ושחור מינורקא לא נראה כזה, גם הכותבין 
בענגלאנד שעירבו המינורקא (וכבר נתבאר לעיל שזה לא שייך לכאן), כותבין שבלעגהורן הלבן 

ביצים לשנה  150בו רק מינורקא לבן. כובת איזה שיטה לא נודע למי שהקאמפאני התחילה בעיר
לשנה והרי כבר מוזכר באיזה קובץ לפני זה וכו' א כל על הצד שדבריו הם  310ועכשיו מטילה כ

אמת כל קאמפאני צריך לעבוד קשה ע"י סלעקשען על הבריאים והטובים כדי שיצליח ויתן הרבה 
ביצים למה שיקח איז הקאמפאני  300היה כבר בכל השוק לעגהורן שמיטלות  ביצים ב' אם

שבעולם מלעגהורן שמטלת רק חצי, אתמהה. ג' איזה עוף מטלת יותר ביצים מלעגהורן שיש 
לחשש שזה עירבו לשם? אין צעטיל מהקאמפאני אם כל החוקרים כולם פה אחד כותבין 

ו לא נשתנית מאז ומקדם ע"מ ולמה צריך צעטיל הלא שבלעגהורן אין מערבין כלום כנ"ל וכן צורת
   בשו"ע דידי כתוב אחזוקא ריעותא לא מחזקינן וכי על טורקי יש

איזה צעטיל מהקאמפאני, ב' לא אכתוב הסיבה הב' והעיקרית שלא לבייש ברבים אותו בנש"ק   יש
ים המכשירים כפי השמעוה הרבנ -שעשה פה מעשה תעתועים אשר לא יעשו בקרב עם ישראל ג' 

ביררו זאת עם הקאמפאני ליתר שאת ויתר עז [אגב בוועבסייט שלהם הם כותבין שיש להם רק 
קלאוסד ליינס ייעיין נא בגוגלתו הלא טובה]. אפשר שחושב שבשביל שלקחו איזה צעטיל על 

העופות המיוצרים מינים ממינים שונים שגם אחר הצעטיל נשאר יותר שאלות מתשובות, צריכים 
הביא תמונה שחולק את רגליו אם אחד יכול למצוא את  -לם עכשיו צעטיל, פלא והפלא). א' כו

האבידה ולהחזירה לבעלי' יקיים בזה השבת אבידה כי בתמונה רואים רק שלשה אצבעות, 
ב' שמעתי מאחד העסקנים במלאכת הקודש  -וכנראה אצבע אחד נאבד על הדרך מגוגל ועד ביתו 

דיקם שליט"א שהיו בהפארמס ובהטשערי כמובן בדקו אחר זה עוד לפני שהרבנים הגאונים והצ
שהתחילו אפי' לגדל עוף אחד, אבל זה השוטה וגס רוח מצא אחרת על האינטערנעט בגוגלו את 
גולגתו, ממש לא זכיתי להבין האיך יש בן עמינו שלוקח לו כל כך עזות וחוצפה לכתוב כך ביודעו 

הכבוד המדומה וכו אבל אסיים בלימוד זכות שרצה להראות  שעושה את זאת רק בשביל תאוות
במיחוש ביאור מאחז"ל הקנאה והתאווה והכבוד מוציאין את האדם מן העולם. וכמדומני שדי בזה 

להראות האמת למי שרוצה לראותה והנני בטוח שכבוד הרבנים הגאונים והצדיקים בעלי 
רורים בעומק וברוחב בליבון הדברים כדרכה המכשירין יש להם באוצרם הטוב עוד יותר ויותר בי

יאכלו ענוים   של תורה, אבל רק כתבתי לבני גילי לענות להם דבר כאשר עם לבבי, ומעתה
  וישבעו, ויחי לבבכם לעד.

ואני אוסיף דאי אפשר להתחכם על שלמה המלך שאומר אין קץ לדברי רוח וכמה שיענו 
  ם יהיה להם חידושים נפלאיםלהמתעקשים המדברים סרה נגד הלעגאהרן לעול

 Jul 25, 6:21 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 



  



 

  גליון ''בשעריך" פרשת מטות (פנחס) לרגל מסע המלכות בחודש חשון הבעל"ט

 

  אז סאטמאר וויל אים נישט, נעמט אים באבוב...

 Jul 25, 6:33 PM •  יואל לויפער

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Jul 25, 8:09 PM 

 

  חיים שלום האלבערשטאם זיי שוואגער האט עם פארשאפט א דרשה

 Jul 25, 8:11 PM • יצחק ווייס חברי

 



 

 

מ'רעדט דא פון גאר א פרומע מנהלת, א גאר ערליכע מנהלת, זי האט       מעשה שהי' כך הי'!!   
די מוסד פרום ב"ה, מיט א  ממש געמאכט א מהפיכה, זי האט געמאכט די גאנצע הנהגה פון

מורא'דיגע שטארקייט, און די לעצטע יאר בעט זיך די מנהלת ברחמים אז ס'איז איר זייער שווער 
געווארן, און זי האט שוין פשוט נישט קיין כוח צו זיין מנהלת, און זי וויל זיך אפזאגען, די חשובע 

צו איר זי זאל בלייבן, ביז און די ערליכע מסי"נ'דיגע מנהל ר' יודא ראבי האט זיך געבעטען 
לעצטערע צייט האט די חשובע מרביץ תורה און ת"ח, די מאן פון די מנהלת געהאט א אסיפה מיט 
די מנהל ר' יודא, וואו ער האט מסביר געווען אז ס'איז געקומען צו א מצב אז זי קען נישט ווייטער 

אז זי מאכט די גאנצע מוסד פרומער און זיין מנהלת, און נאך וואס ר' יודא האט זיך געבעטן 
ס'פעלט זייער אויס איר הילף, האט ער אזויפיהל געפויעלט אז מ'נעמט נאך א מנהלת אבער די 

מאל א וואך, און אלעס זאל ווייטער גייען אינטער איר הנהגה,  2-3אלטע מנהלת זאל אריינקומען 
לטען ווייטער, [כ'האב געהערט פון א עד און זי זאל אויסלענען די נייע מנהלת אלעס און מיט הא

און הערט און שטוינעט, די    נאמן וואס האט גערעדט צו די חשובע מאן, מברר צו זיין די פרטים].
לעצטע חודש ווען די חשובע מנהל ר' יודא איז געקומען נאך געלט, באפאלט אים עפעס א גביר 

ער ווייל זי איז אקעגען ר' אשר דויטש? און מיט מלא טענות, אז היתכן דו ווארפסט ארויס א טיטש
די תמימות'דיגע ערליכע ר' יודא האט פשוט נישט געוואסט פון וואס ער רעדעט, און די עושר האט 
אים פשוט פארציילט אז דאס איז איינע פון די פילע לשון הרע וואס ער האט זיך אונגעהערט אויף 

קייט אין ר' אשר, און וואו פארשטייט זיך איז עס די מנהל ר' יודא ראבי, צוליב זיין אנהענגיג
טראכט אליין, ווער??? לייגט ארויף אויף ככר השבת? דערנאך ארויף אויף די וועב זייטלעך [

און ווער??? פארציילט פאר די אמעריקאנע עשירים אזעליכע אויסגעזויגענע שקרים מיט 
ט דאס ארום אין די גאנצע וועלט און ], און דערנאך די שמוציגע קול מלחמה שיקרשעות......?

, מ'האט געטראפען די ריכטיגע פירצה וואס מ'דארף מזעזע לייגעט צו פעפער מיט זאלץ, ממש
  מפרסם זיין זייער וויכטיג!

וואס טראגט  און יעצט לגופה של ענין שטייט א תמימות'דיגע ערליכע מסירות נפש'דיגע מנהל
יעדע חודש, און ער דארף ארום גייען זיך פארענטפערן פאר $ 70000אויף זיך אליין א עול פון 

שיקעט מ'ארויס אנדערע לשון הרע  א יעדע עושר און די וועלט, אויף דעים וואס א יעדען טאג
וואס איז נישט געשטויגען און געפלויגען, און ווער ס'פארגיענט נישט וואו הגאון ר' אשר 

ער איז פון די גרעסטע ראשי ישיבות וואס שטופען  דויטש ווערט רעכטער פון טאג צו טאג, און
דעם טהרות הקודש, און אויף דעים איז מ'גרייט אלעס חרוב צו לייגען און גארנישט שטעלט 

זיי נישט אפ, אלעס זיכער צו מאכען אז יעדער האלט אז ר' אשר איז פיהל ארגער פון 
ון ער האלט אז ס'איז א מצוה צו שטיינמאן עפ"ל, און ער לאזט נישט צו קיין טהרת הקודש, א

נעמען שטחים/געלט, צו גייען צו די בחירות, ס'נישט דא קיין גזירה פון גיוס, וכו' 
אדרבה!! קען מיר איינער דא זאגען, וואספארא תועלת האט דאס ארויס צושיקען פאר   וכו',

כען א מסי"נ'דיגע וואס קען מען ווילן, חוץ איין זאך, צוברע  די גאנצע וועלט אזא אימעיל??
יעצט רבותי   מנהל, שאדן צו מאכעו שווערע געלטער, צוברעכען די גאנצע טהרת הקודש!!

  אלעס האט א שיעור!!  ווען וועט דער עולם זיך אויפוועקן וואס דא טוט זיך אפ טעגליך!?!?!

 

 Jul 25, 9:20 PM • ברוך כץ

 



 שבת פרשת פנחס בחצרות הקודש
 

 ישבות בניו הימפשורהאדמו"ר מסאטמאר 
 

 האדמו"ר מסקווירא ישבות במאליבו, קאלעפורניע
 

 האדמו"ר מבעלזא ישבות בטלסטון
 

 האדמו"ר מוויזניץ ישבות בחלדודנא
 

 ב"ש ישבות בבני ברק בביהמ"ד-האדמו"ר מוויזניץ
 

 ב"פ ישבות בישיבה גדולה בגיבער'ס-האדמו"ר מוויזניץ
 

 ברק בקרב חסידיוהאדמו"ר מקאליב ישבות לראשונה בבני 
 

 האדמו"ר מתולדות אהרן ישבות באוסטריה
 

 לעיק-האדמו"ר מבאבוב ישבות בווייט
 

 ישבות המחנה עץ חיים בפארקסוויל 45-האדמו"ר מבאבוב
 

 ווינזיץ ישבות בשווייץ-האדמו"ר ממרכז
 

 האדמו"ר מפאפא ישבות בקרית פאפא
 

 האדמו"ר מדושינסקיא ישבות בלאס אנגלאס
 

 בורנא ישבות באוסטריההאדמו"ר מנד
 

 לונדון ישבות בדאבאס שווייץ-האדמו"ר מוויזניץ
 

 האדמו"ר מתולדות אברהם יצחק ישבות בדאבוס שווייץ
 

 האדמו"ר מבוהוש ישבות בהר נוף
 

 רידזש-האדמו"ר מקאלוב לרפו"ש ישבות בטשעסנאט
 

 וויזניץ ישבות בפארסיט במאנטיסעלא-האדמו"ר מקאסוב
 

 רה"ב ישבות בירושלים בביהמ"ד סקווירא.א-האדמו"ר מזוויהעל
 

 ם בביהמ"ד ווינזיץ רח' מנחת יצחק-האדמו"ר מקאסוב ישבות בי
 

 ם בביהמ"ד.-ישבות בי 18-האדמו"ר מספינקא
 

 ביתר ישבות עם חסידיו במושב קוממיות-האדמו"ר מנדבורנא
 

אלימלך הרב שלום רוקח נכד האדמו"ר מבעלזא ישבות בישיבת בעלזא המשפיע הרה"צ ר' 
  בידערמאן שליט"א ישבות בברכפלד. בחיפה

 
 
 
 

  פון בחצרות אימעיל סיסטעם

  עס לוינט זיךצו זיין א רבי

 ליסטע פון אדמורי"ם ורבנים וואס וויילן דעם שבת אויף אפרוה:
*** 

 כ"ק אדמו"ר מבאבוב שליט"א וויילט אין ווייט לעיק.
*** 

 חנה מתיבתא עץ חיים אין פארקסוויל.שליט"א וויילט אין מ 45-כ"ק אדמו"ר מבאבוב
*** 

 כ"ק אדמו"ר מבוהוש שליט"א וויילט אין בית וגן געגנט אין ירושלים עיה"ק.
*** 

 כ"ק אדמו"ר מבעלזא שליט"א וויילט אין קרית יערים אין טעלזסטאן.
*** 

 כ"ק אדמו"ר מדאראג שליט"א וויילט אין זולדן אין עסטרייך.
*** 

  יט"א וויילט אין חלדודנא ענגלאנד.מרן אדמו"ר מויזניץ של
*** 

 כ"ק אדמו"ר מויזניץ שליט"א וויילט אין מלויא שווייץ.
*** 

כ"ק אדמו"ר מוויזניץ שליט"א פון בארא פארק וויילט אין ישיבה גדולה וויזניץ אין קיימישע 
 אינאיינעם מיט תלמידי ישיבה קטנה אמרי חיים וויזניץ פון בארא פארק.

*** 
 מוויזניץ שליט"א פון וויליאמסבורג וויילט אין מחנה אהבת ישראל אין ליבערטי. כ"ק אדמו"ר

*** 
 כ"ק אדמו"ר מוויזניץ שליט"א פון לאנדאן וויילט אין דאוואס שווייץ.

*** 
 כ"ק אדמו"ר מוויזניץ שליט"א פון מאנסי וויילט אין שטעטל גאלטור אין עסטרייך.

*** 
 אין הינטערגלעם עסטרייך.כ"ק אדמו"ר מוויען שליט"א וויילט 

*** 
 כ"ק אדמו"ר מלעלוב שליט"א וויילט אין עיה"ק צפת.

*** 
 כ"ק אדמו"ר מנדבורנה שליט"א וויילט אין הינטערגלעם עסטרייך.

*** 
 כ"ק אדמו"ר מסאטמאר שליט"א וויילט אין בעטלהעם ניו העמפשעיר.

*** 
סוואן לעיק, אינאיינעם מיט די תלמידי כ"ק אדמו"ר מסאטמאר שליט"א וויילט אין מחנה דברי יואל 

  הישיבה.
*** 

 כ"ק אדמו"ר מסקווירא שליט"א וויילט אין מאליבו קאליפארניע.
*** 

כ"ק אדמו"ר מפאפא שליט"א וויילט אין קרית פאפא אין וועסטשעסטער אינאיינעם מיט די תלמידי 
 הישיבה.

*** 
סנאט רידזש געגנט אין מאנסי, די תפילות כ"ק אדמו"ר מקאלוב שליט"א לרפו"ש וויילט אין די טשע

 און טישן וועלן פארקומען בבית מדרשו.
*** 

 כ"ק אדמו"ר מתולדות אהרן שליט"א וויילט אין הינטערגלעם עסטרייך.
*** 

  כ"ק אדמו"ר מתולדות אברהם יצחק שליט"א וויילט אין דאוואס שווייץ.

 
 
 
 
 
 
 
 

  נאך

 Jul 25, 10:12 PM • יחיאל נטע גליק

 



ווער געדענקט נאך ווען מען האט נאכגעשריגן ר' יואלי'ש מארגענשטערן פון די גרעסטע פוסקי 
דורינו ערגער ווי א הונט רח"ל אין די גאסן פון קרית יואל נאר ווייל עס איז געווען מחלוקת צווישן 

  גדולי ישראל...

 Jul 26, 10:29 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  יטער, אפשר דארף מען יא ארויסקומען מיט חיזוק בריווען פאר די מנהלים?אויב עס גייט אזוי ווי

דאס איז אחוץ די נידערטרעכטיגע חוצפה פון אראפרייסן מנהלים וואס פאלגן דעם פסק פון כ"ק 
  גאב"ד ירושלים!

  מטאר נישט שווייגן!

 Jul 26, 10:56 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 

הליך יעקב' ארויסגעגעבן דורך טאמבאק'ס, פאר די ת'ת תפארת פון די פרישע ערשטע גליון 'א
   מ'האט ב"ה נייע געקרוינטע גדולים ראש ישיבה מרן........  יעקב.

 Jul 26, 11:37 AM • ברוך כץ

 

ר' ברוך, דעיס וואס האסט נעכטען דערמאנט וועגען ר' יודא ראבי, וואס ווער ס'איז נאר געקומען 
מיט אים, ווייסט וואו לעכערליך אלע לשון הרע'ס אקעגען אים איז, נאר ער איינמאל און בארירונג 

מוז'עך ארויסגעבן   וואו אויך   פארשטייט נישט וואו אזוי מ'זאגט ליגענט'ס וואו די אנדערע, וד"ל.
מיין גרויס ווייטאג אלץ איינער וואס האט די זכי' צו שטיין צו די האנט פאר מוסדות פון אלע 

אלט איך ליידער מיט טעגליך וויפל געלט מ'מאכט שאדען פאר צענדליגער מנהלים מיט קרייזען, ה
די אלע לשון הרע'ס וואס ווערט פארביציריט טעגליך און ס'ווערט געדעקט ליידער ביי אונזערע 

קנאים, און דער עולם קויפט אלע לאקשען פאר ביליג! וועקט ענק אויף, אונז קען מיר און דארף 
רייען די דעת המון עם, בעפאר עס וועט שוין נישט זיין פון וואס און צו וועם צו רעדען, מיר איבערד

    יעדן טאג שפעטער איז א מעוות שלא יוכל לתקון וד:ל.

 Jul 26, 11:48 AM • שמואל י

 

  נא! אפשר עפענט מען א אימעיל סיסטעם קודם פאצעריש!

  אז מוועט ווארטן וועט מען ווארטן

אימעל איז יצא שכרו בהפסדו, די ציהל איז דאך מ'זאל זעהן אז ס'שטייען  א פאצערישע
ערפארענע עסקנים אקעגען נארישע אינגלעך, במילא מיז עס האבען א פראפעשענל טאטש וואס 

  ציען רעספעקט און נישט סתם א קאמפעטישען פאר קול מלחמה

 Jul 26, 12:07 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  gmail.com@3959947פון וועד משמרת חומותיך ביטע מיר שיקן DFPווער עס האט די 

  האב שוין

 Jul 26, 12:44 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

איינער ווייסט מער פרטים, איבער די נעכטיגע אסיפה ביי הרה"ח ר' משה דוד נידערמאן, מיט די 
פון ר' מנשה פילאפ, און ר' אברהם יצחק מערמעלשטיין (ברסלב), און ר' ישעי ווייס,  באטיילינונג

  און נאך רבנים

 
לויט ווי איך הער, איז עס נישט פארופען געווארן דורך ר' משה דוד, נאר דורך יענע חברה, בעיקר 

 צו געבן עצות פאר ר' משה דוד ,וויאזוי זיך צו שלאגען מיט די גזירה.
 אז עס איז געוועהן פרייליך דארט, מען האט זיך ארומגעטענהנ'ט..איך הער 

 
 ר' ברוך, אדער ר' שמואל ישעי' אויב מ'קען געבן מער באריכטן

  יישר כח

 Jul 26, 2:32 PM •  יואל לויפער

 



 מער:
  די אסיפה איז ארגאנזירט געווארן, דורך מנחם יודא לאנדא,

  געהאלטן אייניג, חוץ ר' ישעי' ווייס..און ביים ענדיגן די אסיפה, האבען אלע 

 Jul 26, 2:47 PM •  יואל לויפער

 

אזוי זיך אומקוקן אויף וואס עס גייט פאר אין די עטליכע נושאים וואס ווערט דיסקאסירט דא קומט 
ארויס א זייער אומבא'טעם'טע בילד; ווי מען זעהט ווי עס ווערט בלויז שווערער און שווערער פאר 

צו געוואויר ווערן דעם אמת פון סיי וועלעכע נושא, אזוי אויך ווערן צוביסלעך פארלוירן די  עמך גאס
טראסט פונעם עולם אין עסקנים ואישי הציבור, ווען די גרעסטע און ערענסטע עלטערע עסקנים 

ווערן אראפגעריסן אלס פאלנע פארברעכער און יעדע ישיבה קטנה אינגעלע האט שוין א אייגענע 
ארע' מיינונג, און וואס מער רתיחת הדמים ער האט אלץ א גרעסערע חכם ווערט ער, דא 'קל

עפענט ער א האטליין, דא עפענט ער א וועבזייטל אדער שיקט ער אימעילס ארויסצוברענגען זיין 
קלארע דעת תורא מיט זיינע 'לאנג יעריגע' עקספיריענס אויפן פעלד פון עסקנות, און צומאל ווערט 

ילו א לויער וואס פארשטייט פונקטליך וויאזוי צו אפצולערנען די 'צווישן די שורות' פון ער אפ
 געזעץ וואס קיין איין לויער אויף דער וועלט זעהט נישט...  א

דער אמת איז אז אזוי ווי עס גוי'ישט זיך אזוי אידישט זיך, אונזער היינטיגע ספעקטאל איז א 
וט זיך אין די גויאישע אינטערנעט וועלט שוין היבש א צייט און פשוטע אפשפיגלונג פון וואס עס ט

דארט ווערט עס נאר ערגער, היות אז היינט צוטאגס מיט די טעכלעלאגיע וועלט איז געווארן זייער 
גרינג פאר יעדם אידעווידואל ארויסצוברענגען זיין 'פריוואטע' מיינונוג אויף גי אויבערפלאך און 

עהן און הערן זיין מיינונג אפילו מיט זיין נידריג געבילדעטע און טויזענטער מענטשען ז
אינפארמאטיווע (לייען: פאלשע) אינפארמאציע, אעפ"כ ווערט דער אינדעווידואל א גאנצע מיינונגס 

זאגער און אויב האט ער שטארקע ענערגיע מיט א איבערפלוס פון רתיחת הדמים ווערט ער אן 
קטאוויסט' און ער צו זיינע 'קלוגע' נאכשלעפער עפענען א וועבלייטל אזויגערופענע 'קאמיוניטי א

מיט א האטליין, פון ווי עס ווערן אנגעפירט די אגענדע וואס גייט פארעכטן די וועלט און אויפדעקן 
אפס וואס די לאנג יעריגע און אלט באזעצענע עליטע האבן מרוב -די אלע לגיונות און קאווער
 אלטן פונעם גאנצן עולם....רשעותם ותמימותם באה

עס איז אזוי געווארן אז; די פארנאטישע דעה וואס אמאל האט איין צוריקגעשטאנענע דארפס 
פויער געהאלטן האלטן היינט טויזענעטער און צומאל מיליאנען מענטשן! דורך די אלע סאסיאלע 

   מידיע נעצן,

האט איין צוריקגעשטאנענע דארפס עס איז אזוי געווארן אז; די פארנאטישע דעה וואס אמאל 
פויער געהאלטן האלטן היינט טויזענעטער און צומאל מיליאנען מענטשן! דורך די אלע סאסיאלע 

  מידיע נעצן,
יאר אין קאלעדזש צו ווערן א דאקטאר און היינט דארף מען  9אמאל האט מען גדארפט לערנען 

דורכ'ן הערן א האטליין   עלטא פראפעסינאל'ניטאמאל ליינען איין איינצעלנע ביך צו ווערן א 'ה
  אדער זיין אנגעבינדן אין א טוויטער אקאונט..

אמאל האט מען געדארפט הארעווען אויף תורה יומם ולילה און מקבל זיין שימוש תלמידי חכמים 
צו ווערן א אנגענומענע רב אדער א דיין מיט א דעת תורה און היינט האט א יעדע בחורל אדער א 

וי אין די קאנטרי סירקעל א קלארע דעת תורה דורכ'ן הערן א האטליין אדער זיין אנגעבינדן אין פר
 א טוויטער אקאונט...

אזוי אויך, אמאל האט מען געדארפט זיין א וועטעראן עסקן אדער ווייניגסטענס האבן געלענט א 
יעריגע  13און קען יעדע שיינע פאר יאר ביי א עלטערן עסקן וויאזוי צו ספראווענען א פראבלעם 

בחורל האבן א קלארע דעת ווי אזוי צו פירן א מערכה דורכ'ן הערן א האטליין אדער זיין אנגעבינדן 
 אין א טוויטער אקאונט...

יאר ביסטו  30קומט אויס אזוי; אז אויב די ביסט א דאגטאר וואס פרטקטאצירט שוען דאקטאריי 
לע אדער פרוי וואס האט שוין געהערט א האטליין אדער מחיוב זיך צו פארהערן מיט יעדע יונגע

איז אנגעבינדן אין א טוויטער אקאונט און מסביר זיין אויף איין פיס אלעס וואס די האסט שוין 
 יאר, 30געלערנט די לעצטע 

יאר זענט איר  40-50אויב זענט איר א רב וואס האסטיך שוען מייגע געווען אויף תורה די לעצטע 
וב זיך צו פארהערן מיט יעדע שנה ראשונה כולל אינגערמאן דער 'גוגל הדור' וואס האט שוין מחי

שוין געהערט א האטליין אדער איז אנגעבינדן אין א טוויטער אקאונט. און מסביר זיין יעדע פסק 
נישט וואס איז געבויט אויף די לענג אין די ברייט פון די תורה אין צוויי מיט א האלב מינוט, און אויב 

 איז אך און וויי....
יאר אן עסקן מיט ערספיריענס אין אלע געביטן מיט  50און פארשטייט זיך אז אויב זענט איר שוין 

אן ערספיריענס מיט שטאטישע איינגעשטעלטע זענט איר אודאי מחיוב זיך צו פארהערן מיט יעדע 
ינדן אין א טוויטער אקאונט, בחורל אינגעלע וואס האט שוין געהערט א האטליין אדער איז אנגעב

ווייל אויב נישט זענט איר א מהרס און הרג'עט אלע מערכות און ביסט א שותף מיט אלע גרועום 
  שבאומות...

איך האב נאר אנגעכאפט די דריי משלים אבער די ליסטע איז זייער לאנג, ווען אמאל האט יעדער 
אן עסקן צוליב זייער קענטעניסן, און געטראסט א רב, א געלערענטע דאקטאר אדער אן וועטער

היינט איז מען פשוט צומישט ווייל כדי דער אומגעלערנטע ז' דברים בגולם זאל קענען 
פארשפרייטן זיינע 'חכמות' און שיטות מיז ער מטיל ספק זיין אין דעות פון די געלערנטע וועלט, 

שוואכקייטן... און אזוי איז ער  (ער כאפט אן די פאר שוואכקייטן און אויב נישט פאבראצירט ער
מטיל ספק ביי זיינע צוהערער און זיי פארשפרייטן שוין די שטותים צו אלע מבואות המטינופות און 

 להבדיל צווישן אחב"י, ליידער.
צום ביישפיל וועל איך ברענגען איין גאר קליינע דוגמא וואס הייסט אן עקספיריענס עסקן, א מעשה 

רגאנגענע יאר אנפאנג יאר ווען א געוויסע רעפארטער פון גרויסע וואס האט פאסירט פא
טעלעווישאן סטעשאן אין ארץ ישראל מיטן נאמען יאיר שרקי וואס איז אפיציעל געשטעלט געווארן 

דורכן סטעישאן אלץ א חוקר בעניני החרדים, איז געקומען קיין ברוקלין ווי ער האט געוואלט 
דאס אידישע לעבן אין ברוקלין, שוין אפאר חדשים פריער האט ער פארשטעלן פאר זיינע צושויער 

שוין באשטעלט אפוינטמענטס ביי פארשידענע ערליי מענטשן, אזוי אויך האט ער זיך פארבינדן 
מיט אסאך היימישע עסקנים וואו ער האט געוואלט אפכאפן און מיטהאלטן א פאנדרעזער אדער א 

ך פארבינדן מיט ר' חיים שלום לעפקרוויטש הי"ו מיט פראטעסט קעגן די מדינה, ער האט זי
 UNמענטש פראטעסט קעגן דעם  10יענקעלע כהן נ"י וואס ער האט אים טאקע צוגעשטעלט א 

פון ווי ער האט אנגעוויזן אויף די כינוס הרבבות אז דארט איז טאקע געווען א ריזן עולם וכו', אזוי 
 וכו' וכואויך איז ער געווען ביי נטרונא'ס אפיס 

איינע פון אונזערע עסקנים האבן זיך פארבינדן מיט הרה"ח ר' משה דוד נידערמאן הי"ו אנצופרעגן 
אז לכאורה וועט ארויסקומען א אויסטערלישע פירסום אין א"י וואו איינע פון די גרעסטע מידיע 

רע גזירות, און נעצן ווען דעקן די מלחמה פון יהדות הגולה קעגן די ציוניסטישע ממשלה מיט זייע
מען זאל זיי ארומפירן און ווייסן די אפיסעס פון ווי עס ווערן געפאנדרעיזט די מיליאנען וואס מיר 

  שיקן פאר אחב"י דרי ארצינו הק'.

ר' משה דוד האט גלייך געענפערט אז דאס שמעקט נישט גוט ווייל ער ווייסט נישט וואס ליגט אים 
שטעלט אז די גאנצע פרעזענטעשאן איז באשטאנען אין קאפ, למעשה האט זיך ארויסדע

אויפציווייזען אז מיר קענען געהעריג לעבן מיטן גוי און אזוי אויך ארבייטן מיטן גוי, אזוי אויך קענען 
די פרומע עולם זיך אויסמישן מיטן גוי און ארבייטן געמישט מיט זיי אין די שוק העבודה, און די 

ווען אנצופילן מיט פראפס.. כאילו ער האט אלעס געדעקט אלע ארומיגע זאכן איז נאר גע
בתממיתו, און אזוי אויך ווען ער האט ארויסגעברענגט אונזער אפאזיציע קעגן די ציוניסטישע 

מדינה האט ער כסדר דאס געדעקט מיט אוהבי איזראעל אידן וואס וואוינען בקצי המחנה וכו אזוי 
 .האט ער טאקע געענדיגט דעם פרעזעטאציע

און וויאזוי עס האט זיך אויסגעשטעלט איז די אלע זאכן וואס ער האט אונז געוואלט דעקן איז נאר 
 געווען פאר זיינע טריפה'נע מאטיוון, קאמאנטארן זעמען איבריג.

אזוי אויך קענט איר זעהן פון חיים שלום'ס א' בלק אסיפה וואס האט פשוט אוועקגע'הרג'ער די 
י כינוס הרבבות האט אנגעמאכט אויפציוועקן דעם גאנצן עולם קעגן גאנצע מאמענטאם וואס ד

גזירת הגיוס, ווי כמה עסקנים האבן זיך געבעטן ביי אים אז ער זאל למען השם נישט רופן דעם 
מאסן טיפוש פון מאנרא וביניהם העסקן ר' יצחק ווייס הי"ו פון ירושלם תובב"א וואס האט אים 

מיט אפאר טעג שפעטער ווען דער אויבנדערמאנטער וועט שוין זיין גע'עצה'ט צו מאכן די אסיפה 
 אויף וואקאנץ אין ניו העמפשור וכו וכו.

היוצא לנו מכל הנ"ל אז עס איז די גרעסטע טיפושית צו זיין קלוגער פון עקספיריענס און מער 
 געלערנטע עסקנים פון אייך, ון דורך דעם בויען א בנין נערים סתירה.

י צווייטע זייט קענען מיר זיך טרייסטן אז מען זעהט ווי עס ווערט קלאר מקיום דעם אבער פון ד
בעיקבתא דמשיחא חוצפא יסגו וועט מען שוין בקרוב זוכה זיין ווי עס ווערט מקיום די ימות המשיח 

       במהרה בימינו אמן.
 א גוט שבת

   

 
 

    ר' אברהם יצחק מערמעלשטיין (ברסלב)
  די קליקע?שוין אויך פון 

: די וואך איז נישט ארויס די Reיודע בגוים' איז פארשפארט לע''ע ביז א קומעדיגע מעלדונג 
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דאס איז אמת, איך האב זיך ארומגעריסן מיט די אחים הק' לבית פארשעי מיט חיים שלום, איך 
ין סיבה אז ער זיך געבעטן ביי זיי סטאטפט אייער טיפשות, אהרן טייטלבוים איז צושרויפט פאר אי

איז געווארן אויס מאן דאמר, די רגע וואס איר ברענגט עם צוריק אויפן מזרח, וועט מען מער נישט 
מאל איך אין איך מיט אלע זיינע נארישע  100הערן פון די מערכה פון גיוס לגופו של ענין, נאר 

  סלאגאנס.

  אבער איך האב גערעדט צום וואנט

בינו שליט"א אנגעקאלט ר' עמרם טייטלבוים איך זיך געבעטן ביי עם, איך האב בשליחות בני מרן ר
גייט אראפ פונעם נארישקייט מאכט עס א וואך שפעטער ווען אהרן פארט אוועק, די וועסט זעהן 
דעמאלץ וועט יעדער רעדן נאר פון לגופו של ענין, אבער ער האט מיר געזאגט אז די פרשעיי'ער 

   שנט.מיט חיים שלום זענען פארעק

וואס עס איז ארויסגעקומען דערנאך ווייסט יעדער איינער, האחים מפארשעי מיט חיים שלום האבן 
יארק -דערליווערט פארה בית הרב שטיינמאן א גאלדענעם מתנה, אז דער יהדות החרדית אין ניו

  אריינגערעכענט סאטמאר זענען צוטיילט אין מיינונג איבער די גזירת הגיוס מערכה

  \ד צונעם בליק אינעם רושם וואס דער מעכטיגער "כינוס הרבבות האט געמאכטבניגו

  יישר כח ר' יצחק לדברי פי חכם חן שבעתיים מזוקקים.
בשבוע זו לא נדפס האיבערבליק משום שמחת ר' מענדל היימליך אי"ה בשבוע הבא נמשיך 

  לפרסם האמת

  זה מה שקבלתי במייל

 Jul 27, 9:04 PM • יצחק ווייס חברי

 .to the Hangout וואלף בער לעווי added יואל לויפער

Jul 28, 11:03 AM 

 

 

וויניגער פון א יאר פאריבער, זינט מהר"א האט פארפירט און געברעדזשעוועט כ"ו אב קעגן    
שיף, און יעצט מאכט ער אליין א שיף פאר זיין רעבעצין'ס פארטי אהבת חסד, -פארן אויף א קראוס

  נתפרסם בריש גלי אין בלאט אנע בושה, עבר שנה נעשה לו כהיתר.. און ווערט

 Jul 28, 11:09 AM •  יואל לויפער

 

רב גליק מ'קען עס נישט בעסער ארויסברענגען ווי די האסט עס ארויסגעברענגט!! און ס'איז שוין 
  שוין וויסען,צו טיעף פארשפרייט אז מ'זאל זיך באגנוגען אז ווער ס'וויל וויסען די אמת וועט 

אקעגען די  -איין זאך נאר אז מ'וויל גיין פאבליק מיט די אמת'דיגע שטעלונג פון די עסקנים 
דארף מען אפשר קענען וויסען און מסביר זיין ווי איז אונזער ליניע  -אחריות'לאזע די הפקר יונגען 

ער האט געזאגט פאר איך מיין צו זאגען מיר האבען פארט נישט די ליניע פון שטערנבוך וואס 
   דשונסקיא פאר שבעות.. ווייל אויב יא איז עץטץ אויך א סיקרוק..

 Jul 28, 3:05 PM • וואלף בער לעווי

 



  איך בין נישט זיכער אז איז דא א מהלך, עקסטרימיזם ווערט שטערקער ווי א טאג גייט פארביי,
מעילס וכו' קענען מיר עכט גארנישט אבער ווילאנג די עקסטרעמיסטן האבן די האטלייןס מיט די אי

 טוהן,
  נאר מיר מיזן עפענען א נארמאלע מסודר'דיגע און בעיקר קראנטע אמעיל סיסטעם

 Jul 28, 3:42 PM • יחיאל נטע גליק

 

 

 Jul 28, 9:30 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וואס דאס?

  קען נישט זעהן

  געבלאקט

 Jul 28, 9:31 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  עס איז א מיטינג ביי ועד הישיבות מיט די ביטחון ארגענעזאציעס

 Jul 28, 9:31 PM • יחיאל נטע גליק

 

  בלייער שוין געשיקט

 Jul 28, 9:32 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  פון קול מלחמה

 Jul 28, 9:32 PM • יחיאל נטע גליק

 

 

 Jul 28, 10:08 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 אחים לדעה פנימי! הטשעט   נותתק
 פנימי עד הסוףאלעס וואס עס ווערט געשריבן דא איז 

 ) נישט לאזן קיקן די טשעט אנדערע מענטשן אן רשות1
 ) נישט ארויפצולייגן נאך איינעם אויפן טשעט אן רשות2
ט ) ווען איינער לייגט ארויף עפעס און ער שרייבט צו נישט ארויסצוגעבן, בשום אופן ניש3

  ארויסגעבן

 Jul 28, 10:19 PM • משה שווארץ

 



  ווען גייט מען ארומגיין פאר בריוון

https://www.google.com/url?q=https://drive.google.com/file/d/1MANtK3m7OSdtiG5d3
FEeOhxzD51_MH2Z/view?usp%3Dsharing&sa=D&source=hangouts&ust=1564454052348

000&usg=AFQjCNFxMH0mouEooJuFcHC0fzMGBVsmtA 

  ון אהרן טב בנוגע קרוז שיפן........דרשת התעוורת פ

 Jul 28, 10:38 PM • יחיאל נטע גליק

 

כ'וועל ענטפערן בקיצור וועגן די אסיפה מיט ר' משה דוד פאריגע וואך, נאר ווייל דאס איז פנימי, 
 וויל'עך ארויסברענגען א נקודה למעשה!

גרינפעלד, וואלף מארקאוויטש,  די אנוועזנדע: ר' משה דוד נידערמאן, שמואל מרדכי שטערן, יצחק
ר' ישעי' ווייס, ר' מנשה פילאפף, ר' אברהם יצחק מערמלשטיין, חיים יחזקי' פיש, מנחם דוד 

לאנדא, יחזקאל קויפמאן, חיים זאנוויל קויפמאן, צבי יוסף פריעדמאן, בנציון ראזענבערג, אלי' 
 קליין

  
ם וואס זיי האבן שטארק ארויסגעהאלפען די אסיפה איז צושטאנד געקומען דורך די חשובע עסקני

דעם יום תפילה פאריגע זונטאג, ר' חיים יחזקי' מיט ר' מנחם דוד און מ'האט דעמאלטס געהאט 
געמאכט א מיטינג מיט ר' משה דוד, צו הערן אביסל וואס טוט זיך אפ מיט די גזירה, און ער האט 

העלפען מיט די פיטישינס דרייוו, זענען זיי  דעמאלטס געבעטן די עסקנים, אז זיי זאלן אויכט ארויס
רופען אן אסיפה, בעפארן ארויס העלפען מיט די -יעצט צוריק געקומען צו ר' משה דוד פאר

 פיטישינס דרייוו, און ב"ה ס'איז געווען גאנץ א געלונגע אסיפה מיט רוזאלטאטען אויף למעשה,
  

איז צוגעגאנגען דארף פארדאמט ווערן דא פנימי עס דארף באטאנט ווערן אז די וועג וואו אזוי דאס 
אויף א איידעלע פארנעם, וואס האט זיך דא למעשה אפגעטוהן?, אפילו קיינער האט נישט 

 געמיינט קיין שלעכטס,
  
  
  
די אויסקוק און צוגאנג פון די אסיפה האט אויסגעקוקט אז אויפן קרעדיט פון צוהעלפן די       .1

ודם ארויסהאבן צו ר' משה דוד ווייסט גענויא וואס איז די רוכטיגע מהלך פיטישינס דארף מען ק
אויף אזא גזירה, די אנוועזנדע זענען געווען מער ווייניגער אזאליכע וואס האבן נישט קיין געטרוי 

 אין ר' משה דוד
  
  
  
חשובים,  אנשים 3ס'איז א שרעקליכע פארברעך צוברענגען צו אן אסיפה מיט ר' משה דוד       .2

אן אפרעדען און פרעגען בעפאר, (ס'איז נישט קיין שום פראבלעם צו רעדען און אדרבה..., אבער 
 אלעס האט א נארמאלע וועג),

  
  
  
מ'מאכט נישט קיין פארהער ברבים מיט א מענטש צוזאמען מיט אינגעלייטליך וואס האבן       .3

טען וואו מ'פארהערט זיך ברבים, ביחידות קען מען נישט קיין מיינוג, און זיי זאלן זיך אינטערהאל
 זיך גערן אויסשמיסן, אזא זאך קומט נישט מיט אינגע אינגעלייטליך צוזאמען.

  
  
  
מ'רופהט אים פאר א סיבה אז מ'גייט מאכן פיטישינס, קימט מען אויסנוצען די       .4

   געלענגענהייט פאר א דיבאטע אן יענעם זאגן פארדעם?.

  
בכלליות איז די גאנצע נושא פון נעמען אויף א פארהער / אויספרעגן / פארהאלטן ר' משה       .5

דוד א גוואלדיגע עוולה, ווייל ווער ס'קען אים פון דערנאנט איז ער קיינמאל נישט אליין מחליט וואס 
נאר על צו טוהן, א יעדע זאך ווערט דורך גערעדט מיט די גדולי הרבנים ממש קטן כגדול, וואס 

פיהם פירט ער אויס אלע זיינע שליחות זייענדיג א שלוחא דרחמנא ושלוחא דידן פאר צענדליגע 
יארן, ער טוט בסך הכל אויס פירען פאקטיש די שליחות, איז הלמאי מ'נעמט אים דא אויף א 

כאילו ער האט עפעס אינטרעסע, און וויל עפעס טוהן, אויב איינער האט   שרעקליכע ציל ברעט,
עפעס א פראבלעם זאל ער גייען צו די רבנים וואס האבן מוסדות און ער זאל זיי זאגען וואס ער 

האט צו זאגען, און אפלאזען דעם געטרייע עסקן לכל דבר שבקדושה ר' משה דוד, און דאס דארף 
 בצייטענס,  מען זען אפשטעלען

  
  
  
ויסהערן אלע נער'ישע מעסעדזש'ס וואס די עיקר וואס שטייגט אלעס איבער איז, ווי נאכן א    .6

יעדער איינער לאזט אריין אין די אלע קינדערישע האטליינס וואס יעדע וויסטער משוגענער טראכט 
קלויבט ער אויס וואס איז ריכטיג און וואס נישט, נאך דעם קומט ער מיט מלא טענות צו ר'  בהקיץ 

אנגעהערטע הונדערט אין פופציג שיטות מיט משה דוד און הייבט אן אויסצוגרעבצען אלע זיינע 
וואס די מעסט עם אפ צו ער   ABC סברות, ר' משה דוד איז נישט קיין מוח ליידענדע מענטש מיט 

  איז געניג ערפארונג און עדזשיקערעט זיך צו פארמעסטן מיט די משוגעים

 Jul 29, 12:02 AM • ברוך כץ

 

 ט בלתי שום ספקפראצענ 100ר' ברוך בעצם ביסטו גערעכט 
 ביי דעם קעיס זיכער, בפרט ווער עס קען ר' משה דוד רבות בשנים

 
אבער ווי יעדער האט זיך צוגעקוקט צום ווייטאג וואס עס איז פארגעקומען אין אר"י, הן בעיקר 
בנוגע גיוס, והן בחינוך, אקאדעמי' (מכללות) וכו' וויאזוי די חברי הכנסת האבן אריינגעפירט די 

אין בא"ד אדער די רבנים האבן זיי פארפירט וויאזוי עס זאל נישט זיין, באקומט מען כהיום רבנים 
אביסל אן אנדערע בליק ווען עס קומט צו טראסט פאר רבנים ועסקנים, אשר על כן, קען פאסירן 
יין אז מענטשן זאלן ווערן אנגעווייטאגט און ווילן אלעס פארשטיין, הגם די נושאים זענען נישט אין ק

 פארגלייך הערט זיך עס פארשטענדליך
 

  און דאס קען ווערן מתוקן דורך דעם נייעם אימייל מיט נאר ריכטיגע אינפארמאציע

 Jul 29, 8:58 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

זייער נאריש אפילו צו טראכטן צוברענגן ראיות פון ארץ ישראל, דארט רעדט מען פון "עסקנים" 
ן על שיר הבשר, מיט כבוד און געלט, און דא רעדט מען פון א איד וואס האט וואס זיצן שוין יאר

נישט קיין כבוד און נישט קיין געלט, קיינער איז אים נישט געהעריג מחשיב, אאו"ו, און דאס איז 
  אחוץ פון דעם וואס ער לויפט שטענדיג אוועק פון די זאכן

  סאיז פשוט אומפארגינעשקייט!!

ירן כלל ישראל! זיי ווילן שטיין בראש פון אלעם! נישט קיין רבי! נישט משה דוד! די חברה ווילן פ
  בלויז זיי

נעכטן האב איך געשמועסט מיט איינעם וואס שטאמט פון לאנדאן (א יו"ח פון איינע צו וועם ר' 
ר משה זאב זארגער האט געווידמעט זיין בריוו, וד"ל) זאגט ער מיר אז "ברוך נתן איז א שגץ" "ע

 פארקויפט זיך פאר געלד" "ער איז משוחד"
  איך האב נישט געוואוסט צו איך זאל לאכן צו וויינען, צי עס איז טאג אדער נאכט

אבער דאס זענען די חברה ממוז זיי אויסהערן וואס זיי האבן צו זאגן, נאר זיי פארשטייען צו 
ען די זאך, אבער קודם רייסן זיי מערכות אהן אריינלייגן א פינגער אין קאלט וואסער צו ראטעוו

  אונטער, כאילו זיי האבן עפעס א מהלך

  פארשעמטע מענטשן

 Jul 29, 9:23 AM • 1אברהם יצחק הירש 



 

נקודה, ס'דא רבנים וואס ווייל זיי זעהן די עקסטרעמיזעם ביים ציבור שטעלן זיי זוך צומאל   נאך א
מנחם אדער ר' ברוך נתן און נישט יעדער איז  אויף די זייט (סוכ"ס איז נישט יעדער א ר' משה

גרייט צו הייסען א מחפה עך עוברי והרה וכדומה....) במילא פאר דעם אליין איז זייער וויכטיג צו 
האבען די דעת הקהל, אז די רבנים זאלן נישט האבען פרעשאר אז די ציבור איז אומצופרידען מיט 

צער ציבור איז פאראיינוגט אונטער די ערליכע די נארמאלע ווערטשאפט, נאר אדרבה די גאנ
  עסקנים אחוץ די פאר הפקר יונגען

 Jul 29, 11:17 AM • וואלף בער לעווי

 

אלעס אמת אבער פראקטיש וואלט געווען אויב עס וואלט געווען א ועד הרבנים וועם 
  אנצופרעגן/קריטיקרן/טראסטן וכו

   מען וועט זיך אנשפארן אסאך קאפוויי,

 Jul 29, 12:01 PM • אל נטע גליקיחי

 

 הבת הגדולה מב' האחיות ב"ה קיבלה פטור היום, כמו"כ נסגר התיק נגדה "הודו לה' כי טוב
  אדאנק די פעולות פון הועד למען אסירי ציון

  שעסקו לש"ש בלי ליאות שלא ע"מ לקבל פרס

 Jul 29, 2:06 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

Missed call from Unknown 

Jul 29, 2:21 PM 

 

  אסיפה יעצט ביים רבי'ן און קעמפ מיט די מנהלים פון מוסדותינו

 Jul 29, 3:58 PM • וואלף בער לעווי

 

  מנהלי התלמוד תורה

 Jul 29, 4:35 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 

  פון ווי קומט דאס ? עס איז געווען פארשפרייט ערגעץ?

 Jul 29, 8:21 PM • לייבוש לאנדא

 

  פאשקעוויל

 Jul 29, 8:26 PM • יצחק ווייס חברי

 

 ס'איז א טפשות דעי פאשקעוויל
 

  ווייל אם אחי הוא ברמאות, זיי קענען בעסער די שגץ שטיק, זיי וועלן ממשיך זיין מיט זיוף, פי כמה

 Jul 29, 8:36 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 



  הונדערט פראצענט גערעכט

!!! 

 Jul 29, 8:37 PM • וייס חברייצחק ו

 

דיין המשך מיטן לגופו של ענין, בענין בית החיים גאלאווענטיש, והדרשה של ר' אברהם עתיק 
  זצ"ל, יפה מאוד

 Jul 29, 8:38 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

עשיתי זאת, בכדי לא להסיט את הנטשא העיקרי לדברים צדדים (מה שאהרונים רוצים כעת 
  וא החרבת הבית הקברותלעשות), וה

 Jul 29, 8:39 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אמת וכן נכון מאוד

 Jul 29, 8:39 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  מערכה צריכים לנהל עם טאקטיק ואסטערטעגיע

 Jul 29, 8:40 PM • יצחק ווייס חברי

 

גייען אויפהערן געבן געלט  א גוטער לץ וואלט געדארפט אביסל צולייגן די ליצנות אז די אהרונים
פאר מוסדות וואס נעמען נישט קיין געלט, און ווילן נישט אריינעמען קיין קידער פון גאלאווענציץ, 
וויל מ'דארף שטיצן חינוך הטהור אפילו אויב ער גייט צו די בחירות.. דאס איז דאך עפעס מבהיל 

   הראיון....

Unknown • Jul 29, 8:42 PM 

 

  מאנכע עסקנים היינט פארשפרייט דאס האבן די

  דאס איז די צווייטע זייט

 Jul 29, 8:44 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  וועלעכע מאנכע עסקנים?און ווי האבן זיי עס פארשפרייט?

 Jul 29, 8:53 PM • לייבוש לאנדא

 

  אויף די טישן אין בית המדרש

 Jul 29, 9:59 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

אלע סארט   מעלה אז יעדער מאכט שבת פאר זיך און עס קומט אן צו די רעגירונגאיז א 
  פאטיציעס אדער א חסרון?

 Jul 29, 10:37 PM • לייבוש לאנדא

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Jul 29, 10:39 PM 

 

  חסרון איז עד אין לשער צו מאכן זאכן אויף די אייגענע הענט  די

אינעם    עושה שלום במרומיו הוא יעשה שלום עלינו!                                                             
היינטיגע טאג איז געגעבן געווארן די טשעק פון מגבית יזכור אהבתו, פאר די נייע מוסד תולדות 

ן ר' צבי פר"מ שמואל אין ירושלים, און די טשעק איז געחתמט געווארן דורך גאב"ד מסורת, הגאו
  שליט"א [נשיא ת"ת תפארת יעקב]!!

 Jul 29, 10:49 PM • ברוך כץ

 

  האלט ער דען נישט אז דאס איז פיהל ארגער פון חורבן בית המקדש?  וואו אזוי קען זיין?

 Jul 29, 10:57 PM • שמואל י

 



 

ה פון לערנען לשון מ'האט געכאפט שמעון וואלף קליין מיט די געפערליכע עביר  אכן נודע הדבר!
  קדשו פון מרן רביה"ק זי"ע!!

 Jul 29, 11:00 PM • ברוך כץ

 

ווער זאגט אז שרייבן א יחידישע פאטיציע פאטיציע ארויצסוברענגן די פערזענליכע ווייטאג הייסט 
אז אזוי  אפשר איז א מעלה                                            געטוהן זאכן אויף די אייגענע האנט ?

קוקט נישט אויס אז משיקט נאר ווייל מהייסט און עס קען מער 
פארשטייט זיך אליין אז נאר ווען מווייסט וואס און וויאזוי צו                                   אויפטוהן

  מדארף פרעגן די עסקנים וואס פארשטייען צו דעם                      שרייבן

 Jul 29, 11:12 PM • לייבוש לאנדא

 

  **** פארשטייט זיך אליין אז נאר ווען מווייסט וואס און וויאזוי צו שרייבן ******

 Jul 29, 11:54 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ווי האלט עס מיטן אימעיל קעגן קול מלחמה? וועט זיך עס עפענען ווען קרן הגיוס וועט טרעפן א 
  גוטע שרייבער קעגן מרכז הצלה?...וד"ל

 Jul 30, 8:20 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

אינעם היינטיגע טאג איז געגעבן געווארן די טשעק פון מגבית יזכור אהבתו, פאר די נייע  
מוסד תולדות שמואל אין ירושלים, און די טשעק איז געחתמט געווארן דורך גאב"ד מסורת, 

 פר"מ שליט"א [נשיא ת"ת תפארת יעקב]! הגאון ר' צבי
 

וען גייען מיר שוין זוכה זיין צו זעהן די טשעק פון מגבית טהרת הקודש געחתמט דורך ר' אשר און ו
 דויטש (אדער דורך אן אנדערן)

 
  אידן שרייען זיי ווילן זעהן אז זייער געלט איז אנגעקומען 

Unknown • Jul 30, 9:10 AM 

 

ן מיט מיט די קאווער אפ פון די העלט דיפארטמענט זענען אזוינע רשעים! קוק ווי זיי ארבעטע
  משה דוד....

   If a school doesn’t receive State Aid, can it offer religious exemptions to the vaccination 
requirement? 

see question 22 on page 8. 



 Jul 30, 9:20 AM • וואלף בער לעווי

 

@Haskupimיטש שהגיע לסיור במאה שערים עם צוות מקצועי ם יוסי די-: רבינא ב'כיכר': סגר"ע י
  ם הותקף בצעקות 'שייגעץ', 'מחלל שבת' 'נאצי'. דייטש והצוות נאל...-של עיריית י

 Jul 30, 12:09 PM • יחיאל נטע גליק

 

בנוגע די נייע אימעיל איך פארשטיי נישט פונקט ווי קומט דא אריין קרן הגיוס מיט מרכז הצלה 
ין אפאר מאל דא געשריבן אז די עיקר אפהאלט יעצט איז בלויז אבער איך האב שו

  געעעעעעעעעעעעעלט!!!!!!!!!!!

אדרבה וווער עס האט עפעס אן איידיע פון קביעות'דיגע נאר אפאר הונדערט דאלער א חודש זאל 
  זיך ביטע אנרופן און מיר וועלן פרובירן צו גומר זיין

 Jul 30, 12:33 PM • שמואל י

 

  ייגען עד'ס? א שטייגער ווי מערכת סאטמאר?אפשר ל

  זיין אסאך לייכטער צו שאפן די פאנדען און ע"פ פשטות אייינמאל די זאך ראנט שוין וועט שוין

 Jul 30, 12:58 PM • וואלף בער לעווי

 

 לידיעה בעלמא !!
ח' ט ', זענען  די אסיפה נעכטן ביי רבינו שליט"א, איז בלויז געוועהן אפאר מנהלים פון כיתות ז'

  געקומען לאדענען דען רבי'ן צו א לחיים...

 Jul 30, 1:48 PM •  יואל לויפער

 

 

  לרגל?

 Jul 30, 1:50 PM • וואלף בער לעווי

 

  קומען אין מחנה דברי יואל מאכען עפעס א מסיבה

  מיטן רבי'ן

 Jul 30, 1:56 PM •  יואל לויפער

 

 
 
 
 

  ע עסקן וואס איז שוין לאנג אין די פעלד פון עסקנות.רעדענדיג צו א געוויסע עלטער
 

אזוי שמועסעדיג איבער די גזירת החינוך אין ניו יארק, זאגט ער מיר אז לויט זיין ערפארונג איז 
קיינמאל נישט דא קיין חילוקי דעות איבער שכל, וויייל געווענליך ווען מען טענהנ'ט זיך איבער שכל 

אויף איין טיש אין אויסארבעטן און דיסקאסירן די פארשידארטיגע  קען מען נאך אלס בלייבען
  מיינונוגען.

 
נאר געווענטליך ווען די וועסט זעהן צווישען ערליכע עסקנים שטארק צוטיילטע מייינונגען, זענען 

דא צווויי ערליי עסקנים, עס זענען דא עסקנים וואס זייער שכל איז איבער זייער הארץ, אין זייערע 
  שים און פעולות, ווערן געמאסטן דורך זייער שכל און דעת תורה.מע
 

ווידעראום, איז דא אנדערע עסקנים וואס זייער הארץ איז פיל שטערקער פון זייער שכל, און עס 
שטורעמט אין זיי ברויזענדע געפילן אפטמאל געמישט מיט הארץ עסענישן און געפילישע 

 חשבונות.
 

הן כלל ישראל ווי א שיף וואס האלט זיך ביים דערטרענקן, און אט זיי זענען און זיי האבן ליב צו זע
 די העלדשע מצילים וואס זיי ראטעווען דעם כלל ישראל פונעם טיפען אפגרינד.

 
ווי זיס און ווי גוט זענען ווען די עסקנים טרעפן צו זיייער ריכטיגן פלאץ, ווי למשל אין ארץ ישראל, 

ינקייט צו זעהן ווי אידן זענען מפקיר זייער לעבן פארן אייבירשטען, בבחינת ווי עס איז באמת א שי
  עז כנמר וגבור כארי לעשות רצון אבינו שבשמים.

אבער ווי ביטער און זויער איז, ווען זיי נעמען א פראבלעם וואס פלאגט כלל ישראל, און עס 
פרינגען אריין מיט זייער פאדערט זיך אסאך ארבעט, ישוב הדעת און דעת תורה, און זיי ש

פלאמעדיגע הערצער און אפטמאל דמיונות, אנצודרייען דעם עולם אויף כאאס און 
 דעמאנאסטראציע.

 
ווי למשל דא ביים גזירת החינוך, האט חיים שלום לעפקאוויטש, מיט יענקעלע כהן, קיין שום 

לעס ווערט געבויעט אויף ווילדע זאכליכע וועג אדער תורה'דיגע מהלך ווי אזוי זיך אומצוגיין, נאר א
אינטערוויואס מיט געוויסע אימפארשטענדליכע עסקנים פון ווייטע ערטער, פרישע שטערנ'ס וואס 

טוישען זיך ביי יעדע פרשה געוואנדען לויט די מצב, קיינער פון זיי האט נישט קיין ערפארונג פון 
 וילדע אקטען.געלונגענע מערכות, נאר בלויז געלונגענע שפיצלעך און ו

 
אפטמאל די עסקנים, וואלטען געוויסע פון זיי געוואלט געבוירן ווערן אין סאמע ברען פון די צווייטע 

וועלט מלחמה, ווען כלל ישראל איז געווארן פארציקט דורך דעם נאצישע שלאנג, און דעמאלץ 
ישע אקטן, און אפפערן וואלטען זיי זייער גוט געקענט ניצען זייערע ווילדע מוחות צו טוהן הערא

 זייער לעבענ'ס צו ראטעווען כלל ישראל, אדער אפילו איינצעלע יחידים מגיא צלמוות.
 

קיין צווייטע   אבער צום באדויערן, זענען זיי נישט געבוירן אין תרצ"ט, און עס איז פארט נישט
ראל בארץ וועלט קריג כאטש פיל גרויסע פראבלעמען און גזירות רעות פלאגט דעם כלל יש

ובגולה, עס איז אבער פארט נישט קיין צייט פון בונקער'ס און פארטיזאנע קעמפער, און עס פעלט 
  נישט אויס צו צוברעכן דעם פאראייניגטן כח אין כלל ישראל, דורך ווילדע קליינע פראטעסטן.

אל שטייען, ווען ווי אויך שטייען מיר ב"ה נאכנישט אין די מצב, וואס אונזערע ברידער אין ארץ ישר
זייערע איייגענע ברידער האבן זיי פארקויפט פארן ציוניס'טישע מאנסטער, און מוזן דארט טוהן 

  מלחמה אקטן, צו באקעמפן זייערע אידישע רעכטן.
 

פיל מאל וועט מען הערן זינגען נאכאנאנד אט די אזויגעריפענע עסקנים מיט געדאנקען, צו 
קא פונקט ווי אין ארץ ישראל, כאטש וואס קיינער וואס ניצט נאר פארגלייכען די מצב אין אמערי

אביסעל פארשטאנד און קען טריקענע פאקטן וועט נישט פארגליייכען די גרויליגע ציוניס'טישע 
רדיפת הדת אקעגן די ערליכע אידן אין יעדן הינזיכט, וואס ווערט געשטיפט דירעקט דורך די 

 ען קלאר לעקור את הכל די שאלה איז נאר דורך וועלעכע וועג.רעגירונג אינסטאנצען, וואס וויל
 

דאקעגן דא אין ניו יארק, ווען געוויסע נידריגע אומגעלוגגענע פורקי עול וואס לעבן ניטאמאל א 



נארמאלע פאמיליע לעבן, וואס פרובירן צו באיינפלוסען די נוי יאר'קע עדויקעישן דיפארטמענט מיט 
'ס איבער די אמת'ע ווארהייט פון אונזער חינוך, און כאטש עס איז זיי ביליגע שאקירנדע ליגעננ

  ביטער געלונגען איז אבער נישט א עפענטליכע רעגירונג ציל צו שמד'ן אידישע קינדער.

ווי אויך פארמאגען מיר נישט קיין אידישע ערוויילטע באאמטע, וואס זיצען על סיר הבשר בלויז 
 זייערע ברידער לשמד.אלס אויסטויש פון פארקויפן 

 
נאר בלויז, אזא איד ווי ר' משה דוד נידערמאן, וואס פארדינט נישט קיין כבוד אדער געלט 

דורכאויס זיין לאנגע קאריע פון עסקנות און חסד, ווי אויך איז ער א תלמיד מובהק פון רבינו 
ים, אין ווער עס קען הקדוש והטהור זי"ע, וואס האט אים ממנה געוועהן להתייצב לפני מלכים ושר

אים ווייסט אז ער איז א איד פון אמאל, וואס קאכט זיך אין די תורות פון רבינו הקדוש, און 
שטיקלעך חת"ס איז שגור על לשונו מיטן אונגארישען חן, און ער איז ווארעם לכל דבר שבקדושה 

  ווי למשל דעם גזירות הגיוס.
 

ן מיט יעדן ווארימע אינגערמאן און אפילו יעדע קליינע כאטש וואס ר' משה דוד איז גרייט צו רעד
צוציק וואס האט שוין אמאל געטיילט צעטליך ביי א דעמאנאסטראציע, און איז אנגעהערט מיט 
פילע האטליינס פון אייגענע פאנטאזירטע שיטות, (פון מענטשן וואס ווען מ'קען זיי אויפן פנים 

אויפן ווארט, אין זיכער נישט נאכזאגען בע"פ זייערע  וואלט מען נישט געוואלט שטיין מיט זיי
שיטות), אבער ר' משה דוד האט נישט קייין פראבלעם מיט דעם, און איז גרייט מסביר צו זין בטוב 

טעם ודעת, וואס ער טוט און פארוואס ער טוט עס, כאטש וואס ר' משה דוד טוט נישט קיין איין 
  אך דורך מיט רבנים.זאך אליין, נאר ער רעדט זיך יעדע ז

נו שטעלט זיך א פראגע פארוואזשע, אראנשירן נישט די מאנסי עסקנים א מיטונג מיט ר' משה 
דוד און פנים אל פנים, אויפצווייזען זייעע קענטיניסטען אין די אמערקאנע געזעצן, און זייערע פילע 

אריינגעזאגט ווערן פאר ידיעות, איבער פארשטיפטע האום סקאלינק געזעצן, פארוואס מוז דאס 
תמימית'דיגע אינגעלייט וואס קענען קוים ענגליש און ווייסען ניטאמאל וויאזוי די אמערקאנע 

פאליטיק ארבעט, נאר דורך א קורצע אינטערוויא פון א געוויסע אננימע עסקן פון א געוויסע סטעיט 
אמערקאנע פאליטיק לויפט און  אין אמעריקא, וואס איז מסביר אין א האלבע שעה וויאזוי די גאנצע

זייער פילע סעקעטעס און זייערע פארשידנהארטיגע מיינוגען, (דרך אגב עס קען זיין אז עס גייט 
 גאר אריין אין לימידי חול).

 
צוריק צום ענין, מ'וועט אלס זעהן, אז זיי זענען קיינמאל נשט גרייט צו אויפטוישען קיין דיבורים 

ער ווייסען געזעצן, נאר האבן שטענדיג ליב אויפצוקלערן די תמימת'דיגע מיט די וועלכע קענען אד
אידן יראים ושלימים וואס לבם חם לכל דבר שבקדושה, און אויסגיסן אויף זיי הונדערטער 

 אימבאקאנטע פאקטען, וואס זענען טיילווייז, אדער א פערטעל, אדער כמעט איגאנצען אמת.
 

און עס הייבט ברעמען ביי אט די אלע אידן, און פאדערן א קלארע און אט דעמאלץ ווערט א פייער, 
תירוץ פון ר' משה דוד קומענדיג מיטן הינטערגרינד, אז עס רעדט זיך דא פון א אינטערגעציפטער 
עסקן גענוי ווי מ. פרוש פון ארץ ישראל, וואס זוכט צו פארדעקן זיינע אמת'ע צילען און מחשבות, 

ט, אז מעגליך אסאך פון זייערע שטאטישע פראגראמען אויף וואס זיי לעבן זיי אליין ווייסען ניש
אויף דעם, האט ר' משה דוד זיי עס ארלעדיגט, זיי ווייסען נאר אז ר' משה דוד שטיצט חוקי 

   תועבה, אין מציצה בפה האט ווארשיינליך קאשוי רב ארלעדיגט.

ר העצער'ס, וועט קיינמאל נישט העלפן מ'וועט אייביג זעהן אז אט די אלע אינטערגעהעצטע אדע
קיין שכל'דיגע דיסקאסיעס, עס וועט זיך אייביג אנהייבן מיט ווילדע געשרייען באגלייט מיט 

סטיגמע'ס, און נעמען פון רשעים פון אדם הראשון'ס צייטען, און וועלן מדמה זיין מילתא למליתא, 
 יט כח אינעם היינטיגען מציאות.נאכברעגענדיג אלע אלטע עבירות אין עס אריינשיפען מ

פארוואס קען מען קיינמאל נישט אראפלייגען די צדדים קלאר אויף א פאפיר, ווייל דער אמת איז 
  אס עס איז נישט דא קיין צוויי צדדים עס איז בלויז דער האס מיטן שכל קריגען זיך דוק ותשכח

 
רע עסקנים, געבן ווען איבער די לייצעס שטעלט אייך פאר, ווען ר' משה דוד נידערמאן אין די אנדע

פאר אט די עסקנים, לדוגמה יענקלע כהן, און חיים שלום לעפקאווויטש, און זיי פראקלאמירען אז 
דער עולם זאל ארויסקומען אויף א הילכיגע פראטעסט אין אלבעני און עס פאלט דורך, וויבאלד עס 

דורך איינער וואס האט עס קיינמאל בעפאר איז בלויז א רויער אקט וואס איז נתחדש געווארן 
אויספרובירט, אדער אויב ער אדרעסירט צום עולם צו ניצן האום סקאלינק, און ער פארשפארט 
אלע גרויסע חדרים, אראפמאלענידג רינענד וויאזוי די וולאזעשנע ישיבה האט זיך פארשפארט, 

געשיקט אינמיטן העלן טאג, און ווערן אהיימ קינדער פונעם סאטמאר'ע חדר  10,000אין אלע 
דער האום סקאלינק געזעץ וועט ווערן געפאדערט אויף גאר א שטרענגע פארנעם אנדערש ווי 

הרב כהן האט פארגעזאגט, צוליב אפאר אימערקבארע פונקטען וואס זענען נישט אויסגערבעט 
צו וועמנ'ס טיר גייט  געווארן בהשכל ובדעת און עס נישט דורך די נויטיגע אחריות'דיגע עסקנים,

איר דעמאלץ גיין קלאפען, די ליניעס פון קול חומת הדת וועט אין יענע צייט ווערן איבערגעפילט 

לעגאלע אין אומלעגאלע געדאנקען וויאזוי צו ארויסהעלפן די   מיט פרישע עצות און
אליין  אימבאהאלפענע מצב .איעדע פאר מינוט וועט א פרישע עסקן פארציילן וואס ער האט

  געהערט פון א עכטע גוי וואס פארשטייט פאליטיק.

איך גלייב נישט אז עס דא אין בר דעת וואס איז זיך גרייט זיך איבערצוגעבן אין זיינע הענט, 
טראכטעדיג תכלית'דיג, לאזט קיינער נישט זיינע קינדער אין די הענט פון געפילישע עסקנים, וואס 

ן און שווער אויסצופירן, נאר וואזשע דען, עס איז פונקט גענוג אז עס זייערע עצות איז גרינג צו זאג
איז דא ערפארענע אין פראמינעטע עסקנים ואס ארבעטן אויף דעם, קענען זיי העלפן מישען א 
קאשע אין מסביר זיין אלע מיני הסבירים פאר מענטשן וואס זענען נישט באהאווענט אין דעם 

  פעלד אז זיי זענען גערעכט.
 

טראכט באמת ווען איר זאלט האבן א פראבלעם מיט די טשיילד עביוז קער, פאר קיין שום איד 
נישט געווינטשן, צו וואלט איר איר נישט דעמאלץ געלאפן צו ר' משה דוד'ן ער זאל שתל'ן פאר 

אייך, אדער וואלט איר זיך דעמאלץ פארלאזט אויף די עצות פון די אלע האטליינס און איר וואלט 
ארדעכדיגט ר' משה דוד'ן אז ער פארקויפט אייערע קינדער צום שטן, אשר על כן פארוואס איז פ

 בכלל אינטערסאנט צו דיסקאסירן די אלע ווילדע עצות ווען אויף למעשה איז עס ווערטלאז. וד"ל
 

  באמת איז נאר א דוגמה פון א פרשה, תן לכחם ויחכם, ודי למיבין.

 
 

  ךעדיין אינו מוגה כל הצור

 Jul 30, 3:01 PM •  יואל לויפער

 

זייער שיין און קלאר ארויסגעברענגט און אזויווי די ענדיגסט אז דאס איז אויך געזאגט געווארן ביי 
  אסאך אנדערע מערכות

  וועלכע שרייבער האט דאס געשריבן?

 Jul 30, 3:35 PM • שמואל י

 

  אייזען!! מ'דארף אים הייערן פאר די אימעיל..

 Jul 30, 3:42 PM • לף בער לעוויווא

 

זעה איך אז קו הגנה האט שוין אן אימעיל סיסטעם אווי קו במערכה נישט קיין צווייטער ווי אונזער 
  בעל קול מלחמה וואס ברענגט טאג און נאכט לעצטנס קו הגנה חושף וכדו'

 Jul 30, 4:07 PM • בארא פארק

 

 רבנים בעיקר א שטייגער ווי ר' חיים פלאהר שליט"א יענקל'ע כהן פארופט זיך כסדר בשם זיינע
 

אינגעלייט פון כולל זכרון מנחם האבן פארציילט אז יענקל'ע איז דארט געווען דיסקאסטירן געוויסע 
 זאכן, פרעגט אים ר' חיים ס'איז אמת אז די רעדסט קעגן פערעל'ס ? היתכן ?

 ענץ וכו'האט ער זיך אנגהויבן צו פארענטפערן נישט דעס נאר י
 

   אזא פנים טראגן מאנכע עסקנים וואס פארופען זיך בשם רבנים...



 Jul 30, 4:09 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  אפשר לייגען עד'ס? א שטייגער ווי מערכת סאטמאר?
זיין אסאך לייכטער צו שאפן די  און ע"פ פשטות אייינמאל די זאך ראנט שוין וועט שוין

זיין גוטע געדאנקען אבער איך גיי מיר בל"נ נישט אונטערנעמען אפאר  דאס אלעס קען פאנדען:
טויזענט דאלער א חודש נאר מיטן חשבון אז ס'איז דא קביעות'דיגע הכנסות און סקען זיין מיט די 

  צייט וועט מען נישט דארפן קיין קביעות'דיגע הכנסות ווייל ס'וועט זיין עדס,

ר זיך גרייט אונטערצונעמן די פונאנציעלע עול (ס'קען זיין מיט אדרבה אויב ביזטו אדער א צווייטע
די צייט קען דאס ווערן א שטיקל זייטיגע ביזנעס) קען מען שוין אנהייבן איך בין גרייט צו זיך פארען 

  מיט די טעכנישע חלקים

 Jul 30, 4:47 PM • שמואל י

 

 



 

 

 Jul 30, 5:52 PM • משה שווארץ

 

kch  יין!טויגט פ  

 Jul 30, 6:44 PM • יחיאל נטע גליק

 

   ר' אלי טאמבאק איז נעכטן נאכט געזעצן א לענגערע צייט מיט ר' חיים הערש

 Jul 30, 8:52 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 הבהרה
 

נישט ווילענדיג אז די ווערטער זאלען פארשטאנען ווערן אומריכטיג, פיל פאר אך וויכטיג 
ענגען, אז איך האב נישט געמיינט די עסקנים וועלכע האבען מיינונג'ס פארשידענהייטן ארויסצובר

קשיות אדער פראבלעמען וויאזוי זאכען ווערן באהאנדעלט, איך וויל אויך נישט אנטמוטיגען אינגע 
  עסקנים מיט פרישע בלוט וואס טוהן ארויסהעלפן מיט עסקנות לכל דבר שבקדושה.

 
עדט פון די וועג און די סיבה וויאזוי די זאכען דארפען צוגיין, ווייל אפילו א איך האב בלויז גער

לאנגיעריגע עסקן מיט אסאך עקספיריענ'ס וויל און דארף הערן נאך צדדים, נאר די וועג זאל צוגיין 
דורך שכל'דיגע געדאנקען וואס ביידע צדדים ענטפערן אויף וואס מ'פרעגט, און נישט 

  ומען פון איבריגע צוקער אין די בלוט,וואס ק געדאנקען 
 

ווי אויך די סיבה פונעם עסקן זאל אלס זיין וויאזוי צו העלפן דעם באטראפענעם, און נישט בלויז 
ווייל יענער איז נישט גוט, אויב האסטו נישט קיין עצה וויאזוי צו פארענטפערן דעם פלאנטער, 

נדע מענטשען מיט פארפירשע געדאנקען וואס פאדריי נישט די מוחות פון טויזענטער אימוויסע
קענען אין פאקט קיינמאל נישט ארבעטן, און זיי זענען בלויז געמאכט צו אנפילען די הערצער מיט 

  שרעק און ווילדקייט.
 

איך האף אז מיינע ווערטער וועלן קיינעם נישט וויי טוהן, ווייל איך מיין קיינעם נישט פערזעליך 
נעמען, איך מיין בלויז די פאקטען און פעולות וואס קומען ארויס פון זייערע  אפילו די דערמאנטע

  הענט.

 Jul 30, 9:18 PM •  יואל לויפער

 

  עס פעלט נישט אויס די פארענפערונג

 Jul 30, 9:55 PM • יחיאל נטע גליק

 

נות וואס ווער איך האב עס בלויז געטוהן אז מען זאל זיך נישט ארויפכאפען אויף ווערטער און לשו
  דערמאנט, און עס פירן צו אנדערע ריכטונגען.

 
און איך האב הנאה אז עס פעלט נישט אויס די פארענטפערונג, וואס דאס מיינט אז די ווערטער 

  זענען ריכטיג פארשטאנען געווארען.
 

  תן לכחם ויחכם....

 Jul 30, 10:03 PM •  יואל לויפער

 

  רענטגזייער זייער קלאר ארויס געב



 Jul 30, 10:04 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .removed Unknown from the Hangout שמואל י

Jul 30, 11:33 PM 

 .added Unknown to the Hangout שמואל י

Jul 30, 11:35 PM 

 

 איך מיין נישט קיינעם פרזענדליך, אבער אזוי ווי איינער האט אויפגברענגט צו מ'קען פארשטיין
טראסט נישט קיין עסקנים, און וויל מדמה זיין די זינלאזע גייסט'לאדענדע   אזא איינעם וואס

פרייוואטע מערכה אקעגען ר' משה דוד צו געוויסע אזוי גערופענע עסקנים אין אר"י, איז 
 365שעה א טאג און  24מיטהאלטענדיג פון דערנאנט די פעולות הכבירות חובקות זרועת עולם 

ר, ההחרש לא אוכל, האב איך געשפירט ווי איך מוז ארויסגעבען מיינע געפילהן קעגען די טעג א יא
געמאכט ביי יעדע מערכה, און  אלעמענטן וואס פראבירן אלעס חרוב צולייגן האבן אסאך חרוב

ליידער ועוד ידם נטוי' ממשיך צו זיין מיט די מסורה אלעס חרוב צו לייגען, און זיי טוהן 
ען ביי אונזער היימישער עולם אויכט מיט ספיקות, וויל איך מיט געציילטע ווערטער אריינדרעניג

  מסביר זיין דא פארן עולם, וואס די ווארט ר' משה דוד מיינט היינט צו טאגס,

ס'איז נישטא אין די גאנצע וועלט לא מיני' ולא מקצתי' פון אזא עסקן ריין לש"ש וואו ר' משה דוד, 
גאנצען טאג שלא ע"מ לקבל פרס, און ע"פ רוב ווייסט קיינער נישט און און  ער איז פארנומען א

געווענטליך נישט נאר ער באקומט נישט קיין כבוד, נאר אטייל מאל גאר פיל ביזיונות, ווען מ'זאל 
מאכן א חשבון און באטאכטן בלויז פון א וואך א טאג פון זיין זייגער וועט מ'באמת זיין נבהל 

חי' פון מעשיו מתברכות) וואס דאס באדייט בדורינו אלה א ריכטיגער לב טוב, און ונשתומם (א ב
איש האשכולות, עסקן לש"ש למען הכלל והפרט, אינעם פעלד פון לב מלכים ושרים איז ער די 

לענגסער אין די ליין אפילו ביי די גוים, מ'ווענדט זיך צו אים פון אלע שיכטן און קרייזן פון די גאנצע 
ט, ער איז די שטערקסער אין די פעלד וואס פוילט און טוט אויף אויף למעשה, אין די פעלד איז וועל

דא ליידער אסאך וואס טוען עס פאר כבוד וכו', און עס איז שווער ארויפצוברענגען אויפן פאפיר 
גט זיך נידרגע מניבל'דיגע זאכן גייען פאר ביי די פלעצער, און ער שטייט פעסט און ביי וואספארא 

קיינמאל נישט פון זיינע פראציפן פאר קיינעם, ער זיצט מיט יעדעם ער האט נאך קיינמאל נישט 
געמאכט קיין סאפיר וכדומה כדי נאנט צו ווערן אדער וכו' אזוי ווי אלע אנדערע מאכן, דער איד 

מלכים האט די רבי זי"ע געשטעלט אין די ארבערט שוין גלייך נאך זיין חתנה און געשיקט צו 
ושרים, און געבענטשט מיט סייעתא דשמיא מערערע מאל פאר מערערע סארטן ארבעט און 

    שליחות'ער, ער האט אסאך הוראות פון רעבן אויף מערערע זאכן פון פארשידענע עסקנות'ער,

יאר פאר קברי ישראל אתרא קדישא אין די גאנצע  50ער איז זיך מקריב זיין לעבן שוין אריבער 
שוין געראטעוועט הינדעטער טויזענטער קברים, מ'זאל צוטיילן זיין ארבעט פאר אפאר   וועלט,

מענטשן נישט קענען איבערנעמען, ער האט זיך ארויסגעשטעלט פאר  20מענטשן, וועלן עם 
אינזער קהילה ווען עס איז געווען די שווערסטע צייטן ללא פחד ומורא, ווען יעדער איז געשטאנען 

מיט צאמגעלייטע הענט, אין געווארט צו זעהן ווי די צד הקדישה וועט זיגן, ער איז די  אין די זייט
מלך פון פדיון שבוים פון די וועלט צוזאמען מיט ר' בנציון ישעי', יעדע פאר טעג פליעט ער דא אין 

/  דארט צו שתדלן ארויסצונעמען א איד/אידן פון תפיסה, אראנצולאזן כשר עסן, תפילין, ארויגיין
יאר ציריק ווען ער האט  50גרינגערמאכן פאר יום טוב, ארויסלאזן ווען איינער מאכט חתנה, פון 

אויפגעשטעלט מיטן רעבן דעם רב טוב ביזן היינטיגן טאג האט ער שוין געראטעוועט הינדעטער צו 
קט מיט טויזענטער אידן פון פיין און זיין אייגעשפארט אין מדינות, דער איד איז אדורך געוויי

חסידישע ספרים, קאכט זיך כסדר מיט תורת פון רעבן ז"ל אמת'ער יראת שמים א עניו פאר 
בחורים אין יאפאן, פרשת  3יעדער קליין יונגל, מ'קען שרייבן און שרייבן און נישט פערטיגן, פרשת 

יאר, פרשת קברים אין שפאניא, פארגראמען פאר די  18יאר תימן, פרשת מציצה בפה  15
דות, קעמפ'ס, מצה בעקערי, נייע בית המדרש, ועוד ועוד, ארופגענימען תמונות תועבות אויף מוס

דאס איז   בילבארד'ס באסעס, באס שעלטער'ס, אלע גזירת אן אויסנאם אין ארץ ישראל........
  אלעס אויזער וואס עס טוט זיך אפ אינטערן טיש נאך און נאך און נאך....................

יים אויס פירן מיין איך אז ס'איבריג צו זאגן ווען מ'קיקט ריכטיג די בילד, אז ווען איינער יעצט ב
פרעגט מיט א תמימות ווער ווייסט ווער עס איז טאקע גירעכט? ווער זאגט אז ער האט ריכטיג 

ארויס די מציאות? אפשר???... איז די תשובה מי אתה מחליף במי? אט אזאנע געטרייע מסורת 
יגע גענעראלן לש"ש? אדער אזאנע הארצלאזענדע פאקרימטע לעכער? ווען די הפקר'דיגע נפש'ד

יאר וואלטן זיי אויך נישט אנגעקימען צו זיינע קנעכן, חז"ל זאגן חכמים  1000טופשים זאלן לעבן 

כל זמן שמזקינים דעתם מתחכמת עמי הארצים כל זמן שהם מזקינים דעתם מתטופשות, מ'דארף 
  ום וויסנדט, אדער א גרויסער קרומקעפיגער פערדס קאפ צו פרעגן???.....זיין אדער א

 Jul 31, 1:19 AM • משה שווארץ

 

 

  א גוטע זאך מעג מען נהנה זיין פון זיי אויך

 Jul 31, 10:17 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

https://www.charidy.com/bts/m12  

  רבותי זייט אייך משתתף צו ראטעווען 'איגוד בני תורה הספרדים'
  און א האלב שעה צום קאמפיין!!!! 5נאך פארבליבן 

 Jul 31, 11:22 AM • יחיאל נטע גליק



 

  נאר איין נדבן? ווער איז זייער עסקן?

 Jul 31, 11:24 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך ווייס נישט דאס איז פון א טיעם מיטן נאמען עסקני סאטמאר, איך האב באקומען א ליסטע פון 
  טיעםס, האב איך דאס אויסגעוועלט 261

https://www.charidy.com/bts/527126949 

  דאס איז הרב צבי קוגל'ס טיעם

 Jul 31, 11:31 AM • יחיאל נטע גליק

 

 בעלמא !! לידיעה
די אסיפה נעכטן ביי רבינו שליט"א, איז בלויז געוועהן אפאר מנהלים פון כיתות ז' ח' ט ', 

  זענען געקומען לאדענען דען רבי'ן צו א לחיים...
 Tue, 1:48 PM • קופת

יט זיין דעם מ'האט פון דעים אויכט גערעדט אז ס'גי                                                            
פרייטאג אין מחנה דברי יואל מיט אלע כיתה ט', לערנען און דאווענען מיט דברות קודש, (די 

מער פרטים     ישיבה גדולה גייט אהיים די וואך), אבער נישט דאס איז געווען די אסיפה, וד"ל.
  קען מ'זאגען אישי פאר ווער ס'דארף וויסען!

ר' משה האט זייער שטארק ארויסגעברענגט נעכטען                                                             
נאכט א נקודה כלפי ר' משה דוד, אבער כ'מיין אז מיר פארקריכען אביסל צו זאך פון די נושא 

כאילו ר' משה דוד טוט עפעס מדעת עצמו און וואו ר' משה שרייבט איז ער נתמנה געווארן דורכ'ן 
ו טוהן די שליחות און ער האט די ריכטיגע שימוש און הוראות, איז לענ"ד מיינ'ך אז רבי'ן ז"ל, צ

מ'דארף נישט אזיפיהל מספיד זיין ר' משה דוד, כ'האב געהערט פון די רבי זאל זיין געזונט איבער 
 דעי נושא פון די גזירות החינוך, אז משה דוד איז שואל יעדע דבר קטן די לעצטערע יאר'ן, און ווען
דעי אלע שיכורים האבן נישט געוואסט בחייכון וביומיכון פון עפעס א גזירה וואס דראעט האט ר' 
משה דוד געקלאפעט אויפ'ן טיש אז דא איז דא א געפערליכע גזירה, און אלעס דורכגעטוהן מיט 

 די גדולי הרבנים די ריכטיגע מציאות הענינים און די דרכי המלחמה, און ער האט נישט געטוהן
אויף זיין אייגענע האנט גארנישט, (אפילו אפשר איז ער אויכט אזא רב וואו אנדערע זעלבסט 

בלום וואס   און די זעלבע זאך האב'עך געהערט פון די קאשוי רב ר' אברהם שלמה  געקרוינטע).
זאגט קלאר און דייטליך אז ר' משה דוד איז גערעכט מיט אלעס וואס ער טוט, און ער גייט מיט 

פיהערן ווייסען -ם א דורך א יעדע איינציגע זאך די גאנצע צייט און די אלע מענטשען וואס פאראי
  נישט אשר לפניהם.

און לידיעה בעלמא איז ר' חיים פלאר'ס זוהן שלמה                                                        
שאקיריט געווארן הערענדיג צום געזיצען מיט ר' אברהם שלמה בלום דעם זונטאג, און איז 

ערשטען מאל טריקענע פאקטן וואס ווערן פארדרייעט, און מאכט חרבנות עולם, און ער האט 
אריבער געטראגען די שליחות צו זיין טאטע ר' חיים, און זיין טאטע האלט אז ר' משה דוד טוט 

  שמעון!אלעס ריכטיג, און אלעס גייט א דורך מיט גדולי הרבנים וואס אליו י

די מנהיגי הדור ר' אברהם יצחק מערמעלשטיין און ר' ישעי' ווייס האט אויכט גערופהן אז זיי ווילן 
  ארבערקומען צו ר' אברהם שלמה הערען די טריקענע מציאות.

   און גראדע איז ר' אברהם שלמה איז א דורכגעגאנגען א יעדע ווארט פון די פערל'ס וועב סיייד.

 Jul 31, 12:39 PM • ברוך כץ

 

איך וויל אויך נישט אנטמוטיגען אינגע עסקנים מיט פרישע בלוט וואס טוהן ארויסהעלפן מיט  
    עסקנות לכל דבר שבקדושה.

 
זייער ריכטוג, די זעלבע ווי ביי די מוהלים אסיפה האט מען דאס ארויסגעברענגט אז מיטן 

  ארויסברענגען די
הלים מיינט מען חלילה נישט צו אפרעדען מו פראבלעימען פון די אומערפארענע

מוהלים נאר מיט קבלה און שימוש פון די עלטערע  נאר אדרבה ס'פעלט אויס אינגע מוהלים אינגע
    (אפשר איז כדאי איינצופירען א כתב קבלה פאר עסקנות...)

קר"י וועגעו  אגב, ליגט עפעס ביהיינד דעים רבין'ס נישט רעדען נעכטען נאכט ביים ייט"ל דינער און
  די די גזירות החינוך?

 Jul 31, 12:46 PM • וואלף בער לעווי

 

  מיינט לכאורה גארנישט

 Jul 31, 1:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ר' עסקן נמרץ, די האסט געוואלט הערן וואס די רבי האט צוזאגן אדער האסט געוואלט די רבי זאל 
  זאגן וואס די ווילסט הערן???

 Jul 31, 2:15 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 

  לץ..

 Jul 31, 2:20 PM • וואלף בער לעווי

 

  דאס צורישיקען.... פאר געשריבן, אז איך זאל  חיים שלום האט עס    
 

איינס, אז דער גאנצער ענין פון די שטאטישע פראגראמען פאר חינוך איז געווען נגד רצון קדשו  
ן אזוי ווי יאפעד לייגט דאס אויפ׳ן העדליינס אז מען נעמט געלט און מען פאלגט פון רבינו זי״ע, או

נישט דעם געזעץ, אולי איז שוין די צייט להחזיר העטרה ליושנה און אויפהערן נעמען די 
שנית, אז די פערלס ארגאניזאציע אויפ׳ן בעסטען  -שטאטישע געלטער פאר די מוסדות הקדושים 

ורך עסקנים, בזמן ווען מען האנדלט אין הקל׳ע ענינים למען דורותינו וואס אופן ווערט געפירט ד
פאדערט א דעת תורה וועלכע האט ארויס פרטי הענינים און נעמען א פולקאמען אחריות אויף 

יעדן טריט און שריט, הלמאי, זענען דייני קהילתינו הקדושה שלט״א נישט אינפארמירט און מודיע 
 ציבור. זייער דעת תורה פארן

 
  די אויבנדערמאנטע טענות האט דער צעטעל שרייבער אינגאנצן נישט בארירט!

  האט געשריבן.. KCHדי אויבנדערמאנטע קומט פון העסקן הדגול ר' חיים שלום נאכן ליינען וואס 



 Jul 31, 2:26 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

'ארבעט אליין אן א דעת תורה?! יעצט איז טאג אדער נאכט?! חיים שלום האט א פראבלעים אז מ
  #אדר

 Jul 31, 2:28 PM • וואלף בער לעווי

 

שנית, אז די פערלס ארגאניזאציע אויפ׳ן בעסטען אופן ווערט געפירט דורך עסקנים, בזמן 
ווען מען האנדלט אין הקל׳ע ענינים למען דורותינו וואס פאדערט א דעת תורה וועלכע האט 

עמען א פולקאמען אחריות אויף יעדן טריט און שריט, הלמאי, זענען ארויס פרטי הענינים און נ
 דייני קהילתינו הקדושה שלט״א נישט אינפארמירט און מודיע זייער דעת תורה פארן ציבור

 
 זהו שקר גמור, כי כל דבר גדול כקטן שואל עצמו עם הדיינים, אבל אמת לא עם כל הדיינים

, רק כמו כל מושב שיש ג' חשובים (וואס מען געטרויעט) ואי"צ כל מושב להיות עם כל הדיינים
 והשאר סומכים עליהם

  והיא מה שעושה ר' משה דוד

Unknown • Jul 31, 2:33 PM 

 

  מה האימעל של חיים שלום ?

 Jul 31, 2:42 PM •  יואל לויפער

 

tzny@gmail.comrabbilefkowi  

 Jul 31, 2:42 PM • יחיאל נטע גליק

 

rabbilefkowitzny@gmail.com 

 Jul 31, 2:42 PM • וואלף בער לעווי

 

  אהה.. ער איז די ראביי וואס ער נוצט פאר זיין דעת תורה...

 Jul 31, 2:43 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

און גראדע איז ר' אברהם שלמה איז א דורכגעגאנגען א יעדע ווארט פון די פערל'ס וועב 
    סיייד.

 Jul 31, 2:49 PM • יחיאל נטע גליק

 

  חיים שלום וועט בלייבן חיים שלום מיט ענקערע תירוצים..

 Jul 31, 2:50 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

למה איז א דורכגעגאנגען א יעדע ווארט פון די פערל'ס וועב און גראדע איז ר' אברהם ש
    סיייד.

בריוון אין זיין ישיבה מיט פערל"ס וועבסייט  נעכטן  אגב האט נעכטן ר אברהם שלמה אויסגעטיילט
  נוסח (מיט א קליינע מינדערוויכטיגע הגה)

 Jul 31, 2:55 PM • יחיאל נטע גליק

 

ייט יעצט ארויס מיט א קאמפיין פאר בריוון, און די נוסח איז כמעט אויב מ'מעג פרעגן. די אגודה ג
  ווי פעיראלס נאר אביסעלע שארפער. וואס איז די פשט דערפון?

Unknown • Jul 31, 2:56 PM 

 

אויב מ'מעג פרעגן. די אגודה גייט יעצט ארויס מיט א קאמפיין פאר בריוון, און די נוסח איז 
  סעלע שארפער. וואס איז די פשט דערפון?כמעט ווי פעיראלס נאר אבי

  אפשר איז דאס די נייע נוסח וואס מען האט צוגעליייגט ביי די לעצטע פאראשראף?

 Jul 31, 2:58 PM • יחיאל נטע גליק

 

,   איך האב יעצט געהערט אז מדארף היינט אהיימצושיקן פון חדר מיט די קינדער די נייע בריוון
  עארבעט ביי די אסיפה פארגאנגענע וואךלויט ווי מען האט אויסג

 Jul 31, 3:01 PM • לייבוש לאנדא

 

  טענו בחיטין והודו לו בזכר קדשו
 

ער האט נישט פארענפערט קיין שום טענה אויף אים וואס איז געברענגט געווארן אין ארטיקל, 
רבינו הקדוש נאר עס בלויז אוועקעפירט צו א אלט פארשאוועטע מחלוקה איבער דעת קדשו פון 

  לגבי נעמען די שטאטישע פראגראמען.
 

 ער האט נישט גענטפערט צו ער האט עפעס א שכל'דיגע עצה אקעגן די גזירת החינוך.
 

ער האט אויך נישט פארענטפערט פארוואס ער גייט נישט פערזענליך צו ר' משה דוד זיך 
 אויסשמועסן.

 
רט אין בעסטע פאל דורך עסקנים, וויל איך לגבי דעם ואס ער טענה'ט אז 'פערלס' ווערט געפי



קודם וויסען מיט וועלעכע רבנים ער האט זיך פארבינדען, און אזוי אויך וויל איך וויסען צו ער האט 
זיך נאכגעפרעגט אויף דעם צו ר' משה רעדט צו רבנים אדער נישט, אדער ער האט עס אליין 

   געפילט מיט זיין חוש הריח.

 Jul 31, 3:02 PM •  יואל לויפער

 

איך האב דאס נעכטן געזאגט פאר איינעם וואס האט ליארעמט וועגן די געלט וואס מען נעמט, 
האב איך אים געזאגט דו ווילסט מאכן א התעוררות אויפצוהערן נעמען געלט מאך א התעוררות 

קטיווע וואס דארפסטו עס אויסמישן מיט די מערכה דא, וואס מען וויל אויפטוהן סאך מער אפע
  זאכן.

 Jul 31, 3:04 PM • בארא פארק

 

so please keep up arguing with this bal 
dimon,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,, 

 Jul 31, 3:04 PM • יחיאל נטע גליק

 

ז דער גאנצער ענין פון די שטאטישע פראגראמען פאר חינוך איז געווען נגד רצון איינס, א
ווי באקאנט איז די רבי צוגרינד געגאנגאן פון אט די חברה און די רבי האט  קדשו פון רבינו זי״ע"

געטון כסדר זאכן תיקונים אז זיין הקפדה זאל נישט שאדן די עקסטרעמיטן האבן א גאנצן טאג 
די רבי ווייסט נישט וואס טוט זיך מיט זיך, די רבי ווערט געפירט פון די לינקע גבאים,  געשריגן אז

די רבי ווערט א לינקער, די רבי האט עס נישט אויסגעהאלטן עד כדי חייב די רבי איז צוגרינד 
געגאנגען פון דעם, וואס די דייטשן און ציונות האבן נישט געמאכט האבן אט די גרינגערהייט 

  נדיגט די ארבעט רח"ל.צוגעע

 Jul 31, 3:08 PM • משה שווארץ

 

איך האב איצט איבערגעקוקט ביידע נוסחאות. פערל"ס איז שארפער. (עס האט אויך צוגעלייגט 
  איצט דאס אז עס איז קעגן די תורה)

 Jul 31, 3:18 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

ן פאר חינוך איז געווען נגד רצון איינס, אז דער גאנצער ענין פון די שטאטישע פראגראמע
  קדשו פון רבינו זי״ע"

 
ר' משה אביסל רואיגער... די ווערטער האט ר' זלמן לייב פילאפף געזאגט ברבים נישט איינמאל,   

וכן ר' משה מנחם טירנויער וואס ער האט עס געהערט מפה קדשו לגבי מאנטריעל (אז אויב מען 
 נישט אריינמושען) וכן ר' חיים דוד כ"ץ ועוד הרבהוועט נישט נעמען וועלן זיי זיך 

 
נאר, לאמיר נישט פארקריכן אז דאס וועט לכאורה כהיום נאכן גזירה סייווי נישט אויסמאכן, ממילא 

 קומט עס יעצט נישט אריין
  אבער דער אמת מעג און מוז אלס געזאגט ווערן.

 Jul 31, 3:41 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

אז די אלע אידן וואס שרייען אויפהערן זאלן זיין גרייט צו א העכערונג אין שכר לימוד, לאמיר זעהן 
גרויסע קונץ צו זאגן פאר די מוסדות אויפצוהערן נעמען, איך זאג נישט אז ס'איז נישט אמת אבער 

  זאגן פאר יענעם איז נישט קיין קונץ

 Jul 31, 3:44 PM • בארא פארק

 

  הן, האט נישט קיין שייכות מיט קונץ'ןא זאך וואס מען דארף טו
 

  אבער ווי ערווענט קומט עס פשוט נישט אריין, לגבי די איצטיגע גזירה רח"ל

 Jul 31, 3:45 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

מ'גייט און די קומענדיגע וואך פאר חתמענען אלע בחורים, אויף די ספעציעלע נוסח געמאכט פאר 
   די בחורים!!!

 Jul 31, 3:47 PM • ברוך כץ

 

  ס'שטייט און איינע פון די נוסחאות אז מיר גייען נישט טוישן עד כדי מסי"נ ?

 Jul 31, 3:47 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  איינער האלט אז מ'דארף ח"ו נישט האבן מסירות נפש????

 Jul 31, 3:49 PM • ברוך כץ

 

 נייין ח"ו
 

  גלה זיין פאר די רידשענ'ס ?אבער פארוואס זאל מען דאס נישט מ

 Jul 31, 3:50 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

ניין די מחלוקה איז עפעס אנדרעש, ר' ישעי' ווייס האלט אז מ'דארף שרייבען אויפ'ן צעטיל אז א 
איד האט פיינט א גוי און אז אלע גוים זענען רוצחים גנבים וכדו' און אז א איד האט א חלק אלוקי 

כ'קען רעדען מיט דיר באישי   צעטליך מיט השקפה ברורה קעגען א גוי.... 2אנצע ממעל און ג
  דערוועגן, כ'מיין אז דאס קומט פשוט נישט אריין נאר פארקערט ס'קעו אלעס חרוב לייגען, וד"ל



 Jul 31, 3:53 PM • ברוך כץ

 

ן ווי נישט (און מאנטריאל די רבי זי''ע האט פינקטלעך געוויסט און געזאגט קלאר ווי יא צו נעמען או
האט ער טאקע נישט געלאזט און פון דעים האט רמ''מ גערעדט ) דא האט ער פינקטלעך געזאגט 
וואס יא און וואס נישט (לאנטש פראגרעמס יא פאר חינוך דירעקט נישט) און אפגערעדט אז דער 

   צדיק האט געוויסט פינקטלעך אלעס וואס איז פארגעגאנגען

חיים שלום וכת דיליה אלטע שיטה מ'הענגט אלעס אן אויף די שטוב מענטשען און  דאס איז דאך
אזוי קען מען ראוגערהייט פייפען איפען רבין מיט אלע זיינע הוראות און פעולות (קעגען אראבער 

  איז געווען ליפא פר''מ אא''וו)

 Jul 31, 4:11 PM • וואלף בער לעווי

 

ינונג אין קורצן. עס איז זייער א גוטע זאך אז מיר זאלן האבן א איך וויל ארויסברענגען מיין מי
פלאטפארעם ווי ארויסצוגעבן די ריכטיגע נייעס. אבער איך מיין אז די עיקר סיבה פארוואס די 

עולם (מ'קען מיינען וואספארא גרויסע עולם......) קופט זייערע שטותים, איז ווייל דער צד 
יער שוואך, ווען דא זאל ווען פלאקערן א מערכה, אלע מוסדות העסקנים איז ארויסגעקומען זי

פארלאנגען בכל התוקף.. אין אלע שולן זיצט מען... די צייטונגען זענען אויפגעריסן.... די רבנים 
שרייען... יעדן טאג קומט א פרישע בריוו פון א עלטערע רב וואס איז דורךגעגאנגען די לאגער.... 

ואקסן טעגליך מיט עטליכע טויזענט.... רעדט חומת הדת צוזאמען מיט חיים וכדו' און די בריוון ו
שלום צום דופן עקומה.... אבער ווען דער עולם קוקט אן די גאנצע מערכה פאר א היפשע 

דורכפאל.... און די פרומע אינגעלייטלעך לעכצען צו הערן עפעס איבער די מערכה.. און קיין 
   יענע טיפשום רעדן און רעדן אן אויפהער, קלעבט זיך אן עפעס. זאכליכע נייעס איז נישטא נאר

Unknown • Jul 31, 4:16 PM 

 

  מאכט אסאך סענס ווי די זאגסט

  וויל זעהן עקשען -און בעיקר אינגעלייט  -דערעוילעם 

 Jul 31, 4:23 PM • וואלף בער לעווי

 

ייט, און ספעציעל די עמך בראדט זיך אין עס איז זומער און עס איז זייער שווער צו קאלעקטן איגעל
  די טעג............

 Jul 31, 4:25 PM • יחיאל נטע גליק

 

  זייער זייער גערעכט

 Jul 31, 4:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

גראדע דריי איך מיך צווישן די עקסטרעמע און חיים שלום'ס מיט יענקעלע'ס קרעדיט איז 
י לעצטיגע טעג אפילו ביי די עקסטרעמע, (זאל זיי פלעטשקענען ווי מער אזוי דראסטיש געפאלן ד

  וועט עס זיי מער אראפברענגען)

 Jul 31, 4:28 PM • יחיאל נטע גליק

 

ווער עס געדענקט איז פארגעקומען א מעכטיגע וואשינגטאן פראטעסט טיפ אינמיטן זוממער, און 
  חינוך, און אלע קרייזן שטייען מיט. פיינע תירוצים.דא רעדט מען פון א סכנה אויף די גאנצע 

Unknown • Jul 31, 4:29 PM 

 

 1500000אידן אבער דא דארף מען  3000אנטשולדיגט אבער אין וואשינגטאן איז געוווען גאנצע 
  בריוון

 Jul 31, 4:33 PM • יחיאל נטע גליק

 

דער פון אויבען אז ר' ברוך נתן און ר' כ'האב עס פינקט נעכטען געזאגט פאר איינעם אז געלויבט 
  משה דוד זענען אויך אויף די שווארצע ליסטע...

 Jul 31, 4:33 PM • וואלף בער לעווי

 

  הרב חוברה'ס אייגענע קאמפיין

 Jul 31, 4:34 PM • יחיאל נטע גליק

 

  משה דוד איז שוין אויף די שווארצע ליסט שוין לאנג.

 Jul 31, 4:35 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 



These proposed new regulations will undermine my ability to provide my children with 
the education that I have chosen for them.  The current regulations as formulated are 

unacceptable and we cannot and will not abide by them. This is not only my opinion but 
our entire community is strongly against these new guidelines. Nothing and no one will 

stop us from opposing them. We will fight the proposed regulation in courts and use our 
given rights to oppose them. 

 Jul 31, 4:35 PM • יחיאל נטע גליק

 

טויזענט אידן קיין וואשינגטאן ווי  3  די טענה'סט אז עס איז גרינגער און ביליגער ארויסצוברענגען
  בריוון...איך הער. 10000צו באקומען אריבער 

Unknown • Jul 31, 4:35 PM 

 

 
 
 
 
 

  דאס איז די גע'עד'יטע פערלס בריוו

 Jul 31, 4:35 PM • יחיאל נטע גליק

 

בריוון דערנאך וואס מ'שטייט פאר א  150000יחיאל נטע ס'איז בכלל נישט שווער צו הבן דא 
סכנה און אלע מנהלים שטייען מיט און כ'ווייס בכלל נישט וואו קומט אריין די זוממער אין בילד, 

ן א גאנצען צייט די אפשר איז עס גאר גרינגער, מ'דארף נאר טוהן צו די זאך און נישט פאר דרייע
  מערכה

 Jul 31, 4:39 PM • ברוך כץ

 

 Jul 31, 4:39 PM • וואלף בער לעווי

 



 

  מארגן גייט סאטמאר אהיימשיקן פאר אלע עלטערן

 Jul 31, 4:41 PM • יחיאל נטע גליק

 

לאנג דעיס איז דיך דברים פשוטים אז די מוסדות דארפן אהיים שיקען, דעיס וואלט געברויכט שוין 
  זיין, ס'איז א גרויסע ליצנות וואו די נומבער'ס האלטען אצינד!

 Jul 31, 4:43 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

מען שיקט צום דרוק אין די טעג עטליכע פרישע נוסחאות פאר די גאס, און ווי נאר עס איז פארטיג 
  וועט מען דארפן עסקנים צו זיצן אין די בתי מדרשים

 Jul 31, 4:44 PM • יחיאל נטע גליק

 

  די מוסדות שיקט אויך אהיים ביי די כולל פארטי, מ'רעדט פון אנפולן די גאסן מיט פאולווער.

Unknown • Jul 31, 4:44 PM 

 

  נוסחאות וועט מען נישט א דורכלאזען וואו ס'הייסט יעצט 15די פרישע 

 Jul 31, 4:45 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

why? 

 Jul 31, 4:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווייל ס'איז אן שכל און חשבון

 Jul 31, 4:46 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  האסט עס געזעהן?

  מנהלים מיטינג אז עס איז בעסער ווי מער נוסחאות-איך האב געהערט ביי די פערלס

 Jul 31, 4:49 PM • יחיאל נטע גליק

 

שט די מוסדות נאר אהיימגעשוקט צעטלעך. ווען מ'האט זיך געמוטשעט מיט די מיזעלס האט ני
מ'האט געשיקט צעטלעך, געהאנגען צעטלעך אין די שולן, געלייגט אין דבר יום, יעדער האט געזען 

אז די מוסדות מיינט עס זייער ערנסט נישט זיי טוען א טובה, אויב "איינע פון די זאכן" זאל יעצט 
אס נעמען מיטן זעלבן ערנסקייט ווי סאטמאר האט זיין אז "אלע מוסדות" פון "אלע שטעט" זאלן ד

  עס דעמאלטס גענומען, וואלט שוין געווען אשטיקל צורה פאר די מערכה.

Unknown • Jul 31, 4:49 PM 

 

נוסחאות גייט מען ארויס לייגען, אלעס ווערט געטוהן בהוראות הרבנים, אז זיי וועלן זאגען מער  3
  וועט מען צולייגען!

 Jul 31, 4:49 PM • ברוך כץ

 

  די גלייכסט עס צו אפילו צו די מיזעלס? מיזעלס איז שמד ממש.....

 Jul 31, 6:06 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  איינער האט די לינק?? ביטע אריינשיקן

  די לינק פון פערלס

 Jul 31, 6:06 PM • 1אברהם יצחק הירש 



 

https://voice.pearlsny.org  

 Jul 31, 6:09 PM •  יואל לויפער

 

ריע און טאן די אנדערע שטיק צו מיינען ערנסט דארף מען גיין אראפשרייען פון אלבאני פון די גאלע
מיזעלס חברה האבן געטאן צו ווייזן אז זיי זענען גרייט פאר מסירות נפש. אבער -וואס די פרא

  מ'דארף זיין גרייט אנצוקומען ווי זיי זענען אנגעקומען.

 אפשר קען איינער ווייזן ווי עס שטייט אז אנשטאט רעדן צו די זאך, און פרובירן צו נוצן דברים של
טעם אז די באורד אוו רידזשענטס זאל זיך אפלאזן פון די גזירה, דארף מען שרייען מסירות נפש, 

יהרג ואל יעבור, מיר גייען דיך אנפייפן וכו'? מ'האט זיי שוין גענוג געלאזט הערן אז דאס גייט נישט 
יז שתדלנות, כה העלפן, אבער דער איצטיגער ציל איז זיך נישט צו רייצן און מוחה זיין, נאר עס א

   תאמר לאדני לעשיו. למצוא חן בעיניו.

 Jul 31, 6:21 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  * אז דאס גייט נישט העלפן,* אביסל א קיצור לשון וואס מיינט איר ?

 Jul 31, 6:23 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ן דאס שוין געהערט. דאס מ'האט זיי שוין געזאגט אז מ'וועט נישט פאלגן די רעגולאציעס. זיי האב
   מיין איך צו זאגן.

 Jul 31, 6:24 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

נוסחאות וואס מען גייט ארויסלייגען איז צו געבן געווארן פאר יעדע יחיד די געלעגנהייט  3די 
  3אויסצווועהלן וועלעכע ער גלייכט די בעסטע? אדער מקען צירוקשיקן אלע 

Unknown • Jul 31, 6:56 PM 

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Jul 31, 8:43 PM 

 

  וואלט געדארפט זיין אויף מערכת סאטמאר אימעיל א באטן צו די סייט פון פערלס

 Jul 31, 11:26 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 Jul 31, 11:47 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  וואו קען מען עפעס שיקן פאר מערכת סאטמאר?

 Aug 1, 12:06 AM • שמואל מרדכי שטערן

 

  > "shloimezalmen@gmail.com"Sh. Z. Mann<דא

 הגה צום ארטיקל פון ר' קופת:
"אפטמאל די עסקנים, וואלטען געוויסע פון זיי געוואלט געבוירן ווערן אין סאמע ברען פון די 
צווייטע וועלט מלחמה, ווען כלל ישראל איז געווארן פארציקט דורך דעם נאצישע שלאנג, און 
דעמאלץ וואלטען זיי זייער גוט געקענט ניצען זייערע ווילדע מוחות צו טוהן העראישע אקטן, 

און אפפערן זייער לעבענ'ס צו ראטעווען כלל ישראל, אדער אפילו איינצעלע יחידים מגיא 
 צלמוות."

איך מיין אז דאס איז נישט אזוי ריכטיג אז דעמאלץ וואלטען זיי צוניצגעקימען, א קרימקעפיגער 
 האט אנדערע צילן ווי א גראדער, און לכבוד דעם קומט ער אן ערגץ אנדערש,

א סעמפל פון די וואס האבן דעמלץ געארבעט איז ר' מכאל בער ווייסמאנדל, ר' אברהם 



קליגע קראנטע חכמים, -זענען געווען אויסגערופענע העלדן געריבענע קאלמאנאוויטש, און נאך, די
פון קרימע אלעמענטן האט מען נישט ציפיל געהערט אז זיי זאלן ציניץ קימען, צו גרייט זיין צו טון 

מיט אן אמתדיקייט פאר א צווייטן כאפט זיך נישט יעדע שוטע צו, עס איז א בחינה פון חכם לב 
 יקח מצות,

דעם, איינער וואס האלט זיך קליגער פון קליגע איז נישט קיין קליגער און נישט קיין  אחוץ פון
איבערגקליגטער ער איז א פשוטער שוטה משוטה משוטעטעס, אחוץ פון קאליא מאכן איז ער צו 

  גארנישט ווערט!

 Aug 1, 1:15 AM • משה שווארץ

 

 אל כבוד מעלתכם נ״י   
 

 ירדתם אל נקודות הטענות בנידון החמור אשר לפנינו.מתוך כותלי מכתבכם ניכר שלא 
 

המהלך הפשוט, בזמן שהשלטון בעידוד אפיקורסים ופורקי עול קמו על החרדים לדבר ה׳ 
להתערב ולנהל את מערכת החינוך שלנו, מובן מאליו שצריכים לומר להשלטון בלישנא דלא 

ובגוים לא יתחשב, לא שייך אצלינו משתמע לתרי אנפי כי אנו עם בפני עצמם הן עם לבדד ישכון 
לעשות איזה מין שיווי להחינוך ממלכתי ״סאבסטענשיעל עקיווילענט״, כי מה שאצליכם הוא ערך 
ואורח חיים של תכלית והצלחה, לנו בני דת זה הרס וחורבן ועקירת הדת, הדרך שאתם דואגים 

נו זה הירוס ואיבוד זמן, כי לפרנס את החניכים שלכם להכין בכתות הקטנות לשנות אקאדאמיע, ל
אצלינו לימוד אקדאמיע סותר את ערכי אמונתינו, והעסק שלנו הוא בדרכי פרנסה, מסחר ועבודה, 

שלא שייכים לאקאדעמיא, מודים אנחנו להשלטון על מה שהנכם דואגים לנו, אבל אין לנו ברירה 
ם את השפה ואורח החיים רק לסדר את עצמינו בלי הניהול שלכם כלל וכלל, כי אין אתם מביני

 שלנו, ואנו אין ברצונינו להבין את אורח חייכם.
 

הקריקילום שלכם משבחת ומפארת את העצמאות של כל אחד ואחד לבחור מה שברצונו, בלי כח 
עליון המחייב כלל וכלל, עד כדי כך שהנכם מסכימים להכיר מין בשאינו מינו, לומר על זכר שהוא 

תם רואים בזה ערך ויופי, לנו מאמינים בה׳ זה גיעול, דרכי סדום ועמורה נקבה וכן להיפך רח״ל, א
 אשר הפך ה׳ באפו ובחמתו.

 
לא שייך כלל וכלל שתכפו עלינו בכח התערבות שלכם, כי לכפות ערך של כפירה על מאמין ובן 

דת, הוא סתירה מוחלטת אל כל הענין של דעמאקראטיע וזכיות אדם, ובאם מחייבים אתם להכיר 
מין בשאינו, כי צריכים להחשיב בחירת היחיד אף בדברים שהוא נגד השכל, הטבע והנימוס, קו״ח 

  שצריכים להכיר בחירת ציבור על אורח חיים של אמונה בה׳ ומסורת אבותם משך אלפי דורות.
 

ושום שופט או מחוקק חוקים  מהלך הזאת, יש לה מסורה של עקבי הצאן מדורות הקודמים, 
דעמאקראטיע, אינו יכול להשתמט מלהצדיק טענות מוכיחות הללו. בדרך הזה  בסיסטעם של

הצליחו כת האמיש בוויסקאנסין, ואפילו השופט חשין במדינת הציונים הכיר בטענה זה באם 
  המדובר מכת עצמאי המובדלים באמת מדרכי שלטון גוי וכופר.

  ענטפער פון "ראביי לעפקאוויטש"

  אויפן ארטיקעל פון קופת

 Aug 1, 9:54 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  עפעס א אסיפה איז געווען נעכטן און קעמפ ביים רבי'ן מיט עסקנים און בני רבינו?

 Aug 1, 9:55 AM • וואלף בער לעווי

 

  געווען א אסיפה איך וויס נישט אויב עס געהערט אהער

 Aug 1, 9:57 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 הצליחו כת האמיש בוויסקאנסין,בדרך הזה 
 

 ר' משה דוד האט דאס שוין אפגעענטפערט בטוטו"ד,
 שעה מיט כפירה ותועבה 7קלאסן אלע לימודים  8אז אמי"ש לערנט  
נאר להבדיל ביי ישיבה יארן הערן זיי אויף. בנוסף זיי האבן נישט קיין שייכות מיט רעגירונג,  

 ענטש'ליכעפאליטיק, געלט פריוואט, אדער אפי' מ
 

  שייכות ממילא איז דאס נישט קיין טענה 

 Aug 1, 10:24 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

   #3דער בלאף 

Its a PDF, i can email it to anyone who can put it up on a Dropbox or Google Drive link 

 Aug 1, 11:08 AM • וואלף בער לעווי

 



  



  

 Aug 1, 11:23 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 פרסום ראשון   
 הנחיה במשטרה: למנוע מחסידי סאטמר הכנסת כסף מזומן לישראל

האדמו"ר מסאטמר צפוי להגיע לישראל אחרי החגים, ובמשטרה כבר נערכים למנוע מחסידיו 
 הכנסת דולרים בסכומים גבוהים במזומן, אותם יחלקו ל'שקל הטהור' (חסידים)

 חיים גולדברג
| 

  01.08.19  18:02  מוז תשעט כ"ט בת
 

האדמו"ר מהר"י מסאטמר צפוי להגיע אחרי חגי חודש תשרי לביקור בישראל, כפי שנחשף ב'כיכר 
 ובמשטרה נערכים למנוע מחסידיו להכניס סכומי כסף גבוהים במזומן. השבת',

ארץ על פי הצפי בחסידות, האדמו"ר ינחת בנתב"ג ביום שלישי, כ"א בחשוון תש"פ, וישהה ב
 הקודש עד יום חמישי בשבוע שלאחר מיכן.

כפי שאירע בביקורים קודמים, האדמו"ר צפוי לקיים מעמד חלוקת 'שקל הטהור', להענקת תמיכה 
 כספית למוסדות שלא מקבלים תקציבים מהמדינה.

בנוסף, האדמו"ר עשוי לתמוך גם במפגינים והפעילים נגד גיוס חרדים לצה"ל, כמו גם במוחים 
 דת נוספים נגד התנהלות שלטונות המדינה.בנושאי 

בשל החשש כי חסידיו ינסו להכניס מטבע זר בסכומים גבוהים במזומן, נודע ל'כיכר השבת' כי 
 במשטרה נערכים לבדיקות קפדניות בניסיון למנוע את הכנסת הדולרים לארץ.



ר שעיכבו את יצוין כי בביקורו הקודם של האדמו"ר בישראל בשנת תשע"ו, זעמו חסידיו לאח
  האדמו"ר עצמו בעת שנחת בנתב"ג, למשך יותר מחצי שעה.(צילום: באדיבות המצלם)

קודם הוא משקר, השופט חשין לא הכיר בטענה זו מבחינת חוקית באופן מעשי, ולא נתן בכך 
הוראות לפטור מגיוס אינם אשר לא לוקחים תקציבי מדינה, אלא אמר שהוא היה מבין את 

  ענה לפטור את החרדים משויוןם בנטל אם לא היה לוקחים כספעם"ההגיון" של הט

  כספים*

 Aug 1, 12:58 PM • יצחק ווייס חברי

 

משנתו זאגט אז מאיר פרוש האט זיי געמיינט ווען ער האט געהאקט קעגן די לוחמים קעגן די 
  בחירות.

רבנים האבן געזאגט אז אויך אז די העדה האט געפערליך מבזה געווען רעם רבי'ן זי"ע אבער די 
  מ'זאל זיך נישט וויסנדיג מאכן.

Unknown • Aug 1, 1:03 PM 

 

   /d/1r06iUugZnXPApkIMBe3x1_DnaQZTokvf/viewfilehttps://drive.google.com/    

 Aug 1, 1:04 PM • וואלף בער לעווי

 

דאס וואלט איך געענטפערט פאר לעפקאוויטש: מתוך כותלי מכתבכם ניכר שלא ירדתם אל 
בדרכי הערכאות [אגב כבר דיברתם אם עורך דין לכה"פ נקודות הטענות לא אל קוטב הגזירה ולא 

  בנידון החמור אשר לפנינו....  חצי שעה קודם שאתה "ברור" מה שהבית המשפט יכיר.....]

״סאבסטענשיעל עקיווילענט״, פירושו בכל פרטיה ודודוקיה ? האם הפירוש גם כן   האם מילת
?? זהו פירצה גדדולה להגיד שיעורים שצריך להיות הלימודים בתערובות כמו הפולוק סקול 

ארוכים לפני עם קודש לפרש ולבאר כל התועבות שיש בהפובלוק סקול בכל פרטיה ודקודיקיה 
  ומפרשיה בו בזמן שאין שום הוה אמינא להביא דברים האלו לתוך מחנינו.

 Aug 1, 2:00 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ואס האט פארשטאנען יארן לאנג קלוגער פון רבינו הק' ס'איז נער'יש זיך מטפל זיין מיט אן עסקן ו
זי"ע, און זיך מתחבר געווען מיט אראבער'ס (הגם ער האט לעצטענס אויפגעהערט, מי יודע...) 

 וכדומה,  אכמאדינידזא"ט
 

 און בכלל ער איז נישט קיין פארטרעטער פאר קיין שום קהלה,
 ן מען האנדלט דא (מיר קענען אים פונדערנאנט)און איר ווייסט בכלל נישט מיט וואספארא פערזא 

ס'איז א שאד יעדע מינדערסטע ויכוח מיט אים, איר וועט אים סייווי קיינמאל איבערצייגן אנדערש 
 פון זיין מיינונג

 
פערזאן,  ביטע נישט שיקן קיין מעסעדש'ס און אודאי נישט קיין זאכן פון דעם טשאט פאר דעם

  לויער, שרייבער,עסקן, כלל טוער, רעדנער, 
  ייש"כ כ'האף איר פארשטייט

 Aug 1, 2:08 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

   ער פארטרעט זיין מחותן

 Aug 1, 2:15 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ליידער האט ער אבער א גרויסע השפעה אויף תמימי לב און כולל אינגעלייט צוליב זיין לשון 
  לימודים און געשליפענע צינגעל

 Aug 1, 2:18 PM •  ואל לויפערי

 

 דאס מיינט נישט אז מען דארף מתווכח זיין מיט אים
 

  זיך שלאגן איז דא אנדערע וועגן

 Aug 1, 2:18 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

   אדרבה נו לאמיר הערן

 Aug 1, 2:20 PM •  יואל לויפער

 

  די ערשטע זאך עם פרעגן פשוט און קלאר:

   ב מיט וועם די ביסט זיך מתייעץווער איז דיין ר

  מיר ווילן זיך דורכרעדן מיט דיין רב

  וועט איר אלע זעהן אז ער וועט בלייבן שטיל

  ווייל ער האט נישט

 Aug 1, 2:39 PM • יצחק ווייס חברי

 



 

 Aug 1, 2:49 PM •  יואל לויפער

 

ן מכון אחי' וואס איז א פליגעל פון יעצט ביי די גרויסע התעוררות און ארץ ישראל צו לוחם זיין קעג
  משרד החינוך איז כדאי ארויסצוברענגען אויכט פאר די בני חוץ לארץ די אינפארמאציע

דוד אונגאר וואס איז א אקטיווער ארבייטער אין אחי' פארשפרייט זיינע שיטות אין חוץ לארץ אויף 
קומט וואלט מען נישט צוגערירט דערצו א היימישע אופן ווען דער עולם וואלט געוויסט פון ווי דאס 

  [האפענטלעך]

 

  דאס איז עדוועטייזט יעדע וואך אין "דעילי איד" און אויף נאך היימישע פלעצער

  די שיעורים ווערן אויכט עדוועטייזט און פארקויפט אויף היימישע פלעצער

 Aug 1, 3:02 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 



-https://yiddaily.us14.list
anage.com/track/click?u=e5a4f7fabd1378bddeffef2c7&id=6ce871c6f6&e=135e397dacm 

 Aug 1, 3:04 PM •  יואל לויפער

 

 

דוד אונגאר האט אפילו א הסכמה פון די עדה החרדית צוליב אומבאקאנטע סיבות [גראדע האב 
איך אמאל גערעדט צו א עסקן האט ער מיר געזאגט אז ער וועט טוען דערין ווייל די הסכמה איז 

  מסתמא א טעות ]

ל צוריק ציען כדי עס זאל זיין נאך שטאף צו אנדערע האבן דייקא נישט געוואלט די עדה זא
  באשמיצען די עדה [איי וואס האט מען דערפון ????]

  האף איך אז קול חברי וועט זיין א פלאטפארמע

 Aug 1, 3:06 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  איך מיין אז זיי האבן שוין צוריק געצויגן

 Aug 1, 3:10 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אין די ארכיוון פון די עדה אונטער שלאס אין ריגל האב איך גארנישט .... ווען עס ליגט

 Aug 1, 3:11 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 



 

 
ריזיגע נייע בנין הכנסת אורחים אפגעקויפט דורך הנהלת חברה קדישא דקהילתינו הק׳ אין    

    שטאט אוהעל על יד ציון הק׳ פון מרן הגה״ק בעל ישמח משה זי״ע,
ריזיגע נייע בנין הכנסת אורחים אפגעקויפט דורך הנהלת חברה קדישא דקהילתינו הק׳ אין    

  שטאט אוהעל על יד ציון הק׳ פון מרן הגה״ק בעל ישמח משה זי״ע,

 Aug 1, 4:11 PM •  יואל לויפער

 

  איז עס נישט שמואלס אלטע בילדונג?

 Aug 1, 4:13 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 

  מזל טוב

 Aug 1, 4:33 PM • משה שווארץ

 

  ש'כח משה

 Aug 1, 4:33 PM • בארא פארק

 

  עס קומט ארויף בלוי

 Aug 1, 4:34 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וואס איז דאס?

 Aug 1, 4:34 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 



 

  דאס ווער ס'איז אין מאנסי אויף שבת איז געלאדענט

 Aug 1, 4:35 PM • בארא פארק

 .ch724 to the Hangout משה-ברוך-וואלף added 3משה -ברוך-וואלף

Aug 1, 4:48 PM 

 

  וועם האסטו צוגעלייגט דא??

 Aug 1, 4:51 PM • ברוך כץ

 

  באישי

 Aug 1, 4:52 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

דעם יע  משכנות הרועים רבי האט געמאכט א הכנסת ס"ת אין בי"ש, און האט נישט געלאזט א
איינעם אריינשרייבען, נישט וועלינדיג אזא איינער וואס האט במחשבה מיט די חופרי קברים זאל 

   שרייבען א אות און א ספר תורה. (געהערט פון זיין גבאי)

 Aug 1, 4:55 PM • ברוך כץ

 

ווערט בעסער פון טאג צו טאג, היינט איז ב"ה  1-3די סאוער פייפ פון חומת הדת אויף 
אויסגעגרעבטע זאכן, וואס שטייגט מער און מער, מיט די מיאוסטע  50עגאנגען נאך ארויפג

לשונות זיך אויס דריקען אויף ר' משה דוד, און פארשטייט זיך אלעס געזאגט מיט אזא שטימע פון 
לש"ש, אינגעלייט וואס טוהן נישט גארנישט חוץ האקען און גרעבצען לשונות של גנאי אויף רבנים 

  ים.און עסקנ

און ס'פאסט נישט איבער צו זאגן, אבער וואו איינער דריקט זיך אויס כלב אאוו מיט אלע לשונות 
  רבותי, לאן היגענו?  של גנאי אויף די איבער געגעבנע עסקנים לש"ש,

 ch724  • Aug 1, 5:06 PM משה-ברוך-וואלף

 



  



 

 Aug 1, 5:14 PM • אייזיק פריעד

 

  י די 'חומש סעודות' אין מרכז וויזניץניגון וואס מ'זינגט בי

 Aug 1, 5:28 PM • וואלף בער לעווי

 

)אז מ'קען 1          אפציע'ס. 2די צעטליך אינטער צושרייבען ארבעט וואו פאלגענד, ס'איז דא 
אליין שרייבען א נוסח, אבער וואו פארשטייט זיך מיט די ספעציעלע נקודות וואס די עסקנים לייגען 

אויף א באזונדערע צעטיל וואס ס'דארף ווערן ארויסגעברענגט ע"פ הוראות  ארויס
 3)ספעציעלע נוסחאות וואס וועט זיין און אלע פלעצער, וואס דאס איז צוטיילט אויף 2  הרבנים.
טע צעטיל פאר עלטערן וואס 2צעטיל פאר סטודענ'ס און ישיבה און אין מיידל שולע,  1צעטליך, 

טע פאר עלטערן וואס האבן נישט אצינד קינדער אין 3אין די מוסדות התורה,  האבן אצינד קינדער
  ובשם השם נעשה ונצליח!!     די מוסדות.

סקווירא גייט מאכן א   נעכטען האט מ'אינטערגעשריבן אין באבוב און אין פאפא און נאך מקומות.
   גרויסע דרייוו תשעה באב.

  עטליך און די מוסדות נאכן צולייגען א ווארט.די ארונים גייען אצינד אנהייבען די צ

 Aug 1, 6:12 PM • ברוך כץ

 



  וואס האבען זיי צוגעלייגט ?

  אגב, די ארונים זיצן שוין צוויי וואכען אין זייערע שילן פאר פעטישאנ'ס...

 Aug 1, 6:17 PM •  יואל לויפער

 

 משוגעים קראנקע מענשטןבנוגע די וויזניצע שיטה הקדושה, מענטשן מיינען דאס איז 
  וויסן זאל מען דאס איז עבודה זרה כמעט במלוא מובן המלה

 Aug 1, 6:21 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

@kikarhashabat הנחיה במשטרה: למנוע מחסידי סאטמר הכנסת כסף מזומן :
 https://t.co/XKwRGZz7HZhttps://t.co/wegdll2bq4 לישראל

 
m.twitter.com/kikarhashabat  

 Aug 1, 6:39 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ר' יצחק האט שוין געברענגט היינט.

 Aug 1, 6:41 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

אויף די סאוער פייפ פון חומת הדת שרייעט איינער שעם אן יוא אויף ר' משה דוד מיט ביליגע 
  לשונות.

די סאוער פייפ מיינט מען זיכער  ווען מ'הערט זיך צו, צו די גרויליגע פארגרעבטע מעסעדזש אויף
אז ר' משה דוד איז א עושר אדיר, און באדט זיך מיט געלט פון די מדינות, און אלע געלטער פון 

  אלע מוסדות נעמט ער אראפ מעשר....

 ch724  • Aug 1, 6:47 PM משה-ברוך-וואלף

 

Mlandau 

 Aug 1, 6:48 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

BE AWARE  יענקעלע'ס חברה לויפן ארום צו געוויסע מוסדות מיט גרייטע בריוון מיט זייערע
  נוסחאות און שפילן אויס כאילו דאס איז א לעגעטימע בריוו

 Aug 1, 6:49 PM • יחיאל נטע גליק

 

sorry for last msg 

 Aug 1, 6:49 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  רובירט מ'זאל אהיים שיקען זייערע צעטליך.אפילו און סאטמאר האבן זיי פ

 ch724  • Aug 1, 6:50 PM משה-ברוך-וואלף

 

איין מוסד האט עס שוין געשיקט, דער אויבערשטער זאל העלפן אז עס זאל נישט חרוב מאכן, מיט 
  די ווילדע לשונות

 Aug 1, 6:52 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וועלכע מוסד? און וועלכע צעטיל?

 ch724  • Aug 1, 6:53 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אישי

  חיים שלום'ס צעטל

 Aug 1, 6:56 PM • יחיאל נטע גליק

 

ס'שטייט דארט אויכט אז מ'וועט האבן מסירות נפש אקעגען די רבנים און ר' משה דוד וואס ווילן 
  מ'דארף אלעס זאגען  שמד'ן כלל ישראל??

 ch724  • Aug 1, 6:57 PM משה-ברוך-וואלף

 



  



 

 

 Aug 1, 7:02 PM • ברוך כץ

 

  ווער האט עס געבעטן אהיימצושיקן?

   חיים שלום'ס צעטל

 Aug 1, 7:07 PM • משה שווארץ

 

  ווער האט אהיים געשיקט חיים שלום'ס צעטיל

 Aug 1, 8:01 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ון דעםמיר דארפן מאכן קאפי'ס פ pdfברוך שיק ביטע דעם פארום אין א 

 Aug 1, 8:29 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

די זעלבע מוסד וואס האט נישט אריינגעלאזט ווען מ'איז ארומגעגאנגען צו אלע מוסדות, און היינו 
דאהנו אז די רשעי ישראל האבן זיך געהאט פיהל מער אויף וואס ארויפצוכאפן, און זיי האבן קלאר 

ארויסגענומען פון די כלים אז מ'האט זיך ניטאמאל  געשריבען דעמאלטס, אז דאס האט זיי
און די פלעצער וואו מ'האט זיי אריין געלאזט איז נישט געווען   געוואלט אריינלאזען וווייל...

  געפערליך!

  די זעלבע האט אהיים געשיקט חיים שלום'ס

 Aug 1, 8:31 PM • ברוך כץ

 

  א מוסד אין וומ"ס

? 

 Aug 1, 8:31 PM • יצחק ווייס חברי



 

  יא! שאפראן!

 Aug 1, 8:32 PM • ברוך כץ

 

  נו נו

 Aug 1, 8:34 PM • יצחק ווייס חברי

 

און זיי האבן קלאר געשריבען דעמאלטס, אז דאס האט זיי ארויסגענומען פון די כלים אז 
און די פלעצער וואו מ'האט זיי אריין   מ'האט זיך ניטאמאל געוואלט אריינלאזען וווייל...

 עלאזט איז נישט געווען געפערליךג
  ביטע זיי בעסער מסביר דיינע ווערטער

 Aug 1, 8:34 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

די באוערד, נאך ארומגייען וועסטיגעיטן האבן זיי ארויסגעגעבן א באריכט פון אלע מוסדות וואס זיי 
ון פארשידענע שלעכטע, און זענען ארומגעגאנגען, און ס'איז געווען פארשידענע גוטע חלקים א

ס'איז געשטאנען אז איין מוסד האט זיי נישט געוואלט אריין לאזען צוליב זיי האבן געוואסט אז 
מ'וועט טרעפן נישט גוטע זאכן, און דאס איז געווען א ריכטיגע רויטע לעמפעל בכלליות וואס 

אויף די גאנצע זאך זענען ס'האט נישט געהאט קיין תשובה, און גראדע דארף באטאנט ווערן אז 
זיי ארויס גאנץ צופרידען דערנאך וואס די געטרייע עסקנים אינאיינעם מיט די פערל'ס האבן 

-דאס איז א טיפה מן הים א דוגמה פון אומ                       געדרייוועט די מהלך א גאנצן צייט.
יע'ס לויט זייער פארשטאנט וועט אחריות'דיגע מענטשען וואס מיינען אז מיטן טוהן אייגענע אקצ

מען צוברעכען די גזירה, און אייביג איז די פארקערטע ליידער, ווייל מ'וויל נישט געטרויען קיין 
  רבנים און עסקנים!

 Aug 1, 8:46 PM • ברוך כץ

 

נישט ממש, ווייל נפתלי מאסטער שר"י וואלט סייווי נישט איינגעריהט, דאס האט נישט צוטאן מיט 
  ן רויטע לעמפלעך, עס איז סייווי אין די מידיע שטענדיגקיי

 Aug 1, 8:48 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

די פאקט איז אז די באוערד איז געווען זייער צופרידען, נאך די באזוך, און זיי האבן גארנישט 
נדערויסן פון די אקעגען אונז, און א טייל פון זיי האבן בדווקא א גאנצען צייט זיך געוואלט זעהן אי

פראבלעם, זיי זוכען נישט קיין קאפ וויי, ווער ס'ווייסט אביסל די מציאות, אפילו די רשע שר"י, האט 
א גאנצע צייט געלייגט פרעשער האבן זיי זיך געזוכט זיך ארויס צודרייען, און טייל פון זיי האבן 

מיט די היימישע עסקנים און ווען געזוכט ארויסצוקומען מיט גוטע רעזולטאטען און מיט צוארבעטן 
ס'איז געווען טריקענע פאקט'ן וואס מ'האט נישט געקענט פארהוילען איז עס געווען א גרויס 

  שליסעל נישט זיך אפצושאקלען פון די רשעים ימ"ש. והמבין יבין.

 Aug 1, 8:55 PM • ברוך כץ

 

  .אזעלכע זאכן וואלט מען ווען געדארפט שוין לאנג מפרסם זיין

 ch724  • Aug 1, 8:56 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ? אהיימצושיקן חיים שלום'ס צעטל שאפראן ווער האט למעשה געבעטן

 Aug 1, 9:01 PM • משה שווארץ

 

 
  ר' משה מ'האט געשמועסט אז מלייגט נישט מענטשען אן קיין נעמען

 Jul 24, 12:03 PM • שמואל ישעי' זיכערמאן
  דער כינוס הרבבות אליין נאמען דאס איז דאך דאס איז נישט אן קיין

  
Kinus HQ • Jul 24, 12:05 PM 

דאז איז אבער נישט קיין מענטש ווען איינער וויל עפעס זאגען דא קען ער עס זאגען אין זיין 
אייגענע נאמען און אויב וויל ער נישט זאג עס נישט דאס, אויב וועט עס יא זיין זיין אזוי וועלן מיר 

  ט די צייט אויסקוקן ווי דער אלטער טשאטמי
  Jul 24, 12:21 PM • שמואל ישעי' זיכערמאן

 Aug 1, 9:03 PM •  יואל לויפער

 

 לפי ידיעתי וואס איך האב געהערט פון א אפיס איינגעשטעלטער אין שאפראן: 
קטנות  אז פערלס האט אפגעשמועסט מיט אלע ישיבה איז די מעשה מיט די אינספעשאן געווען, 

וואס לערנען נישט קיין ענגליש, אז מען זאל נישט אריינלאזן קיין שום איספעקטארס ביז א 
קומענדיגע מעלדונג (ביז מען וועט האבן א געהעריגע מהלך, ווייל ביז דאן איז נאכנישט געווען 

  געהעריגע געזעצן פאר ישיבה קטנות), 
די פיר היי סקולס (שאפראן, באבוב,  למעשה האט דעבלאזיע געהאלטן א גאנצע דרשה קעגן

  סאטמאר מיט נאך איינס) אז מען גייט זיך נעמען איבער זיי וכו' ,
נאכדעם האט גריננוואלד פון פערלס אפגעשמועסט מיט די אויבנדערמאנטע מוסדות האט מען 

געסקעדשעלט אן אפוינטמענט מיט די "סיטי אינספעקטארס", האט שאפראנע רב אנגעפרעגט ר 
  ה דוד און ער האט געזאגט אז יעצט קען מען אריילאזן,מש

אינספעקטארס מיט די באגלייטונג  10למעשה איז געווען די אינספעקשאנס געווען נאך פסח דורך 
 פון ר אבי שיק מיט י גרינוואלד.

  זיי האבן זיך צוגעשטעלט און געפאלגט אלעס וואס פערלס האט זיי גע'עצה'ט.

  י אריינגעלאזט לויט די פארשריפטן פון ר משה דוד און פערלס*נאך פסח האט מען זי

 לפי ידיעתי וואס איך האב געהערט פון א אפיס איינגעשטעלטער אין שאפראן: 
אז פערלס האט אפגעשמועסט מיט אלע ישיבה קטנות  איז די מעשה מיט די אינספעשאן געווען, 

יינלאזן קיין שום איספעקטארס ביז א וואס לערנען נישט קיין ענגליש, אז מען זאל נישט אר
קומענדיגע מעלדונג (ביז מען וועט האבן א געהעריגע מהלך, ווייל ביז דאן איז נאכנישט געווען 

  געהעריגע געזעצן פאר ישיבה קטנות), 
למעשה האט דעבלאזיע געהאלטן א גאנצע דרשה קעגן די פיר היי סקולס (שאפראן, באבוב, 

  אז מען גייט זיך נעמען איבער זיי וכו' , סאטמאר מיט נאך איינס)



נאכדעם האט גריננוואלד פון פערלס אפגעשמועסט מיט די אויבנדערמאנטע מוסדות האט מען 
געסקעדשעלט אן אפוינטמענט מיט די "סיטי אינספעקטארס", האט שאפראנע רב אנגעפרעגט ר 

  משה דוד און ער האט געזאגט אז יעצט קען מען אריילאזן,
אינספעקטארס מיט די באגלייטונג  10ה איז געווען די אינספעקשאנס געווען נאך פסח דורך למעש

 פון ר אבי שיק מיט י גרינוואלד.
  זיי האבן זיך צוגעשטעלט און געפאלגט אלעס וואס פערלס האט זיי גע'עצה'ט.

   *נאך פסח האט מען זיי אריינגעלאזט לויט די פארשריפטן פון ר משה דוד און פערלס

איך ווייס נאכנישט גענוי ווי אזוי חיים שלום האט אריינגעריקט זיינע בריוון דארט (זיי האלטן עס 
 נאך אינמיטן מברר זיין)

   , אבער זיי גייען איבערשיקן די גוטע נוסח,

@Haskupim סדר  -תוגש רשימת 'יהדות התורה המאוחדת' לועדת הבחירות  16:30: בשעה
  פינדרו... -8אייכלר.  -7אשר.  -6טסלר.  -5מקלב.  -4פרוש.  -3גפני.  -2ליצמן.  -1הרשימה: 

https://drive.google.com/file/d/0B6itIUYgJgoVWksyN0haMnVuWWtDcHlkdXZ0dUR6OT   
   dhZEJv/view 

 

 



 

 
בשכונותינו מתנהל בתקופה האחרונה מגבית גדול לכל תושבי השכונה מתנגדים וחסידים 

 "שכן טוב". אשכנזים וספרדים תחת השם
התחיל המגבית לצאת לפועל ויש הצלחה גדולה בסייעתא דשמיא, אם כי כואב לי ב"ה השבוע 

 שאין לי פנאי לעזור לעסקני הקופה אבל לפחות לקחתי חלק כמו כולם במגבית הגדולה.
הערב באחד הכינוסים למען הקופה אחרי הדרשה של הרב מבתי החסידים דגור בשכונותינו 

ואז זרק  לא תורמים".או ""לא שכן טוב" ת מטורפותהתפרץ חמום מח בין כל הנאספים בשאגו
 את הפשקוילים האלו לתוך האולם.

   שכחתי לציין שזה תגובה על ההפגנה השבוע נגד הפעילויות של המתנ"ס אצלנו בשכונה

 
 
 

  זה קיבל אחד על הטשעט השני מר' שמואליק ווייספיש

 Aug 1, 10:02 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווחיים שלום'ס ברי

 Aug 1, 10:30 PM • לייבוש לאנדא

Unknown left the Hangout. 

Aug 1, 10:37 PM 

 .removed Unknown from the Hangout שמואל י

Aug 1, 11:13 PM 

 

למען הנייגער האמער זיך אביסל אריינגעלייגט אין די טענות וואס חיים שלום מיט ר שרוי' לאנדאן 
די איצטיגע פעקל רעגולאציעס ריקן זיי אריין 'צווישן די שורות' טענה'עט איבער די טענות אז אין 

 סיעפי קטן וואס לינקט צו חיקי תועיבה מיט כפירה,
וואס איז צוגעצייכנט אין די נייע  801די מעשה איז אזוי: זיי רעדן איבער א געזעץ סעקשאן 

ווי דארט רעדט מען איבער ) 2) (f( 130.10) און ביי סעק. 1) (f( 130.10רעגולאציעס ביי סעקשאן 
לערנען די אמעריקאנע היסטאריע מיט פאטריאטיזם און קאנסטיטושאן וכו וכו אזוי ווי עס איז 

  )c(100.2) און סעק 2( 801) מיט 1(801מבואר אין די עדוקעישאן חוק סעק. 
פון  ליגט די הינט באגרובן אז דארט שטייט די חיוב 801און זיי טענה'ען אז כאילו אין סעק 



  רעספעקטן אלע ערליי מענטשן אריינגערעכנט ... ,
סך הכל אנווייזונגען וואס און וויאזוי מען דארף לערנען די אמעריקאנע  801למעשה שטייט אין 

היסטאריע און קאנטסיטושען און סיוויל רייטס, האלאקאסט וכו' (אגב שטייט דארט אז מען איז 
י פרייוועט שולעס [קען זיין זיי האבן שוין געפאסט די נייע דאס שוין מחיוב צו לערנען אויך אין ד

 געזעצן אויך?. איי דאו נאו,..)
" וואס דארט שטייט A"801נאר די אמת איז?? עס איז פארהאנען א עדוקעשאן געזעץ סעקשאן 

אז מען דארף אויסלערנען די קינדער פון 'פובליק סקול' אז מען טאר קיינעם נישט רורפ'ן צוליב 
 ער ראסע, רעליגיע וכו און צווישן די ליסטע שטייט מרומז אויך די תועבה'ניקעס.זיי

) שטייט 'דעפיינט' עטליכע פובליק סקול געזעצן אויף למעשה, c(100.2(אגב אין עדוקעשאן לאו 
אבער דא  און דאס רעכענט די אויבנדערמאנטע פאטריאטיזם, אזוי אויך די דיסקרימנירן לאו, 

ארשטענדליך פון די סובדזשעקט פון אמעריקאנע פאטריאטיזם כדמבואר בסעק רעדן זיי ווי פ
100.2)c פארשטייט זיך אין די נושא פון פאטריאטיזם וכו' {אויב די פארשטייסט אנדערש גיי (

  צוריק אין ישיבה..............} )
און איבערגעדרייט די  801Aמיט  801האבן זיי אויפגעטוישט 

  .................................שטאט..............

 Aug 1, 11:15 PM • יחיאל נטע גליק

 

ביי מיר אין בית המדרש דאווענט א פליישמאן, וועלכער איז פון די גרויסע רודערער. ער איז 
פארנומען אז מ'גייט ארבעטן אויף האומסקולינג, און ער זאגט אז זיין טאכטער גייט אין אהל שרה, 

פ הדרכת הרה"ג מ"מ ר' ישעי' ווייס, און זיי גייען מיטארבעטן מיט דעם מהלך. תחת הנהלה וע"
איך האב אים געפרעגט ווי אזוי מ'קען מאכן האומסקולינג. פאר האומסקול דארף מען איצט לויט'ן 

געזעץ די עלטערן אריינגעבן א קוריקולום און באשטעטיגן אז מ'לערנט אלע סאבדזשעקטס, און 
ר חדשים ווייזן די פראגרעס וכו'. אויף די ביכער האט דאס א פיל שטרענגערן מ'דארף יעדע פא

קאנטראל ווי זיי ווילן איצט ארויפלייגן אויף די מוסדות. מיר קעמפן קעגן זיי אריינברענגן אין 
אונזער חינוך, ממילא ווי אזוי קען מען איבערגעבן די קינדער און דעם חינוך דירעקט אין זייערע 

ך קען נישט באקומען פון אים קיין געהעריגע תשובה. איין זאך זאגט ער, אז אויף יעדן הענט? אי
יחיד קענען זיי זיך נישט אזוי פארלייגן. נאכמער איז די שאלה אויף הרה"ג ר' ישעי', וועלכער האט 
אראפגעלייגט א יסוד אז איצט טאר מען נישט מאכן קיין שום שינוי ווייל ער פאררעכנט דאס פאר 

איז דאס נישט קיין  -א שעת השמד, ווי אזוי קען מען איצט אריינגעבן א קוריקולום פאר האומסקול 
שינוי? איך וואונדער מיך צי ער האלט טאקע מיט, מיט דעם מהלך, וואס איז זייער ריזיקאליש און 

ט אים, קען חלילה ברענגן ריזיגע קלקולים. אויב איינער פון די גרופע האט א נאנטן שייכות מי
אדער קען איינעם וואס קען עס אויסשמועסן מיט אים, וואלט איך געוואלט הערן חוות דעתו אין 

  דעם ענין.

 Aug 1, 11:43 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  די שטרענגע תקנות אויף האומסקולינג איז פון די סיטי אדער פון די סטעיט?

 Aug 1, 11:45 PM • יחיאל נטע גליק

 

  סטעיט

 Aug 1, 11:46 PM • אל מרדכי שטערןשמו

 

אנטי וועקסערס אלסווייסער האט מיר געטענעט אז ער האט געזעהן די געזעצן און עס איז   אן
  נישט פארהאנען קיין שום קאנטראל, יש דברים בגוי?

  אויף האומסקולינג קיין שום קאנטראל*

 Aug 1, 11:49 PM • יחיאל נטע גליק

 

    http://www.p12.nysed.gov/part100/pages/10010.html    

'רעכנט אויס אלע סאבדזשעקטס. מ'דארף יעדע דריי חדשים ס -דא איז די סטעיט רעגולאציעס 
   אריינגעבן ווי מ'האלט.

 Aug 1, 11:50 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

יואלי פליישמאן האט מיר שוין געזאגט נאך פאר די חינוך גזירה, אז וועגן די וואקסינין דארף מען 
ת שמד מיט א לאנגע הסבר דערביי, מאכן א האומסקולינג, אין די וואקסינין איז אויכט א גזיר

   ואכמ"ל.

 Aug 1, 11:53 PM • ברוך כץ

 

  שכח

  ר ישעי' ווייס איז פארנומען מיט האומסקולינג?

 Aug 1, 11:54 PM • יחיאל נטע גליק

 

פליישמאן זאגט אז ער איז מסכים אויף דעם מהלך. איך ווייס נישט צי מ'קען בויען אויף אים. 
  אויב מ'קען מברר זיין מיט אים וואלט געווען כדאי

 Aug 1, 11:57 PM • שמואל מרדכי שטערן

 



 

  הפלס היום

 Aug 2, 1:33 AM • משה שווארץ

 

  אסיפה היום בבית רבינו בהשתתפות אדמור מגאלאנטא, גאבד קאשוי, רמ"ד נידערמאן

 Aug 2, 2:27 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ואס שטיפט צו מאכן האומסקולינג פאר די אנטי וואקסינען, ער זאגט הערשל מייזליש איז דער ו
אויפן האטליין אז סאיז מורא'דיג גרינג, מדארף נאר אויספילן אפאר פאפירן וכדו', און דאס 

  לכאורה שטיפט די חברה

מדארף זאגן פאר ר' משה דוד זאל אראפנעמען אביסל צייט פון זיין טאג און עפענען א האטליין, 
  ר אזוי וועט ער באקומען א נאמנות ביי יענע חברה...אפש

 Aug 2, 7:14 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

כ'הב לעצטענס געזעהן און שו''ת דברי יואל הארט פארן קריג וועגען עפעס א געזעץ וועגן האלטו 
ס'האט  אויפען די געשעפט שבת דורך א גוי איז דא רב וואס טענהט אז מ'טאר נישט מיקל זיין ווייל

א דין ווי שעת השמד און אפי' ערקתא דמסנאי איז ביהרג ואל יעבור וכ''ו, די רבי זי''ע ווענט דאס 
אפ אז היות די רעגורונג מיינט נישט צו שמדן כלל ישראל הייסט דאס נישט קיין שעת השמד און 

''ו, ס'אינטערסאנט אויך ערקתא דמסנאי איז אויך נאר אויב מ'האט אינזון זיך מדמה זיין צום גוי וכ

עס צו זעהן אינעווענדיג, (מסתם האבען זיינע שטוב מענטשען אים פארדרייט, עפ''ל) היינט וואלט 
ער זיכער געהייסען א מפשר אויף עירי תורה וכדומה, עכ''פ כ'גלייב שווער אז דאס הייסט א שעת 

  שמד (ווי למשל און אר''י)

 Aug 2, 9:27 AM • וואלף בער לעווי

 

יער טענה איז אבער ,( און זיי האבן געהאט צו דעם געוויסע ראיות ), אז אפילו די רעגירונג זי
מיינט נישט להעביר על הדת ,וויבאלד די וואס שטופן די רעגירונג דהיינו נפתלי מאסטער וחבריו 

ף שר"י מיינען יא דאס הייסט עס א שעת השמד , אוןמדארף וויסן וואס גדולי הרבנים פסק'נעןאוי
  דעם

 Aug 2, 10:46 AM • לייבוש לאנדא

 

  מאסטער איז אבער קיינעם נישט מחייב, די רעגורונג איז

 Aug 2, 10:48 AM • וואלף בער לעווי

 

יא! יא! א שטארקע תשובה אין או"ח סי' ט"ז, וואו לויט דעי אלע וואלט די רבי זיכער געווען א 
מ'וועט אריינקוקען אין די קורות הדורות, אפילו ביי און די זעלבע ווען      שטארקע מפשר, עפ"ל.

טייל פון די מאורי הדור ווערן   אלע ריכטיגע גזירות שמדיות און אלע דורות, וועלן א גרויס
      באטראכט ח"ו לויט די היינטיגע אינגעלייט אלץ מפשרים ר"ל.

 Aug 2, 10:49 AM • ברוך כץ

 

     די רעגורונג איז מאסטער איז אבער קיינעם נישט מחייב,

 Aug 2, 10:51 AM • לייבוש לאנדא

 

לייבוש, כ'מיין ביזסט פשוט נישט גוט און די מציאות הענינים, דעי מאסטער שר"י, טעהנט אז מיר 
טוהן נישט וואס די מדינה פארלאנגט שוין לאנג פון אונז פון אייביג אן, און ער קומט דא נישט זאגן 

  ן זיינע כוונות און מחשבות וואו קומט דאס אריין דא????זיינע אייגענע זאכן, או

 Aug 2, 10:51 AM • ברוך כץ

 

   מיט דעם אלעם האבן זיי געהאט ראיות אז דאס הייס

  שעת השמד

 Aug 2, 10:52 AM • לייבוש לאנדא



 

  וואלטן אלע דורות געהאט! זיי און  וואס נאך האבן 'זיי' געהאט?

 Aug 2, 10:53 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  איך זאג נישט וואס איך האלט איך זאג וואס זיי זאגן

 Aug 2, 10:53 AM • לייבוש לאנדא

 

כ'פארשטיי פונקטליך וואס די זאגסטו דארפסט נישט מדגיש זיין אז נישט דו.... נאר וואס 
  געהאלטען דעמאלטס?? זיי וואלטן

 Aug 2, 10:54 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

כתבתי לא ידעתי שגדולי הרבנים כבר פסקו שעדיין אינו שעת השמד,(וגם לא ידעתי הבהרה! כש
  אם עושים דברים שאסור לעשות בשעת השמד, )ואי אחר דבריהם כלום

  *ואין

 Aug 2, 11:11 AM • לייבוש לאנדא

 

לכאורה, ש מ שטרן האט אויפגעברענט זייער א שטארקע הוכחה קעגן די וואס שטעלן זיך נישט 
 י,צ
 נאר זיי גייען מיט הוים סקולינג, 
 ער זאגט זייער גוט, פארוואס גייט דאס נישט אריין אין כלל פון ערקתא דמסנאי ? 

  וואס ענטפערט ר' ישעי'

  א תגובה פון דער איד לנושא הפגנות

  זיי מיינען דעם קאר פון פרשת חיים הערש בבני ברק

 ד אף רידשענט'ס, דורך פאפיר און קאנווערט,ס'דא אידן וואס ווילן שיקן בריוו צום באור
 

 איז דא אזא מעגליכקייט ? 
 

 אויב יא וואס איז די ריכטיגע אדרעס ?
  יש"כ

 Aug 2, 11:25 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

New York State Education Department 89 Washington Avenue Albany, New York 12234    

 Aug 2, 11:37 AM • וואלף בער לעווי

 

  געטראפן שוין אין קול מלחמה

 Aug 2, 1:38 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ייש"כ פאר'ן מראה מקום פון די תשובה.

 Aug 2, 2:03 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

אקייגן ר' משה דוד, מיין איך ר' ברוך אז   נאכן היינטיגן אויפרייס ביי די חומת הדת מעסעדזשעס
  יסצוגעבן די ריקארדינג ווי חיים שלום העצט אונטער יאנקעלע אקעגן משה דודסאיז צייט ארו

 Aug 2, 2:18 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

נעכטן ביים אסיפה ביים רבין האט מען גערעדט איינע פון די זאכן איבער דעם פראבלעם, האט 
  מען אויפגעברענגט אז מען ארויס געבן פאר דיגאס א וועד הרבנים

 Aug 2, 5:13 PM • מערכת סאטמאר-זלמן מאנןשלמה 

 

 כ'ווייס נישט וויפיל פראצענט פון די אומ'צופרידענע מענטשן וועט דאס העלפן
 

  (אין זייער דיקשאנער"י עקזעסטירט שוין נישט רבנים...) 

 Aug 2, 5:14 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  , נאר אז עס זאל אונז נישט קאליע נאכןמיר ברויכן זיך נישט זארגן אז עס זאל העלפן פאר זיי

 Aug 2, 5:17 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך האב שוין געהערט רעכטס און לינקס פון קאנטרי סורקעלס און פון סתם אינגעלייט פיל מיט 
שעה לימודי חול? און אז ר ישעי' ווייס איז  2קשיות, הלמאי ר משה דוד וויל מען זאל לערנען 

 האט אהיימגעשיקט אזא פארווע בריוו וכו וכו... UTAדערקעגן.. און היתכן 
דאס איז קלאר אז עס איז דא א גרויסע ציבור וואס איז נשפע פון די צודרייטע האטלייןס, און עס 

 קוקט אויס אז עס גייט ווערן נאר ערגער
(פאר ווער עס  113 צום ביישפיל היינט האט איינער געלאט א מעסעזדש אויף חומת הדת אויף

ווייסט נישט אין דאס קנעפל וואו יעדער קען זיך אויסגעבן און מען לייגט דאס אויס 
  עפ"ל. בא'טיטל'ען זיי ר משה דוד "כלב"ברבים)



 
, אדער דורך מאכן א אפיציעלע ועד הרבנים, אדער ASAPעס מיז געטוהן ווערן דראסטישע שריט 

ען אדער אנדערע עצות (אדער ארויסקומען מיט א קול דארף א גרויסע רב דאס שטארק פארדאמ
קורא קעגן חומת הדת מיט די סארט האטלייןס וואו אזוי ווי די שמיציגע סאושעל מידיע סיסטעמס 

  פון די היינטיגע טעג יעדע שמויגער קען זאגן זיין דעת המשומשת פאר טויזענטער צוהערער)

 
 
 
 

א שרעקליכע נידריגע און ברייטע קאמפיין,  די ליניע פון קול חומת הדת האט געפענט
אראפמאלעדיג רי משה דוד ווי א נידריגע פארעטער וואס איז גענצליך פארקויפט פאר די 

  רעגירונג, און איז באמת גרייט פאר טוישינגען אין אונזער חינוך.
 

קנים, אז און איז היינט אריבער אלע גרעניצן דורכן ברענגן פילע עדות'שאפטן פון אננימע עס
  ר' משה דוד קעמפט בכלל נישט פארן גזירת החינוך.

 
  מען דארף אויסלעשן דעם פייער איידער מ'וועט עס שוין נישט קענען פארלעשן.

 
הגם מ'רעדט פון בלויז א ביליגע האטליין, אבער וויבאלד אונזער זייט איז שטיל, איז דא 

און זיי ווער אנגעקלעפט מיט די שרעקליכע אסאך תמימי לב וואס זוכען נייעס אין אידישקייט, 
גיפט, מען דארף אנהייבען א מאסיווע פראפאגאנדע צום עולם, פון די פעולות פון 'פערלס' 

  בכלל, און פון ר' משה דוד בפרט.
 

 הצלחה מרובה, א גוט שבת
 

  (באקומען אין אימעיל פון אן עסקן חשוב)

 
 

די אפיציעלע שולדיגער אין גיוס................... (נישט אגב איז לעצטענס איז ר משה דוד געווארן 
קיין ווערטעל, עס איז דא א גאנצע דרשה פון א געוועזענע דיין אין בלומינגבורג וואס ער זאגט דאס 

  אויף חומת הדת)

חומת הדת האטליין איז א מיליאן מאל ערגער פון קול  טראכט מיט א בליק אויפן עתיד איז
   מלחמה!!!

 Aug 2, 6:28 PM • אל נטע גליקיחי

 

ר' ברוך האט געהאט היינט טעלפוניש א לאנגע שמועס מיט דעי שטויבער פון טאהש וואס רעדט 
היינט אין חומת הדת פאר פייער און פאר וואסער אקעגן ר' משה דוד, און כ'מיין ס'איז כדאי ער 

וירא הקהל   שיכורים מ'רעדט דא! זאל עס דא ארויפלייגען און דער עולם זאל זעהן מיט וואספארא
  וישפוט.

 Aug 2, 7:07 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

בנוגע די תשובה אין דבר"י: באמת איז דאס א אפענע רמ"א און ש"ך (יו"ד הל' עכו"ם דאכט זיך סי 
איז נאר אויב עס איז א גזירה נאר אויף אידן אויב איז  ערקתא דמסנאי קנ"ז) וואס שרייבן קלאר אז

  געזעץ אויך אויף גוים הייסט דאס אינגאנצן נישט שעת השמד די

 Aug 3, 11:43 PM • שמואל י

 

  אהיים געשיקט? UTAוואס פארא בריוו האט 

 Aug 4, 1:55 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 4, 3:14 AM 

 

 



 

 Aug 4, 3:23 AM • משה שווארץ

 

בפטירתה הפתאומית אשת הרה"ח ר' בנציון  58האשה הצדקנית קיילא לאה בערנאט ע"ה בת 
  בערנאט שליט"א מביהמ"ד סאטמאר אהל רחל ברח' יואל

  שנה קברה את בנה יואל ז"ל אחרי תאונת דרכים מחרידה 30בחייה לפני 

 Aug 4, 4:06 AM • יצחק ווייס חברי

 

 מרהתנכלות המשטרה לחסידות סאט
,  חוצפה ממדרגה ראשונה. הנחיה במשטרה: למנוע מחסידי סאטמר הכנסת כסף מזומן לישראל

 זאת כדי להקשות על חלוקת צדקה דרך 'שקל הטהור'. כך פורסם היום בתקשורת.
כ"ק האדמו"ר מסאטמר צפוי להגיע לישראל אחרי החגים, ובמשטרה נערכים למנוע מהחסידים 

 ם במזומן, אותם יחלקו ל'שקל הטהור'.הכנסת דולרים בסכומים גבוהי
אחרי חגי חודש תשרי, צפוי להגיע האדמו"ר מהר"י מסאטמר לביקור בישראל, ובמשטרה נערכים 

 למנוע מהחסידים להכניס סכומי כסף גבוהים במזומן.
על פי הצפי בחסידות, האדמו"ר ינחת בנתב"ג ביום שלישי, כ"א בחשוון תש"פ, וישהה בארץ 

 חמישי בשבוע שלאחר מיכן. הקודש עד יום
כפי שאירע בביקורים קודמים, האדמו"ר צפוי לקיים מעמד חלוקת 'שקל הטהור', להענקת תמיכה 

 כספית למוסדות שלא מקבלים תקציבים מהמדינה.
ארגון שקל הטהור הוא ארגון קדוש התומך במפעלות הרבים והמוסדות על טהרת הקודש, וכאמור 

 למוסדות, בהגעת האדמו"ר לארץ.מחלק סכומי כסף מידי שנה 
ורק לאחרונה התחייב הארגון לסייע לת"ת נפש החיים בבית שמש, על מנת שיוכלו לזכות 
בהקצאה מעיריית בית שמש, כאשר כחלק מתהליכי המסמכים הנדרשים להגשות בקשה 

להקצאות, נדרשים גם להוכיח יכולת בניה במקום ההקצאה. ת"ת נפש החיים בבית שמש, הגיש 
שזהו שליש מעלות הבניה על ₪,  350,000את התחייבות ארגון שקל הטהור של תמיכה על סך 

 מקום ההקצאה, כדי שההקצאה מעיריית בית שמש, תתקבל.
בנוסף הגישו התחייבות על סכום דומה ב'קרן מאיר עיני ישראל' בראשות הגאון הגדול רבי ישראל 

י, ובכך התאפשרה ההקצאה של עיריית בית יצחק קאלמנוביץ, ועוד שליש התחייב יודקה בלו
 שמש לת"ת נפש החיים.

מלבד זאת, נוהג האדמו"ר לתמוך גם בארגונים והפעילים והפעילויות נגד גזירות השמד, כמו גם 



 בארגונים הפועלים בנושאי דת נוספים נגד התנהלות שלטונות המדינה.
ים במזומן, מתפרסם היום כי בשל החשש כי החסידים ינסו להכניס מטבע זר בסכומים גבוה

 במשטרה נערכים לבדיקות קפדניות בניסיון למנוע את הכנסת הדולרים לארץ.
יצוין כי בביקורו הקודם של האדמו"ר בישראל בשנת תשע"ו, זעמו החסידים לאחר שעיכבו את 

האדמו"ר עצמו בעת שנחת בנתב"ג, למשך יותר מחצי שעה, דבר שלא היו מעזים במשטרה 
שום דמות בכירה, אך נראה כי נגד חסידות סטאמר לוחמת המשטרה בכל כוחה, כפי לעשות ל

  שאנו רואים מהתנכלות המשטרה באופן קבוע לבני התורה.

  טריגער מיטן מפרסם זיין די דברי שקר בענין שקל הטהור דארף צאלן א פרייז

 Aug 4, 9:44 AM • יצחק ווייס חברי

 

  ?מהיכי תיתי דאס איז פון טריגר 

Unknown • Aug 4, 11:05 AM 

 

במערכה שיקט ארום די צעטל פון שקל הטהור פאר נפש החיים, אונטערגעשריבן דערויף "משה 
  טייטלבוים, משב"ק"

  ווער איז דאס??

 Aug 4, 11:10 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 

 Aug 4, 11:11 AM •  יואל לויפער

 

  וועם האט משה ארויפגעלייגט נעכטן נאכט?

 Aug 4, 11:23 AM • שמואל י

 

  מזוייף מתוכו

 Aug 4, 11:59 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .added Unknown to the Hangout שמואל י

Aug 4, 12:50 PM 

 .removed Unknown from the Hangout שמואל י

Aug 4, 1:01 PM 



 .added Unknown to the Hangout שמואל י

Aug 4, 1:02 PM 

 

  כל מכתב מזוייף, פועלת נחיצות האימייל החדש

Unknown • Aug 4, 1:07 PM 

 

פייפ פון חומת הדת איז ארויף א לאנגע מעלדונג -דער עולם האט געהערט וואו אויף די סאוער
פרייטאג פון בעריש שטויבער'ס זוהן פון טאהש אז ר' משה דוד איז שולדיג אויף די גזירת הגיוס, 

זיין ביי די שרי המלוכה און ער טוט נאר וועגן תימן און איראן און נישט וועגן ער קען עס מבטל 
ער האט אפילו סיבות דערוועגן, וואס זאגט די עולם דא צו די לאקשן וואס ווערט   אר"י, און

  פארקויפט באיצטלא דרבנן?

 ch724  • Aug 4, 1:49 PM משה-ברוך-וואלף

 

  עס טון?וואס איז די סיבה פארוואס ער זאל 

 Aug 4, 1:49 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  וואס?

 ch724  • Aug 4, 1:50 PM משה-ברוך-וואלף

 

 ער האט אפילו סיבות דערוועגן
  וואס איז די סיבות?

 Aug 4, 1:51 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  יז זיך מתחבר מיט רשעים.ער זאגט דארט וועגן די געלטער וואס ער מאכט, און וועגן ער א

 ch724  • Aug 4, 1:51 PM משה-ברוך-וואלף

 

אינטערעסאנט אייביג קומט מען צוריק צו די התחברות לרשעים ווען מען האט נישט קיין נארמאלע 
 סיבה,

  די גאנצע צימערמאן חבורה שרייט דאס אייביג התחברות לרשעים

 Aug 4, 1:52 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 והאמת המונח תחתיו ?
   למה לא דיבר כלום מענין רדיפות הדת בארצה"ק

Unknown • Aug 4, 1:59 PM 

 

  ווער האט גערעדט צו די פרעסע ביים כינוס הרבבות? יענקעלע כהן אדער משה דוד?

 Aug 4, 2:20 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 4, 2:25 PM 

 

  די מייל "במערכה" איז טריגער

די פראגע איז איינס, אויב שלמה פיין פון "נפש החיים" האט טאקע איינגעגיבן אזא פאלשער 
  צעטל, דעמאלץ אשמו בראשו

  אדער צו טריגער האט עס אויפגעבאקן אויף שלמה פיין

  ימים ידברו

  איינער פון די צווי גייט צאלן א פרייז

 Aug 4, 2:28 PM • ק ווייס חברייצח

 

איך האב יעצט גערעדט צו איינעם וואס רעדט אסאך צו ר' מנשה פילאפ, זאגט ער מיר אז די 
לעצטע שטיק צייט וויל שוין נישט ר' מנשה אריין קיין דרשות אין קול חומת הדת, ווייל ער איז 

אכט חרוב די מערכה פונעם גזירת זייער אויפגערעגט אויף יענקעלע כהן, ווייל ער האלט אז ער מ
  החינוך אנרופנדיג זיי די ''בנין נערים'ניקעס'' ...

 פרישע אומריען אין בני ברק
 
 

 אומגלובליך, אבער א פאקט!!!* -*שודערליך 
 

 מדחי אל דחי:
 

* בני ברק אנגעגעבן א קלאגע קעגן צוויי יונגעלייט מאנ"ש ביי "יטב לב"הנהלת מוסדות *
 אליציי.ציונית'טישע פ

פאריגע וואך האבן די צוויי יונגעלייט באקומען א טעלעפאן קאל פון די הויפט פאליציי אין בני ברק 
און אריבער גערופן די צוויי יונגעלייט אויף היינט זונטאג צום הויפט ביורא פון די ציונית'טישע 

אס זיי זענען פאליציי, ווי די פאליציי האט פארשטענדליך נישט אנגעגעבן די סיבה פארוו
 איינגעלאדנט.

 
די צוויי זענען היינט אריבער צום הויפט ביורא פון די פאליציי זייענדיג זיכער אז מ'וועט זיי באלד 

 באפרייען און ס'איז זיכער געשעהן א טעות.
 



א שאק און א שוידער האט אבער אנגעכאפט אט די צוויי יונגעלייט הערנדיג אז נישט מער אין 
 אנגעגעבן א קלאגע קעגן זיי. "הנהלה פון יטב לב אין בני ברק"*ער האט די *נישט ווייניג

 
 די קלאגע באשטייט פון שקרים ובלבולים ווי די צוויי האבן באלד אלעס געלייקנט.

 
  ולה' הישועה...

 



 

 Aug 4, 2:44 PM •  יואל לויפער

 

דעיס איז אויכט ר' משה דוד   איינער האט געהערט וואו די סאוער פייפ רעדא וועגן דראגס?
  כ'ווייס נישט צו מ'זאל לאכען אדער וויינען!   שולדיג

 ch724  • Aug 4, 2:45 PM משה-ברוך-וואלף

 

  דראגס / וואקסינען / חינוך / גיוס אלעס איז איינס?

 Aug 4, 2:46 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דעי אלע וואס רעדען דארטן, אפשר איז כדאי ער ר' ברוך האט גערעדט מיט זיי דירעקעט, מיט 
  זאל עס ביטע ארויפלייגען דא באופן פנימי!

 Aug 4, 2:47 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  וואס איז די סיבה פארוואס ער זאל עס טון?
  FEDERATIONבאקומט פון די  METCOUNCILזיי זענען פארנומען אז עס איז צוליב די שטיצע וואס 

 Aug 4, 3:16 PM • גליק יחיאל נטע

 

 

 Aug 4, 6:42 PM •  יואל לויפער

 

יענקע'לע האט א לאנגע הבהרה אויף די מעין מעניו פון די סאוער פייפ, וואו ער איז מסביר אז ביז 
מיר זאגן אים א פרייליכען    היינט האט ער זיך איינגעהאלטן פון זאגן דעם אמת, און אצינד....

  פורים!



נטורי קרתא איז  4גאר א גרויסע פראטעסט פון גאנצע                                                          
  היינט פארגעקומען אקעגן ר' משה דוד שליט"א.

 Aug 4, 7:27 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 

 Aug 4, 8:01 PM • אייזיק פריעד

 

  רפו"ש בתושח"י

 Aug 4, 8:02 PM • יצחק ווייס חברי

 



 

 Aug 4, 8:03 PM • אייזיק פריעד

 

  וואס שטייט דא?

 Aug 4, 8:32 PM • משה שווארץ

 

  ר ישעי' ווייס האט גערעדט א שארפע דרשה אין ראדני קעגן לערנען גוט ענגליש צוויי שעה

 Aug 4, 10:28 PM • יחיאל נטע גליק

 

 
 
 

לעישאנס החדשים לא יעבור אצל קריתי את חוק ההאום סקול ואין אני רואה שום סיבה שהרעגו
  הבאורד

  הם יותר מחמירים מפרייוועט סקולס

 Aug 4, 10:53 PM • יחיאל נטע גליק

 

 

די גאנצע זאך וואס חיים יצחק שטויבער רעדט דארט איז נישט געשטויגען און געפלויגען, כ'האב 
ס'איז באמת א עון פלילי  גערעדט מיט אים א לענגערע צייט, מיט זיין טאטע און זיין משפחה, און

א אינגערמאן שטעלט זיך אויף רעדען אויף ר' משה דוד און אלעס איז ממש אויסגעזויגען פון 
פינגער אן קיין טראפ דעקונג, ווער ס'ווייסט וויפל ר' משה דוד האט שוין געטוהן אין די נושא פון 

אפילו געפלויגען קיין שווייץ מיט  גיוס און אנטי דת און אלע הויך ראנגיקע פענסטער'ס און ער איז
חיים שלום לפקאוויטש (און מענטשען האבן אים געבעטען ער זאל נישט גייען מיט אזא 

צורידערטע נשמה, האט ר' משה דוד געזאגט ער העלפט ארויס א יעדעם איינעם אן א אויסנאם) 
ד האט שוין געטוהן אין די און מ'קען פרעגען א יעדע עסקן אין די נושא פון גיוס וויפל ר' משה דו

וואכן צוריק, איז ער געווען מיט שמואל אהרן ווייס און מיט נאך עסקנים אין  2נושא, און דייקא פאר 
וואשיגטאן וועגן די נושא, און ס'איז א געוואלדיגע חוצפה אז א אינגערמאן שטעלט זיך אויף זאגן 

נושא פון גיוס עפ"ל, און לגופה של ענין  אויף ר' משה דוד אז כאילו ס'אינטערסירט אים נישט די
וועגן די אסיפה פון וואס ער רעדט אז יעדער האט דארט געקענט זאגן וואס ער האט געוואלט איז 
א פשוטע לינגענט, ווען דארט האט מען נאר אויסגעהערט רעדנער'ס אן קיין שום רשות הדיבור, 

  חזון און באמת האב'עך נאך אסאך צו רעדען איבערדעם ועוד

 Aug 4, 11:22 PM • ברוך כץ

 

אגב, ר' משה דוד איז געווען ביי דעם זעלבן אפיס, און איך בין דארט געווען מיט ר' שמען ישראל 
פערלמוטער און ר' שמואל אהרן ווייס, צו רעדן בלויז וועגן די נושא פון גיוס. ביי דעם איצטיגן 

און די סטעיט דעפט האט איינגעטיילט ווער  קאנפערענץ האט ער בכלל נישט געהאט קיין דרשה,
ס'זאל קומען, און זיי האבן אים געבעטן צו ברענגן דעם תימנ'ער רב. ממילא, איך פארשטיי בכלל 
נישט די קשיא. ס'קומט פאר ווי איינער וואס פרעגט איינעם פארוואס ער שרייט נישט פוי אויף די 

מ'קען בכלל רעדן צו א גוי איצט, אן אים מסביר זיין וועגן  מדינה ווען ער גייט אין באנק. און ווי אזוי
די מדינה. אפשר ווען מ'גייט צו א פוד סטעמפס אפוינטמענט, טאר מען נישט אריינגיין, נאר זיך 
אראפשטעלן אינדרויסן מיט א סיין קעגן די מדינה. דאס איז געווען א מיטינג פונעם סעקרעטערי 

  ופן פאר א ספעציפישע נושאאוו סטעיט און מ'האט אים גער

איך בין געווען אין דזשעניווא אפאר וואכן צוריק מיט ר' משה דוד, מיט חיים שלום לעפקאוויטש'ס 
נעפיו און א לאיער פון ארץ ישראל, צו רעדן צו די יו.ען. וועגן גיוס. איך בין געווען פאראיאר מיט 

ף. ווען ער האט א געלעגנהייט רעדט ער פון אים בריסל צו רעדן צו די אי.יו. וועגן גיוס והמסתע
  דעם און ער טוט וועגן דעם. אבער גיי רעד צו די משוגעים.

איך פארשטיי נישט אזוי דער רבי האט געמעגט בכלל מייסד זיין רב טוב (וואס איז אגב אויך 
ם פון כלל ישראל, געווען כדי לוחם צו זיין מיט די ציונים און ווייזן אז זיי זענען נישט די אפטרופסי

ל' יארן, וואס דעמאלט   און ביים ראטעווען תימנ'ער פליטים האבן זיי געקריצט מיט די ציין) אין די
איז געווען אין די תקופה פון די בעגין רעגירונג וואס מ'האט אנגעהויבן צו גיסן געלט. ווי אזוי האט 

   מען דעמאלט געמעגט טאן עפעס אנדערש אויסער ציונות.

 Aug 4, 11:28 PM • ואל מרדכי שטערןשמ

 

זיי האלטן אפשר אז אין פוד סטעמפ אפיס דארף מ'עס אויכט טוהן, (נאר זיי האבן מורא מ'וועט זיי 
ען גייען זיי טאקע אין שרייען פוי -דאללער, זענען זיי אלע שטיל) אבער ביי די יו 200נישט געבן די 

  פוי

 Aug 4, 11:30 PM • 3משה -ברוך-וואלף



 

א טט"ב וכת דילי' שרייען אויך אז רעדן וועגן גיוס איז משתיק די עצם ציונות, זיי האבן געטראפן אן 
אנדער וועג וויאזוי מ'איז משתיק ציונות, די פראבלעם איז אז פון ווייטאגן צווישן אונז וועט קיין 

  סאך נישט העלפן מ'דארף מטכס עצה זיין אויף למעשה

 Aug 4, 11:31 PM • בארא פארק

 

איך גלייב נישט אז זי מתווכח זיין מיט זיי בפומבי, וועט ברענגן אסאך נוצן. עס וועט זיי נאר געבן 
מער שטאף, ואין קץ לדברי רוח, און די יושבי קרנות וועלן זיך פאסמאקעווען דערמיט. אבער ס'איז 

זוכט דעם אמת זאל מען  כדאי צו וויסן דעם אמת, כדי אויב מ'רעדט מיט א נארמאלן מענטש וואס
   אים קענען אויפקלערן.

 Aug 4, 11:33 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

 

איינע פון די צענדליגער אסיפות וואו ר' משה דוד איז געפארן צוזאמען מיט די עסקנים, וועגן די 
  כבוד און פראפגענדע וכו'. און אלעס אן וואשינגטאן, נושא פון גיוס אין

  מואל אהרן ווייס מיט ר' משה דוד שליט'א, נעבן די ווייט האוזווערט געזעהן ש

 Aug 4, 11:40 PM • ברוך כץ

 

  למען הפונקטליכקייט: דאס איז נעבן די סטעיט דעפארטמענט וואו די מיטינג איז געווען

 Aug 4, 11:45 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

 
עגולעישאנס החדשים לא יעבור אצל קריתי את חוק ההאום סקול ואין אני רואה שום סיבה שהר

  הבאורד
   הם יותר מחמירים מפרייוועט סקולס ולמה לא יקבעו החוק גם על הפרייוואט סקולס??

 Aug 4, 11:47 PM • יחיאל נטע גליק

 

אנו צריכים לעשות כל מה דאפשר, ויש מענה שפרייוועט סקולס ישתנה (וזהו הסיבה שהי' שונה 
שום שהם בעלי חינוך מקצועיים, משא"כ האומסקול א"א לסמוך על עד כה) ויסמכו עליהם, מ

הורים פרטיים. זהו הסיבה שעזבו שאר הסקולס עד היום (ואפילו טשארטער סקולס, הממונים ע"י 
השלטון, יש להם עצמאות. דיברתי עם הלאביאיסט שלהם, ואמר לי, שהדעפארטמענט אינו בודק 

חשבון, ואינם שואלים או בוחנים שאר הלימודים). אמת ר' פעם בחמש שנים הציונים בענגליש ו
שהסכנה חמורה, ואם ח"ו יעבור החוק נהי' מוכרחים לעבור ע"ז ולומר להם את וכלבא שוים, אבל 

   במצב הנוכחי אין מנוס ר' לנסות שלא יעבור החוק

 Aug 4, 11:53 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

ות'דיגע אינגעלייט ביי ר' טודרוס און אים פארקויפט די תמימ 2און ליידער זענען נעכטען געווען 
אלע לאקשען (פון חומת הדת) אקעגען ר' משה דוד און פארלאנגעט אז ער זאל מוחה זיין אקעגען 

ר' משה דוד ביי שלש סעודות, אבער ר' טודרוס האט זיי געפרעגט צו זיי האבן אויף איינע פון די 
י האבן נישט געהאט וואס צו ענטפערן זיי האבן געזאגט אז יעדער לשון הרע'ס א איבערווייז, און זי

און ר' טודרוס האט זיי געזאגט אז דאס איז אלעס א ריכטיגע                      ווייסט, ס'איז פאקטן,.
מוציא שם רע, און לשון הרע און שקרים וכזבים, ער קען ר' משה דוד פון אלע יארן און ער איז 

ן א פארלעסליכע עסקן לשם שמים אן קיין נגיעות און מ'טאר נישט גלייבן די אלע באמת א יר"ש או
   זאכן.

 Aug 4, 11:53 PM • ברוך כץ

 

ר ישעי' ווייס האט גערעדט א שארפע דרשה אין ראדני קעגן לערנען  " ר' נטע האט געשריבן
 " גוט ענגליש צוויי שעה

  רנט די עיקר איז מ'טאר נישט קענען קיין ענגליש.ער זאגט עס איז נישט קיין חילוק ווילאנג מ'לע

 Aug 5, 1:16 AM • משה שווארץ

 

  חלק מדרשת ר' ישעי ווייס

https://www.dropbox.com/s/a2vuhrpbc794749/emglish%20shay%20weis.mp3?dl=0 

 Aug 5, 8:10 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן



 

ועכשיו יבואו  מבחינה חוקית יש לשלמה פיין בעיה רצינית, זה זיוף מסמכים מהסוג הגרוע ביותר,
  כי זה נכנס לחשש מסירה  כל הצדיקים שאסור לנו להוציא הבהרה שהמכתב מזוייף

וטריגער כאשר פרסם את המסמכים חשב שני צעדים קדימה ששקל הטהור יוציא הבהרת 
הכחשה שהמכתב מזוייף, ואחד מהאנשים שלו יכניס את זה לעירייה ואז לא יהיה לנפש החיים 

  הקצאה

 Aug 5, 9:07 AM • חברי יצחק ווייס

 

 זה עזות הכי גדול מר' ישעי' ווייס לעמוד בתוך בית מדרשינו הגדול, ולדרוש דברי דופי
 

 מצפים שבשבוע הבא יעבירו ממקומו
 

  וכבודו יהא מונח במקומו

Unknown • Aug 5, 9:31 AM 

 

  ח''ו דאס וועט זיין די קלימאקס פון די גרויזאמע השתקה...

 Aug 5, 9:32 AM • עוויוואלף בער ל

 

   בלי רשות (לכה"פ) ממנהיג המקו' זה נגד מרא דאתרא, וחוצפה יתירה

Unknown • Aug 5, 9:33 AM 

 

     מצפים שבשבוע הבא יעבירו ממקומו

  בשבוע הבא ידרוש מוצאי שבת ולא ביום א

  כדרכו בכל שנה בליל ת"ב מדרש איכה

 Aug 5, 9:37 AM • לייבוש לאנדא

 

אלע זאכען וועט נאר בעקפייערן (ס'געווען א טעות מעיקרא אים אויפצושטעלן ווען מ'ווייסט זיין די 
שיטה) די איינציגסטע זאך וואס קען העלפן איז אדער א מכתב פון רבנים אז רמ''ד איז זייער 

ט אראפ שליח און רעדט זיך דורך יעדע פרט קטן כגדול אא''ו און ס'יז נותן יד לפושעים ווער ס'רייס
אזא איד און אזא שעת חירום, אדער א דרשה ת''ב בנוגע חינוך פון א רב וואס האלט אלעס מיט 

סתם  -וואס זאל בדרך אגב אפענפערן די אלע לגיונות און מסביר זיין מיט וואס מ'שפילט זיך דא 
וואקסען פייערן ר' ישעי' גייט בדרך הטבע האבען א פארקערטע השפעה (וויאזוי איז בני יואל גע

   קינדער?.. שוין..) 6פון בלויז 

 Aug 5, 9:46 AM • וואלף בער לעווי

 

  מדארף זאגן פאר ר' ישעי' זאל ווייטער זאגן שיינע טייטשן, און נישט זיך מישן אין השקפה

 Aug 5, 9:46 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

ן וואס ער האט די וואך איז פארהאן אזא זאך אז ער זאל צוריקציען ביי זיין ת''ב דרשה פו
   געזאגט?

 Aug 5, 9:48 AM • וואלף בער לעווי

 

עס איז געווען געבויט נאך די הנחה אז עס איז שעת השמד אפשר אז די רבנים וועלן אים 
  אויפווייזן אז עס איז נישט קיין שעת השמד וועט ער צוריקציען

 Aug 5, 9:51 AM • לייבוש לאנדא

 

סקאלינג אהן קיין שום חשבון, ווייל -י חברה שרייען אז מדארף מאכן האוםעס געפעלט מיר ווי ד
לשיטתם אז די ליבעראלען ווילן פירן אלעס, וועלן זיי זיך מארגן אריינמישו דארטן , א"כ מאי אהני 

  לן בתקנתא

 Aug 5, 9:55 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

געווען ביים רבי'ן ביי א מיטינג, און ס'הייבט יענקע'לע כהן זאגט נאך זאכן אויפן טעלפון, וואס איז 
  זיך פשוט נישט אן.

אינגעלייט פון דעי טשאט, האבן נעכטען גערופן  2                                                           
רופט זיך אויף רבנים וואס זאגן קלאר פאר 0יענקעלע כהן, און ליידער את אשר יגרנו בא, ער פאר

  דעם אז זיי האלטן אז ר' משה דוד איז גערעכט, אזא פנים טראגט מען.יע

ער האט אויכט געזאגט אז ר' חיים פלאהר איז זיין רב, האט אים יענער געפרעגט אז הלמאי ר' 
חיים האלט אז מ'טאר נישט רעדען אויף ר' משה דוד און אויכט נישט אויף פערל'ס און אז יענקעלע 

פון די ערשטע קלאס, אויף דעם האט דער אינגערמאן געענטפערט מיט א איז א פשוטע ליגענער 
אזא  פרעכהייט, אז נישט אלעס הערט ער אויס ר' חיים פלאר, געוויסע זאכן איז אזוי וואו אים.

  פנים טראגען די חברה, ירא הקהל וישפוט!

  8063-671-845יענקעל'ס נומבער פאר ווער ס'וויל אים רופן פארהאלטן איז 

 ch724  • Aug 5, 10:11 AM משה-ברוך-ואלףו

 

פ''וו זאגט מען נישט פאר ר' חיים אז די חברה מאכען די חרבנות אויף זיין פיקעל? כ'גלייב ס'וועט 
אים נישט שמעקן צו הערן אז ער הייסט די בעל מכשר אויף די אלע השחתה וואס לא עלה על 



צו טוהן דערוועגן עס אפצושטעלן אדער גאר דעתו מעולם און אפשר וועט ער זיין גרייט עפעס 
  פארדאמען ברבים

 Aug 5, 10:13 AM • וואלף בער לעווי

 

חיים יצחק שטויבער פון טאהש דער וואס האט געהאט די זינלאזע חוצפה צו זאגן, אז ר' משה דוד 
514-        טוט נישט פאר ארץ ישראל און פאר גיוס א פרעכע ליגענד במילתא דעבידא לגלויי,

8426-290     

וועם מ'האט געפרעגט יענקע'לע וואס איז מיט דעי פרעכע ליגענד פון דעם שטויבער האט ער 
געענטפערט אז ער ווייסט נישט וואס ער רעדט, ער האט עס נישט אויסגעהערט, די עיקר אז 

רבנים  און ער האט  אזא פנים טראגן די חברה, ירא הקהל וישפוט. ס'איז אקעגען ר' משה דוד,
  אויף זאכן וואס ער אליין ווייסט נישט אז ס'גייט ארויף?????

  לאן היגענו?

 ch724  • Aug 5, 10:17 AM משה-ברוך-וואלף

 

 
די אלע זאכען וועט נאר בעקפייערן (ס'געווען א טעות מעיקרא אים אויפצושטעלן ווען מ'ווייסט 

דער א מכתב פון רבנים אז רמ''ד איז זיין שיטה) די איינציגסטע זאך וואס קען העלפן איז א
זייער שליח און רעדט זיך דורך יעדע פרט קטן כגדול אא''ו און ס'יז נותן יד לפושעים ווער 

ס'רייסט אראפ אזא איד און אזא שעת חירום, אדער א דרשה ת''ב בנוגע חינוך פון א רב וואס 
און מסביר זיין מיט וואס  האלט אלעס מיט וואס זאל בדרך אגב אפענפערן די אלע לגיונות

 סתם פייערן ר' ישעי' גייט בדרך הטבע האבען א פארקערטע השפעה -מ'שפילט זיך דא 
 

 הונדערט פראצענט גערעכט 
 

די שענסטע איז מען לאזט יעדן זאגן זיין דעת תורה, און למעשה טוט מען וואס מען דארף צו טוען, 
 דום לה' והתחולל לו (גיטין דף ז)

  ועקנעמען ר' ישעי' פון זיין שטעלע דאס איז ארוני'שע שטיקח"ו צו או

אראפנעמען זיין דרשה, מיר גייען בדרכי נועם, מיר לאזן יעדן זאגן  נישט ר' שלמה זלמן, אויך ח"ו
 זיין דעת תורה,

  נאר מיר טוען למעשה וויאזוי רוב רבנים ובראשם רבינו שליט"א פארשטייט

 Aug 5, 11:14 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  אבער אויב עס איז געווען א קעגן רבינו שליט"א דארפט מען זעין ער זאל צירוקציען

 Aug 5, 11:16 AM • אבא גליק מאנטריאל

 

  נישט וויאזוי מיר האבן זיך געבויעט, תשנ"ט בדרכי נועם

 Aug 5, 11:17 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  י התאחדות אברכיםדי דרשה ליגט נישט ביי מיר בכלל נאר ב

אדרבה אפשר שטעלט מען צו א דרשה פון א רב תשעה באב, און איך שטעל צו א הוקאפ און 
  פרסום איבער די וועלט?

 Aug 5, 11:31 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

     מצפים שבשבוע הבא יעבירו ממקומו
   ,זה מעשה ארונים, הוא לא דיבר נגד אף אחד אישית רק מהנושא

 Aug 5, 11:44 AM • יחיאל נטע גליק

 

כסקן איז גערעכט, מ'דארף משכנע זיין ר' ישעי' אז ער האט געגרייזט, אבער עם נישט טשעפענען 
  ח"ו ווייל כוונתו לטובה.

  וואס רח"א טומבאק שרייבט מיר

רסו ח"ו אותם טריגריסטים ומנהיגיהם לא ינוחו ולא ישקטו מהשמצותיהם ומעלילותיהם עד שיה   
 את כל המוסדות על טהרת הקודש, ואת כל מערכות קדשי ישראל

 
ולדאבוננו יש גם מקרב בני היהדות הנאמנה אשר בתמימותם הולכים שולל אחריהם ואחר 

 הסתתם והדחתם
 

נ. ב. כוונתי למה ששלחו לי עתה מהקו הטמא של טריגר שר"י, וכעת ר' שלמה פיין הביע זעזועו 
יפים שפורסמו, ולא ידעתי כיצד להפיס דעתו ולבו הכואב מהרדיפות לפני מהמסמכים המזו

האכזריות, שהפכו מנת חלקו וחלקם של כל המנהלים מוסרי הנפש. הגיע הזמן שתתעוררו לעצור 
  את המשחית בטרם נגיפי הרעל יתפשטו לכל עבר

 Aug 5, 11:47 AM • יצחק ווייס חברי

 

  דערפון ווייל ער הודרעטער צוהערער אויפן טעלעפון די עיקר אז תשעה באב זאל ער נישט רעדן

 Aug 5, 11:48 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  כאילו שלמה פיין האט נישט געוויסט פון וואספארא דאקומענטן מ'רעדט

  רח"א טומבאק שרייבט מיר ווייטער:

בר נעשה ע"י האברכים של ר' שלמה פיין אמר לי שזה בוודאי זיוף, רק הוא אינו יודע אם הד   
בית שמש שהתעסקו עם זה, והוא כלל לא נחשף לכל הפרוצדורה, או שזה נעשה ע"י טריגר ועדת 

 מרעיו
 

בכל מקרה, גם אם נעשה זיוף חמור ונפשע שכזה, פרסומו ע"י השייגץ טריגר שר"י הוא נבלה 
ה של כל מסכת נוראה וכפיות טובה כלפי סאטמאר וגם כלפי נפש החיים, והתוצאה הישיר

  הרכילות הזאת היא פגיעה בכל מפעל החינוך הטהור



 Aug 5, 11:51 AM • יצחק ווייס חברי

 

  זאג אים ווי מען קען באקומען דאקומענטן פון די עירי'

 Aug 5, 11:52 AM • יחיאל נטע גליק

 

  ער שרייבט ווייטער:

  הוא אמר לי שהוא כרגע בודק וחוקר ידו של מי במעל הזה

 Aug 5, 11:53 AM • חק ווייס חברייצ

 

  כ'פארשטיי נישט וואס ער זאגט, וועלכע אינגעלייט פון בית שמש?

חיים אהרן זאל זיך בעסער האלטן און די זייט, טאמער ווייסט ער וואס ס'איז גוט פאר איםף מיר 
  וועלן ארויסגעבן די גאנצע אמת אן חשבונות!

 Aug 5, 12:07 PM • ברוך כץ

 

ינט צו זאגן, אזוי, איך ווייס נישט דערפון, אבער קין זיין אז יונגעלייט וואס האבן זיך ער מי
  געפארעט מיט מסדר זיין די "הקצאה" האבן עס געמאכט

 Aug 5, 12:07 PM • יצחק ווייס חברי

 

  זיי מסביר דיינע ווערטער סאיז דאך פנימי

 Aug 5, 12:08 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מיר ווייטערער שרייבט 

בכל אופן, לא יתכן שדברים מתנהלים ונידונים בבית דין שדה, ואין דין ואין דיין, וכל מי    
שמיקרופון בידו יכול על דעת עצמו לעבור על כל הלכות לשה"ר ומוצש"ר והלבנת פנים וכל שאר 

 איסורים שבתורה, ואין דין ואין דיין
 

  חייבים לעצור את התופעה המסוכנת הזאת

  איך גיי נישט קענען ענטפערן איצט פאר א שטיק צייט

  שפעטער וועל איך ענטפערן

 Aug 5, 12:08 PM • יצחק ווייס חברי

 

ער מעג אלעס און    זאג אים ער זאל אויפהערן זיין העצע אפראט והכול על מקומו יבוא בשלום!
  מים ידברוי   אנדרע טארן נישט טוהן די זעלבע וואס ער טוט פאר א צווייטען?

 Aug 5, 12:09 PM • ברוך כץ

 

  נו נו

 Aug 5, 12:23 PM • יצחק ווייס חברי

 

נאך                                                 די אחים לדיעה פנימי טשאט שלאגט טיפע ווארצלען!
יאוסע וואס ר' שמואל מרדכי און ר' ברוך האבן נעכטען פארדאמט דעי חיים יצחק שטויבער'ס מ

אקט אויף די סאוער פייפ פון חומת הדת, אראפרייסען ר' משה דוד מיט אויסגעזויגענע שקרים, 
און אויפגעוויזן די פאלאנע שקרים באיצטלא דרבנן, און חברי הטשאט האבן גערופן איבערגעבן די 

בער, האט ער נעכטען אראפגענומען ביידע וויינעדיגע דרשות פון שטוי ווערטער פאר יענקעל'ע,
רבותי ס'ליגט א חוב אויף יעדעם אז מ'קען עס יא אפשטעלען דארף יעדער      פון די סיסטעם!

      טוהן כל מה שביכלתו!

 ch724  • Aug 5, 12:35 PM משה-ברוך-וואלף

 



 

ליידער דעי אלע גייען אראפברענגען אלע מערכות און אר"י, אויף זייער א מיאוסע פארנעם, וואו 
  אר ה"י!קיינמאל בעפ

 Aug 5, 12:53 PM • ברוך כץ

 

  איז פארמאכט זונטאג UJOזיי ווייסן נישט אז 

 Aug 5, 12:54 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  די נעכטיגע בילדער דא זענען ביי רמ"ד הויז

 Aug 5, 1:00 PM • שמואל י

 

כע אידען אז מ'זאל נישט קענען רביה''ק וויינט תשכ''ז אז די פארשווארצען די פנים פון די ערלי
לוחם זיין אופען אמת ער זאגט אז קודם מוז מען פטור ווערן פון די מלשינים און נאכדעים קען מען 

  לוחם זיין מיט די מינים

ליידער האבן די ארוינים דאס געניצט אויף אן עקסטרעמע אויפען צו כשר'ן אלע זייערע מעשי 
י מלחמי ה' במילא הערט זיך יעצט זייער שווער צו נוצען די ליניע תותיעום און אראפרייסען די לוחמ

, ס'איז באמת או לי אם אומר או לי אם לא אומר מ'איז בין זובירא לעקרבא ליידער, ווי די רבי 
  פלעגט אויספירען "מ'זאל ניצול ווערן פון דעי און פון דיע"

 Aug 5, 1:04 PM • וואלף בער לעווי

 

י זעלבע חברה זענען געווען נעכטען ביי ר' משה דוד'ס הויז (און די אלטע ר' שמואל ישעי' ד
און אפשר  ,ujo אינטערסאנט אזא גרויסע עושר....) און ביי די אפיסעס פון -בעדפארד גארדענס

וועט דאס אויכט זיין היינט די החלטה ביי די אסיפה פון חומת הדת וואס גייט פארקומען, אז 
  פלעצער. 2ראטעסטירן ביי די מ'דארף א יעדן טאג פ

ס'איז ליידער ארויף די בילדער און קליפ'ס אויף פארשידענע מידיא נעצן, און ס'קען אנמאכן גרויסע 
  חורבנות, והקולר תלוי בצווארם, ה"י.

 Aug 5, 1:08 PM • ברוך כץ

 

  מכפר אויסער די גרויסע חורבנות איז דאס א חילול ה' איום ונורא וואס יוה"כ איז נישט

 Aug 5, 1:09 PM • שמואל י

 

מ'גיט נאך זאגן אויף חומת הדת אז די רעדסט וואו די ציונים ווייל דעס האט אויכט שטויבער 
מסביר געווען ביי זייו דרשה אויף די סאוער פייפ אז די ציונים האבן אויכט גענוצט די ווארט חילול 

  השם.

  וייל ער האט עס אראפגענומען?אפשר האט ער פון דעם אויכט חוזר געוווען ו

 ch724  • Aug 5, 1:12 PM משה-ברוך-וואלף

 

  רבי ברוך נתן באזוכט יעצט ביים רבי'ן, ליידענדיג בידע פון די זעלבע מיני מענטשן

 Aug 5, 1:12 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ביידע?

 Aug 5, 1:13 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  בריך מתייך

 Aug 5, 1:13 PM • ווייס חברייצחק 

 



  ר' ברוך נתן האט נישט קיין ר' משה דוד אויף וועם מ'זאל שיסען אלע פאלן!

 Aug 5, 1:14 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ר' ברוך נתן וויילט יעדע יאר זומער דאהי

 Aug 5, 1:14 PM • שמואל י

 

  יא יא

 Aug 5, 1:14 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ס זאגט שלמה פיין? ער ענטפערט שוין עפעס?ר' יצחק ווא

 Aug 5, 1:15 PM • שמואל י

 

  היינט גייען מיר זיך טרעפן מיט זיינע מענטשן

 Aug 5, 1:15 PM • יצחק ווייס חברי

 

  לאז עס דערווייל אין א זייט די נושא, ביז וואו לאנג עס קומט אליין ארויס קלאר!

 Aug 5, 1:16 PM • ברוך כץ

 

  ז קלאר אז מ'האט איינגעגעבן אזעלכע דאקומענטןעס אי

  אין די שטאט בית שמש און אויך ירושלים

  ווער איז ידו במעל וועל איך וויסן קומענדיגע טעג

 Aug 5, 1:18 PM • יצחק ווייס חברי

 

און דאס איז לכאורה אויך זיכער וואו ס'קוקט אדערווייל אויס אז מיט טריגער האט עס נישט קיין 
רופן זיך רעכטע און טרעפן פעלער'ס אויף אלע אנדרע -יכות, נאר ליידער מיט אנדערע וואס פארשי

  כל הפוסל במומו פוסל! מוסדות השכם והערב,

 Aug 5, 1:22 PM • ברוך כץ

 

 

פאשקעווילען וואס ליגן אויסגעשפרייט אויף די טישען, אין אלע בתי מדרשים דאהי אין קרית 
  יואל......

 Aug 5, 2:09 PM •  ויפעריואל ל

 

  ר''ל!

 Aug 5, 2:12 PM • וואלף בער לעווי

 

  ברוך נתן האט בעריש בערגער וואס ער איז די לאנדאנ'ע משה דוד

 Aug 5, 2:19 PM • 1אברהם יצחק הירש 



 

איך האב דעם וויקענד גערופן צום ערשטן מאל נאך א לאנגע צייט דעם חומת הדת, און קודם הער 
אנצע שיעור איבער א געזעץ איבער באגיין זעלבסטמארד (וואס יענער טענה'ט אז די איך א ג

חרדישע פארשטייער זענען שילדיג) דערנאך איבער די ניי דראגס געזעץ. דערנאך גאר א לאנגע 
בעיונ'דיגע שמועס, איבער אלע שיטות איבער ענוויירעמענט וואס עקזעסטירט ביי די גוים. תסמר 

ויפל גוישקייט מ'קען אויסשמועסן באריכות פאר אונזערע בחורים און תמימות'דיגע שארות אנוש, ו
  אינגעלייט אונטערן שלייער פון קנאות...

Unknown • Aug 5, 2:21 PM 

 

בעריש איז ראש הקהל און האט געלט, און מ'רעדט נישט אויף אים דעי שפראך וואס חומת הדת 
  רעדט אויף ר' משה דוד.

 Aug 5, 2:21 PM • ברוך כץ

 

  ר' ברוך איר האט א טעות

  אונז האמיר דא א זון פון אליעזר מרדכי שטאלצבערג

  ער שעלט אויף ברוך נתן אין בעריש בערגער ביינזאם

 Aug 5, 2:23 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

   אלעס קען זיין, אבער כ'האב געמיינט ס'איז נאר די שטאלצבערג'ס מיט די

 Aug 5, 2:23 PM • ברוך כץ

 

ווען די חברה שעלטן משה דוד, ליגט זיי אויפן צינג אויך דעם רבינ'ס נאמען, אבער ביזדערווייל איז 
  ער נאכנישט אריינגעפאלן אין זייער פאסטקע

 Aug 5, 2:24 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

ר, אשר מרדכי נישט נאר דעם רבי'נס נאמען, יעדער איינער וואס שטיייט נישט מיט די מנהיגי הדו
  רובין וכו' וכו'

 Aug 5, 2:28 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

אנטשולדיגט: איך האב שוין געהערט שעלטן דעם רבי'ן אויך, קוקט אויס ענק רעדן צו ווייניג צו די 
  יעניגע עלעמענטן

 Aug 5, 2:29 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווי רעדט דער שטאלצבערג?

 Aug 5, 2:29 PM • מארמערכת סאט-שלמה זלמן מאנן

 .added Unknown to the Hangout יחיאל נטע גליק

Aug 5, 2:31 PM 

 

  ער האט א פאר קינדער דאהי, און אלע רעדען זייער זייער אסאך

 Aug 5, 2:31 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ן אסאך ער איז יצחק שטערן'ס שוואגער, ער איז א דיין דארט אין די קהילה, ר ברוך נתן איז אי
  גרעסערע פראבלעמען ווען די אייגענע דיינים שעלטן אים.

 Aug 5, 2:32 PM • יחיאל נטע גליק

 

  מי זה ה"יהודי" וואס מ'האט געמאכט

  וואס מ'האט מצרף געווען

 Aug 5, 2:34 PM • יצחק ווייס חברי

 .removed Unknown from the Hangout ברוך כץ

Aug 5, 2:35 PM 

 

אנדאנע עולם במחילת כבודם, זיי זענען בטבע זייער ווארעמע געפילישע מענטשן, דאס איז די ל
  (נישט אומזינסט האט זיך דארט נישט געהאלטן קיין....)

  *קיין רב

 Aug 5, 2:36 PM • יחיאל נטע גליק

 

און  ר' ישעי' ווייס'ס הויפט נקודה נעכטן ביי די דרשה איז, אז מ'זאגט אז מ'גייט לערנען צוויי שעה
שעה, הלמאי.. מען  2מפאריפט זיך אויפן רבי'ן ווייל ביים רבין'ס מייטן האט מען געלערענט 

פארהוילט זיך פון וואס דער רבי שרייבט קלאר אין ויואל משה, וואס ער האט געשריבן מיט בלוט, 
אז דאס אז מ'טאר נישט זאגן נשתנה העיתים איז נאר לקולא אבער לחומרא מעג מען יא 

   .......זאגן



איך מיין מ'דארף שטארק פארשפרייטן די טענה, אויב דאס איז די מעין טענה אויף ר' משה דוד 
  שטייט ער זייער גוט....

Unknown • Aug 5, 2:37 PM 

 

  ווי מען זאגט נאך האט די רבי'ס נשא תורה זיי געמיינט

 Aug 5, 2:38 PM • יחיאל נטע גליק

 

דוד, די מיינסט צו זאגן די הויפט טענה אקעגן אלע רבנים (וואס האבן ס'קומט נישט אריין ר' משה 
   מוסדות),

 Aug 5, 2:39 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

עס איז אבער זיכער אז ער איז געפערליך אנגעהעצט געווארן, ווייל ער איז באמת א קלוגער איד, 
  ת.און איך געדענק נישט ווען איך זאך אמאל הערן אזעלכע.... טענו

Unknown • Aug 5, 2:40 PM 

 

  יענקעלע האט א ליסטע מיט רבנים וואס ער רעדט און העצט אונטער כסדר

 Aug 5, 2:41 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווער????

  א "ליסטע"

 Aug 5, 2:41 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  א חידוש אז ער לאזט זיך פון זיי

 Aug 5, 2:41 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  סאיז נישט קיין ליסטע!! נישט קיין רבנים!!

  סאיז אני ואפסי!!

 Aug 5, 2:42 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  פון שמחה ישראל בלום הערט מען עפעס נישט

 Aug 5, 2:42 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

סקומען מיט א וועד הרבנים פון ניין זיין טענה איז קעגן ר' משה דוד! ווען ר' משה דוד וועט ארוי
גדולי הרבנים וואס שטייען אונטער די מערכה, דעמאלטסט וואלט עס ווען געווען קעגן די 

רבנים,(בעסער געזאגט: דעמאלטס וואלט ער בכלל נישט גערעדט דערקעגן.) דערווייל ווער עס 
  רעדט קעגן די מערכה רעדט נאר קעגן ר' משה דוד!

Unknown • Aug 5, 2:42 PM 

 

ער רעדט מיט קאשויער רב זוהן פון קאשוי (געהערט פון אייניקל), אמ רובין, אזוי אויך דרייען זיך 
  ארום אינגעלייט און פלאפלען נאך זיינע שטוסים

  שטותים*

 Aug 5, 2:43 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווער?

 Aug 5, 2:43 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  יענקעלע

 Aug 5, 2:44 PM • יחיאל נטע גליק

 

  וועלכע זוהן? פון וועלכע קאשוי רב?

 Aug 5, 2:44 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

דאס וואס איינער האט דא געברענגט די חרונים אז זיי האבן גענוצט דעם רבי'נס כ"ז תורה אייביג 
איז פאר זייערע שייגעץ שטיק, דארף מען קלאר ארויסברענגען אז די הוכחה אויף די אלע חברה 
ווען עס קומט למעשה, טעללער פלעגט יאר איין יאר אויס פרשת פנחס איבערחזר'ן איין יסוד 

פונעם רבי'ן אז ער האט גערעדט אקעגן די נטו"ק, אבער ווען ס'איז געקומען אקעגן אויערבאך 
האט מען נישט געהאט קיין פראבלעם צו גיין מיט די שווארצסטע מיני מהלכים זיי אראפצורייסן, 

און מיט די טונקל'סטע חברה האט מען זיך צאמגעשטעלט, די וואס פרובירן אבער אלעמאל צו גיין 
מיט די דרך ישרה שיבור לו האדם וואס פרובירן גיין מיט'ן רבינ'ס מהלך איז עס טאקע א חורבן 
י ווען מ'קומט מיט זינלאזע מערכות אקעגן יעדער וואס פרובירט צו טוהן עפעס אפעקטיוו, איז ד



שאלה נאר וויאזוי מ'קען דאס ארויסברענגען פארן עולם, אז די אלגעמיינע ציבור וואס זענען דורש 
  שלומם וטובתם פונעם יהדות החרדית זאלן הערן אביסעלע אמת'ע דיבורים.

 Aug 5, 2:45 PM • בארא פארק

 

  ער איז דאכצעך אפיציעל רב אין שטעטל, פרעג די נאמען?

 Aug 5, 2:45 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ר' יוסף יושע העשיל!

 Aug 5, 2:46 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  יא

 Aug 5, 2:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

יענקעלע האט נישט קיין רבנים! מנשה איז אים גוט געווען ביז ער האט אנגעהויבן צו גיין קעגן 
  אויערבאך

  ביז דאן איז ער געווען גדול הדור

 Aug 5, 2:46 PM • 1 אברהם יצחק הירש

 

איך וועל דא צוטאטן א אימעיל וואס איך האב באקומען פון רח"א טומבאק, ווען איך איך האב אים 
 אינטערגעצינדן צילוב די בחירות עירי', עס איז שטארק נוגע דא

 
 

שנה כנגד רבינו הק' מסאטמאר זיע"א  40-אני זוכר את המודעות של נטורי קרתא לפני למעלה מ
ו 'רבינו סר מן הדרך' וזאת כי בענין העיריה לא ניהל מלחמה גלויה כמו בענין כנסת המינים, שכתב

ומה לך כי תלין על ציבור בני התורה שעדיין לא נתחנך על ברכי מורשת האדמו"ר מסאטמאר 
ושעשה כברת דרך ארוכה במסירות נפש כנגד גזירות השמד, ובהתנתקות מהבחירות לכנסת, 

עטה"ק, אשר אין כל ספק שמרן אדמו"ר מסאטמאר זיע"א לא היה סובל 'קנאים' ובהקמת מוסדות 
מזויפים כאלו, וכשם שלא נלחם כנגד החזו"א זיע"א ובא לבקרו על אף שלקח חלק בהבחירות 

לעיריית בני ברק, כך בוודאי היה שמח שמחה עצומה על רבבות בני תורה המסולאים בפז 
לכנסת ומקימים מוסדות לאלפים עטה"ק, ואותם קנאים שבפועל אינו לוקחים חלק בבחירות 

מזויפים כדוגמת ריבלין שר"י מקול יראי ד' הם הם שליחי השטן להרוס ולחבל בכרם ה' צבקות, 
והשלטון הציוני מאד מאד שמח מהסיוע שהם מקבלים מ'קנאים' מעין אלו שמנסים לדחוק בכל 

 ו ורח"ללהכוח את בני התורה חזרה לחיק טומאת הציונות ח"
 

אך יחד עם זאת אני כשלעצמי אין לי כל שייכות לשום ענין מפלגתי, ומעולם לא נטלתי חלק בשום 
  מפלגה וכיו"ב

 Aug 5, 2:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

  עפעס האט יעמרינגע רב אים ארייינגעשריגן אינמיטן זיין של"ש תורה, איז עס אמת?

 Aug 5, 2:47 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך האב גערעדט מיט אים ער האט מיר געזאגט אז ער קען נישט די גאנצע נושא, ער איז זייער 
  אערליכער און א מתמיד און איז נישטא אויף דער וועלט בכלל.

 Aug 5, 2:47 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ימעיל סאיז א שאד צו רעדן וועגן אים, אונזערע עסקנים דארפן עפענען א אייגענע א
  סיסטעים!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!

  סאיז שוין צייט

 Aug 5, 2:48 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

דער פראבלעם איז א זיעדער וואס איז נוטה לקיצוניות אפילו גאר ערליכע ווערן אפגעקויפט פון 
  זיינע דיבורים

 Aug 5, 2:48 PM • בארא פארק

 

  זיך שוין באלד! די מיינסטו צו זאגן אז די צייט ענדיגט

 Aug 5, 2:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  *אז יעדער

 Aug 5, 2:49 PM • בארא פארק

 

  בלום אדער ווייס?  פון וועמענס?

 Aug 5, 2:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  כהן



 Aug 5, 2:50 PM • בארא פארק

 

 

 Aug 5, 2:50 PM • יחיאל נטע גליק

 

  שוין געליגען דא!

 Aug 5, 2:51 PM • 3משה -רוךב-וואלף

 

 

  דער האט נישט געלערנט אין קיין חדר!!

  און שפעטער געגעבן א גט כריתות

  פארטרעט נישט אונזער עדיוקעישאן UJOאון ער האלט א שילד אז 

 Aug 5, 2:53 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ביטע לאז אפ די חברה פערזענדליך.

 Aug 5, 2:53 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  כא כא כא כא כא כא כא

 Aug 5, 2:53 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ר' ישעי' ווייס האט נישט געלאזט זיינע קינדער גייען צו ענגליש

 Aug 5, 2:54 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  יא יא נישט פערזענליך אדורכטוהן מענטשן וואס האבן נישט קיין השפעה אויף קיינעם

 Aug 5, 2:54 PM • בארא פארק

 

  ר 'ישעי זאגט אז זיינע קינדער האבן געלערנט איין שעה ענגליש

  ר' כינוס הער זיינע דברי פי חכם

  נעכטן אין "סאטמאר ביהמ"ד

 Aug 5, 2:56 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 



 

  נאך איינע פון די מודעות וואס איז פארשפרייט ביי אונז אין שטעטל

 Aug 5, 2:57 PM •  יואל לויפער

 

קיינער רעדט חלילה נישט פון נאכגעבן א חוט השערה, מ'קען לייגען די זעלבע און נאך פיהל 
  שטערקער ווערטער פון ר' משה דוד.

 Aug 5, 2:59 PM • ברוך כץ

 

הרב אברהם שלמה בלום, איינע פון די רבנים מיט וועם ר' משה דוד רעדט זיך יעדע זאך דורך, 
  ל שארפער.האט גערעדט הונדערט מא

Unknown • Aug 5, 3:01 PM 

 

מ'קען דער עולם אזוי ארום נער'ן אז ס'איז ממש שרעקליך, מ'קען יעצט נוצען דעם רבי'נס דרשה 
  כ"א כסליו גאר אקעגען ר' משה דוד.

עולם גולם וואס כאפט נישט אויף, קויפען אלעס אפ, און יעצט וועסטו הערן אז ר' יחזקאל איז 
  עגען ר' משה דוד.ארויס שארף אק

 Aug 5, 3:04 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

דאס איז זיכער אז אויב פערלס ווייסן וואס איז גוט פאר זיי דארפן זיי ארויסקומען מיט א אפיציעלע 
  וועד פון אנערקענטע רבנים

ן אונזער ציבור האט ב"ה גענוג עקסטרעמע און ראדיקאלע עלעמענטן און ווילאנג סוועט נישט זיי
  קיין רבנים איז ידו פון יענקעלע כהן על העליונה

 Aug 5, 3:05 PM • אייזיק פריעד

 

  ס'גייט מארגען ארויסקומען אי"ה.

 Aug 5, 3:06 PM • ברוך כץ

 

  און די באלון אז עס איז נישטא קיין רבנים וועט פלאצען.......

 Aug 5, 3:08 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

וועד הרבנים אז זיי שטייען אינטער אלעס, אבער רעדט דיך נישט איין אז ס'דארף ארויסקומען א 
ס'גייט קראכן א באלאן דא, די סאוער פייפ וועט גייען פיהל שטערקער, כל פירצה שאינה מן 

  הגדולים אינו פירצה וכו' וכו'

היסטאריע און  וווער ס'קען די שפראך פון די בנין נערים'ניקס וועלן זיי האבן פיהל מיט מעשיות און
  תורות אקעגען אלע רבנים אן אויסנאם, נישט קיין חילוק ווער ס'זאל זיין.

 ch724  • Aug 5, 3:14 PM משה-ברוך-וואלף

 

  אסער ס'איז וויכטיג פאר די וואס זענען דא צו הערן און פארשטיין

 Aug 5, 3:15 PM • בארא פארק

 

  פארשטייט זיך.

 ch724  • Aug 5, 3:15 PM משה-ברוך-וואלף



 

  אז מ'זאל נישט ווערן אזוי איבערגענומען פון די שוידערליכע אויפדעקונגען פון יענקעלע וכת דילי'

 Aug 5, 3:15 PM • בארא פארק

 

איך טראכט אויב עס איז א איידיע ארומצוהענגען אין אלע שולן אויףגעקלאפט ר' ישעי'ס דרשה און 
מפורסמים און ארויסברענגען ווי געפערליך די עסקנים שרייבן דרשה מאת אחד מן המגידים ה

טוען, כאטש דער רבי זאגט קלאר אין ויואל משה אז מ'מעג זאגן נשתנה העיתים לחומרה, מיט 
אלעם טוען עס נישט די עסקנים. איך האלט אז דער עולם גייט זיך געפערליך אונטערהאלטן 

השפעה, איך מיין אז טאמער שרייבט מען נישט דערפון און די פרומע קענען היפש פארלירן זייער 
מיט א נאמען לאזט דאס נישט קיין השפעה ביי זיינע צוהערער לטובת די שיכורים, און פון די 

  אנדערע זייט איז דאס נישט געמאכט בפועל ליצנות פון א אדם גדול.

Unknown • Aug 5, 3:16 PM 

 

שילדיגען עסקן לש"ש ר' משה דוד, וואס -ן דער אומס'איז אויכט זייער וויכטיג, אז מ'זאל אפלאזע
מ'האט גענומען אויף א שרעקליכע ציהל ברעט. און אז ס'וועט זיין א וועד הרבנים וועט מ'נישט 

  קענען אויף אים פערזענדליך.

 Aug 5, 3:17 PM • ברוך כץ

 

עפעקסט די ערשטע ר' יודא לייב פלאהר (ר' חיים'ס ברודער) האט מיר געזאגט אז ער האט אריינג
צעטיל פון פערל'ס צו זיין ברודער און געפערעגט צו מען מעג דאס אונטער שרייבן האט ער 

געזאגט אז עס איז נישט קיין שום פראבלעים, חיים שלום האט אים געוויזן גאנץ אן אנדערע בריוו 
  בשם פערל'ס (וואס ער האט אליינס געמאכט....)

Unknown • Aug 5, 3:19 PM 

 

  שרעקליך

  אזא פנים האט אלע זייערע מעשים!

 ch724  • Aug 5, 3:20 PM משה-ברוך-וואלף

 

ער וועט אוודאי ווייטער שרייען. אבער אלעמאל ווען די שיכורים האבן באוויזן אנצודרייען דעם 
 ציבור איז געווען ווען די מהלך ביי די עסטעבלישמענט איז נישט געווען קלאר, מיט רבנים בראש,

  (וואוטן, חוקי תועבה) (קברים בית שמש) (אויערבאך רעכטע און לינקע) וכו' וכו'

פון די אנדערע זייט כינוס כלל ישראל, אויערבאך בכלל, נסיעה צו אר"י, באזוכן ביי די אגודה רבנים 
   וואס די מהלך איז געווען קלאר האבן די שיכורים גערעדט צום לאמפ.

Unknown • Aug 5, 3:23 PM 

 

ברויך מען האבן כסדר א מהלך אויס צו קלארן יעדע נושא פאר די המון עם, און נישט לאזן אז זיי 
  זאלן פארכאפן די שופר

 Aug 5, 3:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אבער בכגון דא איז די מהלך ארויסקומען קלאר מיט רבנים און פארטיג, אפאר נער'ישע 
ווייטער אויסהערן, אבער דער אלגעמיינער עולם וועט שוין נישט אנהייבן צו  קינדערלעך גייען זיי

  אינטערסירן וואס זיי זאגן.

Unknown • Aug 5, 3:27 PM 

 

די סעל נומערן פון די אלע ''אמת'ע'' עסקנים לשם   עס וואלט אפשר כדי געוועהן צו מפרסם זיין
   שמים אז יעדער זאל וויסען מי ומי ההולכים

 Aug 5, 3:28 PM • 3משה -ברוך-לףווא

 

בנוגע וועגן געלט נעמען וואס קומט גראדע נישט דא אריין, שרייבט מיין זיידע ר' משה אייזענבערג 
לאיו"ש אין באילנא דחיי חלק א' א לענגערע מעשה וועגן נעמען עפעס א פראגראם וואס ר' יודל 

שט געלאזט 'ווייל מען דארף זאגן רז"ב האט געוואלט מען זאל נעמען און די רבי האט ני
ליגנט',האט ר' יודל פארציילט אז ר' ליפא נעמט אויך עפעס מיט ליגנט האט די רבי גערופן ר' ליפא 
און געזאגט איך זאג דיר יעצט פאר אלעמאל אז אלעס וואס האט 'איין ווארט ליגנט' לאז איך נישט 

דות ארום תשלד און זייט דאן האט ער גערנישט נעמען. מיין זיידע איז ארויס געגאנגען פון די מוס
מיט קיין מוסדות'ער ער האט נישט קיין שום נגיעה צו זאגן ליגענט, ובפרט האב איך שוין געהערט 

  פון עטליכע עלטערע יודן אז ר' משה'ס מעשיות איז אלעס קראנט

Unknown • Aug 5, 3:29 PM 

 

  3806-671-845 ----------------יעקב דוב כהן 
 7701-517-845 ---חיים שלום לעפקאוויטש 

 00000000000 ---------יואל אברהם רובין 
 8426-290-514 -----חיים יצחק שטויבער 

 00000000000 -שמואל הלל (טריגער) 
 00000000000 ----------יואל פליישמאן

   ווער עס קען זאל ביטע משלים זיין די איבריגע נומערן

 Aug 5, 3:32 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  לל טריגער א מאנסיער וואס וואוינט היינט אין בארא פארק?ווער איז שמואל ה

 Aug 5, 3:33 PM • בארא פארק



 

זייער א שטארקע איידיע, אבער כמובן אויף א פאזעטיווע אופן! דהיינו אזוי ווי די עסקנים לשם 
שמים ארבעטן אין די טעג אויפצודעקן די פאלשלקייט פון די פאלשע עסקנים וואס האבן שוין א 

אנגע רעקארד פון חרוב ליין מערכות בישראל, און ארבעטן אלעמאל אויף די אייגענע האנט אן ל
קיין דעת תורה, פאקן זיך אן די טאשן, קען מען אריינרופן צו איינע פון די חשובע עסקנים וואס 

  ) וכו'2      )1פירן שוין יארן לאנג ... בהשכל ובדעת באגלייט מיט א דעת תורה 

Unknown • Aug 5, 3:34 PM 

 

  ווער איז שמואל הלל טריגער א מאנסיער וואס וואוינט היינט אין בארא פארק?
 

איך וויס נישט פונקליך ווער ער איז אבער ער איז איינער וואס ווייסט פונקליך וויאזוי מען דארף 
  פירן כלל ישראל אבער מיט זיין נאמען שעמט ער זיך

 Aug 5, 3:37 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ניין ווייל איך מיין איך ווייס ווער עס איז ביי די וואקסינס האט ער שוין פארפירט קעגן משה דוד

 Aug 5, 3:38 PM • בארא פארק

 

איינער זאגט מיר לעצטענס אז ביי די קומענדיגע התאחדות פראטעסט גייט די "וועד הפעולה" עס 
  פון "אייגענע אקציעס"... פארדאמען אז כיודע האט רביה''ק נישט געהאלטן

 Aug 5, 3:38 PM • וואלף בער לעווי

 

אויב איינער מאכט אזא צעטל וועט עס קול מלחמה גראד ארויסשיקן, ער ווכט זיך פרייען מיט אזא 
 גוטס.

  

Unknown • Aug 5, 3:39 PM 

 

  רן?האט די וועד הרבנים ביי די טהרת הקודש קאמפיין עפעס געהאלפען פאר יצחק שטע

 Aug 5, 3:49 PM • וואלף בער לעווי

 

וואס האט ער געדארפט געהאלפן ווערן? איז געווען עפעס א נארמאלע מענטש וואס האט געהאט 
  אויף די קאמפיין?  טענות

Unknown • Aug 5, 3:51 PM 

 

 דער אמת איז אז, די ועד הרבנים האט אסאך געהאלפן, קוקט אין ארטיקל דער אוצר חודש תמוז
וואס זילבער (ר' מנשה פילאפף) שרייבט, און בכלל איז אלעס אסאך שטילער געווארן פון 

  דעמאלטס

  איינער האט פריער געפרעגט וואס זאגט ר' שמחה ישראל בלום,
 

יאר זומער, האט ער געברענט א גאסט צו פירן דעם שבת קודש -די תירוץ, איינס פון די שבתים היי
 לדות רפאל אינגל קעמפאין זיין קעמפ מוסדות תו

יצחק ריבלין דער מאסן מטורף פון                 הערט אין שטוינט נישט מער און נישט ווייניגער,
  להבדיל, אש תמיד, וכו' וגו' מאנסי, חובר חברים

 Aug 5, 3:55 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ער לאזט זיך נישט הערןוואס "ער" האלט שטעל איך זיך פאר, עס איז נאר אינטערעסאנט אז 

 Aug 5, 4:02 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך זעה במערכה האט געשריבן אז שקל הטהור האט זיך אונטערגענומען אנהייב יאר א גרויסע 
  סכום געלט פאר "נפש החיים" אזוי וועלן זיי קענען באקומען א הקצאה..

Unknown • Aug 5, 4:50 PM 

 

נושא וואס מ'האט שוין נעכטען דא געטוהן אויפן טשאט, און ס'איז נאכנישט פארטיג, דעיס איז א 
  ווארט אויף די אויפדעקונג.

 Aug 5, 5:11 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  איינער ווייסט פון א אסיפה היינט אין וומס"ב וועגן די חינוך דרוך די חברה?

 ch724  • Aug 5, 5:13 PM משה-ברוך-וואלף

 

מארגען וועט פארקומען בביתו נאוה קודש ביים רבי'ן שליט"א, אינאיינעם מיט די   פן פנימי!באו
חברי הבדי"צ דייני קהילתינו, צוזאמען מיט די וועד הרבנים פון די גזרות החינוך, וואו מ'וועט 

  בכובד הראש דורכטוהן אלע זאכן, ביטע נישט מפרסם זיין פאר קיינעם.

 Aug 5, 6:20 PM • ברוך כץ

 



אונז זעמיר דאך דא אויף למעשה. וואס טוט זיך? ווער מאכט א ליסטע פון די עכטע עסקנים וואס 
  זענען לוחם קעגן די קאראפטירטע עסקנים?

  ווער גייט למעשה זיין אין די וועד? וויפל רבנים?

Unknown • Aug 5, 6:25 PM 

 

געבן א נאמען מ'קען דאך ניש וויסן ווער  ) זאלן זיךunknownבאוואוסטע (-איך מיין אז אלע נישט
  פרעגט ווער ענטפערט, עס זעהט אויס ווי הוא מותיב הוא מפרק אדער כאטש טוישן בילד

 Aug 5, 6:27 PM • בארא פארק

 

איך מיין עס וואלט כדאי געווען צוליב דעם געוואלדיגן צורך, און צוליב דעם ברענעדיגן מצב זאל 
י ת"ב נאכמיטאג דער קאשויער רב אנשטאט ר מנשה (וואס זאגט יעדעס דאס יאר רעדן אין ראדנ

  יאר די זעלבע זאכן סיי ווי) מ'קען פארדינען צוויי זאכן אויף איין שאס. וד"ל

Unknown • Aug 5, 6:29 PM 

 

היינט אווענט איז דא אין מאנסי אן אסיפה בהנהלת ת"ת נועם אלימלך, זיי גייען אויפהערן נעמען 
 מ, וועגן גזירת החינוך, (און וועגן די הויבט ציל מען זאל נישט דארפן געבן וואקסינען)פראגרא

 ר' ישעי' ווייס גייט אויפטרעטן
  און ר' שרי' לאנדאן

 Aug 5, 6:42 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  אפילו ער וועט אויפטרעטן אין לאפידות ביזטו שוין גוט

 Aug 5, 6:42 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  איינער ווייסט פון א אסיפה היינט אין וומס"ב וועגן די חינוך דרוך די חברה?
 
 

  דאכט זיך דאס האט יענער געהערט וועגן עפעס אסיפה פון די חברה

 Aug 5, 6:43 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 
ן דאך ניש וויסן ) זאלן זיך געבן א נאמען מ'קעunknownבאוואוסטע (-איך מיין אז אלע נישט

ווער פרעגט ווער ענטפערט, עס זעהט אויס ווי הוא מותיב הוא מפרק אדער כאטש טוישן 
אין   אלעס האט א נאמען מער ווייניגער, ס'ווענדט זיך נאר צו די אימעיל ליגט ביי דיר      בילד

  סיסטעם.

                                                              
עס האט יעמרינגע רב אים ארייינגעשריגן אינמיטן זיין של"ש תורה, איז עס עפ

ער האט מוחה געווען אויף זיין שוואגער פארן רעדען                                            אמת?
  אקעגען פערל'ס.

 Aug 5, 6:50 PM • ברוך כץ

 .removed Unknown from the Hangout ברוך כץ

Aug 5, 6:58 PM 

 

  ווער איז שמואל הלל טריגער א מאנסיער וואס וואוינט היינט אין בארא פארק?
  ער איז בקי בכל תועבות שבעולם....... איך ווייס נישט פונקט ווער ער איז אבער דאס איז זיכער

 Aug 5, 6:59 PM • יחיאל נטע גליק

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 5, 6:59 PM 

 

  וואוינט אין עירמאנט געגענט נעבן מאנסי... ער

 Aug 5, 6:59 PM •  יואל לויפער

 

איינער זאגט מיר יעצט אז ערהאט געהערט ווי איינער פרעגט איינעם, אז ער האט געזען אז ביי די 
האומסקולס דארף מען שוין יעצט לערנען די אלע זאכן פון וואס מ'רעדט אז מ'וויל יעצט גוזר זיין? 

ך ווייס נישט צו עס איז אמת, איך זאג נאר נאך.) ענטפערט איינער אז באמת קען מען זיך א (אי
עצה געבן מיט די אלע נייע גיידליינס וואס די רעגירונג וויל ארויפלייגן, עס איז אייביג דא וועגן זיך 

נישט ארויסצודרייען דערפון, נאר אויב די רעגירונג פארלאנגט עס מכח גזירת שמד טאר מען 
נאכגעבן אפילו אויף א שיך בענדל, אויב אבער מ'האט עס אייביג געדארפט לערנען איז נישט אזוי 

געפערליך, איך ווייס נישט צו די אידן מאכן זיך נאריש, אויב אבער איז דאס איינע פון זייערע קלוגע 
  יטן.טענות וואלט מען געדארפט מאכן א ביכל פון אלע זייערע טענות און עס פארשפרי

Unknown • Aug 5, 7:00 PM 

 

  מיין באריכט אויף רמ"ד נידערמאן איז שוין ארויף אויפ'ן טעלעפאן

 Aug 5, 7:01 PM • יצחק ווייס חברי

 

  לגבי ?

 Aug 5, 7:02 PM •  יואל לויפער



 

  גזירת החינוך

 Aug 5, 7:02 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אזייגער, זייער גוט, כה לחי!! 11:00

 Aug 5, 7:05 PM • רוך כץב

 

עס איז ממש מבהיל ווי די מערסטע כפירה'דיגע מיינונגען, און די מערסטע תועבה קען מען הערן 
אויף די עקסטרעמע האטליינס! יעדעס מאל עס איז דא וואוטס קאכן זיך די חשובע בחורים איבער 

שיטות וואס איז דא ביי די גוים די דעטאלן פון די חוקי תועבה, יעצט שמועסט מען דארט אויס אלע 
בעיון נפלא.... איך מיין מ'קען יעצט הערן פיל ערגערס אויף יענקעלעס הייליגע ליין ווי אויף די 

  אידישע ראדיא אויף וועם ער האקט השכם והערב....

Unknown • Aug 5, 7:05 PM 

 

 שלום עליכם חשוב'ע אידן.
 

שעט, איך הייב דא אן צו ליינען אויף צוריק צו וועג'ס אלע איך בין ארויפגעקומען נעכטן דא אויפן ט
שמועסן פון די לעצטע תקופה. זעה איך איך אז דא ווערט געליפטערט כמה נושאים וואס עס איז 

דא חילוקי דעות בין אנשי שלומינו סאטמאר המקורי, צוויי זייטן אינערהאלב סאטמארע רבנים 
 ישט סאטמאר/וויזניץ.וואס געהערן צו די ריכטיגע סאטמאר נ

 
ביי כמה נושאים האב איך שוין מיין דעה און צד אין די סוגיא, דארט בין איך קלאר אין די סוגיא. 
אבער איך זעה דא פרישע נושאים וואס כ'האב נישט קיין אנונג אפילו אז עס איז דא צוויי זייטן. 

מען קודם ארויפרברענגן דעם  כ'מיין אז פאר מ'הייבט אן צו שרייבן א צד איבער א נושא דארף
  נושא בעצם.

  נושא פון טאמבאק, וואס זענען די צוויי צדדים?

Unknown • Aug 5, 7:12 PM 

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 5, 7:23 PM 

 

קאשוי רב איז זייער אויפגעברויזט אויף די ווערטער וואס ר' ישעי' ווייס האט געלאזט הערען אז ער 
אט פרובירט צו כאפען צו רעדען מיט ר' אברהם שלמה בלום און מען לאזט אים נישט צו, קאשוי ה

רב זאגט אז ער האט קיין איין איינציגע מאל אים נישט פרובירט צו רופען און ער וואלט אים ווען 
ון אלעס מסביר געווען, אלעס וואס ר' משה דוד טוט איז די שליחות וואס די רבנים פארלאנגען א

   איז א ריכטיגע שלוחא דרחמנא!

 Aug 5, 7:36 PM • ברוך כץ

 

עס מאכט סתם אזוי נישט קיין סענס, מ'לאזט נישט צו צו רבי אברהם שלמה בלום?? ער איז א 
אינגע פרישע מענשט! ער האט א סעלפאון! מ'קען אים כאפן סיי ווען... איך האב מורא איינער 

פון רבי אברהם שלמה צו ווייזן אז מ'קען מיט זיי נישט רעדן, האט אים געגעבן א פאלשע נומבער 
  א שטייגע רווי די אלטע רשעים פלעגן קומען מיט אזעלכע דריידלעך העצן קעגן כלל ישראל.

Unknown • Aug 5, 7:53 PM 

 

היה לי כעת וויכוח בטעלפאן עם אחד מחו"ל שהשאיר לי הודעה לאור דרשתי בטעלעפאן בשבח 
  מאן, אני עומד נבהל ומשתומם על כמות וסוג הנארישקייטן שיכולים לדבררמ"ד נידער

  אני שכנעתי אותו לצידי והפרכתי כל דבריו, א

 Aug 5, 9:01 PM • יצחק ווייס חברי

 

 די מעשה (קאנספיראציע טעאריע) לויפט שוין היינט כדלהלן:
וצווינגען די אחריות פון צולייגן די די רבי שליט"א מיט ר' משה דוד זוכן א קרבן אויף וועם ארויפצ 

 האלבע שעה לימודי חול, זיי האבן קודם פראבירט די דיינים און דערנאך די מנהלים וכו'
דאס הייסט: אויב די רבי גייט יעצט מאכן א אסיפה מיט די רבנים גייט די מעשה גיין אז די רבי 

  האט געצווינגען דייינים דאס צו זאג

 Aug 5, 9:21 PM • יחיאל נטע גליק

 

עס איז געווען אן אסיפת הרבנים אין ווייצענע ביהמ"ד ווי עס איז געווען אנוועזנד ר' טודרוס מיט ר' 
  ישעי' ווייס בנושא החינוך, (נישט קאנפירמד)

 Aug 5, 9:38 PM • יחיאל נטע גליק

 

  אויך ר' ישראל דוד הרפענעס ר' עזריאל מאיר קאהן און ר' מנשה פילאף

 Aug 5, 9:43 PM • ש לאנדאלייבו

 

  בקיצור די וואס האבן איבריגע מינוטן

  טאקע תלמידי חכמים, אבער ליידיג שעה'ן

 Aug 5, 9:44 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 



נאאאאא............. זיי זענען ערענסטע תלמידי חכמים, וואס פילן אהן די צייט מער פון טשעטן 
  דא,,,,

 Aug 5, 9:45 PM • יחיאל נטע גליק

 

zhh zgbgi tkg grgbxyg rcbho 

 Aug 5, 9:45 PM • יצחק ווייס חברי

 

  רבי טודרוס איז מסתם געווען דער איינציקער לינקער מפשר

 Aug 5, 9:45 PM • אייזיק פריעד

 

  ר' יצחק ביטע שיק אריין די ריקארדירינג פונעם מעסעדזש

 Aug 5, 9:45 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

uutx thz dgckhci stryi 

  זיי זענען אלע ערענסטע רבנים

  ביטע אכטונג געבן וואס מ'שרייבט

  וואס איז געבליבן דארטן

 Aug 5, 9:46 PM • יצחק ווייס חברי

 

   ר' יצחק ביטע שיק אריין די ריקארדירינג

 Aug 5, 9:47 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ארטזאל געבן די רעפ ZBKווארט מיט געדילט אויף 

 Aug 5, 9:48 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ריקארדירונג פון וואס?

 Aug 5, 9:48 PM • יצחק ווייס חברי

 

  כוונתו של הויכוח על הטעל

 Aug 5, 9:49 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  לא הקלטתי

  אין דרכי בכך

 Aug 5, 9:49 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ר' יחיאל וואס איז געבליבן??

 Aug 5, 9:51 PM • 1יצחק הירש  אברהם

 

  עס איז דארט געווען עפעס א רב וואס האט א מוסד?

 Aug 5, 9:51 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  זאג נישט איבער די טענה ווייל אגודה האט געטענה'ט די זעלבע אויף די עדה החרדית

  עס איז גארנישט געבליבן ערענסט

  אזוי האב איך געהערט

 Aug 5, 9:55 PM • חיאל נטע גליקי

 

  ווער האט פאררופן??

 Aug 5, 9:55 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  נארוואס יא

  נאר וואס יא

 Aug 5, 9:55 PM • יצחק ווייס חברי

 



  צי וואס האט יענער געוואלט צוקומען??

 Aug 5, 9:55 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  עגן די לעגהארן טשיקענס?עפעס א פרישע אויפדעקוג איז דא וו

 Aug 5, 9:59 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ר' שמעון יואל וויינבערגער איז אויך דארט געוועהן !!

 Aug 5, 10:00 PM •  יואל לויפער

 

  ביטע מסביר זיין די נושא

 Aug 5, 10:00 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  רת ישראלר' שמעון יואל הוא נשיא מוסד החדש תפא

 Aug 5, 10:02 PM • לייבוש לאנדא

 

ר' יצחק דער הודעה איבער די גזירת החינוך שניידט שטיקער!! אשריך ר' יצחק! פארן זיך 
  נישט בלויז אויף טשאט..  ארויסשטעלן מיט א שטארקייט!

  מדארף דאס ארומשיקן אויפן "היימישן" אימעיל!

 Aug 5, 10:04 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  האסט געהערט עפעס גריסן?

 Aug 5, 10:04 PM • יצחק ווייס חברי

 

  און אפשר אויך אויף "מערכת סאטמאר"

  יא! די יונגעלייט דא האבן גאר שטארק הנאה! ווי איר גייט איבער אלע זיינע מערכות לטובת הכלל

 Aug 5, 10:05 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

עטן צו מאכן א אפטיילונג מיט די דרשות איבער די גזירות ר' יואל וואגשאל האט מיר שוין געב
  החינוך

 Aug 5, 10:05 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ר' יואל וואגשאל זאל ווייטער רעדן אקעגן פארן אויף ארץ ישראל...

  דאס מוז ארויף גיין אויפן מערכת ערגעץ!!

 Aug 5, 10:06 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  האב איך געהאט שרעקליכע היעט אז ער רעדט אז מען מעג פארן קיין א"יגראדע 

 Aug 5, 10:06 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  און זאגן אז דאס איז געווען אויפן "עדה חרדית טעל. ליין"

 Aug 5, 10:07 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  איך לאז יעדן טאן מיט דעם מעסעדזש וואס ער פארשטייט

 Aug 5, 10:07 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ביטע שיק אריין א לינק

  דאס מוז ארויף גיין אויפן מערכת!!

  מדארף אויפקומען מיט א מהלך ווי אזוי, אבער עס מוז!

  ענדליך איז דא איינער וואס זאגט עס פעסט

 Aug 5, 10:09 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  געב מיר דיין מעיל שיק איך דיר עס

 Aug 5, 10:10 PM • יצחק ווייס חברי



 

kn7821212@gmail.com 

 Aug 5, 10:10 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  התאחדות אברכים האט אראפ גענומען ר' ישעיס דרשה

 Aug 5, 10:11 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  געשיקט

 Aug 5, 10:12 PM • חק ווייס חברייצ

 

 ר' יצחק
דיין מעסידש איז דער ערשטער שטארקער און קלארער רוף, אז דער יהדות החרדית שטייט 

אינטער די פעולות פון ר' משה דוד, אפשר וועט עס אביסען העלפן אפווישען די הויפענ'ס שמיץ 
 וואס טיפשים האט אנגעהויפענט אויף אים.

 ם איז מעט אור שדוחה הרבה מן החושך..די דברים ברורי
 

 לך בכוחך זה והושע את ישראל
 

מען ברויך זעהן אריינצוקומען צום עולם מיט מער קלארערע און דעדלירטע פאקטען וויאזוי עס 
   אנטוויקעלט זיך די גזירה, דער עולם איז זייער הונגעריג צו הערן....

 Aug 5, 10:15 PM •  יואל לויפער

 

-https://mail.google.com/mail/u/1?ui=2&ik=ec262d3b5e&attid=0.1&permmsgid=msg
f:1641081808434353359&th=16c64b35bf15d4cf&view=att&disp=safe&realattid=f_jyz6u

ftb0 

 Aug 5, 10:15 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מאך עס פאר א דרייוו לינק

 Aug 5, 10:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  כווייס נישט וויזאוי

 Aug 5, 10:16 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  שיק מיר עס אין איך וועל עס מאכן

 Aug 5, 10:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

-FF1Phttps://drive.google.com/open?id=0BxWS
PAlZnNPYWd4SFNORGxIZVU2aWhQOHZvTHBwUl9J 

 Aug 5, 10:17 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  איך האב א געדאנק ווי אזוי עס ארויף צו לייגן, לאמיר זען ווי אזוי עס אויסצופירן אויף למעשה

 Aug 5, 10:18 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דען מיט קאשוי רב האט אנגערופן ר' ישעי' ווייס און פארגעהאלטן היתכן ער רופט אים נישט אן רע
  אים, און ער האט גערעדט מיט אים א לענגערע צייט פארשידענע ענינים.

 Aug 5, 10:35 PM • ברוך כץ

 

  איינער ווייסט וואס ר' יוסף חיים גרינוואלד האלט איבער די נושא?

  ער איז אויכט א בעל דרשן מיינ'עך.

 Aug 5, 10:36 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ן די ניין טעגמ'מאכט נישט ליצנות אי

 Aug 5, 10:37 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ליצנות טאר מען נישט קיינמאל.

כ'האב געהערט פון ר' משה מנהל אז ער האט א שטיק צייט צוריק גערופן הגה"צ ר' משה מנחם 
טירנוער שליט"א און אים געפרעגט וואס איז זיין חוות דעת האט ער געענטפערט אז לענ"ד אזא 

מען צולייגען שעות אויב דאס קען סעטלען די פראבלעם, און ער האט אויכט מוסיף  צייט דארף
  שעה. 2געווען אין מאנטריאל 

 Aug 5, 10:43 PM • ברוך כץ



 

  כ'מיין אז ער האט געזאגט נאך מער אויכט.

 Aug 5, 10:44 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

. 

 Aug 5, 10:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

  פשרות אבער ס'פעלט נישט אויס דא צושרייבען. יא יא! וועגן

 Aug 5, 10:46 PM • ברוך כץ

 

  טעות

 Aug 5, 10:46 PM • יחיאל נטע גליק

 

אינטערעסאנט ווייל תלמידים    שעה 2און ער האט אויכט מוסיף געווען אין מאנטריאל  
אין אנהייבן לערנען געדענקען ווי ער האט געהאלטן שארפע דרשות קעגן בעלז פארן זיך ברעכן 

מער ענגליש ,די מאנטריאלע אידן דא אויף די טשעט וועלן זיכער וויסן וואס מען האט געטוהן אין 
  סאטמאר אין וואס אין בעלז

 Aug 5, 10:53 PM • לייבוש לאנדא

 

  נאאאאאאאאאאאא מפחדים מפשרות.......

 Aug 5, 10:54 PM • יחיאל נטע גליק

 

  בן אז מען לערנט יעצט? און וויפיל צייט לערנט מען למעשה?וויפיל איז איינגעגע

 Aug 5, 10:55 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  שמעתי מאחד שסיפר שיענקעלע אמר שר' משה דוד עזר לו לסדר הוויזע לו ולבני ביתו

' משה דוד עטליכע פון די מוחים נעכטן קעגן ר' משה דוד'ס הויז זענען געווען אזעלעכע וואס ר
  האט ארויסגעברענגט

 Aug 5, 11:13 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווען עס קומט לשם שמים קוקט מען נישט אויף קיין אייגענע נגיעות

 Aug 5, 11:13 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ין ר' מנשה פילאף האט געזאגט היינט ביי די אסיפה, אז בעצם לערנען מער ענגליש איז נישט קי
שעה, און דאס איז קלאר אז די רבי האט  3שום פראבלעם, און אסאך מקומות האט מען געלערנט 

שעה, אבער די שאלה איז נאר טאמער יעצט איז א שעת השמד א  2מייסד געווען דאהי צו לערנען 
גזירה וואס אויף דעם טאר מען נישט אפילו מען מעג, איז די רבנים האבן אבער געטעהנט דארט 

ס'קומט נישט אריין דא קיין גזירות השמד, ווייל די רעגורינג וויל דא גארנישט אפ'שמדן, כ'האב  אז
געהערט פון הג'ר ישראל דוד הארפענס שליט"א אז ער פארשטייט נישט וואו אזוי מ'קען זאגען אז 

קיין  דא איז גזירות שמד און יהרוג ואל יעבור, און אויב איינער זאגט אזוי ווייסט פשוט נישט
  מציאות ענינים!

  ר' ישראל דוד איז געווען טעלפוניש ביי די מיטינג, און האט דאס געטעהנט דארט. (שמעתי מפיו)

 Aug 5, 11:20 PM • ברוך כץ

 

  אויף די נומבער קען מען אינטערשרייבען די פיטישענס. 917-920-2444

  startמ'שיקעט 

 Aug 5, 11:23 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

האב אויכט געהערט היינט פון קאשוי רב שליט"א אז צו נוצען דא די ווערטער יהרג ואל יעבור, כ'
איז נאר אזא איינער וואס קען נישט די מציאות הענינים אדער איז ער א קליינע ת"ח..... (ער האט 

איז אפשר צוגעלייגט אז זאגן די ווארט יהרוג ואל יעבור ארויס צוברענגען די הארבקייט פון די מצב 
  נישט קיין פראבלעם, אבער מיט דינא דיהרוג ואל יעבר קומט עס נישט און באטראכט) וד"ל

 Aug 5, 11:36 PM • ברוך כץ

 

היינט איז געווארן א סטייל אז אויף א יעדע זאך זאגט מען יהרג ואל יעבור, אפשר וועגן דעם 
  'איז א שפראך.ווייסען איז נישט מענטשען ווען ס'איז ריכטיג און ווען ס

 Aug 5, 11:40 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אויב יהרג ואל יעבור מיינט שרייען אויף האטליינס



 Aug 5, 11:44 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 

Aug 6, 12:33 AM 

 

יעצו געהערט ביים היינטיגן שיעור פון הרב יודא לייב פליישמאן, זאגט ער נאך בשם די ראב״ד 
  יח״מ אז יהרג ואל יעבור איז לעולם יפיל עצמו לתוך כבשן האש ואל יבוש פני חבירו ברביםהגר

 Aug 6, 12:34 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 6, 8:00 AM 

 

 מ'האט געבעטן נישט אראפ נעמען ר' ישעי' ווייס'ן'ס דרשה פון התאחדות
 

  ירלעך טוט מען אנדערש, דאס איז קעגן וואס מיר רעספעקטירן יעדן דעת תורהנאט

 Aug 6, 9:33 AM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

   יעצט באקומען פון איינעם דאס:

קען איינער אריין קומען קלאר וואס גייט פאר מיט די גזירת החינוך, וואס איז די רבי שליט"א'ס  "
ה דוד'ס מיינונג (בדרך אגב: די רבי האט נישט גערעדט פון די גזירה מיינונג און וואס איז ר' מש

  נישט ביי די קעמפ דינער און נישט ביי יטב לב דינער)
 

איך הער א משה דוד האט איינגעגעבן פאר די סטעיט דיפארטמענט אז מיר זענען גרייט צו 
 טוהן.שעה ענגליש און די רבי איז ברוגז פארוואס מען האט עס גע 2לערנען 

 
 ס' טוט זיך יעדן טאג אפאר מיטינגען בבית רבינו"

 
  איינער מיט קלארע דעטאלן

 Aug 6, 9:49 AM • וואלף בער לעווי

 

יעצט געהערט אז די רבי האט געזאגט פאר די מנהלים די פארגאנגענע וואך ביי די אסיפה, נאך 
אט דער רבי געזאגט: גזירה היא וואס משה דוד האט געזאגט אז מגייט מוסיף זיי צו צוויי שעה, ה

  מלפני אז מדארף אזוי טון

  איינער ווייסט קלארע פרטים????????????

  מנהלים  געהערט פון איינעם וואס זיין טאטע איז א מלמד און ער זאגט נאך פון איינע פון די

 Aug 6, 10:18 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

ישט דא דערויל קיין שום החלטה, אלעס וואס די א מנהל האט מיר נעכטן געזאגט אז עס איז נ
  גאס שמועס איז לא דוב ולא יער

 Aug 6, 10:44 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  נא ווען גייט יצחק'ס מעסעדזש ארויף?

? 

 Aug 6, 11:02 AM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ס'איז אראפ פון קול חברי, פארוואס???

 Aug 6, 11:03 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווער זאגט אז עס איז אראפ

 Aug 6, 11:10 AM • יצחק ווייס חברי

 .added Unknown to the Hangout 1אברהם יצחק הירש 



Aug 6, 11:21 AM 

 

איינער האט אויבן דערמאנט פון תשובת דברי יואל איבער ערקתא דמסאני איך האב עס 
יה"ק ברענגט ארויס עטליכע נקודות און קורצען נאכגעקוקט עס איז אין חלק או"ח סי' ט"ז רב

ערשטנס דאס וואס עס ווערט קלאר גע'פסק'נט אז א געזעץ וואס איז סיי אויף אידן און סיי אויף 
  גוים איז נישטא ביי דעם קיין דין גזירת שמד

העביר צווייטנס אויב עס איז דא סיי וועלעכע אומדנא אז זיי מיינען לתועלת עצמם נישט "בלויז" ל
  על הדת הייסט דאס נישט קיין גזירת שמד.

אפילו זיי ווילן בלויז פן ירבה וכדומה מיט די כוונה צו טשעפן די אידן אבער נישט דעם דת איז דאס 
  אויכטו נישט גזירת דת

אבער וואס איז די מערסטע נוגע לענינינו שרייבט די רבי אז בשעת הגזירה איז נישט די צייט צו 
  ים אין דיני ערקתא דמסאני נאר טוען שתדלנות בהשכל ובדעת צו בטל מאכן די גזירהמאכן פלפול

 Aug 6, 12:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  קענסט אהער ברענגן א פאטאגראף?

מלמד שהיו ישראל טרחנין היה אחד מהם רואה את בעל דינו  -" טרחכם"  רש"י בשבוע זו:
  מוסיף אני עליכם דיינין לי ראיות להביא יש לי עדים להביא יש נוצח בדין אומר

 Aug 6, 12:54 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  איך האב דיר געשיקט אין אימעיל איך ווייס נישט וויאזוי דא ארויפלייגן

 Aug 6, 12:59 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 .removed Unknown from the Hangout משה שווארץ

Aug 6, 1:17 PM 

 .added Unknown to the Hangout ווארץמשה ש

Aug 6, 1:18 PM 

 

  די אסיפה ביים רבי'ן וועט נישט פארקומען היינט.

 Aug 6, 1:20 PM • ברוך כץ

 

איך האב עס ערווענט לעצטע וואך, איך האלט ס'שטארק לתועלת עס צו פארשפרייטען (דורך? 
  אונזער נייע אימעיל...)

  וועט דאס זיכער ארומשוקען פארן קוקען וואס דארט שטייט.....שיק עס פאר קול מלחמה און 

  " ווען יא? און פ''וו? "די אסיפה ביים רבי'ן וועט נישט פארקומען היינט.

 Aug 6, 1:21 PM • וואלף בער לעווי

 

ס'איז שוין געווארן צו א   כ'ווייס נישט צו מ'קען נאך שרייבען דא פנימי'דיגע זאכן. וואס האלסטו?
  רויסע פלאטפארמע...ג

 Aug 6, 1:23 PM • ברוך כץ

 

  קוק אויב ס'איז ארויס דערווייל און גאס עפעס פון דא

KinusHQ ?וואס איז דיין אימעיל  

 Aug 6, 1:24 PM • וואלף בער לעווי

 

3959947@gmail.com 

  סאך זאכן הערט מען צוריק.א  וואס מיינט די גאס?

 Aug 6, 1:25 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

נקודות וואס זיי  2רופן דורך חיים חזקי' פיש און אלי' קליין, איז געווען -נעכטען ביי די אסיפה פאר
)אז מ'האלט שוין ביי א גזירות שמד און ערקסא 1                   האבן געוואלט טעהנען.

און     )אז זיי הייסען אז מ'מוז לערנען דברי כפירה ר"ל.2                                       דמסאני.
אויף ביידע נקודות האבן די רבנים וואס זיי ליגן אין די נושא געזאגט דארט אז ס'איז פשוט שלא מן 

  הענין.

 Aug 6, 1:30 PM • ברוך כץ

 

  י נושא?וועלכע רבנים וואס זענען געווען דארט ליגן אין ד

 Aug 6, 1:31 PM • שמואל י

 

  וואס איז די אימעל צו קול מלחמה?

 Aug 6, 1:32 PM • וואלף בער לעווי

 



כ'האב נישט געמיינט וואס ליגען עכט אין די נושא דא, זיי האט מען נישט גערופן נעכטען. און 
  עשריבען.גראדע ר' טודרוס איז נישט דארט געווען און נישט וואו איינער האט דא ג

 Aug 6, 1:32 PM • ברוך כץ

 

  ר' ברוך דארפסט ווען מער מגלה זיין די ליגענד'ס וואס דרייען זיך ארום וואס הייבט זיך נישט אן.

 Aug 6, 1:35 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

זיך מטפל צו זיין מיט יעדע פרעכע ליגענד פון חומת הדת און פון אנדערע וואס   אין קץ לדברי רוח!
זאגען אז זיי ווייסען בברוריות גמור, דער עולם דארף שוין אליין האבן א ברעקל שכל, אז מ'קען 

ליידער גארנישט גלייבען זיי זענען געשולטענע ליגענער'ס באיצטלא דקנאות, און ווען איינער האט 
שיצא מן  ווען אזויפיהל צייט וואו זיי, וואלט ער געקענט אויף יעדע זאך ארויסגעבן א בוך. דבר

  הכלל על הכלל כולו יצא!

 Aug 6, 1:40 PM • ברוך כץ

 

  איך מיין מען ברויך ארויס לאזן א שמועה וואס די אסיפה היינט איז געווען ביים רבין......

  

 Aug 6, 1:40 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

   וואס איז די אימעל צו קול מלחמה?

 Aug 6, 1:41 PM • וואלף בער לעווי

 

  כ'האב דיר עס געשיקט באישי

 Aug 6, 1:41 PM • ברוך כץ

 

  מען קען נישט מדמה זיין די תשובה פון רבי'ן לשיטתם,
ווייל לויט זייער שיטה איז די ליבעראל'ן בעה"ב אין ניו יארק, און דאס איז זיכער בלתי ספק אז די 

ז או ביי די גוים אויף א פארנעם פון כפירה ליבעראל'ן ווילן עווענטועל טוישן דעם חינוך ביי אונ
 ותועבה (אבער פארשטייט זיך כעת שלאגט מען זיך גוט כדרכו פון ר' משה דוד)

 
אשר על כן דעם רבינ'ס תשובה איז געבויט אויף א געזעץ, וואס איז נישט בכונה כלל געווען 

ס אריינגעפאלן אין דילעמע להעביר "דת" נאר וועגן א צווייטע סיבה, גראדע זענען אידן דעמאלט
 צוליב ס'האט אנגערירט שבת קדשינו

 
לא כן כהיום די ליבעראלן ווילן עוקר זיין דת רעליגיע פון מענטשן, און מחנך זיין קינדער זאלן 

  קענען וועהלן וואס זיי ווילן או רעספעקטירן יעדענ'ס גלויבן וכו' וכו',
ייך, איז דאס אבער געצילט קעגן "דת" דוקא, איז דאס ממילא אפי' זיי מיינען אידן און גוים צוגל

שונה אינגאנצן פון די מציאות פון אפען לאזן געשעפטן שבת, אדער דארפן נידלען פארן שחט'ן 
 וכדומה בהרבה גזירות שעבר

 
והשנית די גרופע יאפע"ד שר"י ימש"ו, ווילן דייקא אונז אידן רעפאמירן היל"ת, ממילא איז די 

 בבחינת נאר אידן נישט גויםגזירה אויך 
 

  כמובן לא כתבתי אלא לסוף מחשבה במעשה תחלה,
 

אבער די וועג לוחם זיין דארף מען לאזן נאר פאר פרעמענטירטע רבנים ועסקנים, דורך הפקר יונגן 
  וועט ח"ו נאר חרוב מאכן אלעס !!!

 Aug 6, 2:03 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  לערנען די רבינס תשובה בעיון מיט א קאווע אין צוויי צוקער דאס איז גשעריבן תיכף פארן

 Aug 6, 2:04 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

אגב, נעכטן האט קול מלחמה ארומגעשיקט א ארטיקעל פון הרב ב' טויב ווי ער איז מבאר אז 
  סאיז יא א גזירת שמד, און פארענטפערט די תשובה אומדירעקט

 Aug 6, 2:04 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  מיר האבן ב"ה דורך געלערנט בעיון רב די תשובה

  איר האט נאך עפעס מוסיף צו זיין ?

 Aug 6, 2:08 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

ווער עס קען די מציאות בימים ההם אין די סאמע ברען פון די וועלט מלחמות וואס אנטימעטיזעם 
פארט וויבאלד גוים זענען געווען אין די גזירה כאטש קעגן אידן איז געווען אויפן העכסטן שטאפל 

 עס האט זיי נישט אפעקטירט דאך הייסט דאס נישט א גזירת שמד.
די גזירה איז געווען געצילט צו חרוב מאכן די פרנסה פון אידן און אפשוואכן זייער כח עס האט 

 נישט געהאט קיין שום אמת'ע סיבה.
   י גזירה איז די גאווערמענטוואס האבן מיר מיט יאפעד די גוזר

 Aug 6, 2:09 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  למעשה איז יעצט נישט די גזירה אויף דעם

 Aug 6, 2:09 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן



 

דאס אז די ליבעראלן ווילן איז אמת אבער מען קוקט אויף די גזירה די קריסטן האבן אויכט 
   אלע תקופותגעוואלט דת און אזוי און 

 Aug 6, 2:10 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 די רבי אליין שרייבט דאס איז געווען לטובת די גוים זיי זאלן האבן צו קויפן אויך ביום השבת
 

  יאפפע"ד ווערט געשטיצט פון די ליבעראלן און זיי זאגן זיי גייען נישט שווייגן ביז רח"ל

 Aug 6, 2:11 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

אבער משא,כ אויב מען קען אוועק שטעלן מטעם די געזעץ אז די עדיקעשאן דעפארטמענט איז 
  נישט בעה"ב אויף די פריוואטע לימודים, קענען זיי גארנישט טון מער

 Aug 6, 2:12 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

   דאס איז פשוט

 Aug 6, 2:12 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  רעדן פון אנדערע זאכן מיר האלטן אינמיטן לערנען שא נישט

 Aug 6, 2:13 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  מיר רעדן נאר צו די תשובה פון רבי'ן קומט דא אריין, אדער אפי' איינס פון זיינע צירופים

 Aug 6, 2:13 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 זיי זאלן האבן צו קויפן אויך ביום השבת די רבי אליין שרייבט דאס איז געווען לטובת די גוים
דאס איז נישט ריכטיג די רבי זאגט אז וויבאלד מען קען דאס אזוי אויסטייטשן אז זיי 

  די כוונה הייסט עס שוין נישט קיין גזירת שמד אויכט האבן

 Aug 6, 2:14 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 

 Aug 6, 2:15 PM • הלל ראזענבערג מאנסי
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  ujoווידאו'ס פון צימערמאנ'ס פראטעסט קעגן 

 Aug 6, 2:15 PM •  יואל לויפער

 

אבער בכלל צו מחדש זיין אזאך קעגן א טריקענע מחבר אז דאס הייסט ערקתא דמסאני דארף 
   מען זיין א בעל אחריות

 דאס איז דיני נפשות ממש נישט קיין קינדער שפיל
 ובר אויף לא תרצחא פאלשע פסק אין דעם ענין איז מען ע

 יהרג ואל יעבור איז נישט א גוזמא דאס איז הלכות
  תמה אני אויב סאיז דא בדורינו ווער עס קען זיך אינטערנעמען און דיני נפשות

 Aug 6, 2:15 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  קוק איבער דעם לשון פון וא"כ בנד"ד וכו' און זיי נישט קיין מבלבל המוח ביטע

 Aug 6, 2:16 PM • ערג מאנסיהלל ראזענב

 

  קוק דו איבער דעם לשון

 Aug 6, 2:16 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 וז"ל רבינו ואם כן בנידון דידן במקום שגוזרין שיהיו החנויות פתוחים אין מזכירין שם ישראל
   וגם העכו"ם בכלל, אלא שכל החנויות יהיו פתוחים בשביל שיהי' מצוי להקונים



 Aug 6, 2:17 PM • ערג מאנסיהלל ראזענב

 

 במקום שגוזרין וכו' אין מזכירין    
  די רבי זאגט כלל נישט אז דאס איז נישט זייער כוונה

יעצט קוק "במקום שגוזרין" אין די רעגלאציעס אויב עס ווערט דארט דערמאנט אז די כוונה פון די 
רעגלאציעס איז אז אידן זאלן זיך שמד'ן 

?????????????????????????????????????????????????????????????????
?????????????????????????????????????????????????????????????????
?????????????????????????????????????????????????????????????????

???????????????????????????????????????????  

 Aug 6, 2:18 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  "אין מזכירין שם ישראל"

  ממש ווי ביי אונז

  כאטש די כוונה איז לכאורה יא אידען

 Aug 6, 2:19 PM • וואלף בער לעווי

 

  מען דארף זיין א שוטה צו מיינען אז די גזירה פון די געשעפטן שבת איז נישט געווען קעגן אידן

 Aug 6, 2:19 PM • משה שווארץ

 

 "ס די ווילסט די אמת טוישט זיך נישטקענסט מאכן וויפיל מארק
 

 די אלע לינקע האבן שוין לאנג געשריגן אז יעדע זאך איז גזירה
 

  גזירה יא יעדע זאך וואס אפעקטירט אידישקייט במתכוין ושלא במתכוין הייסט

 Aug 6, 2:19 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  די הלכה איז נישט קיין געפילן יקוב הדין את ההר

 Aug 6, 2:20 PM • ווארץמשה ש

 

  ר' משה נישט פערזענדליך

 Aug 6, 2:20 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  איך האב נישט געשריבן אז דאס איז נישט קיין גזירה

 Aug 6, 2:20 PM • משה שווארץ

 

  כ'האב געמיינט כינוס

 Aug 6, 2:20 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

געהייסן שעת שמד יהרוג ואל יעבור ערקתא דמסנאי  1000%טן יאפ! בימנו אלה וואלט די געשעפ
און וואס די ווילסט נאר און סוואלט געווען מיטענגען און בונקערס צו ראטעווען די דור פון די 

  חורבנות וואס דער מפשר פון סאטמאר מאכט באיצטלא דרבנן....

  ען מיט ווארעמקייט וכדומהדאס איז געווען אונזער הייליגע רבי הלכה און אמת נישט געפול

 Aug 6, 2:23 PM • וואלף בער לעווי

 

 ביטע מיר מיינען זיך נישט אנעמען פאר בנין נערים'ניקס (ר' משה תבין)
 

  נאר מען טארנ זיך נישט אוועקרירן פונעם אמת

 Aug 6, 2:24 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  מאן יאמר דאס איז נישט די אמת?

טארקע הלכה שאלה וואס די דיינים זענען בארעכטיגט צו פאסקענען די הלכה ס''ה איז עס א ש
  אנדערש ווי די מגיד מישרים

 Aug 6, 2:25 PM • וואלף בער לעווי

 

זענען דברים ברורים און מיר שטייען דעראונטער מיטן   די אלע זאכן וואס מיר האבן געשריבן
 גאנצען כח

ט ברענגן אז ערקתא דמסאני איז א ערנסטע הלכה שאלה אבער די עיקר וואס מיר האבן געוואל
  נישט א צייטונג סלאגען

 Aug 6, 2:26 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אין די תשובה פון רבי'ן שטייט נישט אפי' ברמיזה אז דאס האט געמיינט בכונה די אידן



  אדער דת

 Aug 6, 2:28 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  דעים רבי'ו זיל קרי בי רב פאר דעים דארפסטו נישט

 Aug 6, 2:28 PM • וואלף בער לעווי

 

עס איז נישט געווען קיין צורך צו שרייבן דאס איז געשריבען געווארן בצוק העתים ווען דם ישראל 
  איז שוין געווען האלב הפקר רח"ל

 Aug 6, 2:29 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ריגוועם מ'האט געציעלט א יאר צוויי פארן ק

 Aug 6, 2:29 PM • וואלף בער לעווי

 

  דאן האט איר קיינמאל דורך געלערנט דעם רבינ'ס תשובות בדרך כלל

 Aug 6, 2:29 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

 עיין מושיען של ישראל כל פרטי הפרשה
' אגב די רבי שרייבט אין די תשובה אז במקהלות האט ער נישט געוואלט פסק'נען די הלכה וכו

 [וועגן געלט....]
ווען חומת הדת וואלט שוין דאן געארבייט וואלט מען מוחה געווען אויף די פשרות וואס די ארומיגע 

  רייכע ראשי הקהלה און מקורבים וד"ל

 Aug 6, 2:31 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

1000% 

 Aug 6, 2:31 PM • וואלף בער לעווי

 

לשיטת הליבעראל'ן קען מען נישט נעמען  לכאורה תשובהפראצענט, אבער די  100כ'בין מיט דיר 
 אין באטראכט

 
  הצלחה

 Aug 6, 2:32 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

אגב, נעכטן האט קול מלחמה ארומגעשיקט א ארטיקעל פון הרב ב' טויב ווי ער איז מבאר אז 
  סאיז יא א גזירת שמד, און פארענטפערט די תשובה אומדירעקט

 כולל [ווי סאיז דא קאווע] האב איך בלויז געטראפן שו"ת דברי יואל נישט דער אוצר ביי מיר אין
 

  

 Aug 6, 2:35 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 .added Unknown to the Hangout ברוך כץ

Aug 6, 3:06 PM 

 

  ן חדר??איינער ווייסט וואו ר' ישעי ווייס האט געוואינעט אלץ יונגעל, און וואו ער האט געלערנט אי

 ch724  • Aug 6, 3:15 PM משה-ברוך-וואלף

 

  ער האט געלערנט אין טשעבין, על טהרת המדינה

 Aug 6, 3:15 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ס'איז אמת? ער האט געוואינט אין בני ברק? ווער איז זיין משפחה ?

 ch724  • Aug 6, 3:18 PM משה-ברוך-וואלף

 

ן דעם איד ער איז אן ערליכער איד א ירא שמים מרבים א ת"ח און א רבותי, טוט אראפגיין פו
בעל השקפה, און טאמער האלט און א געוויסע ענין אנדערש ווי אונז ווערט ער נאך נישט 

  פסול

 Aug 6, 3:18 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אנטשולדיגט נישטא אויפ'ן טשאט!

  גערעכט! 1000%ר' יצחק 

 Aug 6, 3:19 PM • ברוך כץ

 



  אנטשולדיגט!

 Aug 6, 3:19 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  עס מוז נישט זיין ער האלט אפילו אנדרעש!

 Aug 6, 3:20 PM • ברוך כץ

 

  איך האב נאר געענטפערט זיין פראגע

 Aug 6, 3:21 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 .ch724 from the Hangout משה-ברוך-וואלף removed ברוך כץ

Aug 6, 3:21 PM 

 

  וה' הטוב יכפר

 Aug 6, 3:22 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  חומת הדת איז געפלויגן למען ישמעו ויראו

 Aug 6, 3:23 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  וואס געפלויגן?

  ווי?

 Aug 6, 3:24 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

 .from the Hangoutחומת הדת  removedברוך    
  שר אנאוןביי דיר איז דאס אפ

 Aug 6, 3:24 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

איך גלייב ער איז אן ערליכער איד. ס'גייט מיר נישט אין קאפ ווי אזוי געבויעט אויף דרוש און 
מגידות רייסט ער אראפ א חשוב'ן עסקן, אן קיין שום הסבר, און דרייט זיך ארום מיט שקרים. ער 

אן קיין פארוואס. געבויעט אויף פוסטע דמיונות, אז דער האט אראפגעריסן דעם רבי'ן די מוסדות 

רבי ז"ל האט זיכער געמאכט אז די צוויי שעה וואס מ'לערנט ענגליש כאפט מען נאכדעם א פליק 
און מ'פארגעסט אלעס, אדער אז ער האט געוואלט מ'זאל דעמאלט פראקטיצירן חוצפה. וואס איז 

ס'איז א חילול השם וואס ער  -איך קען נישט פארשטיין מיט דעם ערליכן איד'ס בין אדם לחבירו? 
  ציבור אידן פארנט פון אן ארון קודש  האט געטאן פאר

 Aug 6, 3:28 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

  דברים של טעם!

  איך צי צוריק מיין אנטשולדיגונג

 Aug 6, 3:30 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

או איז שכל? די רבי קען נישט צו זיך קומען אז איינער וואס די רבי שליט"א האלט עס נישט אויס. וו
איז בכלל נישט אין די נושא זאל זאגן אזאנס פארן רעדען מיט רבנים אין די נושא און די מציאות 

   ריכטיג..

 Aug 6, 3:32 PM • ברוך כץ

 

  דער רבי קען עם אטאקירן אבער נישט יעדער יונגערמאן

 Aug 6, 3:33 PM • יצחק ווייס חברי

 

  אבער מיר דארפן נישט דא מאכן א מחלוקה מיט אים פערזענדליך.

 Aug 6, 3:33 PM • ברוך כץ

 

וואס האלט טאקע ר' יוסף חיים גרינוואלד? מיט ר' יודא לייב פליישמאן? און אנדערע ראדני 
  מגידים?

 Aug 6, 3:34 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

בשוה מיט ר' משה דוד, ער האט מיט אים א אלטע מערכה  גראדע ר' ישעי איז נישט אזוי שוה
  איבער א נושא.

 Aug 6, 3:35 PM • ברוך כץ

 

  וואס?



 Aug 6, 3:35 PM • יצחק ווייס חברי

 

  איך האלט עס איז נישט כדאי צו ערווענען עס פאדרייט די ענין

 Aug 6, 3:35 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  פון די מנהלים אסיפה??איינער ווייסט שוין די פרטים 

 Aug 6, 3:36 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  וואס מיינסטו?

 Aug 6, 3:37 PM • ברוך כץ

 

  וועלכע אסיפה

 Aug 6, 3:43 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ביים רבין

  פינקליכע פרטים

 Aug 6, 3:44 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

  ך אנדערע) אז דאס וואס די גאס שמועסט איז אמת!מסתמא מיינט ער (אזוי וואו אסא

 Aug 6, 3:44 PM • ברוך כץ

 

  אבער ווא סאיז יא געווען

 Aug 6, 3:44 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

די רבי האט אויסגעשמועסט א פאר מינוט געוויסע פלענער, און געפרעגט פארשידענע חלקים פון 
   גט אז ס'איז געווען דארט איז נישט אמת!די מנהלים, אבער אלעס וואס חומת הדת זא

 Aug 6, 3:51 PM • ברוך כץ

 

  וואס איז יא אמת פון חומת הדת??

  אפשר אויף דאס וואס ער איז חוזר פון מאל צו מאל.

 Aug 6, 3:53 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ר' ברוך, ביטע קום אריין קלאר. אויסצוקלארען דעם בילד....

 Aug 6, 3:56 PM •  יואל לויפער

 

  וואס זענען די "געוויסע פלענער" כאטשיג איינס זיי דא מודיע

 Aug 6, 3:56 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

כ'מיין ס'איז כדאי צוצווארטען אויף מארגען נאך די אסיפה ביים רבי'ן שליט"א צוזאמען מיט די 
  חברי הבדי"צ און די וועד.

 Aug 6, 3:59 PM • ברוך כץ

 

  ב''ה נישט יענקעלע כהן, וואס זאגט ער וואס איז געווען ביים רבי'ו? כ'הער

 Aug 6, 4:02 PM • וואלף בער לעווי

 

  חומת הדת איז געווען דא אויפן טשאט?

 Aug 6, 4:16 PM • שמואל י

 

  געווען היינט א אסיפה מיט מנהלים?

 Aug 6, 4:21 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



וואס כ'האב געהערט פון געוויסע נארמאלע מענטשען און כ'קען מיר נישט איינהאלטען. איין נקודה 
זיי זאגן יעצט אז די גאנצע גזירה פון מציצה בפה האט גארנישט געהאט מיט ר' משה דוד, דאס 

   איז א פשוטע שקר און רשעות און טיפשות!

 Aug 6, 4:23 PM • ברוך כץ

 

רדיגע ווארצלען, מען באשולדיגט שוין היתכן דער רבי טוט זאכן די "גזירה" שלאגט שוין ווייטע
  אליינס פאר ער פרעגט די חברי הבד"ץ

 Aug 6, 4:33 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ווי זעסטו אזוי?

די רבנים וואס זענען אינוואלד מוזען עמערדזענסי ארויסגיין מיט א פול בעקאפ אז זיי זענען 
און מ'טאר נישט לאזען מרו רבינו שליט''א מיט הרה''ח ר' משה דוד פאר א מטרה ביהיינד, מ'ען 

   לחץ פאר די כלבים

 Aug 6, 4:38 PM • וואלף בער לעווי

 

 פאר זיי גייט מיר נישט אן, זאלן זיי ווייטער ארום גין מאכן פראטעסטן,
  יגעלעך אין קאפדי פראבלעם איז נאר אז עכט היימישע אינגעלייט הייבן אן צו האבן פי

 Aug 6, 4:46 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

יעצט באמערקט אז קול מלחמה האט נעכטן ארומגעשיקט די ארטיקל פון הרב זילבער... אין דער 
  אוצר

 Aug 6, 5:02 PM • שמואל י

 

  איינער האלט אז די פערלס קאמפיין גייט צו העלפן אדער ערגער מאכן?

 Aug 6, 5:37 PM • מערכת סאטמאר-ןשלמה זלמן מאנ

 

  וואס הייסט?

 Aug 6, 5:39 PM • וואלף בער לעווי

 

  געלט קאמפיין

 Aug 6, 5:39 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אויב קומט עס מיט שטיצע פון די רבנים קען דאס אסאך העלפן אבער אויב נישט דאן איז בלויז  
  סען די געלט פרעסערס... הרצחת וגם ירשת?....שוין דא נאך א סיבה אראפצוריי

 Aug 6, 5:42 PM • וואלף בער לעווי

 

 יעצט באמערקט א אינטערעסאנטע זאך:
 

וואכן צוריק האט מען פאפירט אז משה דוד איז א שגץ ווייל ער זאגט אז די גאווערמענט  2פאר א 
  לן די תוכן הלימודים,וויל נאר צולייגן שעות ענגליש און ער זאגט נישט אז זיי ווי

  יעצט שרייט שוין יעדער אז וויבאלד זיי ווילן צולייגן מער שעות טאר מען זיי נישט נאכגעבן

 Aug 6, 5:48 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

"  
ר' יואל וואגשאל האט מיר שוין געבעטן צו מאכן א אפטיילונג מיט די דרשות איבער די גזירות 

   החינוך"

  ?און

  כ'מיין ס'וויכטיג פאר ווער ס'וויל כאטש וויסען די אמת

 Aug 6, 5:56 PM • וואלף בער לעווי

 

  וואס זאל מען ארויף לייגן דארט?

 Aug 6, 5:56 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

לעת עתה "דעת הקהל" איז מיט חומת הדת, פון שעלטן דא אויפן טשעט גייט מען גארנישט 
 !!! מען דארפט "שוין" אנהייבן מוט למעשה... צעטליך, דרשות, אונטערוויא וכו'.אויפטוען

  א יעדע מינוט איז שפעט!! ע"כ אלע עסקנים וועקט אייך אויף און הייבט אן טוען.

 Aug 6, 6:04 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

  ברענג מיר איינער פאר א אינטערוויא

 Aug 6, 6:05 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



נישט ממש דעת הקהל, אבער דעת פון אלע וואס זענען נוטה לקיצוניות און צווישן זיי אסאך 
  ערליכע אינגעלייט וואס וואלטן ווען געהערט דעם אמת'ן צד אויב וואלט מען זיי עס דעליווערט

 Aug 6, 6:06 PM • בארא פארק

 

אינגעלייט וועלכע קימערן זיך קיינמאל נישט עס איז דעת הקהל איך האב שוין באקומען קאלס פון 
  מיט אזעלעכע ענינים בכלל

 Aug 6, 6:07 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  לא מפחדים מהמוסרים, מפחדים מהמהרסים.. ליידער

 Aug 6, 6:09 PM • בארא פארק

 

 קענסט נאר אנהייבן מאכן אן אינטערוויא, נאר נאך דעם רבי'נס אסיפה
 
  ל אפשר וועט מען דארט אפמאכן אנדערע זאכןוויי

 Aug 6, 6:20 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  לכאורה וועט מען דארט גארנישט אפמאכן

 Aug 6, 6:21 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  דאן בעט ש י גרינפעלד זאל אנהייבן מאכן אינטערוויא'ס מיט ש מ שטרן, וכדומה

 Aug 6, 6:23 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

גרינפעלד איז נישט דאהי די וואך איך וועל מיזן אראפ צווינגען אייזיק'ן , ווער קען ארלעדיגן שמואל 
  מרדכי?

מען קען אנהייבן אז וואס מען טוט עפי הוראות הרבנים (אפשר אפילו נעמען), פונקטליך ווי עס 
   האלט די קארט קעיס, דיפעטישענס,

  ברענגן איבער די אסיפת הרבנים פון פאריגע וואך בביתו נואה פון רבין אזוי אויך ארויס

  (אויב מען מעג אריינוואר]ן אז מארגן וועט אויך זיין א אסיפה)

 Aug 6, 6:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

 רבותי די מצב איז געפערליך די שטארקסטע חסידים פון רבי'ן האלטן שוין אז מען פארדרייעט
דעם רבי'ן (אזויווי די שווארצע האבן אנגעהויבן ביים רבי'ן ז"ל), עס וועט גארנישט העלפן ווילאנג 

עס וועלן נישט זיין רבנים וואס וועלן זאגן אז ר' משה דוד רעדט זיך דורך מיט זיי, און דאס מוז 
  ווילאנג עס איז נאך דא צו וועם צו רעדן..... asapגעשען 

Unknown • Aug 6, 6:32 PM 

 

  אויב עס איז נאך יעצט דא צו וועם

 Aug 6, 6:34 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  אפילו חרב חדה מונחת אל יתייאש

Unknown • Aug 6, 6:36 PM 

 

  איינער קען מיר געבן שמואל מרדכי שטערנס נאמבער

ען פאר היינט און פאר אויסער שמואל מרדכי ווער נאך איז גוט? מען ברויך האבן עטליכע נעמ
  מארגן

 Aug 6, 6:41 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ר' ישעי' ווייס האט נעכטען גערופן הגה"צ ר' משה מנחם טירנויער שליט"א, און אנגעהויבן געוויסע 
טענות אקעגען דעם גאנצען מהלך, און ר' משה מנחם האט אים געזאגט אז ער פארשטייט נישט 

איינציג ווארט וואס ער רעדט און ער איז שלא מן הענין בכלל, און ער זעהט נישט קיין איין קיין איין 
  פראבלעם און די גאנצע נושא וואס מ'טוט דא!

  געהערט פון איינעם וואס איז דארט געווען בשעת מעשה!

 Aug 6, 7:14 PM • ברוך כץ

 

  ?וואס האסטו געמיינט היינט צו זאגען וועגן די מציצה בפה

 Aug 6, 7:23 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

קול מלחמה האט היינט ארומגעשיקט פון א צייטונג וואס האט באריכטעט די אסיפה און לאנדאן 
א  –ער האָט גערעדט צו אַן עולם פון מער ווי הינדערט מענטשן                פון די עקסטרימיסטן..

 באווייז פון די אנגייענדיגע אומרוה



 ט גערעט איינער פון די חשוב'סטע פיגורן פון סטאַמפאָרד היל, דער ראש הישיבה הרבאויך הא
 פֿאַרבינדונג, דער געוועזענער ראש בית דין פון-אליקים שלעזינגער, און דורך א טעלעפאָן

  מאַנטשעסטער, דיין גבריאל קרויס.

בן מיר שוין היינט און למעשה איז רבי ישעי'ס דרשה געווען א שטיקל ישועה. אפאר מענטשען הא
נעכטן געפרעגט אז זיי האבן געהערט אז עפעס נישט פויגלדיג גייט פאר מיט די חינוך... האב'עך 
זיי געענטפערט אז איך האב נישט געהערט קיין סך דערוועגן אבער איך האב געהערט א דרשה 

(וואס ער האט געשריבן מיט פון ר' ישעי' ווייס ווי ער זאגט אז די רבי שרייבט קלאר אין ויואל משה
בלוט) אז מ'מעג זאגן נשתנה העיתים לחומרא, און ווי קען מען זאגן אז מ'גייט טוישן אזוי ווי דער 
רבי האט איינגעפירט... היינט איז דאך ערגער פון אמאל.... אויך טענה'ט רבי ישעי' אז דער רבי 

בן פון די צוויי שעה ענגליש אבער ברוב קדושתו האט פארארבעט אז עס זאל זיך גארנישט אנקלע
  היינט ווער קען אזאנס פארארבעטן.... ונח דעתם!

Unknown • Aug 6, 7:31 PM 

 

יא אויך געהערט די זעלבע פון מאנכע וועלכע וואלטן ווען געזאלט האבן א פראבלעם מיט די אלע 
  גערודער, און דאס האט זיי אביסעלע צוריקגעהאלטן

 Aug 6, 7:32 PM • בארא פארק

 

  שטארק ארויס געברענגט די נקודה!

 Aug 6, 7:32 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

כ'מיין די ווערטער איז א שטיקל בזוין לכבודו הרמה, סקוקט אביסל אויס וואו ער ווייסט נישט וואס 
  דא טוט זיך בכלל!

 Aug 6, 7:35 PM • ברוך כץ

 

ים ווי איינער האט באשריבן א אסיפה בימים ההם וועגן אגב מיין איך איז אמאל געווען אין גינת ורד
ענגליש, איז געשטאנען דארט אז ווען דער רבי האט געזאגט אז מ'מעג לערנען צוויי שעה ענגליש 

האט זיך קאשוי'ער רב אויפגעציטערט, האט אים ר'מיכאל בער מיינעך געזאגט אז די רבי זעט 
אר אפאר מינוט.. עפעס אזוי... איך מיין עס וואלט געווען בעסער פאר צוואנציג יאר ארום ווי אונז פ

  זייער אינטעסאנט אויב איינער קען עס אפירקראצן...

ווען איך האב געהערט די דרשה האבעך מיר דערמאנט פון די מאדנע דרשה וואס שאפראנע רב 
  האט געהאלטן פאר די כינוס וד"ל

Unknown • Aug 6, 7:36 PM 

 

שעי' האט א נגיעה ווייל ער איז נשיא און מוסד אוהל שרה , ווער עס ווייסט אביסל די ס'קען זיין ר' י
  ענינים!

 Aug 6, 7:36 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  רבותי איינער האט שוין אפגעקלאפט רבי ישעי'ס דרשה? אומר ועושה...

Unknown • Aug 6, 7:37 PM 

 

וואקסינינג מאוו, וואס -אסאך פאנדיג פון די אנטידעס דארף מען לאזען פאר די חברה וואס האבן 
  כ'האב געהערט אז זיי געבן געלט פאר א יעדע צעטיל אקעגען ר' משה דוד.

 Aug 6, 7:39 PM • ברוך כץ

 

כ'האב געהערט אז ס'איז גאר עהרנסט אז די חברה פון וואקסין געבן געלט, ס'איז היינו טעמא 
  דשופר והיינו טעמא דמגילה.

 Aug 6, 7:42 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

עס איז זייער וויכטיג אויב איינער קען אויסהערן אלע דרשות פון ר' ישעי ווייס און אפשרייבן אין א 
  ווי שנעלער. זייער וויכטיג  סדר אלע פוינט'ס וואס ער זאגט

 Aug 6, 7:43 PM • משה שווארץ

 

  ין רבי ישעי'ס דרשה?סאו אפשר קען איינער זיי בעטן געלט צו מפרסם זי

Unknown • Aug 6, 7:43 PM 

 

  זאלן די וואקסינען קאמפעני געבן אויף פארקערט

 Aug 6, 7:49 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 



 

Unknown • Aug 6, 8:05 PM 

 

עס איז געשטאנען מיט א חודש צוריק אין די וואשינגטאן פאוסט אז די אלע אסיפות מיט טעלפאון 
פאנד מענעדשזער פון -וועקסערס ווערן באצאלט דורך א גויאשע העטש-אנפערענסען פון די אנטיק

  ניוז מידיע........-מענהעטן אריינגערעכנט אין די היימישע קאמיוניטי.. אפשר #פעיק

 Aug 6, 9:12 PM • יחיאל נטע גליק

 

  ווי קען איך זיי קאנטעקטן איך כהאב חשק צו מאכן אפאר דאלער

 Aug 6, 9:15 PM • מערכת סאטמאר-מה זלמן מאנןשל

 

  טריגער איז אנגעהאנגען מיט זיי

 Aug 6, 9:22 PM • יחיאל נטע גליק

 

ביבי נתני' האט היינט געהערט אז עס איז פארגעקומען א מעכטיגע פראטעסט קעגן מאכן פשרות 
 אין מפקיר זיין די תלמוד תורה קינדער,

 טראמפ יר"ה פרעגן וואס עס גייט פאר?האט ער אנגערופן פרעזידענט 
האט אים דער פרעזידענט גענטפרט ער ווייסט נישט וואס עס פעלט, עס איז דא הונדרעטער 

ישיבות וועלכע לערנען טויזענטער תלמידים ביי די סטענדערס, און לעיקוואד, וויליאמסבורג, ב"פ, 
  .ק"י, מאנסי, אדרבה קום אריבער און איבערצייג דיר אליינס

 Aug 6, 9:33 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך האב גערעדט יעצט צו עטליכע מענטשען איבער די נושא, אריינגערעכנט פארצייטישע קנאים, 
ביז פשוטע בעליבתישע אינגעלייט, קיינער מיט וועם איך האב גערעדט האלט נישט קלאר אז ר' 

ר רעדט זיך נישט דורך מיט רבנים, דער עולם האלט משה דוד איז באגאנגען א עוולה, אדער אז ע
אבער אז אויב גייט דא ווערן א פייער איז עס זיין שילד! ווייל למעשה איז עס א האקעלע נושא, און 

למעשה האט מען געשריגן אז מ'גייט זיי נישט נאכגעבן גארנישט, און למעשה איז מען 
ליש (גיי ווייס פאר וואס עס האט אויסגעפעלט ארויסגעקומען אז מ'גייט לערנען צוויי שעה ענג

ארויסצוקומען דערמיט..) און מ'האט קיינמאל נישט ארויסגעשטעלט עמטליך וועלכע רבנים שטייען 
בראש, און געבן די הוראות... מציצה בפה וואס עס האט זיך בסך הכל גערעדט פון אונטערשרייבן 

הרבנים, אסיפות הרבנים, און דא ווען מ'רעדט פון  א קאנסענט פארום איז געווען א געהעריגע וועד
אזא גזירה זעט מען נישט קיין שום רבני'שע אוטאריטעט, פארוואס זאלן מענטשען נישט פרעגן 

קיין קשיות? דאס קענסטו נישט פארענטפערן נישט מיט קיין האטליינס און נישט מיט קיין 
ון עס איז אים שווער געווען מחליט צו זיין וועם אימעילס, קען זיין ער איז מורא'דיג אחריות'דיג א

ארויסצושטעלן וכו', אבער נאך אזויפיל יאר העצערייען וואלט ער שוין געמעגט קענען אונזער 
  שוואכער ציבור וואס לאזט זיך העצן פון כל צרוע וכל זב, און ארויסקוועטשען עפעס א וועד...

Unknown • Aug 6, 10:31 PM 

 

  יא אויפווייזן אז עס איז נישט אנדערש ווי מציצה בפהמען קען עס 

 Aug 6, 10:32 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 .added Unknown to the Hangout משה שווארץ

Aug 6, 10:39 PM 

 

ס'איז דא אסאך צו ענטפערן, אבער מ'קען נישט ענטפערן פאר די גאס. אנדערש ווי ביי מציצה, 
נע מוסדות וואס דאס איז נוגע. מ'האט יא א וועד (קאשוי רב, גאלאנטער רב, זענען דא פארשידע

  און אונזער רבי האט מען אלעס דורכגערעדט

 Aug 6, 11:02 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

איך האב נאר נאכגעזאגט אז איך האב נאכגעזאגט פון עכט היימישע וואס האבן פילע ציטרוי אין ר 
ן אז ער טוט אלעס מיט א דעת תורה, איז אבער דא א שטיקל טענה אז צו משה דוד, און זיי גלייב



פארשפארן אימאנגענעמליכקייטן פארן גאנצן ציבור, און צו פארמיידן פון פרישע וועלט מלחמות, 
וואלט די וועד געדארפט נתפרסם ווערן נאך פאר דער עולם ווערט אנגעדרייט בכלל פון די גאנצע 

  ואלט בדרך הטבע פארמיטן געווארן אכציג פראצענט קאפ וויי.גזירה. און דעמאלטס ו

Unknown • Aug 6, 11:05 PM 

 

יעדער גרויסער וועד הייבט זיך אן א פאליטיק. דער עולם האט נישט קיין אנונג וויפיל ס'איז שוין 
י ביי אנגעגאנגען שטילערהייט. מ'האט ב"ה באקומען צוויי ליטווישע זייער פרומע רבנים (אזוי וו
מציצה) וועלכע האלטן אין קאנטראל זייער קרייז און די אגודה. ווען אימער די אגודה האט 
אנגעהויבן רעדן פון פשרות, האבן זיי דאס אפגעשטעלט. יעדער שריט פון א וועד וכו', קען 

ען צוטראסקען אלעס. ס'הייבט זיך אן ווער און וואס. אויב ס'איז אן אפיציעלער וועד, דאן דארף מ
נאווימינסקער פון זיי וכו', און דאס וועט זיין ביטער. מ'קען נישט אלעס זאגן אפילו נישט פריוואט, 

אבער ב"ה מ'האט שווער געארבעט אהערצושטעלן א פרומען כח. איך האב געשריגן פון די 
וד גייט ערשטע מינוט אז מ'דארף האבן א וועד הרבנים ווייל אז נישט גייט זיין א ויצעקו. ר' משה ד

אבער ליידער מער אן דער ענין, און קוקט נישט אזוי ווייט וויפיל דאס וועט אים קאסטן. מ'האט 
געוויסט אין וואס מ'גייט אריין, אבער אויב מ'הייבט ווען אן אן אפיציעלער וועד וואלט מען שוין לאנג 

יפיל מ'האט געארבעט דא אויף געהאלטן ביי פשרות. ווער ס'וויל קען איך ווייזן אי מעילס און זאכן וו
מ'דארף ליידן און שלינגען פאר אזא וויכטיגע זאך, און לאמיר  -יעדע נקודה. וואס קען מען טאן 

  האפן אז די איבערקערעניש וועט נישט הרג'ען אלעס און מ'וועט דאס דורכשוויצן

 Aug 6, 11:06 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

טענה, ווייל איך קען ר' משה דוד און איך ווייס אז אלעס איז איך האב ניטאמאל באמת געהאט די 
אויסגערעכנט, איך האב עס נאר אויפגעברענגט ווייל עס איז גוט צו הערן אויב עס איז דא טענות 
ביי נארמאלע מענטשען אויך, נישט נאר פון די צוחש'טע אינגעלייט וואס זענען שוין מיעד געווארן 

  ט מען זיך יעצט צו דעם.צו רעדן פון טשיקנס, נעמ

Unknown • Aug 6, 11:09 PM 

 

ס'איז געווען עפעס בילדער פון אן אסיפה ביים רבי'ן מיט אלע גדולי הרבנים פון וויליאמסבורג א 
צייט צוריק. ר' משה דוד האט געוואלט הרג'ען מענטשן אז די בילד איז ארויס. דאס האט שיער 

יסט נישט וויפיל וועלטן ער האט פארלייגט אז דער צדיק פון נישט צוטראסקעט אלעס. קיינער ווי
ק"י זאל נישט נעמען סקווער און וויזניץ און גיין עקסטער. ס'האט געהאלטן אט ביים ווערן 

פאליטיק, וואס וואלט געמאכט אלעס פיל שווערער. ס'איז געווען א צייט וואס א צווייטער וואס האט 
אט געוואלט מאכן א ספליט. דער מענטש איז פארנומען טאג און א השפעה אויף ישיבות גדולות ה

נאכט צו ארבעטן שטילערהייט און צוזאמענצוהאלטן דעם כח. ווען עס דרייט זיך איבער די שטאט, 
ווייסט נישט קיינער וויפיל מיטינגען מ'האט שוין געהאט מיט רידזשענטס און נאך רייע פעולות וואס 

   פראנט.ער טוט אויפ'ן פאליטישן 

  רבותי, ביטע עס נישט ארומשיקן. ס'איז נישט קיין טובה אז דאס גייט ארויס

 Aug 6, 11:19 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

אגב איין זאך פארשטיי איך טאקע נישט, אויב מ'מעג פרעגן, ווי מ'שטייט און ווי מגייט רעדט מען 
ם רבין, נישט אסיפה ביים רבי'ן, פארוואס וואס אונזער רבי זאגט? וואס בי"ד זאגט? יא אסיפה ביי

איז מען נישט חייש אז די אהרונים אדער אנדערע צודרייטע חברה גייען זיך גיין אליינס?האלט 
מען נישט אז עס באדערט זיי אז אונזער רבי און דיינים זענען פוסק אחרון? נניח אז מיט דעם א' 

רט, טאמער אבער הערט מען אז דער איז געווען בלק שיכור פון ק"י קען מען נישט שטיין אין ווא

ביי סאטמאר דורכרעדן, דער בייי וויזניץ, דער ביי סקווער, אדער מ'גייט נישט צו קיין רבי'ס נאר צו 
רבנים ודיינים וואס דעמאלטס קען מען גיין צו זייערע אויך, האט מען זיך כאטש פארזיכערט 

  שטיצע פון אלע קהלות בדרך הטבע.

Unknown • Aug 6, 11:19 PM 

 

איז די שאלה צו מיר? יעדע קהלה פאמפעט זייער רבי. ר' משה דוד איז געווען אין מאנסי, סקווער 
גיבערס למשל. -וכו'. איך בין היינט געזעסן מיט אים ווען ער האט געגעבן א רעפארט פאר וויזניץ

וד איז דער בריח התיכון, רעדט פערל"ס איז ארויס ק"י רבי כמה פעמים. אבער אזוי ווי ר' משה ד
   ער אלעס דורך מיט'ן רבי'ן. די ליטווישע רבנים הרב רייזמאן וברודני זענען אויך בעובי הקורה

 Aug 6, 11:22 PM • שמואל מרדכי שטערן

 

זייער קלאר, איךמיין אז מ'וואלט געדארפט טרעפן א וועג דאס מפרסם צו זיין (כמובן אויב מ'זעט 
  קיין שטער פאר די מערכה.) דאס נישט פאר

Unknown • Aug 6, 11:24 PM 

 

ר' שמואל מרדכי זייער גוט ארויסגעברענגט בנוגע די וועד הרבנים, אבער אפשר וואלט געווען א 
געדאנק אז עס זאל פשוט ארויסקומען א ק"ק פון די היימישע רבנים צו שטיצן די נושא אפשר קען 

יקן בריוו און בדרך אגב קען מען שרייבן אין שטיצע פאר פערלס, זיי זיך באציען אז יעדער זאל ש
אפשר וואלט געווען א געדאנק אז יעדע קהלה זאל שרייבן עקסטער א ק"ק פון זייערע רבנים א 

שטייגער ווי די ק"ק פון סקווער וואס ליגט דא אויפן טשאט אונזער בי"ד זאל ארויסגעבן און די 
  פאפא,, וויזניץ וכו', וואס זאגט איר צו אזא פלאן?ארוינים מיט זייערע דיינים, 

 Aug 6, 11:29 PM • שמואל י

 

אויב מ'קען נאך אריינווארפן מתיייעצים עמנו וכו'... און אז די קימסט ארויס מיט אלע קהלות איז 
  קיינער בכלל נישט אינטערסירט צו הערן וואס די שיכורים האבן צו זאגן.

Unknown • Aug 6, 11:33 PM 

 

כ'האב יעצט גערעדט מיט די שיכור חיים שלום לעפקאוויטש, און ער האט מיר געזאגט נישט מער 
און נישט ווייניגער, אז ער האט זיך מתבונן געווען אז ס'קוקט אויס אז ער ווייסט נישט די מציאות 

רל'ס הענינים, און אביסל איז ער נישט קלאר און פאקטן, און ער גייט זיך זעצען מיט פע
  א גוט מארגען!  אויסצוהערען די פאקטן, און די קומענדיגע טעג און אפשר גייט ער צוריק ציען.

  ווער ס'גלייבט מיר נישט קען פרעגען זיין זוהן שמעון.

סקולינג האלט ער יעצט איז -ר' ישעי ווייס האט צוריקגעצויגען פון געוויסע שיטות, וואו למשל האומ
ימים ידברו וויפל זאכן וועט זיך טוישען מיט די צייט, פארן רעדען מיט די   פיהל ערגערע גזירה!

  רבנים און די מציאות הענינים!

  געהערט פון א כלי ראשון



 Aug 7, 12:32 AM • ברוך כץ

 

 

  וואס איז דאס?

  געווען אויף אייוועלט

 Aug 7, 12:35 AM • בארא פארק

 

  ה נעכטען אין ווייטצען וומס"באלי' קליין און חיים חזקי' פיש'ס אסיפ

 Aug 7, 12:35 AM • ברוך כץ

 

  וועם צילן דא דיעזע רבנים

 Aug 7, 12:36 AM • בארא פארק

 

  ס'איז א פאלטשע צעטיל!

 Aug 7, 12:36 AM • ברוך כץ

 

  דעי אלע האבן מוסדות התורה און בית חינוך לבנות???

 Aug 7, 12:38 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ער ווייסט צו דאס איז אמת?איינ

 Aug 7, 12:39 AM • שמואל י

 

  פארוואס זאל עס נישט זיין אמת

 Aug 7, 12:40 AM • יצחק ווייס חברי

 

  די צעטיל איז אמת, אבער ס'איז ליידער א גרויסע געלעכטער!

אנצע ר' שמעון יואל וויינבערגער האט מיר יעצט געזאגט אז ער האט נישט קיין מושג און די ג
נושא, ער האט נישט געוואסט ביז נעכטען וועגען עפעס א גזירה, מ'האט אים גערופן צו אסיפה און 

  ר' ישעי ווייס האט געוויינט דארט האט ער אינטער געשריבען!

 Aug 7, 12:49 AM • ברוך כץ

 

   שארמאש? שמעון משה? ישעי יעקב?  וואס האלט אפרים הערש? מאיר יודא?

 Aug 7, 12:57 AM • 3שה מ-ברוך-וואלף

 

ר' שמעון יואל האט מיר אויך געזאגט אז ער האט נאר אינטער געשריבן בתנאי אז ס'גייט נישט 
  ארויס פאר קיינעם נאר פערזענדליך פאר עטליכע און נישט ארויסגעבען!

 Aug 7, 1:11 AM • ברוך כץ

 



  ווארט צו אויף חומת הדת און אין בהמ"ד.  כא כא כא!

 Aug 7, 1:12 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 .ch724 to the Hangout משה-ברוך-וואלף added 3משה -ברוך-וואלף

Aug 7, 1:22 AM 

 

דעי מאנכע מענטשען זיצען טאג טעגליך ביי הגה"צ ר' טודרוס זילבער שליט"א אבער ליידער צו 
א האלבע ווארט  זייער ביטערע באדויערונג האלט ער זיך בשום אין פנים ואופן נישט זאגען

לטובתם, ער האט געזאגט קלאר און דייטליך פאר נטע מארקאוויטש (מנהל אין סאטמאר חדר) 
אז ער זעהט נישט קיין שום צד אז דאס זאל זיך גרענצען מיט ערקתא דמסאני, און ער האלט אז 

ן אין אלעס וואס מ'זאגט וועגען שעת השמד און יהרג ואל יעבר איז פשוטע שטותים והבלים או
הנדון דומה להראי' און אלע תשו' ספרים וואס מ'וועט ברענגען איז שלא מן הענין בכלל, און וועגן 

שעה זעהט ער נישט קיין שום פראבלעם, און מ'האט אייביג געלערענט אזויפיהל  2די נושא פון 
ט נישט און די רבי האט עס געמאכט ווייל ער האט אזוי פארשטאנען בדעתו הקדושה און ער זעה

שעה, און בכלליות זאגט די יאוואזשנא רב איז א  2קיין שום שינו אז מ'זאל יעצט צולייגען 
פירען און זאגען מיינוגען מדעת עצמם, -געוואלדיגע חוצפה און אי אחריות אז מענטשען קומען פאר

  די רבי ז"ל איז געווען זייער קעגען וכו' וכו' (נישט אלעס קען מען לייגען דא)!!

 Aug 7, 1:32 AM • רוך כץב

 

רבנים און זיי גייען נאך פרובירן  25זיי האבן געארבעט אז אויף די קול קורא זאל אינטער שרייבען 
  צו פארחתמענען מער, זיי זענען געווען ביי נאך צענדליגע און....

 Aug 7, 1:37 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 אלעס פיין און וואויל
  ערן וואס די סאטמארער דיינים האבן צו זאגןאבער איצט דארף מען ה

 Aug 7, 2:02 AM • יצחק ווייס חברי

 

  אין די רבנים וואס ליגען אין די נושא די גאנצע צייט, און זיי זענען בתוך הענינים בכובד ראש!!

 Aug 7, 2:05 AM • ברוך כץ

 

  נז מחייבצוהערשט סאטמארער דיינים ובראשם רבינו שליט"א וואס זיי זענען או

 Aug 7, 2:06 AM • יצחק ווייס חברי

 

די רבי איז בתוך הענינים פון די ערשטע מינוט מיט א אמת'דיגע כובד הראש, און ער חידוש'ט זיך 
וואו קען זיין אזא זאך איינער זאל קענען אריינרעדען אן האבן דורכגעטוהן די נושא מיט די צדדים 

  און ריכטיגע בליק!!

 Aug 7, 2:09 AM • ברוך כץ

 

עס איז זייער וויכטיג אויב איינער קען אויסהערן אלע דרשות פון ר' ישעי ווייס און אפשרייבן אין א 
   ווי שנעלער. זייער וויכטיג  סדר אלע פוינט'ס וואס ער זאגט

 Aug 7, 2:10 AM • משה שווארץ

 

דרשה, עס האט נישט קיין  פונקט פארקערטע עס איז בכלל אונטערסאנט צו דרוקן ר' ישעי' ווייס
תועלת רובא דרובא מענטשן טראכטן נישט אזוי טיף ווי איר טראכט, אדרבה עס מאכט נאר 
  קאליע, מענטשן זעהן אז נאך א רעספעקטירטע מענטש אן ערליכער זאגט אנדערש ווי אונז.

  וואס יא.

אס ענין מיט אלע דעטאלן אין מ'דארף האבן א הריון פון אונזערע דיינים און זיי זאלן טאקע קענען ד
  פאראגראפן אין פיטשעווקעס

 דאס איז די איינציגסטע וועג פון לייגן אנדערע רבנים אין קארנער
  ואיך זיך גמור.

  ואידך*

  מ'דארף האבן א בריוו*

פונקט פארקערטע עס איז בכלל נישט אונטערסאנט צו דרוקן ר' ישעי' ווייס דרשה, עס האט נישט 
רובא דרובא מענטשן טראכטן נישט אזוי טיף ווי איר טראכט, אדרבה עס מאכט נאר קיין תועלת 

  קאליע, מענטשן זעהן אז נאך א רעספעקטירטע מענטש אן ערליכער זאגט אנדערש ווי אונז.

 Aug 7, 2:18 AM • יצחק ווייס חברי

 

  גערעכט!

 Aug 7, 2:20 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ט פירן קיין מערכה מיט די רבנים וואס האבן אונטערגעשריבן פארקערטפון צווייטן זייט ח"ו ניש

  כבודם במקומם מונח, אבער מיר האבן א רבי'ן מיט א בית דין וואס איז אונז מחייב לכל דבר

 Aug 7, 2:23 AM • יצחק ווייס חברי

 

מקומם מונח אבער כ'מיין ס'איז נישט שייך א מערכה ווער ס'קען די רבנים און די מציאות, כבודם ב
(כ'האב אליינס גערעדט מיט עטליכע   דאס איז געהעריג א פורים שפיל, רבנים וואס זאגען קלאר



פון די אינטערגעשריבענע) אז זיי האבן נישט קיין מושג וואס דא טוט זיך, מ'האט זיי געזאגט אז 
  כ'מיין אז א יעדע ווארט איז איבריג.  מ'מאכט פשרות...!!

 Aug 7, 2:26 AM • ברוך כץ

 

קול מלחמה האט עס יעצט ארויסגעשיקט מיט א ריזיגע צעטיל, כאילו מאיר פרוש אליין... כא! כא! 
  כא! כא!

 Aug 7, 2:29 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  "רבנים וואס זאגן קלאר" דאס איז נישט קיין תירוץ
  ך אין גאסדאס זאגן קלאר איז פאר דיר הארמעל אריין, און דער צעטל דרייט זי

 Aug 7, 2:29 AM • יצחק ווייס חברי

 

  פון זייער אנדערע אימעיל כלומרשט!

 Aug 7, 2:29 AM • ברוך כץ

 

  עס מיז ערשיינען א בריוו פון אונזערע דיינים

 Aug 7, 2:30 AM • יצחק ווייס חברי

 

ווייסט און כ'וויל עס  ווער ס'קען די רבנים אפילו זיי זאגען נישט קלאר, ס'איז א פאקט וואס יעדער
  נישט מסביר זיין באריכות, און גראדע האב'עך זיי גערופן און זיי האבן מיר עס קלאר געזאגט!

און אוודאי דארף ערשיינען א בריוו אבער וואו ערווענט איז עס א שטער פאר די מערכה לגבי 
  ארונים, אבער מ'וועט אי"ה טוהן דערוועגען!

 Aug 7, 2:33 AM • ברוך כץ

 

 עס איז איז בכלל נישט אונטערסאנט וואס זיי האבן דיר געזאגט
עס איז איז אונטערסאנט וואס זיי זאגן פאר די גאס זיי האבן א טיטול מיט א מיטל או ס'איז 

  הערליכע רבנים

 Aug 7, 2:34 AM • יצחק ווייס חברי

 

  טיטול אן א מיטעל מיינעט איר אוודאי!

 Aug 7, 2:35 AM • ברוך כץ

 

נאר וואס דען. אין די מינוט וואס עס ערשיינט א בריוו פון רבי'ן מיט דעם בית דין, איז שוין כמעט 
  פאר קיינעם נישט אונטערסאנט וואס זיי זאגן.

 Aug 7, 2:36 AM • יצחק ווייס חברי

 

ר' יצחק איר וויאנט נישטא קענט איר נישט די מציאות הענינים, ס'איז א געלעכטער 
  זייטען, נישט קענען ארויפלייגען עפעס א רב'ל...... אלע אין

 Aug 7, 2:36 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  זיי האבן אסאך געארבעט אויף שאפראן, ער האט כאטש א מוסד...

  אבער שאפראן רב האט געטעהנט אז ער פארשטייט ממש נישט וואס מ'וויל.

 Aug 7, 2:38 AM • ברוך כץ

 

ר נעכטן בתמימות (גראדע א שטארקע חסיד בעצם) אז ער פארשטייט א אינגערמאן זאגט מי
נישט ווי אזוי דער רבי קען בכלל אריינרעדן אין דער נושא ווען ער איז נישט באהאונט מיט די 

  מציאות הענינים, סך הכל זאגט ער נאר נאך משה דוד מיט חיים יצחק

 Aug 7, 7:50 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איז אזא געלעכטער ווייל לכאורה איז כמעט נישטא נאך רבנים וואס זענען שוין אזוי לאנג עס 
  אריינגעטאן אין די נושא ווי די רבי

 Aug 7, 8:24 AM • שמואל י

 

כ'האב יעצט                                             שקר במילתא דעבידא לגלויי!  חוצפה ללא גבול!
פון מיט הג'ר ישראל דוד הארפענס שליט"א און הערט און שטויענט, ער זאגט גערעדט אויפן טעל

ער איז נישט מוחל ווער ס'איז מפרסם אזא בריוו, און ס'איז א חוצפה, ער האט מעולם נישט 
אז ער וויל נישט חתמענן ווייל ער  געחתמט דעי צעטיל און ער האט געזאגט קלאר און דייטליך

שעה, און ער זעהט נישט קיין מקום דא זאל זיין א שעת השמד,  2האלט אז מ'מעג לערנען 
און ערקתא דמסאני, און ער האלט אז אפילו אלעס זאל זיין אמת איז א חוצפה ארויסצוגעבען 

אזא צעטיל ווען מ'האט נישט קיינמאל גערעדט מיט די רבנים וואס זענען אין די נושא, און 
שעה  3ר' ישעי ווייס האט פרובירט אים משכנע זיין  און מנהיגים וואס האבן מוסדות התורה,

אבער ער האט קלאר און דייטליך געזאגט זיין מיינוג וואס ער האלט ווייטער אזוי, און אפשר וועט 
דבר שיצא מן הכלל על הכלל כולו    ער ארויס געבען אן הכחשה, אויב ס'פעהלט אויס!!

ערצייגט אייך אליין מיט וועלכע מטורפים יעדער קען אים רופן פרעגען, אדרבה איב  יצא!
  מ'האנדעלט דא!!



 Aug 7, 9:04 AM • ברוך כץ

 

  דעי פעקע קול קורא איז ארויף אויף האסידיק

 ch724  • Aug 7, 9:09 AM משה-ברוך-וואלף

 

הגרי"ד הארפענעס אמר לאבי מורי שזה שקר. הוא סירב לחתום ואמר שאינו רואה איסור 
 יש, ובימיו למדו יותר מהיוםבהוספת זמן לענגל

  
  הר"ר שמעון יואל וויינבערגער אמר לר' שלמה הערצאג שהוא לא חתם ע"ז

  מי יתן והי'. האפענטליך וועט מען נאכמיטאג וויסן מער -וועגן דער בריוו פון בית דין 

 Aug 7, 9:12 AM • שמואל מרדכי שטערן

 

ע וועלט אז א רב זאל ארויסגעבן א קול קורא עס איז באמת א אומדערהערטע זאך אין די רבני'ש
איבער אזאך וואס איז נוגע א צווייטע קהילה פארן דורכרעדן מיט די רב פון יענע קהילה, אפילו 
גאוני עולם ווי דער חתם סופר האט נישט געוואלט שרייבן א תשובה צו א צווייטע שטאט אפילו 

  וכהנה. דער רב דארט איז געווען א אינגערמאנטשיק וכהנה

 Aug 7, 9:19 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

פייגעל אויף אמאל, רי''ד זאל צוריקציען בכתב און איינוועגס לאזען  2אפשר קען מא די שיסען 
  הערן די דעת תורה פון רוב רבנים

 Aug 7, 9:25 AM • וואלף בער לעווי

 

פרעגען און הערן די חות דעת פון ר' ישעי ווייס האט מסביר געווען פאר די רבנים אז מ'קען נישט 
כ'ווייס נישט צו    די מנהיגי הקהילות און די רבנים יושבים על מדון ווייל זיי זענען אלע משוחד!

ס'איז צולאכען אדער וויינען, (כ'האב עס געהערט פון ר' ישראל דוד וואס האט דאס געטהענט מיט 
  אים)!!

 Aug 7, 9:28 AM • ברוך כץ

 

צוזאמגעשטעלט די קול קורא האבן גורם געווען א עלבון התורה שאין כמוהו פאר די  די וואס האבן
  אונטערגעשריבענע רבנים

  עס איז א פשע בל יכופר

 Aug 7, 9:29 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  פאר דעם אליין דארף מ'אים מחרים זיין.  רחמנא ליצלן אזוי רייסט מען אויס די גאנצע תורה, ה"י.

 ch724  • Aug 7, 9:29 AM משה-וךבר-וואלף

 

די אמת וועט סייווי ארויפשווימען אביסל פריער אדער שפעטער און ביני לביני האט מען געמאכט 
  ללעג ולרקלס אזויפיל חשוב'ע רבנים

 Aug 7, 9:30 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  און געהרגט די כוח עסקנות

 Aug 7, 9:30 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  דאס איז פונקט יעצט אין די ימי בין המצרים

  מיר האבן די יאר א נייע קינה

 Aug 7, 9:30 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

חיים שלום האט מיר נעכטען געזאגט די זעלבע ווען כ'האב אים געפרעגט ווער ס'איז זיין דעת 
גט ער רעדט זיך אלעס דורך תורה צו פוטערען דעם עולם מיט די אלע טינופות האט ער מיר געזא

  מיט דעת תורא און נישט קיין "פעיראל רבנים" עפ''ל

 Aug 7, 9:32 AM • וואלף בער לעווי

 

אמאל ווערן מענטשן צוטימלט פאר א טאג צוויי אבער למעשה די עולם איז נישט משוגע און א 
 וואך ארום וועט יעדער פארשטיין פונקטלעך ווי מהאלט דא אויף די וועלט

 סך הכל א קול קורא מיט:
 פאלשע חתימות

  אדער קיינמאל נישט געטוען אין דעם ענין
 אדער נישט באהאוונט מיט די מציאות ענינים

  אוי איז דאס א עלבון התורה
  די שולד איז אויף די וואס געבן ארויס אזעלעכע זאכן אויף די גאס

 Aug 7, 9:33 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

ען זיין שולדיג און צוגרינד לייגען די כוח הרבנות, און הנהגה, און אלע מערכות און און דעי אלע גיי
  חו"ל און ארץ ישראל! ימים ידברו, והקולר תלוי בצווארם!!



  די ארונים האבן שוין מפרסם געווען די קול קורא, פאר זיי איז עס כמים קרים על נפש עייפה!

 Aug 7, 9:42 AM • ברוך כץ

 

ייטן וואלט ארויסגעקומען א בריוו פון די עסקנים אז מ׳האט גערעדט אסאך שארפער אמאליגע צ
און די קול קורא האט זיך באצויגן בלויז לקולא, אבער באמת איז די דעת הרבנים הגאונים 

הצדיקים וואס זארגן זיך פארן כלל אסאך מער, און זיי ווילן שטארק אז מ׳זאל עפענען מוסדות 
רבנים הנ״ל, ווייל אלע מנהיגי קהלות און רבנים נשיאי המוסדות ברחבי ניו תחת נשיאות ועד ה

  יארק רבתי זענען משוחד

Unknown • Aug 7, 9:43 AM 

 

עניוועיז איז א שאד צו רעדן פון דע קול קורא ווייל א בריוו מיט עטליכע פאלשע חתימות איז די 
  גאנצע גארנישט וועד

  ווערד

  יטן סדר היוםאיך מיין מקען אנגיין מ

 Aug 7, 9:50 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  אפשר וועט מען פטור ווערן פון די משוגעים, זאלן זיי עפענען מוסדות, מי יתן והי'!

 ch724  • Aug 7, 9:50 AM משה-ברוך-וואלף

 

  לכתחילה זאל עס טאקע זיין אין פענסעלוועניע אדער פלארידא

 Aug 7, 9:51 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

Chaim Shulem is in havey talks with Harshel Meislis about that 

 Aug 7, 9:52 AM • וואלף בער לעווי

 

  מלאכתינו נעשית ע"י אחרים

 Aug 7, 9:52 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווי קומט הערשל מייזעלס?

 Aug 7, 9:53 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  באר-שאטס-קט געזאגט אז זיי האבן שוין געעפנט א מוסד מיטן נאמען אומאיינער האט מיר פונ

 Aug 7, 9:53 AM • לייבוש לאנדא

 

היות איך האב געהערט אז אין די קול החינוך גליון איז געווען א געפעלטשע צוטאט פון איינעם 
  אבער אויף די מינוט טרעף איך נישט די גליונות

  י' יא נאר פריער] זאל מיר ביטע שיקן באישי ווער עס האט די גלינות [נישט

3959947@gmail.com  

 Aug 7, 9:54 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

טעג ווער עס איז וויליג ארויסהעלפן אין גזירות החינוך זאל רופן  2דבר יום ביומו לעצטע 
  סט וואסערע סארט הילף יענער וויל האבן?איינער וויי 7183057512

 Aug 7, 10:00 AM • לייבוש לאנדא

 

  איך האב שוין גערופן אין געלאזט א מעסידזש אילך ווארט מען זאל מיר צוריק רופן

 Aug 7, 10:00 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  דאס האב איך שוין אויך געטוהן

 Aug 7, 10:01 AM • לייבוש לאנדא

 

למעשה קול החינוך גייט דרוקן די קול קורא, מ׳וועט עס הענגן אויף די ווענט, און דאס גייט מען 
זעהן, רובא דרובא מענטשן פרעגן ניטאמאל די רבנים צו ס׳איז אמת צו נישט, ס׳ברענגט אזויפיל 

עדער אז מענטשן זאלן אנהייבן זעהן אז ס׳איז דא בכלל א צומישעניש, דא אין די טשעט איז י
באקאנט מיט די פרטים, אבער זייער אסאך האבן נישט קיין אהנונג אז עפעס גייט פאר אין 

איינמאל מ׳ווערט געוואר אז עפעס איז נישט אזוי   לאנדאן, און ס׳קאכט זיך דא אין ניו יארק,
קול החינוך   גלאטיג און ס׳דא מערערים (אפילו קצה המחנה) הייבט מען אן זעהן א צומעשעניש.

מיטן ליגן תמימות׳דיג און שול און דעקן פערלס אזוי וואס ער וויל, גיבט א אנשטעל אז ער איז א 
דעה זאגער, דאס איז די חתימות זענען פאלש אן קיין דעקונג, נאר בלויז אז דער רב האט אזוי 

חוץ אויב בין איך באמת נישט באהאווענט און ס׳איז א  --געזאגט בע״פ וועגט נישט איבער. 
  לכתחילה מזויף וועט עס נישט האלטן.

Unknown • Aug 7, 10:01 AM 



 

 

 Aug 7, 10:01 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

דאס איז די חתימות זענען פאלש אן קיין דעקונג, נאר בלויז אז דער רב האט אזוי געזאגט 
 בע״פ וועגט נישט איבער.

וים ארויס אדרבה זאל זיי עס אויפהענגן דערנאך וועט האלט אין מיינד אז די קול קורא איז נאך ק
 ארויסקומען די הכחשה, זאל יעדער וויסען פונקטלעך פון וועם מהאנדלט דא.

שעה וואס דער עולם וועט זיין  48אדער  24די וועלט וועט נישט צאמפאלן אויב עס וועט זיין 
  צומישט

 לאכן לאכט דער וואס לאכט די לעצטע
  פון השי"ת דאס איז דער צד

  שקר אין לו רגלים ואמת מארץ תצמח

  מען דארף נישט ווערן דערשראקן פון אזעלעכע משוגעים

קול החינוך מיטן ליגן תמימות׳דיג און שול און דעקן פערלס אזוי וואס ער וויל, גיבט א 
  אנשטעל אז ער איז א דעה זאגער,

 דאס איז די נומער פון די ארויסגעבער פון קול החינוך
 קרית יואל - שמחה שלום לויב

8455379038  

 Aug 7, 10:10 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

גבי המערכה נגד הרב מאנטעל, הרי ברור שמי שמנהל מערכה נגדו הוא רשע ומרושע וכל 
  פעולתיו לא שווה כלום

ד בני מדובר ביהודי ירא שמים ועושה פעולות בהסכמת כל הארגונים, קרן הגיוס, מרכז הצלה, איגו
 תורה הספרדים, הצלה לאחים, עזרה וייעוץ

 וכל פעולותיו בהסכמת גדולי התורה
ואילו פעולותיהם של מתנגדיו אליעזר יודא ווייס ויעקב קרישבסקי הם פעולות הרסניות המקלקלים 

  את המערכה

 Aug 7, 10:13 AM • יצחק ווייס חברי

 

   נעכטן געווען א מסיבה פאר אים

 Aug 7, 10:15 AM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  הימישע מידיא האט זיך יעצט צופרי צולאזט

 Aug 7, 10:26 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

@HeimisheMedia: New Maruche started against MDNiderman and @PearlsNY for 
making a compromise on the Chinuch to add a hour a day to Learn English. 

#Action 

@HeimisheMedia: Gave"d Karlrsburg and Kasho spoke out sharp, 
And a few Rabunim including MFillup came out with a KK against MDNidermam. 

#NextLevelConfusion... 

 דעיס איז געווען מיין אנטווארט צו איינער וואס האט מיר געפרעגט וואס דא גייט פאר: " איין זאך
זאלסטו זיין קלאר דא האנדעלט זיך נישט פון א פירצה למשל פרעס וכדומה וואס האט זיך 

 לעצטענס אריינגעכאפט וואס ר' ישעי' ווייס זאל מוחה זיין און ראדני..
דא רעדט פון די האקעלסטע נושאים אויפען סדר יום און יעדע דבר קטן כגדול וואס די שליחי 

איז אויסגעשמיעסט פארדעים בכובד ראש מיט די רבנים און דיינים  ציבור טוען דא און די במערכה
 שליט''א וואס זענען בעובי הקורה און מיט זייער פולסטע הסכמה

  והבוחר יבחר"

 Aug 7, 10:52 AM • וואלף בער לעווי

 

פארשטייער פון אחים לדעה פנימי ווי עס וועט  3מיר גייען בעז"ה האבן היינט ביים אסיפה 
  ערגעגעבן ווערן דא די פינקנקליכע דעטאלן.ב"ה אב

 Aug 7, 10:57 AM • משה שווארץ

 

  נאר צום האפן אז עס וועט נישט אריינגעלאזט ווערן פארשטייער פון חורבת הדת

 Aug 7, 10:59 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ע עולם זוכט מיט לעכט צו בקשה: אלעס וואס מעג גיין אויף די גאס ביטע שרייבען ווייל די ערליכ
  הערן די אמתע צד און מ'דארף זיי לאזען הערן וויפעל ס'איז שייך

 Aug 7, 11:02 AM • וואלף בער לעווי

 



 

 

 Aug 7, 11:15 AM • משה שווארץ

 

  וויפיל אזייגער איז די אסיפה היינט ביים רבין?

וואס יעדער ברענגט ארויס עס זאל  ר' ברוך און ר' משה מאכט זיכער פונקטליך אלעס אויפצוכאפן
  נישט קענען קומען נאכדעם אנדערע מענשטען מיט אלע מיני גירסות

כווייס נישט צו ס'אויסגעהאלטן דאס צו ריקארדירן אבער ס'וויכטיג כאטש צו פארצייכענען אלע 
  נקודות

 Aug 7, 11:46 AM • שמואל י

 

  עס ראויף דער רבי שליט"א האט זייער נישט ליב אז מ'כאפט

  אויף*

 Aug 7, 11:52 AM • יצחק ווייס חברי

 

  אבער פארצייכענען קען מען זיכער

האט איינער געהערט קראנט די מעשה אז מהאט אנגערופן משה מנהל זאגן א פאקט אז 
  שעה אדער עס איז שטותים? 2ס'מוחלט מגייט לערנען 

 Aug 7, 11:55 AM • שמואל י

 

קראנט אז חיים יצחק האט געמאכט א אסיפה מיט אלע מלמדים אז מען איינער קומט מיר זאגן 
  שעה  גייט לערנען ענגליש

איך האב געפרעגט די סגן מנהל אונטער זונדל שפיצער אויב עס איז אמת, האט ער מיר גענטרפט 
  אז ער האט געפרעגט זונדל, און דערווייל הייסט נאך גארנישט

 Aug 7, 11:58 AM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

איך האב יעצט אפאר מינוט צוריק געפרעגט ר' זונדל אליינס ער זאגט אז ער ווייסט נישטפון 
  גארנישט

דאס איז זיכער שטותים די אסיפה מיט חיים יצחק איך בין דא אין קעמפ און גארנישט געהערט 
  אזא זאך

 Aug 7, 12:00 PM • שמואל י

 

ים שחפץ ה' בידם יצליח ולא יכשלו בלשונם און ס'זאל ארויסקומען יעצט געזאגט א קאפיטעל תהיל
די תכלית הנרצה און ס'זאל נתקבל ווערן על הלב, און נאכאמאל: אלעס וואס מעג גיין אויף די גאס 

ביטע שרייבען ווייל די ערליכע עולם זוכט מיט לעכט צו הערן די אמתע צד און מ'דארף זיי לאזען 
  , ווייל די לגיונות גייען ווייטער וואקסו אויף הייווען ייךהערן וויפעל ס'איז ש

 Aug 7, 12:04 PM • וואלף בער לעווי

 

ווער עס האט די נומער פון בלייער פון לאנדאן קול מלחמה זאל עס ביטע ארויפלייגן אדער מיר 
  שיקען אין אישי

 Aug 7, 12:08 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

כטיג יענער איינער וואס איז דא זאל איבערגעבן צו וועם ער רעדט אז די די וואס איז זיכער זייער ווי
ק"ק וואס איז ארויס אפגערעדט אז א חלק איז שקר וואס איז שוין נישט קיין גוטע סימן אויף די 

זייט  1אמת איז דאס א אומדערהערטע זאך: אז פון  %100גאנצע מערכה אבער אפי' עס זאל זיין 
קדושות פון אלע קרייזן פאראייניגט אין א מערכה קעגען די רעגירונג און קעגן  שטייען אלע קהלות

די עוכרי ישראל, עס ווערט געפירט דורך ערענסטע עסקנים בלויז לשם שמים מיט די מערסטע 
יאר ווען קיינער האט פון גארנישט געוואסט, און כל דבר  5אחריות וואס קען נאר זיין די לעצטע 



ט איבערגעשמועסט מיט ערליכע רבנים ומנהיגי קהלות, וואס בדרך הטבע אויב קטן וגדול ווער
גאנץ יהדות החרדית שטייט פאראייניגט קען די גזירה קיין קיום נישט האבן ווי מזעט ביי יעדע 

זאך, קומען פון די צווייטע זייט אפאר תמימות'דיגע רבנים און אן זיך אראפזעצן מיט די רבנים און 
טוען שוין יארן אין די נושא און אן זיך אריינלייגן אין די נושא כאטשיג פאר עטליכע  עסקנים וואס

וואכן געט מען ארויס א מכתב וואס בדרך הטבע קען דאס צוברעכן די גאנצע מערכה היל"ת (איך 
בין זיכער אז די עוכרי ישראל פרייען זיך צו דעם זייער שטארק) בשעת ווען סאיז ניטאמאל שוין דא 

שעה וואס לשיטתם איז דאס אסור אבער קודם גייט מען צוברעכן די  2לטה אז מגייט לערנען הח
  מערכה עס איז אן אומדעהערטע און געפערליכע אומאחריות'דיקייט ותוצאותיו מי ישורנה

 Aug 7, 12:25 PM • שמואל י

 

שעמט די גרעסטע ליצנות איז אז דער רב וואס האט אנגעפירט די אסיפה האט זיך גע
  אונטערצושרייבן וואוסנדיג אז ער גייט ארויס גיין א ליצנות און ער האט חס געווען אויף זיין כבוד

 Aug 7, 12:30 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  ווער איז עס?

 Aug 7, 12:30 PM • יצחק ווייס חברי

 

  זענליךאיך שרייב דיר אין אישי איך בין מסופק צו איך זאל דא שרייבן עס איז צו פער

 Aug 7, 12:31 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  שרייב אין אישי

 Aug 7, 12:32 PM • יצחק ווייס חברי

 

  געשיקט

 Aug 7, 12:33 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  גא"מ

 Aug 7, 12:34 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

בי, ווי זיין יד ימינו האט ר' משה דוד האט לתועלת המערכה מקיים געווען דעם מוטב יכנס החץ 
 דא נעכטן נאכט ארויסגעברענגט

ער איז באמת מפקיר זיין כבוד כאטש ער האט געוואוסט פון פאראויס די טייערע פרייז וואס עס 
  וועט אים קאסטן

 Aug 7, 12:34 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  יא יא

 Aug 7, 12:36 PM • יצחק ווייס חברי

 

 

 Aug 7, 12:36 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

רב אויף דעם בריוו האט נישט קיין אחריות פון א מוסד וואס ער טראגט  1נאך א נקודה אז קיין 
אויף זיין פלייצע און שיין גערעדט גלייב איך נישט אז זיי האבן זיך אראפגעזעצט טראכטן אז דא 

א לעזונג נישט אייביג  איז דא אן ערענסטע פראבלעם פאר די צענדליגע מוסדות וואס דארף האבן



מעג מען גיין קאפ אין וואנט מען האט ביי יעדע גזירה קודם געטון השתדלות דאס צו מבטל זיין 
איידערען זיך לאזן ארעסטירן, נאר קודם געט מען א שרייב א בריוו לויט ווי מען האלט בהשקפה 

און ווער גייט פירן די מערכה ראשונה נישט טראכטענדיג וויאזוי גייט מען פירן ווייטער די מערכה 
און וואספארא מהלך גייט בדרך הטבע מבטל זיין די גזירה איך גלייב נישט אז איינער פון די רבנים 
רעדן זיך איין אז ר' ישעי' ווייס צו יענקעלע כהן אדער אפי' חיים שלום איז ביכולת צו פירן אזא מין 

  מערכה (אויב יא ברויך ער א גרויסן דאקטאר)

 Aug 7, 12:37 PM • ואל ישמ

 

  איך האב עס געטראפן אין מיין דרייב

 Aug 7, 12:37 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

   גא"מ

אבא כ'האף אז די האלטס נישט ביי אזא מצב אז מ'דארף אפורקראצען א בילד פון די ארכייוון צו 
  איבערצייגען ווער ר' משה דוד איז...

@YiddishNiyes: Neturei Karta who protested on Sunday against rMDNiederman and 
@pearlsNY gave out a KK with fake signatures from Rabbunim. 

#BusinessAsUsual 

  ר' חיים פלאהר בעקט ר' משה דוד אדער נישט?

מן ר' משה דוד נידערמאן, או ווען זל  נעכטן אין ראדני אפאר יונגעלייט לייגן אויס צעטלעך אקעגן
לייב פעלדמאן שרייט זיי אן, ענטפערן זיי "אונז פאלג מיר דעם רבין, נישט נידערמאן..., משה דוד 

  היידזשעקט דעם רבין..."

 Aug 7, 12:51 PM • וואלף בער לעווי

 

 
 @TheHarediline סערת החינוך בארה"ב: רבני סאטמאר המזוהים עם צד מהרז"ל יוצאים :

ד נידערמאן גם הוא מייצג את האדמו"ר מהרז"ל שלדבריהם מוכן למאבק נגד העסקן ר' משה דו
  לפשרות...

 Aug 7, 12:53 PM •  יואל לויפער

 

  ר''ל!!!

   https://www.ivelt.com/forum/viewtopic.php?f=6&t=36590&p=1976858#p1976858    

 Aug 7, 12:58 PM • וואלף בער לעווי

 

  פארמאכט

 Aug 7, 12:59 PM •  יואל לויפער

 

  עפענן ברענג אראפ איך קען נישט

 Aug 7, 1:00 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

 Aug 7, 1:02 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

די תירוץ אויף דעם איז ווי שוין אויבן געשריבן נאר כמובן קען מען דאס נישט שרייבן אויף אייוועלט 
 ח"ו

 איך בין עס דא מעתיק נאכאמאל
טיק. דער עולם האט נישט קיין אנונג וויפיל ס'איז שוין יעדער גרויסער וועד הייבט זיך אן א פאלי

אנגעגאנגען שטילערהייט. מ'האט ב"ה באקומען צוויי ליטווישע זייער פרומע רבנים (אזוי ווי ביי 
מציצה) וועלכע האלטן אין קאנטראל זייער קרייז און די אגודה. ווען אימער די אגודה האט 

דאס אפגעשטעלט. יעדער שריט פון א וועד וכו', קען  אנגעהויבן רעדן פון פשרות, האבן זיי
צוטראסקען אלעס. ס'הייבט זיך אן ווער און וואס. אויב ס'איז אן אפיציעלער וועד, דאן דארף מען 
נאווימינסקער פון זיי וכו', און דאס וועט זיין ביטער. מ'קען נישט אלעס זאגן אפילו נישט פריוואט, 

עט אהערצושטעלן א פרומען כח. איך האב געשריגן פון די אבער ב"ה מ'האט שווער געארב
ערשטע מינוט אז מ'דארף האבן א וועד הרבנים ווייל אז נישט גייט זיין א ויצעקו. ר' משה דוד גייט 

אבער ליידער מער אן דער ענין, און קוקט נישט אזוי ווייט וויפיל דאס וועט אים קאסטן. מ'האט 
ין, אבער אויב מ'הייבט ווען אן אן אפיציעלער וועד וואלט מען שוין לאנג געוויסט אין וואס מ'גייט ארי

געהאלטן ביי פשרות. ווער ס'וויל קען איך ווייזן אי מעילס און זאכן וויפיל מ'האט געארבעט דא אויף 
מ'דארף ליידן און שלינגען פאר אזא וויכטיגע זאך, און לאמיר  -יעדע נקודה. וואס קען מען טאן 

 די איבערקערעניש וועט נישט הרג'ען אלעס און מ'וועט דאס דורכשוויצן האפן אז
ס'איז געווען עפעס בילדער פון אן אסיפה ביים רבי'ן מיט אלע גדולי הרבנים פון וויליאמסבורג א 
צייט צוריק. ר' משה דוד האט נישט אויסגעהאלטן אז די בילד איז ארויס. דאס האט שיער נישט 

ינער ווייסט נישט וויפיל וועלטן ער האט פארלייגט אז דער צדיק פון ק"י זאל צוטראסקעט אלעס. קי
נישט נעמען סקווער און וויזניץ און גיין עקסטער. ס'האט געהאלטן אט ביים ווערן פאליטיק, וואס 
וואלט געמאכט אלעס פיל שווערער. ס'איז געווען א צייט וואס א צווייטער וואס האט א השפעה 



גדולות האט געוואלט מאכן א ספליט. דער מענטש איז פארנומען טאג און נאכט צו אויף ישיבות 
ארבעטן שטילערהייט און צוזאמענצוהאלטן דעם כח. ווען עס דרייט זיך איבער די שטאט, ווייסט 
נישט קיינער וויפיל מיטינגען מ'האט שוין געהאט מיט רידזשענטס און נאך רייע פעולות וואס ער 

    אליטישן פראנט.טוט אויפ'ן פ

די תירוץ אויף דעם איז ווי שוין אויבן געשריבן נאר כמובן קען מען דאס נישט שרייבן אויף אייוועלט 
  ח"ו

   רבותי, ביטע עס נישט ארומשיקן. ס'איז נישט קיין טובה אז דאס גייט ארויס

  דאס איז פנימי שבפנימי !

 Aug 7, 1:07 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  שט געזוכט, פערצופאל געטראפן האב איך עס ארויפגלייגטכ'האב ני

 Aug 7, 1:07 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

  פון די געדאנק בכללית מעג מען רעדן און ביהמ''ד למשל?

 Aug 7, 1:15 PM • וואלף בער לעווי

 

  ? 8453958247 איינער ווייסט ווער די נאמבער איז

  דרשה פאר די האטלייןער האט מיר איבער געלאזט א גאנצע 

 Aug 7, 1:16 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

@SatmarPoints: Big Asifa now B'Beis Rabbiny Shlita in Machna Divrei Yoel attended by 
Dayunei Khiluseiny and more Rabbonim Regarding the Gezeiras HaChinech. 

 Aug 7, 1:33 PM • וואלף בער לעווי

 

  איך ווייס נישט אויב עס האט אויסגעפעלט

 Aug 7, 1:34 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  כמובן..

@YiddishNiyes: Meeting now by Mahrz"l in Swan Lake with all Satmar Dayunim, Galanta, 
Kasho, rYDHarpenes and more, regarding the Gezeiras Hachinuch. 

 Aug 7, 1:36 PM • לעוויוואלף בער 

 

  האלבע קעמפ שטייט אינדרויסן

 Aug 7, 1:39 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

@KollelNiyes: Asifa Now by Mhrz"l to discuss the Gezira on #NY Chinech, attended by 
#Kasho, #Galanta #Satmar Deiyunim rYDHarfenes and 2 Litvish Rabbonim. 

 Aug 7, 1:40 PM • אלף בער לעוויוו

 

  איך הער יעצט א לייוו באריכט פון אייינער העומד על המשמר

 Aug 7, 1:42 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  קום אריין...

 Aug 7, 1:43 PM • אבא גליק מאנטריאל

 

ך מוסר נפש זיין הער איך אז ר׳ עזריאל מאיר קאהן האט געזאגט ביי שלש סעודות אז מ׳דארף זי
  נישט צו נעמען קיין וואקסין... #גזירות!!!

Unknown • Aug 7, 1:51 PM 

 

 אב"ד לאנדאן
 רבי שלמה לייב

 ר' זלמן לייב
 ר' חיים דוד

 ר' אשר מאנן
 ר' חיים קלמן

 ר' זושא כץ
  ר' ארי' ראזענפעלד

 גאלאנטא
 קאשוי

 ישראל והזמנים
 סיגוט

  בני רבינו

  יך עס איז דא נאךמעגל 1דאס איז ליסטע 



 Aug 7, 1:58 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ר' זושא כ"ץ איז דער אינגערמאנטשיק ?

  דער נייער מו"ץ

 Aug 7, 1:58 PM • הלל ראזענבערג מאנסי

 

  ניין דומ"ץ אביו של ברוך....

 Aug 7, 2:04 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

תהילים וועגן גזירת החינוך אין ביהמ"ד הג' אין ק"י, וואו זענען די אלע  עס קומט יעצט פאר א מנין
  וואס זארגן זיך פארן חינוך מ'טרעפט נישט קיינעם ביי די מנין??..

Unknown • Aug 7, 2:24 PM 

 

  זיי זוכן די פורים געשעפטן פאר די קאסטיומס צו קענען גיין מוחה זיין

  ס׳נישט אפן אין די ניין טעג

Unknown • Aug 7, 2:24 PM 

 

  זיי וויסן נישט אויב עס איז אפען,

  זונטאג זומער UJOזיי מאכן א פראטעסט ביי 

 Aug 7, 2:25 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ברוך גיט איבער אז עס איז מורא'דיג א תוכנ'דיגע אסיפה א איבערגעפילטע טיש מיט די רבנים 
שוין פאר אריבער א שעה, און גייט איבער מיט די רבנים אלע דעטאלן ודיינים, ר' משה דוד רעדט 

  ממש ביזן קלענסטן דעטאל מיט דאקומענטן א.א.וו.

Unknown • Aug 7, 2:30 PM 

 

  ברוך איז דארט אינעוויניג?

 Aug 7, 2:30 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  ר' פנחס כ"ץ איז אויך דארט

  ערופן אויך אלע קלענערע דיינים וואס וויילען אין די קאנטרימען האט היינט ערשט ג

 Aug 7, 2:55 PM • שמואל י

 

  ווער פעלט?

 Aug 7, 2:55 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

גראדע טשאטה רב איז יעצט אין מחנה דברי יואל פאר א וואך. מען האט אים אריינגעלאזט ביי די 
  אסיפה ?

 Aug 7, 2:56 PM •  יואל לויפער

 

  פארואס איז חיים יושע נישט דארט?

 Aug 7, 2:57 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

ווי כ'האב געזאגט די אסיפה איז מתחלה נאר געווען אפגעשמועסט מיט די ביד"ץ און די וועד פון 
  אנטריפערלס אבער ערשט היינט האט מען גערופן אויך די דיינים וואס זענען ממילה אין ק

 Aug 7, 2:58 PM • שמואל י

 

  פארוואס האט מען זיי טאקע גערופען?

 Aug 7, 3:01 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

im not sure that this asifa will change anyones mind 

 Aug 7, 3:02 PM • יחיאל נטע גליק

 

  פון ווער עס איז דארט? וועט לכאורה יא



 Aug 7, 3:03 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

אגב די בריוו וואס איז נעכטן ארויסגעקומען רעדט מען בכלל ניטש פון "א גזירה" נאר די 'עולה' פון 
  גוישקייט (א סארט געדאנקו גאנג)-לערנען מער ענגליש

 Aug 7, 3:03 PM • יחיאל נטע גליק

 

  מ'דארף ווען ר' משה מנחם

 Aug 7, 3:04 PM • וואלף בער לעווי

 

  ווער זענען מיר אונז צו אפמאכן ווער עס דארף דארט זיין

וועם די רבי וויל הערן וועט די רבי הערן און אונז וויל מיר הערן וואס די רבי האט צו זאגן און נישט 
  איינטיילן פון וועם די רבי זאל הערן

Unknown • Aug 7, 3:06 PM 

 

יז א גוטע זאך אז ווי מער רבנים זאלן זיין דארט אזוי וועט די אזויווי די זאגסט וואס יא למעשה א
  מעסיזש פון די החלטות אנקומען צו ווי מער מענטשען

 Aug 7, 3:08 PM • שמואל י

 

-2f4022ff1&attid=0.1&permmsgid=msghttps://mail.google.com/mail/u/0?ui=2&ik=b
f:1641223556890142899&th=16c6cc212170a8b3&view=att&disp=safe&realattid=16c6cb

bc5dc3d987e701 

  דאס איז שמד אהן קיין פשרות

Unknown • Aug 7, 3:13 PM 

 

  ארבעט נישט די לינק

 Aug 7, 3:13 PM • יצחק ווייס חברי

 

טע זייט איז דאס מער אויסגעשטעלט צו חילוקי דיעות וואס דאס איז די לעצטע זאך וואס 2פון די 
  מ'ברויך איצט...

 Aug 7, 3:21 PM • וואלף בער לעווי

 

ארקערט, חילוקי יעות איז נאר בשעת מעשה, ווען מען גיט ארויס פון דארט ווייסט שוין פונקט פ
  יעדער וואס די אנדערע צד איז, וואס יעצט איז עס נישט באקאנט

 Aug 7, 3:23 PM • מערכת סאטמאר-שלמה זלמן מאנן

 

  די אסיפה איז שוין פארטיג

 Aug 7, 3:24 PM • שמואל י

 

  החלטה ? מכתב ?

 Aug 7, 3:29 PM • ל ראזענבערג מאנסיהל

 

  רואיג ווארטס צו אויף די וואס ווייסן

 Aug 7, 3:29 PM • בארא פארק

 

-ghttps://mail.google.com/mail/u/0?ui=2&ik=b2f4022ff1&attid=0.1&permmsgid=ms
f:1641223556890142899&th=16c6cc212170a8b3&view=att&disp=safe&realattid=16c6cb

bc5dc3d987e701 

Unknown • Aug 7, 3:30 PM 

Unknown added חיים וויינבערגער to the Hangout. 

Aug 7, 3:31 PM 

 

  הרב לוגער ביטע שיק עס אריין אויף אימעל
kn7821212@gmail.com  

 Aug 7, 3:32 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

askennimretz@gmail.com 

 Aug 7, 3:33 PM • וואלף בער לעווי



 

  וואס איז דאס?

 Aug 7, 3:36 PM • בארא פארק

 

-d=msghttps://mail.google.com/mail/u/0?ui=2&ik=35c2a48373&attid=0.1&permmsgi
f:1641234245753716554&th=16c6d5d9d35b3f4a&view=att&disp=safe&realattid=16c6d

3a90bc3bc776cf1 

try out 

Unknown • Aug 7, 3:37 PM 

 

  כ'קום נישט אן אין ערגעץ

 Aug 7, 3:37 PM • בארא פארק

 

  הרב לוגער ביטע שיק עס אריין אויף אימעל
kn7821212@gmail.com     

  און איך וועל עס ארויפלייגען

 Aug 7, 3:39 PM • 1אברהם יצחק הירש 

 

? 

 Aug 7, 4:08 PM • וואלף בער לעווי

 

UPDATES?????? 

 Aug 7, 4:16 PM • יחיאל נטע גליק

 

עהאקט אויך ברוך הייבט נישט אויף איך האב אנגעפאנגען צו רעדן צו ר' משה און ס'האט זיך אפג
עס איז דא דארט שוואכע סערוויס אזוויפיל האב פארשטאנען אז אלע רבנים זענען געווען אויף 

  איין מיינונג עס איז נישט געווען קיין מחלוקת'ן

 Aug 7, 4:24 PM • שמואל י

 

  האטנאכן איבערטראכטן די קול קורא פון היינט צופרי האב איך זייער הנאה גע
  ממש סייעתא דשמיא  עס איז

אזוי זעהט יעדער פון וואסערע סארט בריוו דאס איז, אז נאך פאר די רבנים פון די קהילה האבן 
 געהעריג דן געווען אויף דעם ענין ווייסן "זיי" שוין פונקטלעך וואס די רבנים גייען מחליט זיין

 און זענען שוין מוחה.....
רוואס קיין שום נערמאלע רב וועט מער נישט אריינלאזן אדער ווערן דאס איז די ערשטע סיבה פא

 אנגעהעצט פון די סארט טעראר חברה
און די זעלבע האט קיין שום נערמאלע מענטש נישט קיין טראסט און אזעלעכע סארט מענטשן 

 וואס זענען מפרסם א בריוו קעגן א קהילה קדושה בישראל נאך איידער מאכן איין טעלעפאן קאל
  צו די רבנים פון די קהילה.

ווען זיי געבן ווען ארויס די קול קורא מארגן צופרי וואלט מען געקענט מיינען אז זיי האבן געהערט 
  קודם וואס אונזערע רבנים זאגן

 Aug 7, 4:28 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

איז נישט געווען קיין אזוויפיל האב פארשטאנען אז אלע רבנים זענען געווען אויף איין מיינונג עס 
  מחלוקת'ן

  הודו לה'

 Aug 7, 4:35 PM • וואלף בער לעווי

 

  צדדים 2עס איז באמת בכלל נישטא קיין 
  עס איד פון איין זייט פאקטן
  פון די צווייטע זייט שקרים

 ch724  • Aug 7, 4:36 PM משה-ברוך-וואלף

 

10000% 

 Aug 7, 4:36 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

  האב איך פארשטאנען אז מ'פלאנט ארויסצוגעבן א קול קורא אויך

 Aug 7, 4:38 PM • שמואל י

 

איך מיין אז בעצם איז גאר א שטארקע נחיצות ארומצושיקן די בילדער און קליפס פון די נטורי 
קרתא פראטעסט, צענדליגער וואס זענען געווארן אביסעלע דערשראקן פון יענקעלעס קראקעדיל 

יט די געפערליכע אויפדעקונגען פון "שמואל הילל" האבן זיך אביסל בארוהיגט ווען זיי טרערן, מ
  האבן געזען וואספארא שיכורים עס שטייען בראש.



ממש א קידוש השם! אזויפיל רבנים געווען ביי איין טיש. ביי אלע האבן שוין די משחיתים 
וארן אנגעדרייט פון זיי... עס איז געווען א פארברענגט טעג און נעכט... און "קיינער" איז נישט געו

פארצייטישע אסיפה ווי אלע רבנים האבן בכובד ראש דן געווען איבער אלע דעטאלן, און 
   ארויסגעקומען קלאר..

Unknown • Aug 7, 4:43 PM 

 

און קורצן, אלע רבנים האבן באשלאסן פה אחד, אז וואס דער רבי זי"ע האט געלאזט לערנען וועט 
  ען לערנעןמ

   עס גייט ארויסקומען א קול קורא פון די רבנים,

  ווי עס גייט אויך באהערט ווערן ר' משה דוד נידערמאן על פעולותיו הכבירות

 Aug 7, 4:46 PM • יצחק ווייס חברי

 

  ב"ה לאמיר האפן עס וועט ארויסקומען ווי שנעלער

 Aug 7, 4:46 PM • שמואל י

 

נעס האט געלאזט הערן ביים זיצונג אז זיין חתימה איז פאלש, און ער איז הג"ר ישראל דוד הארפע
  מנוגד צום תוכן המכתב וואס מ'האט מפרסם געווען און זיין נאמען

 Aug 7, 4:46 PM • יצחק ווייס חברי

 

די רבי האט אנגעהויבן די אסיפה ארויסברענגענדיג וויאזוי יעדע זאך ביז יעצט איז געווארן 
עסט מיט אים און מיט נאך רבנים.. דערנאך איז געווען העפטיגע שמועסן, די אויסגעשמו

  גאלאנטער, רבי ברוך נתן, ר' שלמה לייב, ר' חיים קלמן, ר' ישראל דוד..

Unknown • Aug 7, 4:47 PM 

 

Fwd: FWD: @heimishemedia: Reports that Mhrz'l came in to the meeting with a Minches 
Chinech... (14 minutes ago) 

 Aug 7, 4:47 PM • שמואל י

 

  איד די אינפאו פאבליק אדער פנימי?

 Aug 7, 4:47 PM • וואלף בער לעווי

 

  אבער למעשה וואס וועט מען טוהן מיט וואדקערטער'ס חתימה?

Unknown • Aug 7, 4:47 PM 

 

  נאר באקומען כ'ווייס נישט צו ס'אמת

 Aug 7, 4:47 PM • שמואל י

 

רבותי, מיט דעם אלעם אכטונג געבן נישט בארעדן קיין רב וואס איזגעווען אונטערגעשריבן אדער 
  זיין נאמען איז געווען ארויפגעלייגט אויפ'ן נעכטיגן בריוו

  מיר דארפן גיין בדרך המלך ארויסווייזן אז מיר האבן א דעת תורה

 Aug 7, 4:49 PM • יצחק ווייס חברי

 

%100 

 Aug 7, 4:49 PM • שמואל י

 

   5797-438-718  |Brooklyn, NY -Samuel Trieger  |  
 

5797-438-718-phone/1 
  דאס איז לכאורה די נומער פון די גרויסע בעל דרשן פון חומת הדת שמואל הלל =טריגער=

  ווער עס קען העלפן מברר זיין פונקטלעך ביטע קומען באישי

 Aug 7, 4:49 PM • 3משה -ברוך-וואלף

 

די אלטע זשאוק וואס די חרונים זענען פארנומען ביי יעדע אסיפה אז די רבי איז אנגעקומען צום 
אסיפה מיט דאס אדער יענץ, סוועט זיי ממילא נישט העלפן די מיינונג פון רבי'ן איז רעספעקטירט 

אלף בלק ווי  דענקנדע מענטשן, און זייער רבי'ס מיינונג איז שוין באקאנט געווארן-ביי נארמאל
  ערנסט ער גייט צו צו די האקלסטע נושאים

  נאכאמאל אויב כ'בין זיך נישט טועה איז ער אן אנטי וואקסינער וואס כאן מצא לגבות את חובו

 Aug 7, 4:51 PM • בארא פארק

 

רבותי, מיט דעם אלעם אכטונג געבן נישט בארעדן קיין רב וואס איזגעווען אונטערגעשריבן 
  ן נאמען איז געווען ארויפגעלייגט אויפ'ן נעכטיגן בריוואדער זיי


